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Αθήνα, σήµερα στις 28 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.30’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κυρίας ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ-
∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 27/1/2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΝΓ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
27ης Ιανουαρίου 2010)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Παρασύρη Φραγκίσκο, Βουλευτή Ηρακλείου, τα εξής:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Μητροπολίτης Καρυ-
στίας και Σκύρου προτείνει στο σχέδιο «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ ΙΙ» να
διατηρηθούν οι ∆ήµοι Κύµης, Ταµυνέων, Καρύστου και Σκύρου
ως ανεξάρτητοι.

2) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στο
πάρκο «ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ» ζητούν να τους καταβληθούν δε-
δουλευµένες αποδοχές τους.

3) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Στυρέων Εύ-
βοιας διαµαρτύρεται για τη µείωση του ειδικού τέλους ΑΠΕ, που
θα στερήσει πόρους από όλους τους ∆ήµους που φιλοξενούν Αι-
ολικά Πάρκα.

4) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Εύβοιας
ζητεί έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση ζηµιών
που προκλήθηκαν από έκτακτες καταστάσεις στο Νοµό Εύβοιας.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων ΠΑΓΝΗ
υποβάλλει προτάσεις του που αποσκοπούν στο σχεδιασµό ενός
νέου συστήµατος ποιοτικού και σύγχρονου συστήµατος υγείας.

6) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-

ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Μορφωτικός
Σύλλογος Αραπολακαίων Πυλίας «Η ΥΠΑΠΑΝΤΗ ΤΟΥ ΣΩΤΗΡΟΣ»
ζητεί την ηλεκτροδότηση της εκκλησίας Άγιος ∆ηµήτριος και του
κοιµητηρίου του χωριού Αραπόλακα Πυλίας Μεσσηνίας.

7) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται να κλείσει το
όρυγµα του ΟΣΕ που κόβει στα δύο την πόλη των Αχαρνών Ατ-
τικής.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κατα-
χώρηση που έγινε στο Εγκυκλοπαιδικό Λεξικό της Αλβανικής
Ακαδηµίας Επιστηµών σχετικά µε την Ήπειρο.

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Αδελφότητα Κουκουλιωτών «Ευ-
γένιος Πλακίδας» ζητεί την αποκατάσταση των ζηµιών που έγιναν
µετά τη λεηλασία του Ναού της Κοιµήσεως της Θεοτόκου στο
Κουκούλι Τύµφης Ιωαννίνων.

10) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβε-
στικού Σώµατος ∆υτικής Θεσσαλίας ζητεί να γίνουν άµεσα
προσλήψεις για την κάλυψη όλων των κενών οργανικών θέσεων
στο Πυροσβεστικό Σώµα κ.λπ..

11) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ζαγορισίων και η Αδελ-
φότητα Σιτσαινιωτών Ζαγορίου Ιωαννίνων «Η Αγία Παρασκευή»
ζητεί να επανενταχθεί µε το σχέδιο «Καλλικράτης» στο ∆ήµο Ζα-
γορίου, ο οικισµός Σίτσαινα.

12) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ελληνικός Ορειβατικός Σύλλο-
γος Μετσόβου ζητεί την ένταξη της χιονοδροµίας στην
κατηγορία των αθληµάτων Εθνικού Αθλητικού ενδιαφέροντος.

13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο ∆ασεργατών Νοµού
Ιωαννίνων ζητεί την τροποποίηση του ν.2810/2000 που αφορά
στη σύσταση δασικών συνεταιρισµών.

14) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων του 1ου ∆ηµοτικού Σχολείου Τρίπολης ζητεί την
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κατασκευή αίθουσας για τις ανάγκες του εν λόγω σχολείου.

15) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βόλου ζητεί να δοθεί η δυνατό-
τητα λειτουργίας νηπιαγωγείων εντός των παιδικών και βρεφο-
νηπιακών σταθµών των Οργανισµών και Επιχειρήσεων των ΟΤΑ.

16) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία εκπαιδευτικοί µε αναπηρία 67% και άνω
ζητούν την εφαρµογή του άρθρου 39 παράγραφος 4 του
ν.3794/2009 που αφορά στο διορισµό τους.

17) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Αθλητικό Σωµατείο «Αιανός» ζητεί την
ολοκλήρωση της κατασκευής του κλειστού γυµναστηρίου στο
∆ήµο Αιανής Κοζάνης.

18) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ και κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι συνταξιούχοι ΙΚΑ Νάουσας

Νοµού Ηµαθίας ζητούν την κάλυψη όλων των κενών θέσεων για-
τρών και νοσηλευτών στα δηµόσια νοσοκοµεία κ.λπ..

19) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Έκτακτων Εκπαι-
δευτικών ΤΕΙ ζητεί την αναγνώριση της προϋπηρεσίας των έκτα-
κτων εκπαιδευτικών ΤΕΙ στη ∆ευτεροβάθµια εκπαίδευση κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία γονείς µαθητών αθλητών των εκ-
παιδευτηρίων Μαντουλίδη ζητούν την εισαγωγή των παιδιών
τους στα ΑΕΙ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2298/09-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουσουρούλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΚΕ./224/8-
1-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού
η ακόλουθη απάντηση:

2918 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 2331/10-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 268/4-1-2010

έγγραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2411/10-12-2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων ∆ρίτσα Θεοδώρου, Κουβέλη Φώτιου - Φανούριου, Λαφα-
ζάνη Παναγιώτη, Παπαδηµούλη ∆ηµήτριου, Ψαριανού Γρηγο-

ρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2137 /4-1-2010 έγγραφο από τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απά-
ντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2492/11-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή (Μάκη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1000650/

1272/4-1-2010τ&ε.φ έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2645/15-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 100664/371 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών 4/01/2010 η ακόλουθη
απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2898/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 277/12-01-2010

έγγραφο από την Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακό-
λουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι ει-
σερχόµαστε τώρα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου
Πρώτη είναι η µε αριθµό 330/25-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Φραγκί-
σκου Παρασύρη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την εύρυθµη λειτουργία του πανεπιστη-
µιακού Νοσοκοµείου Ηρακλείου, την επαναλειτουργία της
καρδιοχειρουργικής κλινικής κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παρασύρη έχει ως εξής:
«Το µείζον ζήτηµα της δυσλειτουργίας του Πανεπιστηµιακού

Νοσοκοµείου Ηρακλείου που αναδεικνύεται καθηµερινά µέσω
δηµοσιευµάτων του συνόλου των τοπικών Μέσων Μαζικής Επι-
κοινωνίας, οδήγησε την παρούσα διοίκηση του Νοσοκοµείου να
παραδεχθεί –εµµέσως πλην σαφώς- την αδυναµία της να αντι-
µετωπίσει τη δεινή θέση στην οποία έχει περιέλθει το Νοσοκο-
µείο και να ζητήσει την άµεση παρέµβαση µε οιονδήποτε τρόπο
του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, προκειµέ-
νου να οµαλοποιηθεί η λειτουργία του.

Τα παραπάνω, σε συνδυασµό µε το γεγονός ότι δυστυχώς η
Καρδιοχειρουργική Κλινική του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου
Ηρακλείου δεν λειτουργεί και δεν πρόκειται να λειτουργήσει στο
άµεσο µέλλον, λόγω της µη κάλυψης της θέσης ∆ιευθυντή της
Μονάδας µε µέλος ∆ιδακτικού Επιστηµονικού Προσωπικού –
όπως τουλάχιστον δήλωσε προσφάτως η Ιατρική Σχολή του Πα-
νεπιστηµίου Κρήτης- έχουν προκαλέσει την έντονη οργή των
πολιτών.

Η ταλαιπωρία ωστόσο των ασθενών που έχουν ανάγκη από
καρδιοχειρουργική επέµβαση και αναγκάζονται να προσφεύγουν
µέχρι σήµερα σε καρδιοχειρουργικά κέντρα κυρίως των Αθηνών,
θα µπορούσε να τερµατιστεί εάν προκηρυχθεί και καλυφθεί θέση
Επιµελητή Α’ για την Καρδιοχειρουργική Κλινική του Πανεπιστη-
µιακού Γενικού Νοσοκοµείου Ηρακλείου, ώστε το εν λόγω τµήµα
να τεθεί σε επαναλειτουργία, ανεξαρτήτως των προθέσεων της
Ιατρικής Σχολής.

Κατόπιν τούτων ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Πώς και πότε προτίθεται να παρέµβει, ώστε να αποκατα-

σταθεί η λειτουργία του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Ηρα-
κλείου;

2. Αν προτίθεται να διενεργήσει προκήρυξη για την κάλυψη
της θέσης Επιµελητή Α’ για την Καρδιοχειρουργική Κλινική του
Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Ηρακλείου;»

Στην ερώτηση του κ. Παρασύρη θα απαντήσει η Υπουργός κ.
Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι στο Πανεπιστηµιακό

Νοσοκοµείο Ηρακλείου χρειάζεται να υπάρξει αναβάθµιση της
λειτουργίας του, στήριξη και φυσικά πλήρης οµαλοποίηση της
λειτουργίας του απ’ όλα τα θλιβερά γεγονότα, που έχετε κι εσείς
και όλοι οι συνάδελφοι Βουλευτές Ηρακλείου αναδείξει. Όπως
γνωρίζετε, εµείς από την πλευρά µας έχουµε ήδη εδώ και αρκε-
τές εβδοµάδες ζητήσει και από το Σώµα Επιθεωρητών Υγείας να
κάνουν µία πλήρη διερεύνηση των γεγονότων και µε βάση και τα
πορίσµατα που θα έχουµε θα µπορέσουµε να αναλάβουµε πε-
ραιτέρω πρωτοβουλίες.

Σε κάθε περίπτωση, όσον αφορά τα ειδικότερα θέµατα που θί-
γετε µε την επίκαιρη ερώτησή σας, ο οργανισµός του Νοσοκο-
µείου είναι οργανισµός εικοσαετίας. ∆εν ανταποκρίνεται αυτή τη
στιγµή επαρκώς στις ανάγκες ενός µεγάλου πανεπιστηµιακού
νοσοκοµείου, που νοµίζω ότι όλοι µας αναγνωρίζουµε ότι είναι
ένα κόσµηµα για την Κρήτη και πρέπει να στηριχθεί για να είναι
πραγµατικά αποτελεσµατικό και µε τον πανεπιστηµιακό του χα-
ρακτήρα, αλλά βέβαια, και σε όφελος των πολιτών της Κρήτης.
Γι’ αυτόν τον λόγο εµείς από την πλευρά µας εξετάζουµε τώρα
τον οργανισµό, για να δούµε πώς θα µπορούσαµε να τον τρο-
ποποιήσουµε, ώστε να ανταποκριθεί περισσότερο στις σηµερι-

νές ανάγκες.
Είναι αλήθεια ότι υπάρχουν αυτές οι ελλείψεις, οι οποίες δη-

µιουργούν προβλήµατα στη λειτουργία της Κλινικής Καρδιάς και
Θώρακος, που κι εσείς προηγουµένως έχετε αναφέρει µε την
επίκαιρη ερώτησή σας. Θέλω να γνωρίζετε, βέβαια, ότι η κάλυψη
της θέσης του επιστηµονικού υπευθύνου της Κλινικής είναι απο-
κλειστικά αρµοδιότητα της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστηµίου
της Κρήτης, λόγω του πανεπιστηµιακού του χαρακτήρα. Βέβαια,
σήµερα εκκρεµεί –και αυτή τη στιγµή εµείς θέλουµε να προωθή-
σουµε- το αίτηµα για τη σύσταση επιπλέον δύο θέσεων ειδικευ-
µένων γιατρών του ΕΣΥ, που πιστεύουµε ότι θα στηρίξει τη
λειτουργία.

Όσον αφορά τη θέση του ιατρού ΕΑ Χειρουργικής Θώρακος,
σύµφωνα µε τις πληροφορίες από τις υπηρεσίες µας, καθώς
ήταν πριν αναλάβουµε εµείς στο Υπουργείο, είχε προκηρυχθεί
ένας διαγωνισµός πριν από δύο χρόνια, όπου δυστυχώς ο µονα-
δικός υποψήφιος δεν απεδέχθη τον διορισµό του.

Σε κάθε περίπτωση, εγώ θέλω να σας ενηµερώσω ότι θέλο-
ντας να στηρίξουµε αυτή τη στιγµή τη λειτουργία της Κλινικής,
ήδη στις 19 Ιανουαρίου –δηλαδή, πριν από λίγες ηµέρες- διαβι-
βάσαµε στο Υπουργείο Εσωτερικών που είναι συναρµόδιο, όταν
είναι να συσταθεί θέση, το αίτηµα για θέση Επιµελητή Α’ Χει-
ρουργικής Θώρακος για το Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο του
Ηρακλείου, όπως επίσης βρίσκεται αυτή τη στιγµή σε διαδικασία
κρίσεως µια θέση ιατρού ΕΒ Χειρουργικής Θώρακος.

Χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι µε αυτά τα δύο ζητήµατα λύνονται
όλα τα προβλήµατα, θεωρούµε ότι µε την προώθησή τους θα
συµβάλουµε, τουλάχιστον µεταβατικά, στο να στηριχθεί η λει-
τουργία της Κλινικής µέσα σε µία συνολική προσπάθεια για το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παρασύρης.
ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ κι εσάς, κυρία Υπουργέ, για τις προσπάθειες που

κάνετε για την οµαλοποίηση της λειτουργίας του Πανεπιστηµια-
κού Νοσοκοµείου Ηρακλείου και σας συγχαίρω για τα αντανα-
κλαστικά σας, µε την υπογραφή σας στις 19 Ιανουαρίου και την
πολιτική σας βούληση που επιδείξατε σ’ ένα τόσο κρίσιµο και ευ-
αίσθητο ζήτηµα, που αφορά στην επαναλειτουργία της Καρδιο-
χειρουργικής Κλινικής και στην άµεση τοποθέτηση του Επιµελητή
Α’. Μία ουσιαστική παρέµβαση για την απρόσκοπτη λειτουργία
της στο µέλλον.

Πρόκειται για ένα ζήτηµα που µε τη δική σας παρέµβαση, δί-
νετε λύσεις στις πρώτες εκατό µέρες της διακυβέρνησης του ΠΑ-
ΣΟΚ, σε αντίθεση µε τους προκατόχους σας, που ενώ δεσµεύ-
θηκαν για την άµεση επίλυση του ζητήµατος και του
προβλήµατος, σπατάλησαν πολύτιµα χρόνια σε µία, όπως εξελί-
χθηκε, υπόθεση φαρσοκωµωδίας για όλο το λαό της Κρήτης. Μι-
λάω, βέβαια, για την υπόθεση της Καρδιοχειρουργικής Κλινικής.

Ωστόσο, το ζήτηµα της Καρδιοχειρουργικής Κλινικής είναι µια
µικρογραφία του µείζονος προβλήµατος -όπως περιγράφετε κι
εσείς- της γενικής δυσλειτουργίας που έχει το Πανεπιστηµιακό
Νοσοκοµείο Ηρακλείου, µιας δυσλειτουργίας που, όπως σας έχω
γνωστοποιήσει, εδράζεται σε ατέλειες και σε κενά που έχει το
θεσµικό πλαίσιο των πανεπιστηµιακών νοσοκοµείων. Αυτό οδή-
γησε - όπως περιγράφεται και στην επίκαιρη ερώτηση- την πα-
ρούσα διοίκηση, µετά τις δηµοσιογραφικές αποκαλύψεις, να
παραδεχθεί, εµµέσως πλην σαφώς, την αδυναµία της ν’ αντιµε-
τωπίσει τη δεινή θέση, στην οποία βρίσκεται σήµερα το Νοσο-
κοµείο.

Με ιδιαίτερη χαρά, οφείλω να πω ότι σας άκουσα και χθες
στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων να µας ενηµερώνετε ότι
βρίσκεται στις άµεσες προθέσεις σας -και στις δικές σας και της
Κυβέρνησης- ένα µεταρρυθµιστικό νοµοσχέδιο για τις δαπάνες
στο χώρο της υγείας. Είµαι σίγουρος ότι σ’ αυτό το µεταρρυθ-
µιστικό νοµοσχέδιο θα περιλαµβάνεται κι ένας διαφορετικός τρό-
πος λειτουργίας που αφορά το πλαίσιο των πανεπιστηµιακών
νοσοκοµείων. Και αναφέροµαι ειδικότερα σε κάποια σηµεία που
πρέπει να προσέξετε. Αφορούν τη λειτουργία των απογευµατι-
νών ιατρείων που, όπως γνωρίζετε, οι περισσότεροι ασθενείς τε-
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χνητά οδηγούνται σε αυτά, τις προµήθειες σε αναλώσιµα, σε
φάρµακα κι αντιδραστήρια, καθώς και το νοµικό καθεστώς -κι
αυτό είναι ένα αντικείµενο διαβούλευσης µε το Υπουργείο Παι-
δείας- που διέπει τη λειτουργία των ερευνητικών εργαστηρίων
και των ιατρικών πράξεων, κατά παράβαση του νόµου, που διε-
νεργούνται εκτός των νοσοκοµείων, αλλά υπό τη σκέπη της Ια-
τρικής Σχολής και µε έξοδα, όµως, του νοσοκοµείου.

Όλα αυτά θα πρέπει να συµπεριληφθούν σ’ ένα διαφορετικό
θεσµικό πλαίσιο, που θα πρέπει να διέπει τα πανεπιστηµιακά νο-
σοκοµεία.

Κυρία Υπουργέ, η άµεση ανάγκη θεσµοθέτησης του πλαισίου
λειτουργίας των πανεπιστηµιακών νοσοκοµείων και εν προκει-
µένω του ΠΑΓΝΗ, καταδεικνύεται από την επέµβαση του εισαγ-
γελέα Ηρακλείου, µε αφορµή πλήθος δηµοσιευµάτων για
σκάνδαλα και παρατυπίες στη λειτουργία του πανεπιστηµιακού
νοσοκοµείου, το οποίο αντιµετωπίζει σήµερα σειρά θεσµικών, δι-
οικητικών και οικονοµικών προβληµάτων, µε αποτέλεσµα να κα-
ταρρακώνεται η εικόνα του Νοσοκοµείου, του Πανεπιστηµίου και
της Ιατρικής Σχολής.

Θα πρέπει να θωρακίσουµε το χώρο της υγείας και να µη δί-
νουµε σε κανέναν το δικαίωµα να παρακάµπτει τη διαφάνεια και
τη νοµιµότητα, εκµεταλλευόµενος τις θεσµικές ατέλειες και τα
παραθυράκια για ίδιο οικονοµικό και ακαδηµαϊκό όφελος.

Αναφέροµαι δυστυχώς -και τονίζω το «δυστυχώς» - σε µέλη
∆ΕΠ της Ιατρικής Σχολής που αξιοποιούν την επιστηµονική τους
αναγνώριση και την κοινωνική τους καταξίωση, για να στήσουν
φέουδα µε το περίβληµα της ερευνητικής δραστηριότητας. Πρό-
κειται για µέλη ∆ΕΠ -και το ξαναλέω, «δυστυχώς» - που αξιοποι-
ούν τις ικανότητές τους για ν’ ανοίγουν πόρτες και να κλείνουν
στόµατα.

Αυτά που αποκαλύπτονται αυτή την περίοδο στο Πανεπιστη-
µιακό Νοσοκοµείο δεν είναι άγνωστα στους παροικούντες στην
Ιερουσαλήµ. Ο τεράστιος τζίρος της υγείας από τα «φακελάκια»
και τ’ αναλώσιµα στα νοσοκοµεία µέχρι τις ιατρικές πατέντες, τα
επιστηµονικά συνέδρια και τις χορηγίες των φαρµακευτικών εται-
ρειών έχει οδηγήσει σε σχέσεις εξάρτησης και εκβιασµού πολλά
µέλη ∆ΕΠ του Τµήµατος της Ιατρικής Σχολής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα αυτά και υπό το βάρος της δηµοσιογραφικής αποκάλυ-
ψης, οδήγησαν για λόγους ευθιξίας και ευθύνης, αλλά και συ-
ναίσθησης του έργου του, στην ευθύνη για παραίτηση τον
Αντιπρύτανη του Πανεπιστηµίου Κρήτης, µε αφορµή τα κακώς
κείµενα στη Ιατρική Σχολή.

Κυρία Υπουργέ, απέναντι σε όλα αυτά θα πρέπει να δοθεί ένα
ισχυρό µήνυµα αντίστασης από τη νέα πολιτική ηγεσία κι είµαι
βέβαιος ότι εσείς θα επιδιώξετε να ταυτιστείτε µε µία τέτοια προ-
σπάθεια, να σταµατήσουν όλα αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο χρόνος σας έχει τε-
λειώσει. Ολοκληρώστε, παρακαλώ.

ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Αποτελεί επιτακτική ανάγκη σή-
µερα ένα θεσµικά κατοχυρωµένο πλαίσιο λειτουργίας πανεπι-
στηµιακών νοσοκοµείων και για τις δαπάνες, σε συνδυασµό µε
την ενδυνάµωση των ελεγκτικών µηχανισµών µε το Σώµα Επιθε-
ωρητών Υπηρεσιών Υγείας στην αιχµή του δόρατος για την κα-
ταπολέµηση των χρόνιων παθογενειών που έχουν αναπτυχθεί.

Κλείνοντας, θέτω υπόψη σας την άµεση ανάγκη διορισµού,
τόσο της νέας διοίκησης του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου,
όσο και της ΥΠΕ Κρήτης, έστω και κατ’ εξαίρεση, διότι οι εξελί-
ξεις είναι ραγδαίες. Έχουµε ακόµη και παραιτήσεις, χθες βράδυ,
του ∆ιευθυντή της Καρδιολογικής Κλινικής, αλλά και του Υποδι-
οικητή του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου, ώστε να οµαλοποιη-
θεί άµεσα η λειτουργία του Νοσοκοµείου και να εµπεδωθεί
επιτέλους το αίσθηµα ασφάλειας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, γιατί και οι τεχνικοί λόγοι έχουν εκλείψει.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα, κατ’ αρχάς, να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνά-

δελφο ότι είναι στις προτεραιότητές µας, πέραν της γενικής κυ-

βερνητικής δέσµευσης, να στηρίξουµε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, να στηρίξουµε και να αναβαθµίσουµε το Πανεπιστηµιακό
Νοσοκοµείο του Ηρακλείου. Αυτό σηµαίνει, βέβαια, ότι πάνω απ’
όλα και πρώτα απ’ όλα, πρέπει να αντιµετωπίσουµε τις παθογέ-
νειες, παθογένειες που και εσείς αναφέρατε, οι οποίες, δυστυ-
χώς, αναπτύχθηκαν τα προηγούµενα χρόνια, καθώς κατά την
διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, είχαµε στην ουσία µια πα-
ντελή έλλειψη ελέγχου, εποπτείας και βέβαια, µια συνειδητή υπο-
βάθµιση της δηµόσιας υγείας.

Από την πλευρά µας, λοιπόν, πέραν της παρέµβασης του ει-
σαγγελέα -που, όπως γνωρίζετε, η δικαστική έρευνα είναι σε εξέ-
λιξη- εµείς αµέσως, µόλις είδαν το φως της δηµοσιότητας όλες
αυτές οι καταγγελίες, κάναµε µια εµπεριστατωµένη έρευνα από
την πλευρά του Σώµατος Επιθεωρητών Υγείας µε δύο στόχους:
Πρώτος στόχος, φυσικά να εντοπιστούν και να αποδοθούν οι ευ-
θύνες εκεί που υπάρχουν, αλλά κι ένας δεύτερος στόχος, που κι
εσείς αναφέρατε, γιατί αυτός είναι και ο δεύτερος λόγος, η δεύ-
τερη αποστολή του Σώµατος Επιθεωρητών Υγείας, να µας δώ-
σουν πορίσµατα, βάσει των οποίων να κινήσουµε διαδικασίες,
ώστε να µην έχουµε τέτοια εκφυλιστικά φαινόµενα στο µέλλον
και να πάρουµε και εκεί συγκεκριµένες πρωτοβουλίες.

Άρα, λοιπόν και στις δύο αυτές κατευθύνσεις κινούµαστε.
Θέλω να σας διαβεβαιώσω, λοιπόν, ότι εµείς θέλουµε να στηρί-
ξουµε το Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο του Ηρακλείου και σαφώς
θα επιταχύνουµε και τον ορισµό διοίκησης, γιατί είναι αλήθεια
ότι µια νέα διοίκηση θα έχει ως πρώτη αποστολή να µπορέσει να
στηρίξει τη λειτουργία και να εγγυηθεί πάνω απ’ όλα ότι θα λει-
τουργεί το Πανεπιστήµιο µε κανόνες.

Άρα, κλείνοντας, θέλω να πω ότι αυτό εντάσσεται σε µια συ-
νολική προσπάθεια που κάνει σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
µε σαφή εντολή του Πρωθυπουργού, του Γιώργου Παπανδρέου.
∆ιότι για τη δική µας Κυβέρνηση η υγεία είναι πραγµατικά στην
καρδιά της προσπάθειάς µας για ένα ισχυρό, δίκαιο και αποτε-
λεσµατικό κοινωνικό κράτος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κυρία Υπουργέ.
Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 328/25-1-2010 δεύτερη επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου
Χατζηδάκη προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά µε την εφαρµογή της νοµοθεσίας για τις
Εταιρείες Ενηµέρωσης Οφειλετών για ληξιπρόθεσµες απαιτή-
σεις κ.λπ.

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Χατζηδάκη έχει ως εξής:
«Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας προώθησε νέο θεσµικό

πλαίσιο (ν. 3758/2009, ΦΕΚ Α’ 68) για τον καθορισµό των όρων
λειτουργίας των εταιρειών ενηµέρωσης για ληξιπρόθεσµες οφει-
λές, εταιρείες που ήταν γνωστές ως «εισπρακτικές εταιρείες».
Απαγορεύεται πλέον στις εταιρείες αυτές να εισπράττουν ληξι-
πρόθεσµες οφειλές και εξασφαλίζεται ότι δε θα προβαίνουν σε
πρακτικές που παραπλανούν ή προσβάλλουν την αξιοπρέπεια
των πολιτών.

Ειδικότερα, το άρθρο 7 του ν. 3758/2009 όριζε τη δηµιουργία
Μητρώου Εγγραφής των εν λόγω εταιρειών στη Γενική Γραµµα-
τεία Καταναλωτή, για να υπάρχει έλεγχος των παράνοµων και
νοµίµων εταιρειών και άρα, καλύτερη εποπτεία της αγοράς.

Η Υπουργική Απόφαση που ρυθµίζει τα ειδικά θέµατα τήρη-
σης και λειτουργίας του Μητρώου εκδόθηκε δύο µήνες µετά τη
δηµοσίευση του νόµου (ΦΕΚ Β’ 1461/20-7-2009). Ωστόσο, δεν
έχει συσταθεί ακόµα το αρµόδιο Τµήµα στη Γενική Γραµµατεία
Καταναλωτή που θα τηρεί και να ενηµερώνει το Μητρώο (άρθρο
11 του ν. 3578/2009). Έτσι ο νόµος παραµένει ουσιαστικά ανε-
νεργός και οι «εισπρακτικές εταιρείες» δρουν ανεξέλεγκτα.

Ερωτάται η Υπουργός:
1. Για ποιο λόγο δεν έχει προωθηθεί ακόµα η σύσταση του αρ-

µόδιου Τµήµατος στη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή, ώστε να
προχωρήσει η εφαρµογή της νοµοθεσίας για τις εταιρείες ενη-
µέρωσης οφειλετών και άρα, να υπάρξει µεγαλύτερη προστασία
των καταναλωτών;

2. Ποιο χρονοδιάγραµµα έχει θέσει η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου για την περαίωση των απαραίτητων διαδικαστικών
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διαδικασιών, ώστε να λειτουργήσει η αρµόδια Υπηρεσία;».
Στην ερώτηση του κ. Χατζηδάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός

Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Μάρκος Μπό-
λαρης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Πράγµατι, υπήρξε µια θετική πρωτοβουλία από την ηγεσία του

Υπουργείου Ανάπτυξης το 2009 µε το ν. 375. Στο άρθρο 11 προ-
βλέπεται η νοµοθεσία για τις εταιρείες ενηµέρωσης οφειλετών
για ληξιπρόθεσµες απαιτήσεις. Είναι, βέβαια, σαφές ότι χρειά-
στηκε να γίνει παρέµβαση, γιατί υπήρξαν άλλου είδους δυσλει-
τουργίες που είχαν σχέση µε το κράτος. ∆εν είναι της ώρας να
αναφερθούµε σε αυτές.

Η νοµοθεσία, λοιπόν, ήταν σαφέστατα σε θετική κατεύθυνση
και έτσι αντιµετωπίζεται από το Υπουργείο Οικονοµίας. Τις επό-
µενες ηµέρες εκδίδεται η υπουργική απόφαση, µε την οποία ρυθ-
µίζονται τα θέµατα της λειτουργίας του Τµήµατος. Η ουσιαστική,
όµως, διαδικασία έχει ξεκινήσει, αφού υπάρχουν υπάλληλοι
στους οποίους έχει ανατεθεί το έργο αυτό. Ήδη τους µεταφέ-
ρονται οι υποθέσεις. Ήδη έχουν κατατεθεί είκοσι δύο αιτήσεις
από εταιρείες, οι οποίες αξιολογούνται.

Εποµένως, µας µένει τις επόµενες ηµέρες η έκδοση της
υπουργικής απόφασης που ρυθµίζει τυπικά τα του Τµήµατος.
Στους υπαλλήλους οι οποίοι ασχολούνται µε τις εταιρείες ήδη
µεταβιβάζονται και οι καταγγελίες, οι οποίες, όπως είναι γνωστό,
λόγω της αοριστίας που υπήρχε στο προηγούµενο καθεστώς,
δεν µπορούσαν να αντιµετωπιστούν εύστοχα από το Τµήµα, το
οποίο έκρινε όλες τις καταγγελίες.

Εποµένως, το χρονοδιάγραµµα για το οποίο ρωτάτε, κύριε
Υπουργέ, είναι θέµα των εποµένων ηµερών. Εντός του Φεβρου-
αρίου θα λειτουργήσει κανονικά το Τµήµα και τυπικά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Χατζηδά-

κης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, χαίροµαι

που ο Υπουργός αναγνώρισε το θετικό χαρακτήρα της πρωτο-
βουλίας της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Τον τιµά αυτό
και θέλω να του πω πως κι εµείς είµαστε εδώ για να κάνουµε
εποικοδοµητική αντιπολίτευση. ∆εν θέλουµε να αρνούµαστε τα
πάντα, αλλά έχουµε την υποχρέωση να σηµειώνουµε πως το κρά-
τος έχει συνέχεια και γι’ αυτό το λόγο κατατέθηκε αυτή η ερώ-
τηση, για να υπογραµµίσουµε την ανάγκη εφαρµογής της
νοµοθεσίας.

Ο νόµος ψηφίστηκε τον Απρίλιο. Η απόφαση για το Μητρώο
ελήφθη τον Ιούλιο. Μεσολάβησαν οι εκλογές. Είναι ανάγκη η Κυ-
βέρνηση σε όλα τα Υπουργεία και στο Υπουργείο Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας να τρέξει γρήγορα, ιδιαίτερα
για ένα τέτοιο θέµα, το οποίο ευαισθητοποιεί και τα Μέσα Ενη-
µέρωσης, στα οποία πρόσφατα έγινε συζήτηση για τη µη εφαρ-
µογή της νοµοθεσίας, αλλά φυσικά και την κοινωνία.

Υπάρχουν αθέµιτες πρακτικές από αυτές τις εταιρείες. Υπάρ-
χουν, αν θέλετε, συµπεριφορές οι οποίες προσβάλλουν τους πο-
λίτες και µε το νόµο αυτό επιχειρήσαµε να δώσουµε ένα τέλος σε
αυτές τις πρακτικές. ∆εν πρέπει, λοιπόν, το κράτος απλά και
µόνο να νοµοθετεί. Πρέπει να εφαρµόζει και τους νόµους. Όπως
είχε πει, άλλωστε, ο Εµµανουήλ Ροΐδης – και το επικαλούµαστε
συχνά σε αυτήν την Αίθουσα- δεν χρειάζεται απλά και µόνο να
νοµοθετούµε, αλλά να βγει κι ένας νόµος περί εφαρµογής όλων
των νόµων που έχουν ψηφιστεί.

Κύριε Υπουργέ, θα είµαστε εδώ, όπως κι εσείς, για να δούµε
πώς θα προχωρήσετε. Ελπίζω πραγµατικά να τηρηθεί το χρονο-
διάγραµµα για το οποίο µιλήσατε και να εφαρµοστεί αυτή η τόσο
χρήσιµη για τους πολίτες διάταξη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Θα ήθελα να πω µόνο δύο κουβέ-
ντες. Όπως ήδη είπε ο κ. Χατζηδάκης, ο νόµος ψηφίστηκε τον
Απρίλιο. Μέχρι τις εκλογές υπήρξε ένα τετράµηνο. ∆εν υπήρξε

κάποια περαιτέρω κίνηση εκτός από την υπουργική απόφαση. Ο
χρόνος, πάντως, είναι ίδιος.

Όπως είπα προηγουµένως, η διαδικασία έχει κινηθεί από την
Κυβέρνηση, γιατί πραγµατικά οι εισπρακτικές εταιρείες µε την
πρακτική τους ζηµίωσαν την εικόνα σε αυτόν τον ευαίσθητο
χώρο, που είναι χώρος της δικαιοσύνης και όχι µόνο του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και δηµιούργησαν προβλήµατα.

Γι’ αυτό πρέπει να σας πω, κύριε Χατζηδάκη, ότι ήδη υπάρχει
ο προβληµατισµός για περαιτέρω βελτίωση, ιδιαίτερα στην εξει-
δίκευση της περιγραφής των αθέµιτων πρακτικών που έχουν οι
εισπρακτικές εταιρείες. Πρέπει να τις εξειδικεύσουµε, για να
µπορεί να είναι αποτελεσµατικότερος ο έλεγχος. ∆εν αρκεί µόνο
να καταγράψουµε τις εταιρείες, αλλά πρέπει και να εξειδικεύ-
σουµε τις πρακτικές τους, για να µπορούµε να είµαστε αποτελε-
σµατικότεροι στην αντιµετώπισή τους, να µπορούµε να
προστατεύσουµε τους πολίτες αποτελεσµατικά.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ακολουθεί η µε αριθµό 334/25-1-2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση

του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαρά-
λαµπου Χαραλάµπους προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την άµεση καταβολή της επιδότησης
σε όλους τους δικαιούχους ελαιοπαραγωγούς του νοµού Κέρ-
κυρας.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Χαραλάµπους έχει ως ακο-
λούθως:

«Οι ελαιοπαραγωγοί της Κέρκυρας και γενικότερα όλης της
χώρας βρίσκονται σε τραγική κατάσταση, αφού η τιµή του ελαι-
όλαδου συνεχώς κατρακυλάει και έχει φτάσει στα εξευτελιστικά
επίπεδα 1,6 ευρώ το κιλό. Ταυτόχρονα, η απώλεια του αγροτι-
κού εισοδήµατος γίνεται ακόµη µεγαλύτερη εξαιτίας της αύξη-
σης του κόστους στα αγροεφόδια (λιπάσµατα, δίκτυα κ.λπ.) και
της καρπόπτωσης λόγω αντίξοων καιρικών συνθηκών και της µε-
γάλης προσβολής από διάφορες ασθένειες, αλλά και το δάκο,
µε αποτέλεσµα η ζηµιά στην Κέρκυρα να ξεπερνά το 70%.

Επιπλέον, υπάρχει σοβαρός κίνδυνος οι ελαιοπαραγωγοί της
Κέρκυρας να µην πάρουν τις επιδοτήσεις που δικαιούνται, αφού
σύµφωνα µε έγγραφο της Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρισµών
Κέρκυρας µόνο το 18% έχει ψηφιοποιηθεί και ελάχιστος είναι ο
χρόνος που έχει αποµείνει, σύµφωνα µε την καταληκτική ηµερο-
µηνία της επιτρόπου κ. Μπόελ που είναι η 31η Γενάρη του 2010.
Όµως για τις όποιες καθυστερήσεις υπάρχουν στη διαδικασία
της ψηφιοποίησης, οι παραγωγοί όχι µόνο δεν έχουν καµµία ευ-
θύνη, αλλά επιπλέον έχουν πληρώσει τσουχτερά χαράτσια για
την ολοκλήρωσή της.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός, τι µέτρα θα πάρει ώστε:
Να καταβληθεί άµεσα όλο το ποσό της επιδότησης που δικαι-

ούνται οι ελαιοπαραγωγοί της Κέρκυρας, ανεξάρτητα αν έχει
ολοκληρωθεί η ψηφιοποίηση ή όχι. Να δοθεί ο απαιτούµενος
χρόνος και η απαιτούµενη κρατική ενίσχυση για να ολοκληρωθεί
σωστά και χωρίς λάθη η ψηφιοποίηση, ώστε οι παραγωγοί να µην
υποστούν κυρώσεις κατά τη διαδικασία των ελέγχων που θα γί-
νουν στο µέλλον. Να επιστραφούν στους αγρότες τα παρανό-
µως παρακρατηθέντα ποσά για την ψηφιοποίηση, αφού έχουν
δοθεί κοινοτικοί πόροι για την υλοποίηση της ψηφιοποίησης;

Να αποζηµιωθούν οι ελαιοπαραγωγοί της Κέρκυρας για τις
απώλειες από την καρπόπτωση, όπως έγινε σε άλλες περιοχές
για άλλες ασθένειες της ελιάς (π.χ. πυρηνοτρήτης). Να υπάρχει
εγγυηµένη κατώτερη τιµή ελαιόλαδου που να καλύπτει το κό-
στος παραγωγής και να αφήνει ικανοποιητικό κέρδος για τη συ-
νέχιση της ελαιοκαλλιέργειας, µείωση του κόστους παραγωγής
και προστασία της ντόπιας παραγωγής;».

Στην ερώτηση του κ. Χαραλάµπους θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Καρχιµάκης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, ένα από τα µεγαλύτερα
προβλήµατα που καλούµαστε να αντιµετωπίσουµε είναι η χρό-
νια εγκατάλειψη κάθε προσπάθειας να διασφαλιστεί το εισόδηµα
του αγρότη. Είναι η χρόνια πολιτική αδράνεια πραγµατικά που
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έβαλε σε έναν κυκεώνα προβληµάτων τον παραγωγό και βύθισε
τη χώρα µας σε µια αναξιοπιστία, τόσο στις συνειδήσεις των
αγροτών, όσο και στα µάτια των ευρωπαίων εταίρων µας, που
βεβαίως κατά την προηγούµενη περίοδο δεν είδα και τόσο να
την καταγγέλλετε.

Τρανταχτό παράδειγµα, που το ξέρετε, αποτελεί το πρό-
γραµµα της ψηφιοποίησης. Γνωρίζετε ότι στις 4 του Οκτώβρη
παραλάβαµε ψηφιοποίηση 28% µε 30% και σήµερα, µέσα σε
πολύ µικρό χρονικό διάστηµα, ολοκληρώνουµε. Και πρέπει να
γνωρίζετε ότι δεν υπάρχει η λέξη «ανεξάρτητα». Γνωρίζετε πολύ
καλά ότι για να καταβληθούν οι επιδοτήσεις, που πρέπει να κα-
ταβληθούν, πρέπει να ολοκληρωθεί η ψηφιοποίηση. ∆εν είναι
ανεξάρτητα από το αν ολοκληρωθεί ή δεν ολοκληρωθεί. Εάν
εµείς επιχειρήσουµε να δώσουµε τις επιδοτήσεις, χωρίς να έχει
ολοκληρωθεί, ξέρετε πολύ καλά ότι τα πρόστιµα θα είναι υπερ-
πολλαπλάσια και βεβαίως, θα αναγκαστούµε να τα γυρίσουµε
πίσω. Ποιος ζηµιώνεται πάλι; Ο ίδιος ο αγρότης, ο ελληνικός
λαός.

Στο θέµα της Κέρκυρας πραγµατικά ήταν χαµηλή η ψηφιοποί-
ηση, αλλά έγιναν πολύ µεγάλες προσπάθειες, έτσι ώστε να ολο-
κληρωθεί. Στις 27 αυτού του µήνα είµαστε κοντά στο 90% και
βεβαίως, θέλω να διαβεβαιώσω ότι δεν υπάρχει καµία πιθανό-
τητα να χαθούν οι επιδοτήσεις και οι ενισχύσεις των αγροτών.

Επίσης, επειδή µιλήσατε για παρακρατήσεις, θα πρέπει να ξέ-
ρετε ότι από την Ένωση έχει παρακρατηθεί το 0,8%. ∆ηλαδή, επί
επιδοτήσεων 5,5 εκατοµµυρίων ευρώ έχουν παρακρατηθεί περί-
που 40.000-41.000 ευρώ. Είναι ένα ποσό το οποίο είναι ασήµαντο
να το επικαλούµαστε και νοµίζω ότι αυτά τα ποσά παρακρατού-
νται και µετά από τη σύµφωνη γνώµη των αγροτών.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι µέχρι τέλος του µήνα θα έχουµε ολοκλη-
ρώσει. Εκτιµώ και το επαναλαµβάνω, ότι µέχρι τέλος Φεβρουα-
ρίου, το αργότερο µέχρι 15 Μαρτίου -όσο πιο σύντοµα γίνεται-
ότι θα καταβληθεί το σύνολο των ενισχύσεων στους αγρότες
όλης της χώρας. Είναι στόχος µας να απορροφάται κάθε ευρώ
που διαθέτει η Ευρωπαϊκή Ένωση για τον πληθυσµό της περι-
φέρειας.

Αναφορικά τώρα µε το θέµα των αποζηµιώσεων αρνούµαστε
να ακολουθήσουµε την καταχρηστική πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, που ήθελε τον αγρότη επαίτη. ∆ηµιουργούµε ένα νέο
θεσµικό πλαίσιο -θα κληθεί να το ψηφίσει η Ελληνική Βουλή- έτσι
ώστε να γνωρίζει τελικά πραγµατικά ο αγρότης τι είναι αυτό που
δικαιούται και να µην είναι ούτε πελάτης ούτε όµηρος ούτε αιχ-
µάλωτος ούτε υπόδουλος κανενός, καµµίας πολιτικής εξουσίας.
Εµείς δεν θέλουµε τους αγρότες κατά περίπτωση να επαιτούν.
Θέλουµε να γνωρίζουν ποια είναι τα δικαιώµατά τους και ποιες
είναι οι υποχρεώσεις της πολιτείας απέναντί τους και αυτό θα
κάνουµε. ∆εν υπάρχει άλλο περιθώριο.

Στο θέµα των τιµών, ξέρετε πολύ καλά, ότι οι τιµές διαµορ-
φώνονται µε βάση την ελεύθερη αγορά, την προσφορά και τη
ζήτηση και τους κανόνες του ανταγωνισµού. Και βεβαίως, γνω-
ρίζετε ότι είµαστε αποφασισµένοι να πάρουµε µέτρα για την
οµαλή ένταξη του αγρότη στην αγορά και βεβαίως να χτυπή-
σουµε όλους εκείνους οι οποίοι µε την ασυδοσία τους δηµιουρ-
γούν πρόβληµα στο εισόδηµά του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χαραλάµπους.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, η χρόνια εγκατάλειψη της ελληνικής αγρο-

τιάς δεν οφείλεται -αν θέλετε- στην ανικανότητα των ελληνικών
κυβερνήσεων. Ήταν το σκοπούµενο από τότε που η χώρα µας
µπήκε στην τότε ΕΟΚ, να µειωθεί ο αγροτικός πληθυσµός και δεν
υπήρχε άλλος τρόπος να εξαναγκαστεί ο φτωχός αγρότης να
αφήσει το χωράφι του και να πάρει τον οµάτιον του και να φύγει
από την εγκατάλειψη.

Αφήσατε, λοιπόν, τις τιµές των αγροεφοδίων -η κάθε κυβέρ-
νηση- να ανέβουν τα ύψη είτε αυτά ήταν λιπάσµατα είτε ήταν φυ-
τοφάρµακα είτε γεωργικά εργαλεία ή γεωργικά µηχανήµατα. Και
αφήσατε βέβαια -ελεύθερη αγορά, λέτε, ζούµε- να κατέβει στα
τάρταρα η τιµή του αγροτικού προϊόντος και το 1,6 που σας λέω
ότι είναι αυτή τη στιγµή το λάδι στην Κέρκυρα, είναι πολύ υψηλή

τιµή. Είχε φτάσει να πουλιέται το κιλό και 1,20 και 1,30. Και η πιο
κοινή φράση που σου απευθύνουν οι αγρότες της Κέρκυρας
όταν πηγαίνεις στα χωριά, είναι ότι η τιµή του λαδιού έφτασε να
είναι πιο χαµηλή από την τιµή ενός λίτρου εµφιαλωµένου νερού
και µάλιστα του κοινού εµφιαλωµένου νερού, όχι επώνυµου.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι έχετε τεράστιες ευθύνες και οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και βεβαία οι κυβερνήσεις της Νέας ∆η-
µοκρατίας για το πού έχουµε φθάσει.

Μιλάτε και λέτε για 5,5 εκατοµµύρια επιδοτήσεις στην Κέρ-
κυρα. Σας θυµίζω -πιθανόν να µην το ξέρετε, κύριε Υπουργέ- ότι
µε τη νέα ΚΑΠ, που εµείς διαφωνήσαµε κάθετα, αποσυνδέθηκε
η αγροτική επιδότηση από την παραγωγή. Ο µόνος όρος που
υπήρχε τότε ήταν να δίδεται στον αγρότη ο µέσος όρος της επι-
δότησης που πήρε κατά τα έτη 1999-2002. Την πρώτη χρονιά
που έγινε αυτό στην Κέρκυρα πήγαν 17.500.000 ευρώ. Πώς εσείς
τώρα µας λέτε –και εγώ το πιστεύω- ότι έφτασε στα 5.500.000
ευρώ, αφού ο µόνος όρος υπολογισµού της επιδότησης –σας
είπα- ήταν ο µέσος όρος της επιδότησης 1999-2002;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, µπορεί εδώ αυτά τα οποία είπατε να είναι έτσι
αποδεκτά. ∆εν είναι αποδεκτά, όµως, από τους αγρότες της Κέρ-
κυρας όταν τους λέτε και όταν υπάρχει επιστολή, µάλιστα, της
Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρισµών Κέρκυρας στις 4 Ιανουαρίου,
ότι µόνο το 18% της ψηφιοποίησης έγινε. Και δεν γίνεται ξαφ-
νικά να µας λέτε ότι στις 27 έχει γίνει το 90% και στο τέλος του
µήνα θα είναι το 100%. Θα είναι µία ψηφιοποίηση, ξανά, µαϊµού.

Θα χρησιµοποιήσετε το ελαιοκοµικό µητρώο. Εσείς επειδή
εξειδικεύεστε και στα σκάνδαλα, θα ξέρετε ότι ήταν το µεγαλύ-
τερο σκάνδαλο της εποχής του ΠΑΣΟΚ: 804.000.000 δραχµές
πήρε κάποιος αετονύχης, κοντά στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ για
να φτιάξει ελαιοκοµικό µητρώο και έφτιαξε ένα ελαιοκοµικό µη-
τρώο 90% λάθος!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Οι αγρότες τώρα της Κέρ-
κυρας, όπου περνάει έλεγχος, πληρώνουν πολύ χοντρά. Τους
κόβεται η επιδότηση. Αν, λοιπόν, εσείς µετονοµάσετε ψηφιοποί-
ηση το λανθασµένο ελαιοκοµικό µητρώο, ουσιαστικά ο αγρότης
της Κέρκυρας έχει πιθανότητες 90% να τιµωρηθεί. Ζητούµε λοι-
πόν …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, σας παρακαλώ.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: … να καταβληθούν οι επιδο-
τήσεις στους Κερκυραίους αγρότες, να αποσυνδεθεί από την ψη-
φιοποίηση, να γίνει ψηφιοποίηση σωστή, που να µην υπάρχουν
κίνδυνοι να πληρώνει πρόστιµα ο αγρότης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είστε σαφής.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Όπως, επίσης, αφού ο ΕΛΓΑ

έχει πληρώσει για ασθένειες σε άλλες περιοχές της χώρας µας
-έχει πληρώσει για τον πυρηνοτρύτη 44.000.000 ευρώ-, πρέπει
να πληρώσει και για τη ζηµιά του δάκου στις ελιές της Κέρκυ-
ρας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Καρχιµάκης.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, ο κύριος συνάδελφος λέει
ότι εξειδικεύοµαι στα σκάνδαλα. Εσείς βέβαια, καθ’ όλη την τε-
τραετία, την πενταετία την προηγούµενη δεν εξειδικευτήκατε κα-
θόλου στα φαινόµενα διαφθοράς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Καλά, τώρα σε ποιον τα λέτε αυτά;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Σε σας τα λέω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ήσασταν εδώ µέσα;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Εσείς λείπατε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Έξω στο δρόµο πήγατε;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Πάντα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα µας λέτε τι κάναµε πέντε χρόνια
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εδώ µέσα! Όχι κι έτσι!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είναι τέτοια η διαδικα-

σία…
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αγαπητοί συνάδελφοι, επιλεκτική συµπερι-
φορά στη σύγκρουση. Να σας ρωτήσω κάτι;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ας απαντήσετε σε αυτά που
σας ρωτήσαµε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα σας απαντήσω.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Στους Κερκυραίους να απα-
ντήσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, περιο-
ριστείτε παρακαλώ στο θέµα σας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Επειδή µε προκαλέσατε, πείτε µου πόσες
επερωτήσεις κάνατε για την ΕΡΤ και τον ΟΠΑΠ. Ούτε µία. Η εξή-
γηση στους συναδέλφους που ξέρουνε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ, θα
σας διακόψω. Στην επόµενη συνεδρίαση θα σας φέρουµε πίνακα
των επερωτήσεων.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Των επερωτήσεων του ΟΠΑΠ;

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Εσείς δεν εκπροσωπείτε το ΚΚΕ.
Προεδρεύετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Προεδρεύετε. Είστε Πρόεδρος της
Βουλής.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Θα µας φέρετε του ΟΠΑΠ και της ΕΡΤ;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Προεδρεύω, σας πα-
ρακαλώ. Υπάρχει µία χαλαρότητα λόγω µη προσέλευσης Υπουρ-
γών. Μην την εκµεταλλευόµαστε, έχω το δικαίωµα να κάνω
διευκρίνιση. Μην φωνασκείτε. Παρακαλώ, συνεχίστε επί του θέ-
µατος κύριε Καρχιµάκη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Προεδρεύετε. Σε θέµα προσωπικό
δεν µε αφήσατε να µιλήσω εµένα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχω το δικαίωµα να

κάνω οποιαδήποτε διευκρίνιση. Τα στοιχεία µπορεί να ζητηθούν
και από τις υπηρεσίες. Είναι άλλωστε στα Πρακτικά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε Πρόεδρος της Βουλής. Να
τα πουν οι Βουλευτές του ΚΚΕ αυτά, όχι εσείς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζετε, κύριε Καρ-
χιµάκη και παρακαλώ περιοριστείτε στο θέµα σας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θέλω να ξέρετε ότι δεν είναι 5.000.000 οι
ενισχύσεις οι οποίες θα δοθούν. Είτε µας αρέσει είτε δεν µας
αρέσει, υπήρξε απαγορευτικό από την Ευρωπαϊκή Ένωση να κα-
ταβάλουµε επιδοτήσεις λόγω της µη ολοκλήρωσης της ψηφιο-
ποίησης. Γι’ αυτό βρήκαµε τρόπο χρηµατικής ενίσχυσης µέσα
από το Υπουργείο Οικονοµικών µε προκαταβολή µέχρι να ολο-
κληρωθεί η ψηφιοποίηση.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: ∆άνειο µε υπογραφή των
αγροτών.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Το 60% που αποµένει, µετά την ψηφιοποί-
ηση θα κατατεθεί στους δικαιούχους αγρότες. Νοµίζω ότι θα
είναι το ύψος που εσείς αναφέρατε.

Για την Κυβέρνηση και το σύνολο του αγροτικού κόσµου η βα-
σική στόχευση είναι η θεµελίωση και η ολοκλήρωση µιας αγρο-
τικής µεταρρύθµισης σε βάθος που θα αυξήσει την πίτα στην
ελληνική ύπαιθρο, θα παράγει πλούτο και θα τον µοιράζει ακρι-
βοδίκαια στον Έλληνα αγρότη. Εµείς έχουµε συνέπεια στις δε-
σµεύσεις µας. Ο Πρωθυπουργός δεσµεύτηκε προεκλογικά σε
δέκα σηµεία. Αυτά τα σηµεία υλοποιούνται ή έχουν υλοποιηθεί.
Είµαστε απολύτως συνεπείς στις δεσµεύσεις µας και σε όσα
αναλάβαµε απέναντι στον ελληνικό λαό.

Ολοκληρώνουµε την ψηφιοποίηση. Στο 2010 θα έχουµε τα λι-

γότερα προβλήµατα έτσι ώστε να πληρωθούν οι αγρότες πολύ
πιο σύντοµα. Βεβαίως, δεν µπορούν να καταβληθούν εθνικές ενι-
σχύσεις. Γνωρίζουµε ότι µετά το πακέτο Χατζηγάκη είµαστε υπό-
λογοι κατηγορούµενοι στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Είµαστε
υποχρεωµένοι να κινηθούµε µε αυτούς τους κανόνες, γιατί η Ελ-
λάδα θα χάσει πάρα πολλά χρήµατα. ∆εν θέλουµε οι αγρότες να
είναι αντικείµενο µικροκοµµατικού και µικροπολιτικού οφέλους.
Εµείς θα επιβάλουµε τη διαφάνεια στην καταβολή των ενισχύ-
σεων. Προχωρήσαµε στην ενηµέρωση ήδη όλων των ενδιαφε-
ροµένων, µε τις ενέργειες που θα σας αναφέρω.

Από τις 25.1.2010 όλα τα δικαιώµατα ενιαίας ενίσχυσης του
2009 είναι ανηρτηµένα στο διαδίκτυο, δηλαδή τι πήρε ο καθένας.
Υπάρχει δηµόσιος έλεγχος. Από 21.1.2010 όλες οι καταστάσεις
µε τους δικαιούχους εθνικού αποθέµατος 2006, 2007, 2008
έχουν αποσταλεί για ανάρτηση στα δηµοτικά διαµερίσµατα και
στις ενώσεις. Όσον αφορά τη µείωση του κόστους παραγωγής…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μπορείτε να τα κατα-
θέσετε στα Πρακτικά. Ο χρόνος σας έχει τελειώσει.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): …καθιερώνουµε λίστα µε ενδεικτικές τιµές
φυτοφαρµάκων, λιπασµάτων και σπόρων µε βάση το µέσο όρο
των τριών χαµηλότερων τιµών στις νότιες χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Καθιερώνουµε την προσέγγιση του κόστους των λιπα-
σµάτων µε τη χώρα προέλευσης των φυτοφαρµάκων και µε βάση
τη δραστική ουσία. Προχωράµε σε άµεση εφαρµογή µε νοµοθε-
τική ρύθµιση που θα κατατεθεί στη Βουλή. Ανασυγκροτούµε
τους ελεγκτικούς µηχανισµούς για τον έλεγχο της αγοράς και
για την οµαλή ένταξη των αγροτών στην αγορά, έτσι ώστε να µην
υπάρχει αυτή η τεράστια απόκλιση, από την παραγωγή, στο
ράφι.

Θέλουµε τη συνεργασία σας και την προσπάθειά σας για να
προχωρήσουµε µαζί σε αυτό, γιατί αν υπάρχει µια οµόθυµη πα-
ρουσία και στήριξη προς αυτή την κατεύθυνση θα έχουµε απο-
τελέσµατα. Είµαστε αποφασισµένοι να το κάνουµε πράξη.
Είµαστε µε τους πολλούς που παράγουν και θα είµαστε αµείλι-
κτοι απέναντι σε αυτούς που ασυδοτούν και στρεβλώνουν την
αγορά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ακολουθεί η ερώτηση

που έχει σχέση µε την κ. Ξενογιαννακοπούλου. Μετά θα µπούµε
στην κανονική σειρά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο
επί της διαδικασίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, επί της διαδικασίας και δεν

αφορά καθόλου το Προεδρείο.
Βλέπω στο δελτίο επικαίρων ερωτήσεων ότι στη σειρά είναι να

συζητηθεί η επίκαιρη ερώτηση του Λαϊκού Ορθοδόξου Συνα-
γερµού για την αποζηµίωση των καταστηµαταρχών στα Τέµπη. Η
επίκαιρη ερώτηση, κυρία Πρόεδρε, έχει επανυποβληθεί. Την
προηγούµενη φορά µε ευθύνη της Κυβέρνησης δεν συζητήθηκε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, να
σας απαντήσω για να µην καθυστερούµε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τώρα είναι να συζητηθεί και ο υπεύ-
θυνος Υπουργός ή Υφυπουργός λείπει από την Αίθουσα. Αυτό
συµβαίνει για τις αποζηµιώσεις των καταστηµαταρχών στα
Τέµπη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Ροντούλη, µη δη-
µιουργούµε εντυπώσεις.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα έρθει η Κυβέρνηση επιτέλους;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν θέλετε να σας

απαντήσει το Προεδρείο;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, κυρία Πρόεδρε, δεν θέλω να

µου απαντήσετε εσείς. Πού είναι η απούσα Κυβέρνηση;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ θα σας απαντήσω

µε βάση την ενηµέρωση που έχει το Προεδρείο. Ο κ. Σαχινίδης
είναι εντός κτηρίου. Συνεχίζουµε τη συζήτηση των ερωτήσεων
µε την κυρία Ξενογιαννακοπούλου για να µη χάνεται χρόνος.

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 331/25.1.2010 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεόδωρου Παραστατίδη προς την

2936 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης σχετικά µε την
ολοκλήρωση των εργασιών για τη λειτουργία της Νέας Πτέρυ-
γας της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού του Γενικού Νοσοκοµείου
Κιλκίς κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παραστατίδη έχει ως εξής:
«Η Μονάδα Τεχνητού Νεφρού του Γενικού Νοσοκοµείου Κιλκίς

στεγάζεται σε ενοικιαζόµενο χώρο, ακριβώς έξω από την είσοδο
του Ιδρύµατος. Σε καθηµερινή βάση καλείται να εξυπηρετεί τα
τακτικά, αλλά και τα έκτακτα περιστατικά του Νοσοκοµείου Κιλ-
κίς.

∆ιαθέτει µόνο οκτώ θέσεις, οι οποίες σε καµµία περίπτωση δεν
επαρκούν για να καλύψουν τις αυξηµένες ανάγκες των πασχό-
ντων του Νοµού µας. Ενδεικτικό είναι το γεγονός ότι στη Μονάδα
εξυπηρετούνται τριάντα οκτώ άτοµα, µε τη λίστα αναµονής να
αριθµεί περί τα τριάντα άτοµα, ενώ πάνω από εξήντα είναι εκεί-
νοι που µετακινούνται σε νοσοκοµεία –δηµόσια και ιδιωτικά- δι-
πλανών νοµών, για να υποβληθούν σε αιµοκάθαρση.

Και το κτήριο όµως που φιλοξενείται η Μονάδα, σύµφωνα µε
το Σύλλογο Νεφροπαθών Νοµού Κιλκίς, κρίνεται ακατάλληλο και
ανεπαρκές, κυρίως λόγω της έλλειψης χώρων, αλλά και του αυ-
ξηµένου κινδύνου µόλυνσης από µικρόβια που παρουσιάζει, εξαι-
τίας του συνωστισµού πολλών ατόµων στην ίδια και ιδιαίτερα
στενή αίθουσα που πραγµατοποιούνται οι αιµοκαθάρσεις.

Συν τοις άλλοις, η Μονάδα λειτουργεί σε ηµερήσια βάση µε
δύο και τρεις βάρδιες, ανάλογα µε τις ανάγκες, οι οποίες καλύ-
πτονται χάρη στις υπεράνθρωπες προσπάθειες και το αυξηµένο
αίσθηµα ευθύνης των δύο γιατρών –το Νοσοκοµείο Κιλκίς έχει
προκηρύξει θέση για ιατρό νεφρολόγο- αλλά και των δεκατριών
νοσηλευτριών, εκ των οποίων οι δύο βρίσκονται σε άδεια εγκυ-
µοσύνης.

Μόνη ελπίδα για την καλύτερη εξυπηρέτηση των νεφροπαθών,
που η ζωή τους εξαρτάται κυριολεκτικά από τη Μονάδα Τεχνη-
τού Νεφρού, είναι η µετεγκατάσταση της τελευταίας στη νέα Γ’
Πτέρυγα του Νοσοκοµείου, όπου εκεί µάλιστα προβλέπεται αύ-
ξηση των θέσεων από οκτώ σε δώδεκα.

Η καθυστέρηση της µη παράδοσης του κτηρίου από την ανά-
δοχο εταιρεία –µετά από πολλές παρατάσεις- παρ’ όλο που είναι
σχεδόν έτοιµο -αποµένουν η αποκατάσταση κάποιων κακοτε-
χνιών, καθώς και οι δοκιµές στο δίκτυο υποδοµών ώστε να δια-
πιστωθεί ο βαθµός λειτουργίας τους- βάζει τους νεφροπαθείς σε
µια νέα κατάσταση αναµονής και ταλαιπωρίας.

Επ’ αυτού του ζητήµατος υπήρξαν και υπάρχουν και σήµερα,
παρά πολλά έντονα δηµοσιεύµατα διαµαρτυρίας των ενδιαφε-
ροµένων, στον τοπικό τύπο του νοµού µας.

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Σε ποιες ενέργειες θα προβείτε, προκειµένου να προχωρή-

σουν άµεσα οι εργασίες που αποµένουν για την ολοκλήρωση της
νέας πτέρυγας, ώστε να αυξηθούν περαιτέρω οι θέσεις για τους
νεφροπαθείς του νοµού Κιλκίς και να εξυπηρετούνται όσο το δυ-
νατόν περισσότεροι ασθενείς;

Πώς σκοπεύετε να ενισχύσετε το ιατρικό και νοσηλευτικό προ-
σωπικό, προκειµένου να επιτευχθεί η εύρυθµη και σωστή λει-
τουργία της Μονάδας;»

Στην ερώτηση του κ. Παραστατίδη θα απαντήσει η Υπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου.

Κυρία Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο

ότι παρακολουθούµε στενά το θέµα, προκειµένου να ενισχυθεί η
Μονάδα Τεχνητού Νεφρού και επιτέλους να ολοκληρωθούν οι
εργασίες όσον αφορά τη νέα πτέρυγα.

Όσον αφορά τη στελέχωση της Μονάδας, που όπως και εσείς
λέτε, είναι κρίσιµη για την εξυπηρέτηση των νεφροπαθών, πρέ-
πει να ξέρετε ότι πριν από τις εκλογές υπήρξε µια προσπάθεια
για αλλαγή του οργανισµού, να προβλεφθούν περισσότερες θέ-
σεις και τότε, στην προηγούµενη κυβέρνηση, το Υπουργείο Οι-
κονοµικών δεν συναίνεσε. Άρα, εµείς από την πλευρά µας έχουµε
ξανά πιάσει αυτή την προσπάθεια, προκειµένου να δούµε και το
θέµα του οργανισµού.

Σε κάθε περίπτωση, µε το σηµερινό οργανισµό προβλέπονται

τρεις θέσεις ειδικευµένων νεφρολόγων, από τις οποίες δύο είναι
καλυµµένες. Ήδη µε την έγκριση που έχουµε από την περασµένη
χρονιά, θα προχωρήσει η προκήρυξη για την τρίτη κενή θέση ια-
τρού ΕΣΥ για τη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού και είναι κάτι που θα
το επισπεύσουµε για να πληρωθεί αυτή η θέση.

Όσον αφορά δε το νοσηλευτικό προσωπικό, στη συνολική
προσπάθεια που κάνουµε και ξέρετε ότι έχουµε δροµολογήσει
µια σειρά από προκηρύξεις, θα φροντίσουµε να υπάρξει και εκεί
γρήγορα η κάλυψη.

Ειδικότερα για το θέµα των έργων, ενώ από τον Ιούλιο τυπικά
είχαν ολοκληρωθεί οι εργασίες, σύµφωνα µε τις πληροφορίες
που έχουµε από τις τεχνικές υπηρεσίες, υπήρξαν δυστυχώς
πάρα πολλές κακοτεχνίες και προβλήµατα. Γι’ αυτό το λόγο κιό-
λας υπήρξε η κίνηση προς τον ανάδοχο να µπορέσει να ολοκλη-
ρώσει τάχιστα όλες αυτές τις εργασίες, που οφείλει σύµφωνα µε
τη σύµβαση –υπήρξε αυτή η πρόσκληση- και µάλιστα, του δό-
θηκε προθεσµία προκειµένου να ανταποκριθεί.

Σύµφωνα πάλι µε πληροφορίες που έχουµε, από τα τέλη ∆ε-
κεµβρίου η ανάδοχος κοινοπραξία έχει ξεκινήσει και εκτελεί
αυτές τις εργασίες και το χρονοδιάγραµµα που ζητήσαµε να µας
δοθεί από τις υπηρεσίες, είναι ότι µε τη συνέχεια αυτών των ερ-
γασιών θα υπάρξει περαίωση εντός του Φεβρουαρίου του τρέ-
χοντος έτους.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε συνάδελφε, ότι θα παρακο-
λουθήσουµε στενά το θέµα, προκειµένου να ολοκληρωθούν οι
εργασίες και στη συνέχεια µε τη στήριξη της στελέχωσης να
µπορέσει επιτέλους να λειτουργήσει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παραστατίδης.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω την κυρία Υπουργό πραγµατικά για

το άµεσο ενδιαφέρον που έδειξε. Κι αυτό φαίνεται από την απά-
ντηση, την οποία πήραµε σήµερα.

Κυρία Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά την εκτίµηση που έχω
στο πρόσωπό σας. Αναγνωρίζουµε την πολύ µεγάλη προσπάθεια
που κάνετε ως ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, προκειµένου να
εξυγιανθεί το σύστηµα Υγείας σχετικά κυρίως µε τις δαπάνες
που βέβαια τα τελευταία χρόνια έχουν λάβει ανεξέλεγκτες δια-
στάσεις.

Επίσης γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά το πάρτι που έχει στηθεί
σε όλους τους τοµείς της υγείας τα τελευταία χρόνια, µε αποτέ-
λεσµα να δηµιουργηθούν τροµακτικά ελλείµµατα. Βέβαια, κα-
λείστε εσείς σήµερα ως ηγεσία του Υπουργείου να δώσετε
λύσεις σε µια περίοδο έντονης οικονοµικής κρίσης. Την πρόθεση
της πολιτικής του Υπουργείου σας νοµίζω πως την εκφράσατε
µε τον καλύτερο τρόπο σε συνέντευξή σας πρόσφατα στην εφη-
µερίδα «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ». Πιστεύω στις ικανότητές σας. Γι’
αυτό είµαι σίγουρος πως η προσπάθειά σας αυτή ως ηγεσία του
Υπουργείου Υγείας θα φέρει και τα αναµενόµενα αποτελέσµατα.
Βέβαια, χαίροµαι ιδιαίτερα που δίνετε µεγάλη σηµασία στην ανα-
βάθµιση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, µετά από την υπονό-
µευση και την πλήρη εξαθλίωση που είχαµε της δηµόσιας υγείας
τα τελευταία χρόνια.

Έρχοµαι στην ερώτηση που κατέθεσα. Όπως επεσήµανα, η
Μονάδα Τεχνητού Νεφρού στο Νοµό Κιλκίς πραγµατικά στεγά-
ζεται σ’ ένα ενοικιαζόµενο χώρο έξω από το προαύλιο του νο-
σοκοµείου, σε κτήριο το οποίο χαρακτηρίζουν απαράδεκτο και
επικίνδυνο οι ίδιοι οι νεφροπαθείς, που βέβαια υποβάλλονται σε
αιµοκάθαρση. Εκτός αυτού, η Μονάδα λειτουργεί µε δύο βάρ-
διες σε ηµερήσια βάση, κατά περίπτωση µε τρεις, χάρη στις υπε-
ράνθρωπες προσπάθειες και το αυξηµένο αίσθηµα ευθύνης του
ιατρικού και του νοσηλευτικού προσωπικό. Ενδεικτικό είναι το
γεγονός πως η Μονάδα έχει τη δυνατότητα αυτή τη στιγµή να
εξυπηρετεί τριάντα οκτώ άτοµα µε µία λίστα αναµονής που αριθ-
µεί περί τα τριάντα άτοµα, ενώ πάνω από εξήντα άτοµα είναι
εκείνα που µετακινούνται σε διάφορα νοσοκοµεία, δηµόσια και
ιδιωτικά, διπλανών νοµών, για να υποβληθούν σε αιµοκάθαρση.
Αντιλαµβάνεστε πως η ταλαιπωρία αυτών των ανθρώπων είναι
πάρα πολύ µεγάλη.
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Η λύση που προτείνεται είναι η άµεση µετεγκατάσταση Μονά-
δας Τεχνητού Νεφρού στη Νέα Πτέρυγα του Νοσοκοµείου Κιλ-
κίς. Έχει ολοκληρωθεί εδώ και δύο χρόνια -δεν είναι τον Ιούλιο-
η κατασκευή της και δυστυχώς δεν παραδόθηκε ακόµη, για τον
λόγο τον οποίο γνωρίζετε.

Η µετεγκατάσταση της Μονάδας, µε παράλληλη ενίσχυση του
ιατρικού προσωπικού, θα δώσει τη λύση ώστε να µπορέσουν να
εξυπηρετηθούν όλοι οι νεφροπαθείς του Νοµού Κιλκίς. Αυτή τη
στιγµή υπηρετούν στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού µόνο δύο για-
τροί.

Γι’ αυτό, κυρία Υπουργέ, θέλω να ενσκήψετε στο πρόβληµα,
καθ’ ότι γνωρίζω την ευαισθησία και το ενδιαφέρον που δείχνετε
για τα κοινωνικά ζητήµατα και τα προβλήµατα που απασχολούν
τους πολίτες.

Να επισηµάνω, ότι το θέµα αυτό έλαβε µεγάλες διαστάσεις
στο Νοµό δια µέσω του Τύπου καθότι συζητήθηκε και στο Νο-
µαρχιακό Συµβούλιο, δια του λόγου το αληθές υπάρχουν εδώ οι
εφηµερίδες οι τοπικές, οι οποίες το αναφέρουν σε πρωτοσέλιδα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου) : Έχετε τελειώσει κύριε
συνάδελφε. Παρακαλώ ολοκληρώστε, δεν είναι δυνατόν. Μιλάτε
τέσσερα λεπτά σας παρακαλώ.

ΠΑΡΑΣΤΑΤΙ∆ΗΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ: Κυρία Υπουργέ, θα σας παρα-
καλούσα να παρέµβετε άµεσα ώστε να παραδοθεί η τρίτη πτέ-
ρυγα του Νοσοκοµείου Κιλκίς διότι το όφελος το οποίο θα
προκύψει θα είναι διπλό. Εκτός του ότι θα εξυπηρετήσει τη µο-
νάδα νεφρού, θα αποσυµφορήσει ένα σηµαντικό µέρος του πα-
λαιού νοσοκοµείου µε τη µεταφορά ορισµένων τµηµάτων στη
νέα πτέρυγα.

Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Ευχαριστώ πολύ.
Έχετε το λόγο κυρία Υπουργέ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ( Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, θέλω κατ’ αρχάς να σας πω -και το τονί-

σατε και εσείς- ότι παραλάβαµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας στο
κόκκινο.

Νοσοκοµεία βυθισµένα στα χρέη, σε ένα διαπιστωµένο χρέος
που διαµορφώθηκε από το 2005 µέχρι το 2009 στα 6.2 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Και πιστεύω ότι όλοι µας εδώ αισθανθήκαµε
οργή και αγανάκτηση όταν ο Υφυπουργός, που παρίσταται εδώ,
ο κ. Σαχινίδης, ανέφερε χθες για τη σκανδαλώδη διαγραφή του
προστίµου των 5.5 δισεκατοµµυρίων ευρώ που αντιστοιχεί µε το
χρέος των νοσοκοµείων, που καλούµαστε εµείς τώρα, µέσα σε
τέσσερις µήνες να αντιµετωπίσουµε.

Αυτή είναι η κατάσταση. Αυτήν την κατάσταση προσπαθούµε
συνεχώς, όπως και εσείς µε τις διαπιστώσεις σας, σε όλη τη
χώρα να αντιµετωπίσουµε. Και είδατε ότι έχουµε σαφή θέληση,
βούληση αλλά και εντολή από τον Πρωθυπουργό το Γιώργο Πα-
πανδρέου, την υγεία, να µπορέσουµε να την αναβαθµίσουµε.

Σε αυτό το πλαίσιο, θέλω να σας διαβεβαιώσω -και το είδατε
ήδη- ότι ενώ είχαν ολοκληρωθεί οι εργασίες υπήρχαν πάρα πολλά
προβλήµατα µε τη νέα πτέρυγα, δώσαµε εντολή και µάλιστα
υπήρξε και σαφής εντολή προς τον ανάδοχο ότι θα είχε επιπτώ-
σεις αν δεν πήγαινε γρήγορα και τώρα θα παρακολουθήσουµε µε
τις αρµόδιες υπηρεσίες προκειµένου επιτέλους να ολοκληρω-
θούν εργασίες, να αντιµετωπιστούν οι κακοτεχνίες και τα προ-
βλήµατα και να υπάρξει η λειτουργία της νέας πτέρυγας.

Σε αυτό το πλαίσιο, θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι θα δούµε
και τη σωστή λειτουργία της µονάδας τεχνητού νεφρού και φυ-
σικά και µε την αναγκαία στελέχωση, γιατί όπως και εσείς είπατε,
είναι πραγµατικά τραγικό, ενώ υπάρχει αυτή η δυνατότητα να
µην µπορεί ο κόσµος που, τόσο έχει ανάγκη να εξυπηρετείται,
να αναγκάζεται να µετακινείται χιλιόµετρα προκειµένου οι νε-
φροπαθείς να µπορέσουν να εξυπηρετηθούν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής τριάντα οχτώ µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί -

συνοδοί τους από το 14ο ∆ηµοτικό Σχολείο Χαλανδρίου.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ζητείται από το Προεδρείο, λόγω του ότι υπάρχει προγραµ-

µατισµένη συνέντευξη του κ. Καστανίδη, να προηγηθούν οι δικές
του ερωτήσεις.

Πιστεύω να µην υπάρχει αντίρρηση στο Σώµα και να συνεχί-
σουµε.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Θα έρθει ο κ. Κουτρουµάνης
κυρία Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): ∆εν υπάρχει καµµία
ενηµέρωση ότι δε θα έρθει. Έρχεται.

Επανερχόµαστε στην µε αριθµό 340/25-01-2010 πέµπτη επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των φυλακών
Γρεβενών κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Κουράκη έχει
ως εξής:

«Οι κρατούµενοι στις φυλακές Γρεβενών έχουν ξεκινήσει
απεργία πείνας από τις 11 Ιανουαρίου διαµαρτυρόµενοι για τις
άθλιες συνθήκες κράτησής τους.

Οι κρατούµενοι καταγγέλλουν τον αυταρχισµό του διευθυντή
και σωφρονιστικών υπαλλήλων οι οποίοι τροµοκρατούν τους
κρατούµενους διώκοντας τους για το παραµικρό, την παροχή
λίγου φαγητού και την έλλειψη καθαρού πόσιµου νερού, την
εξευτελιστική τακτική του πρωκτικού ελέγχου, την αγνόηση αι-
τηµάτων για άδειες ή την απαράδεκτη καθυστέρηση της εξέτα-
σής τους, την ιατρική κάλυψη τριακοσίων τριάντα κρατουµένων
από ένα µόνο γιατρό, την ανυπαρξία γραµµατείας για την εξυ-
πηρέτηση των αναγκών των κρατουµένων, τη συνεχή αλλαγή των
ωραρίων των επισκεπτηρίων, τον περιορισµένο χώρο και χρόνο
προαυλισµού, την ανεπαρκέστατη θέρµανση, την ανεπάρκεια
της φυλακής να προµηθεύει, όπως υποχρεούται, είδη πρώτης
ανάγκης κ.α.

Η καινούργια φυλακή των Γρεβενών διαψεύδει όσους θεω-
ρούν ότι τα προβλήµατα του σωφρονιστικού συστήµατος θα λυ-
θούν µε τη δηµιουργία νέων φυλακών και θέτει για άλλη µια
φορά µε δραµατικό τρόπο την ανάγκη αλλαγών στις φυλακές.

Γι’ αυτό ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ:
Θα ερευνήσετε τις καταγγελίες που υπάρχουν για τη συµπε-

ριφορά του διευθυντή των φυλακών και των σωφρονιστικών
υπαλλήλων;

Θεωρείτε ότι η κατάσταση που καταγγέλλεται από τους κρα-
τούµενους αντιστοιχεί στη δική σας αντίληψη περί «σωφρονι-
σµού», καθώς και στην κατά το νόµο λειτουργία των φυλακών
και εάν όχι, όπως πιστεύουµε, τι σκοπεύετε να κάνετε, ώστε να
λυθούν άµεσα τα ζητήµατα που αναδεικνύονται;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουράκη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κ.
Καστανίδης.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε Υπουργέ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, ευ-
χαριστώ και εσάς και τους συναδέλφους που κατανόησαν την
υποχρέωσή µου να βρίσκοµαι σε λίγο στο Υπουργείο για τη συ-
νέντευξη Τύπου.

Σε ό,τι αφορά την ερώτηση του αγαπητού συναδέλφου, του κ.
Κουράκη, θα ήθελα σύντοµα να κάνω µερικές παρατηρήσεις.

Βρισκόµαστε σε διαρκή εγρήγορση, κύριε συνάδελφε, προ-
κειµένου να επιτυγχάνουµε βήµα-βήµα τη βελτίωση των συνθη-
κών κράτησης των κρατουµένων στις ελληνικές φυλακές. Το
συγκεκριµένο κατάστηµα πρωτολειτούργησε το 2008. Οι υπο-
δοµές του είναι αρκετά σύγχρονες. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν
υπάρχουν προβλήµατα. Από τη στιγµή που διατύπωσαν τα αιτή-
µατά τους και διαµαρτυρήθηκαν κρατούµενοι στη φυλακή των
Γρεβενών, η Γενική ∆ιευθύντρια Σωφρονιστικής Πολιτικής του
Υπουργείου µας πήρε άµεσα την εντολή από την ηγεσία να επι-
σκεφθεί το χώρο των φυλακών, να συζητήσει, µαζί µε την επό-
πτρια εισαγγελέα, µε όλους τους κρατουµένους, προκειµένου
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να έχουµε άµεση γνώση -και όχι δι’ αλληλογραφίας- των αιτη-
µάτων των κρατουµένων, αλλά και να δοθούν άµεσες απαντή-
σεις για προβλήµατα που µπορούν να επιλυθούν το συντοµότερο
χρονικό διάστηµα. Αυτή η συζήτηση ήταν αποδοτική, έγινε στις
18 Ιανουαρίου του τρέχοντος έτους και ήδη έχουµε πάρει απο-
φάσεις που υλοποιούνται και αφορούν βελτιώσεις στη διανοµή
του συσσιτίου, στη θέρµανση συγκεκριµένων χώρων και φυσικά
σε άλλες καθηµερινές δραστηριότητες των κρατουµένων, όπως
είναι η εκγύµνασή τους.

∆εν σηµαίνει ότι τα προβλήµατα τα έχουµε λύσει όλα. Πολύ
περισσότερο δεν σηµαίνει ότι έχουµε αντιµετωπίσει τα γενικό-
τερα προβλήµατα του σωφρονιστικού συστήµατος. Με την ευ-
καιρία αυτής της συζήτησης θέλω να διαβεβαιώσω το Σώµα ότι
πολύ σύντοµα πρώτον, θα επαναλειτουργήσει η ∆ιακοµµατική
Επιτροπή που αφορά την εποπτεία του σωφρονιστικού συστή-
µατος και δεύτερον, θα συσταθεί ευρεία νοµοπαρασκευαστική
επιτροπή που θα επανεξετάσει τόσο τον Σωφρονιστικό Κώδικα
όσο και την εν γένει λειτουργία των φυλακών, προς την κατεύ-
θυνση µεγαλύτερου κοινωνικού ελέγχου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κουράκης.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, να χαιρετίσω κατ’

αρχάς την εξαγγελία που κάνατε ότι θα λειτουργήσει πάλι η δια-
κοµµατική επιτροπή για την αναµόρφωση του σωφρονιστικού συ-
στήµατος. Γνωρίζω τις προσπάθειες που κάνετε και µε το
προηγούµενο νοµοσχέδιο και µε τις νέες ρυθµίσεις, οι οποίες
φαντάζοµαι θα είναι σε θετική κατεύθυνση. Βέβαια, πρέπει να
πούµε εδώ ότι, επειδή οι προηγούµενες ρυθµίσεις έχουν έναν
ορίζοντα µέχρι το Μάρτιο, πρέπει τον Απρίλη να κάνουµε µια
αποτίµηση για το σε ποιο βαθµό έχει επιτευχθεί η αποσυµφό-
ρηση των φυλακών, εξαιτίας των µέτρων που έχετε λάβει, γιατί
φοβούµαι ότι θα είναι πολύ µικρός ο αριθµός, παρά τις προβλέ-
ψεις που υπήρξαν.

Ένα από τα αιτήµατα των κρατουµένων, πέραν από τις συν-
θήκες κράτησης, είναι αυτό που εξακολουθεί να γίνεται όσον
αφορά την εξευτελιστική µεταχείριση σχετικά µε την αποφυγή
εισαγωγής των ναρκωτικών, δηλαδή του σωµατικού ελέγχου. Στο
σηµείο αυτό θα έλεγα ότι καλό θα ήταν να σκεφθείτε µήπως θα
ήταν σκόπιµο να υπάρχει ένας διαχωρισµός των φυλακών: αυτοί
που δεν εµπλέκονται καθόλου µε αδικήµατα περί τα ναρκωτικά
να είναι σε άλλα σωφρονιστικά καταστήµατα -σε αυτούς, όταν
γυρνάνε από άδειες ή από νοσοκοµεία, να µην γίνεται καθόλου
έλεγχος- ενώ στην άλλη περίπτωση, η προµήθεια σύγχρονων µη-
χανηµάτων, ώστε να αποφύγουµε το σωµατικό έλεγχο, ίσως θα
ήταν µια καλή διέξοδος.

Ένα από τα ζητήµατα, για τα οποία διαµαρτύρονται οι κρα-
τούµενοι στις φυλακές των Γρεβενών, είναι η συµπεριφορά των
σωφρονιστικών υπαλλήλων.

Θα ήθελα να µου απαντήσετε και σε αυτό γιατί είναι ένα από
τα αιτήµατα της ερώτησης, όπου υπάρχει µία πολύ µεγάλη απα-
ξίωση. Ήδη µερικές από τις λύσεις που δώσατε σκέφτοµαι ότι
θα µπορούσαν να έχουν γίνει µε καλύτερη συµπεριφορά των σω-
φρονιστικών υπαλλήλων και βεβαίως και του διευθυντή.

Τα άλλα ζητήµατα που έχουν σχέση µε τη χορήγηση των
αδειών και τα πειθαρχικά εξακολουθούν να ταλαιπωρούν πάρα
πολύ τους κρατουµένους, όπως επίσης και η έλλειψη γιατρού.
Σε αυτό νοµίζω ότι µέσα στο πλαίσιο της νοµοθετικής ρύθµισης
που έχετε υποσχεθεί, θα πρέπει να γίνει µία ριζική αναµόρφωση
του υγειονοµικού συστήµατος σχετικά µε τις φυλακές, που η
λύση, όπως έχετε συνοµολογήσει και εσείς, είναι η ένταξη του
υγειονοµικού συστήµατος των φυλακών στο ΕΣΥ.

Τέλος, µέσα στο πλαίσιο της αναµόρφωσης που έχετε σκοπό
να καταθέσετε νοµοσχέδιο, και σύντοµα φαντάζοµαι, είναι να λη-
φθεί υπ’όψιν η αναγκαιότητα της πρόσληψης προσωπικού, τόσο
σε επίπεδο νοσηλευτικού και κοινωνικών λειτουργών, όσο και σε
επίπεδο γραµµατέων, καθώς η έλλειψη αυτών ταλαιπωρεί τους
κρατουµένους και µάλιστα οδηγεί σε παράταση του χρόνου φυ-
λάκισης ως µη όφειλαν.

Τέλος, θα έλεγα να ξαναεξετάσετε µέσα στο πνεύµα του προη-

γούµενου νόµου αλλά και στη διεύρυνσή του, αυτό το οποίο εί-
πατε προς το τέλος για τη δυνατότητα διακοµµατικής επιτροπής
της Βουλής σε µία µόνιµη βάση, να µπορεί και να έχει τη δυνα-
τότητα να επισκέπτεται, παράλληλα µε την επέκταση που είπατε
ότι θα γίνει και τη θεωρούµε πάρα πολύ σωστή και στους δικη-
γορικούς συλλόγους και σε ιατρικούς και σε άλλους κοινωνικούς
φορείς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

συζητούµε ένα θέµα το οποίο είναι πολύπλοκο, πολυσύνθετο και
οι λύσεις δεν είναι εύκολες.

Ειδικά, σε ό,τι αφορά το κατάστηµα των Γρεβενών θα ήθελα
να έχετε υπ’όψιν σας και τις θετικές όψεις όσων διαδραµατίζο-
νται εκεί. Από την πρώτη στιγµή λειτουργεί Συµβουλευτικό Κέ-
ντρο, υπό την εποπτεία του ΚΕΘΕΑ, για την ψυχολογική στήριξη
των κρατουµένων.

Προχωρήσαµε σε ίδρυση βιβλιοθήκης, γιατί θεωρούµε ότι η
προσφυγή, τον ατέρµονα χρόνο της κράτησης, στη βιβλιοθήκη
έχει πολλαπλές ωφέλειες.

Έχουµε ζητήσει, πολύ πρόσφατα, από το Υπουργείο Παιδείας,
να δηµιουργήσουµε σχολείο δεύτερης ευκαιρίας και στην φυ-
λακή των Γρεβενών και υπολογίζω ότι σύντοµα και αυτό θα γίνει.

Τίθεται το θέµα της συµπεριφοράς των σωφρονιστικών υπαλ-
λήλων.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι από τις συζητήσεις που είχα µε
κρατουµένους η συντριπτική πλειοψηφία των σωφρονιστικών
υπαλλήλων θεωρείται, ότι, σε δύσκολες συνθήκες, επιτελεί το
καθήκον της. Πιθανόν υπάρχουν εξαιρέσεις. Απέναντι σε αυτές
τις εξαιρέσεις είµαστε απολύτως ευαίσθητοι και δρούµε ταχέως.

Χρειάζεται ριζική αναµόρφωση της εκπαίδευσης των σωφρο-
νιστικών υπαλλήλων. Εάν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ρω-
τούσατε ποιος είναι ο κλάδος για τον οποίο θα έκανα χρονικά
την πρώτη επιλογή για την εκπαίδευσή του, θα σας έλεγα τους
σωφρονιστικούς υπαλλήλους.

Προβλήµατα, όπως σας είπα, υπάρχουν. Βασικό είναι η υγειο-
νοµική περίθαλψη. Χρόνια το πρόβληµα στα καταστήµατα κρά-
τησης, είναι ότι οι γιατροί που τελικά προσλαµβάνονται, µε τις
συµβάσεις ορισµένου χρόνου που υπογράφουν, πληρώνονται
300 ευρώ. Φανταστείτε ότι η φυλακή των Γρεβενών απέχει σα-
ράντα πέντε χιλιόµετρα από την πόλη. Τι να πρωτοκάνει ο για-
τρός µε τα 300 ευρώ της αµοιβής;

Έχουµε ζητήσει, λοιπόν, πλην της εντάξεως των ιατρείων στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας κάτι που ήδη νοµοθέτησε για τον Κορυ-
δαλλό η προηγούµενη κυβέρνηση, να βρούµε έναν τρόπο δια-
φορετικής χρηµατοδοτήσεως των υγειονοµικών αναγκών, της
ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης, προκειµένου να υπάρχει µε-
γαλύτερη ανταπόκριση από γιατρούς υποψηφίους.

Κάνουµε το καλύτερο δυνατό. Βήµα-βήµα γίνεται η προσπά-
θεια. Πιστεύω ότι σε βάθος χρόνου θα αποδώσουν τα µέτρα
για τα οποία πασχίζουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 335/25.1.2010 τρίτη επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τους Υπουργούς
Προστασίας του Πολίτη και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε την κλήση σε απολογία συν-
δικαλιστών του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου (ΠΑΜΕ)
κλπ.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Παφίλη έχει
ως εξής:

«Στο «2ο Τµήµα Ασφάλειας Κράτους και Πολιτεύµατος» της
Κρατικής Ασφάλειας Αττικής κλήθηκαν να καταθέσουν πέντε
συνδικαλιστές του ΠΑΜΕ, που πρωτοστάτησαν στις κινητοποιή-
σεις ενάντια στην απόλυση του εργαζόµενου Ν. Νικολόπουλου
από τα πολυκαταστήµατα «JUMBO».

Πρόκειται για σοβαρή κι επικίνδυνη εξέλιξη, που επαναλαµβά-
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νεται για δεύτερη φορά µετά το 2002. Αναγορεύει τα συµφέρο-
ντα της πλουτοκρατίας σε ύψιστο θέµα ασφάλειας του Κράτους
και τη συνδικαλιστική δράση σε εχθρό της ∆ηµοκρατίας.

Σύµφωνα, µάλιστα, µε τη νέα δοµή ασφάλειας της Κυβέρνη-
σης, η συγκεκριµένη υπηρεσία θα υπαχθεί στην Υπηρεσία ∆ίω-
ξης του Οργανωµένου Εγκλήµατος και οι αγωνιστές του λαϊκού
κινήµατος θα µπορούν να διώκονται σαν να είναι µέλη σπείρας
εγκληµατιών.

Η εξέλιξη αυτή έρχεται σαν συνέχεια της γνωστής εγκυκλίου
του πρώην Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου Γ. Σανιδά, που συνε-
χίζει να αποτελεί βασικό έγγραφο στις δικογραφίες που έχουν
ανοίξει για το «JUMBO» και που κατονοµάζει ως έγκληµα τις συν-
δικαλιστικές κινητοποιήσεις.

Ερωτάται η Κυβέρνηση:
Ποια θέση παίρνει για τη σοβαρή αυτή υπόθεση;
Τι µέτρα θα πάρει για να σταµατήσει η ποινικοποίηση των λαϊ-

κών αγώνων και να αποσυρθεί η εγκύκλιος Σανιδά;»
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παφίλη θα απαντήσει ο Υπουρ-

γός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ.
Καστανίδης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Θέλω να ξεκινήσω µε µία προσωπική εξοµολόγηση. Έχω τις
καλύτερες αναµνήσεις από τους συνδικαλιστικούς και κοινωνι-
κούς αγώνες που έχει δώσει στη διάρκεια της δράσης του στο
φοιτητικό κίνηµα ο ερωτών Βουλευτής κ. Παφίλης.

∆εύτερον, οι συνδικαλιστικοί αγώνες δεν ποινικοποιούνται.
Τρίτον, µε αφορµή συνδικαλιστικούς αγώνες –και αυτό δεν

αφορά καµµία συγκεκριµένη συνδικαλιστική παράταξη- µπορεί
να υπάρξουν αξιολογήσιµες ποινικά συµπεριφορές.

Τέταρτον, ενδέχεται, εξαιτίας κάποιων γεγονότων, πολίτης ή
νοµικό πρόσωπο-στην προκειµένη περίπτωση ο Σύνδεσµος Λια-
νικών Επιχειρήσεων, όπως και οι ιδιοκτήτες του καταστήµατος-
να κάνει αναφορά σε εισαγγελική αρχή.

Σε αυτήν την περίπτωση προφανώς η Εισαγγελική Αρχή πρέ-
πει να αναλάβει κάποιες πρωτοβουλίες.

Στην προκειµένη περίπτωση η κλήση για εξηγήσεις -όπως µας
πληροφορούν οι αρµόδιες εισαγγελικές αρχές- συγκεκριµένων
συνδικαλιστών στην Υποδιεύθυνση Κρατικής Ασφαλείας, έγινε
όχι προφανώς µε πρωτοβουλία της Υποδιεύθυνσης Κρατικής
Ασφάλειας, αλλά γιατί υπήρξε σχετική εντολή, παραγγελία του
Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου.

Έχει σχηµατιστεί δικογραφία. ∆εν υπάρχει καµµία συνέχεια.
Τίθεται, βεβαίως, ένα ερώτηµα: Που σταµατάει η τοποθέτηση

του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαι-
ωµάτων;

Είναι προφανές ότι δεν θα µπορούσα εκ του Νόµου και εκ του
Συντάγµατος να αξιολογήσω, δηµόσια τουλάχιστον, ενέργειες,
πράξεις ή παραλείψεις δικαστικών λειτουργών ή εισαγγελικών
λειτουργών. Εκείνο που οφείλω να τονίσω είναι ότι στο πλαίσιο
της ανεξαρτησίας των δικαστικών και εισαγγελικών λειτουργών,
που όλοι µας επιδιώκουµε, θα πρέπει να είµαστε εξαιρετικά προ-
σεκτικοί κατά τη διατύπωση δηµόσιας γνώµης. Μπορεί ως
Υπουργός ∆ικαιοσύνης να έχω τις απόψεις µου και τις κρίσεις
µου κάθε φορά για τον τρόπο µε τον οποίο δικαστικές αρχές, ει-
σαγγελικοί λειτουργοί χειρίζονται υποθέσεις, αλλά σας παρα-
καλώ να δεχθούµε όλοι ότι υπάρχει συνταγµατικό και νοµικό όριο
στον Υπουργό ∆ικαιοσύνης να κρίνει, δηµοσίως.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει τώρα ο

ερωτών Βουλευτής κ. Παφίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό που καταλαβαί-

νουµε είναι ότι ο Σανιδάς έφυγε, αλλά η κατάπτυστη εγκύκλιος
µένει εξαιτίας των λόγων που επικαλείστε, της ανεξαρτησίας της
δικαιοσύνης, κατά τη γνώµη µας εντός εισαγωγικών.

Θα ήθελα για λόγους πραγµατικά ιστορικούς να αναφέρω τα
γεγονότα σύντοµα:

Στις 12.1.2009 απολύεται ένας νέος εργαζόµενος από τα
«JUMBO», ο κ. Νικολόπουλος. Η εργοδοσία προσπαθεί να τον

υποχρεώσει µε απειλές, τροµοκρατία –απειλεί τον ίδιο και την οι-
κογένειά του- να αποδεχθεί την απόλυση.

∆εν αποδέχεται, δεν υποκύπτει. Του προσφέρει 50.000 ευρώ,
σ’ ένα παιδί είκοσι τριών χρονών, για να τον εξαγοράσει να απο-
δεχτεί την απόλυση. Ο ίδιος στέλνει ένα υπόµνηµα, που αξίζει
µια απάντηση και που αξίζει να διαβάζει κανείς, και δεν υποκύπτει
και πάλι. Το Σωµατείο ταυτόχρονα οργανώνει κινητοποιήσεις
κατά αυτής της παράνοµης απόλυσης.

Η εργοδοσία πάει στον κ. Σανιδά, ο οποίος κατευθείαν υιοθε-
τεί την αναφορά, εκδίδει µια κατάπτυστη κυριολεκτικά αναφορά,
χαρακτηρίζοντας τη συνδικαλιστική δράση – το λέει καθαρά, το
καταθέτω στα Πρακτικά, για να υπάρχουν – ως τελεσθέντα
εγκλήµατα.

Το απόγειο του αυταρχισµού, βέβαια, έρχεται µε την εντολή
πάλι του κ. Σανιδά να κληθούν να καταθέσουν οι συνδικαλιστές
και ο ίδιος ο εργαζόµενος στο Β’ τµήµα ασφάλειας του κράτους
και του πολιτεύµατος, ουσιαστικά σαν να λέει ότι αυτοί οι αγώ-
νες απειλούν το κράτος, το πολίτευµα και τη δηµοκρατία. Από
µια άποψη έτσι το καταλαβαίνει βέβαια και ίσως και να έχει και
δίκιο.

Το ερώτηµα που τίθεται είναι το εξής, κύριε Υπουργέ: πρώτον,
για ποια ανεξάρτητη δικαιοσύνη µιλάµε; Εδώ δεν πρόκειται για
δικαιοσύνη, εδώ πρόκειται για υιοθέτηση των απαιτήσεων της
εργοδοσίας και του κεφαλαίου, κατευθείαν και χωρίς κανένα
πρόσχηµα.

∆εύτερον, δεν είναι, νοµίζουµε, εκτός αρµοδιότητας της Κυ-
βέρνησης και του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης. ∆εν µπορεί να χα-
ρακτηρίζεται έγκληµα τετελεσµένο ο συνδικαλιστικός αγώνας
των εργαζοµένων.

Τρίτη πλευρά και σοβαρότατη, αν θέλετε: τι µήνυµα εκπέµπει
αυτή η δικαιοσύνη – που είναι ταξική σκληρά, για µας – τι λέει
αυτή η δικαιοσύνη; Καταδικάζει έναν νεολαίο, ο οποίος αψηφά
την τροµοκρατία, που µε µαφιόζικο τρόπο θέλουν να τον διώξουν
από τη δουλειά, και ο οποίος δεν δέχεται την εξαγορά – έπρεπε
να είναι πρωτοσέλιδο στις εφηµερίδες, αλλά φυσικά δεν µπορεί.
Και υπερασπίζεται από την άλλη µεριά και δικαιώνει την εργο-
δοτική τροµοκρατία, στη βάση «νόµος είναι το δίκαιο του κεφα-
λαιοκράτη».

Εµείς, όπως γνωρίζετε και απ’ αυτά που επικαλεστήκατε στην
αρχή, είµαστε στην απέναντι όχθη, κυριολεκτικά στην απέναντι
όχθη. Και θεωρούµε ότι νόµος είναι το δίκιο του εργάτη. Και αυτό
δεν είναι ένα σύνθηµα, είναι, αν θέλετε, το βαθύ νόηµα της ίδιας
της πολιτικής µας αντιπαράθεσης. ∆εν πρόκειται να αποδε-
χθούµε τέτοια νοµιµότητα και το δηλώνουµε επίσηµα. Θεωρούµε
δικαίωµα αναφαίρετο των εργαζοµένων και του λαού να αγωνί-
ζεται.

Και πείτε µου ειλικρινά, και εσείς και όλοι οι υπόλοιποι, σε µια
τέτοια αντιµετώπιση από την εργοδοσία – που δεν είναι και η χει-
ρότερη, υπάρχουν ακόµη χειρότερες – τι θα πρέπει να κάνει ο
εργαζόµενος; ∆εν θα πρέπει να αντιπαραθέσει τον συνδικαλι-
στικό αγώνα;

Γι’ αυτό ζητάµε την απόσυρση της εγκυκλίου, να σταµατήσει
πλέον αυτή η κατάπτυστη εγκύκλιος – τη δίνω εδώ, για να υπάρ-
χει και να τη διαβάσετε – του κ. Σανιδά, που δηµιουργεί προϋ-
ποθέσεις για ποινικοποίηση των συνδικαλιστικών αγώνων και
χαρακτηρίζει τους συνδικαλιστικούς αγώνες σαν έγκληµα και µά-
λιστα τετελεσµένο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Παφίλης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ, για να δευτερολογήσετε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε συνάδελφε, σε
ό,τι αφορά την κοινωνική προστασία της εργασίας είµαστε στην
ίδια όχθη.

∆εύτερον, η δικαιοσύνη για το συγκεκριµένο θέµα δεν έχει
ακόµη αποφανθεί. Άρα, ας µην την κρίνουµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ο κ. Σανιδάς έχει αποφανθεί.
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ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): ∆εν έχει αποφανθεί.
Ενέργειες…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφού λέει ότι είναι εγκληµατικές ενέρ-
γειες τετελεσµένες.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Όχι. Ο κ. Σανιδάς…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτό δεν λέει;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Σας διαβεβαιώ, θα
ήµουν ο τελευταίος που θα ήθελα να ασχοληθώ µε τον κ. Σα-
νιδά…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, αλλά δεν το λέτε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): … αλλά ο κ. Σανιδάς
παρήγγειλε. ∆εν σηµαίνει ότι προδίκασε και την κρίση οποιου-
δήποτε άλλου δικαιοδοτικού οργάνου.

Τρίτον, θα επισηµάνω για άλλη µια φορά: µπορεί να έχω τις
κρίσεις µου, όπως παραδείγµατος χάριν για την παραποµπή της
σχετικής υπόθεσης, για παροχή εξηγήσεων, στην Υποδιεύθυνση
Κρατικής Ασφάλειας, εν πάση όµως περιπτώσει, ανήκει γενικό-
τερα στις κατά νόµον αρµοδιότητες του Εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου να προβαίνει σε τέτοιου είδους ενέργειες.

Σχετικά µε το εάν αποσύρεται µία εγκύκλιος, όπως τη χαρα-
κτηρίσατε, ή µία παραγγελία. Θα σας έλεγα ότι ιστορικά έχει
πολύ µεγάλη αξία να είναι παρούσες, ώστε οι επόµενοι να λαµ-
βάνουν σοβαρά υπ’όψιν τους τι πρέπει να κάνουν στο µέλλον.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Ακολουθεί η µε αριθµό 341/25-1-2010 πέµπτη επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου
προς τους Υπουργούς ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε
τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τα προβλήµατα από την
εφαρµογή του άρθρου 48 του ν. 3772/2009 κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της κ. Αµµανατίδου
έχει ως εξής:

«Το άρθρο 48 παράγραφος 4 του ν. 3772/10-7-2009 αντικατέ-
στησε την παράγραφο 1 του άρθρου 88 του ν. 3386/23-8-2005
περί κυρώσεως µεταξύ των άλλων, περιλαµβάνοντας και τους
οδηγούς κάθε είδους µεταφορικού µέσου οι οποίοι διευκολύνουν
την είσοδο, τη µεταφορά ή προώθηση στη χώρα µας ατόµων που
δεν έχουν αυτό το δικαίωµα.

Από τη µέχρι τώρα εφαρµογή του συγκεκριµένου άρθρου έχει
αποδειχθεί ότι δηµιουργούνται κάποιες ανυπέρβλητες και αδι-
καιολόγητες δυσκολίες στην οµαλή επαγγελµατική δραστηριό-
τητα κυρίως των οδηγών και ιδιοκτητών ταξί.

Είναι χαρακτηριστικό το τελευταίο περιστατικό που συνέβη
στις 16/12/2009 στη Θεσσαλονίκη. Οδηγός ταξί συνελήφθη
επειδή επιβίβασε από τον ειδικό χώρο αναµονής σταθµού των
υπεραστικών λεωφορείων (ΚΤΕΛ Θεσσαλονίκης) αλλοδαπούς
που τους µετέφερε σε σηµείο εντός της πόλης. Οι πελάτες αυτοί
δεν διέθεταν τα απαραίτητα έγγραφα πράγµα που δεν είχε και
καµµία υποχρέωση να διακριβώσει. Ταυτόχρονα κατασχέθηκε
και το επαγγελµατικό του αυτοκίνητο στο οποίο είναι συνέταιρος
µε άλλους δύο ιδιοκτήτες.

Ο συγκεκριµένος επαγγελµατίας βέβαια µετά την ανακριτή
απολογία του, αφέθηκε ελεύθερος χωρίς κανένα περιοριστικό
όρο. Θα απαιτηθεί όµως να ολοκληρωθούν χρονοβόρες διαδι-
κασίες για να επιστραφεί το κατασχεµένο όχηµα στους ιδιοκτή-
τες προκαλώντας τους έτσι µεγάλη οικονοµική βλάβη, ειδικά σε
περίοδο οικονοµικής ύφεσης.

Επειδή είναι προφανείς οι αδικίες που προκύπτουν από την
εφαρµογή του άρθρου 48 του ν. 3772/2009 ερωτώνται οι κύριοι
Υπουργοί:

Προτίθενται να προχωρήσουν σε άµεση τροποποίηση ώστε να
αρθούν οι αδικαιολόγητες δυσµενείς επιπτώσεις σε επαγγελµα-
τίες ιδιοκτήτες και οδηγούς ταξί;»

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Αµµανατίδου θα απαντήσει ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµά-
των κ. Καστανίδης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Σας ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

∆ικαίως ερωτά η συνάδελφος κ. Αµµανατίδου γιατί πράγµατι
υπάρχει πρόβληµα.

Τα τελευταία χρόνια οξύνθηκε πολύ το πρόβληµα της εισόδου
λαθροµεταναστών στη χώρα. Προκειµένου να αντιµετωπιστεί το
πρόβληµα της αυξηµένης ροής λαθροµεταναστών εψηφίσθησαν
διάφοροι νόµοι που αυξάνουν τις ποινικές κυρώσεις σε όσους
εµπλέκονται σε κυκλώµατα λαθροµετανάστευσης και διακίνησης
λαθροµεταναστών. Μεταξύ δε των άλλων ποινικών κυρώσεων,
προσφάτως µε το ν. 3772, προβλέφθηκε η επιπλέον κύρωση της
κατασχέσεως του ταξί, όταν ο οδηγός του –άσχετα αν είναι
υπάλληλος ή ιδιοκτήτης- µεταφέρει λαθροµετανάστες.

Από την εφαρµογή του νόµου µέχρι και αυτήν τη στιγµή δια-
πιστώνουµε ότι δηµιουργούνται τεράστια οικονοµικά προβλή-
µατα σε οικογένειες, σε συνεταίρους, σε ιδιοκτήτες που εκµε-
ταλλεύονται ταξί, διότι και αν ακόµη κάποια στιγµή επιστραφεί το
κατασχεθέν µέσο µε απόφαση του Συµβουλίου Πληµµελειοδικών,
µεσολαβεί πολύς χρόνος. Στις περισσότερες δε από τις περι-
πτώσεις που είχαµε κατάσχεση του µεταφορικού µέσου δεν φά-
νηκε ότι οι οδηγοί εγνώριζαν ή είχαν δόλο στη µεταφορά λα-
θροµετανάστη.

Πρέπει λοιπόν, να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα. Είναι στις
προθέσεις µου, κυρία συνάδελφε, να επανεξετάσουµε και να
αναθεωρήσουµε τις διατάξεις που αφορούν την κατάσχεση των
µεταφορικών µέσων -στην προκειµένη περίπτωση των ταξί- µε
ένα τρόπο που να µην αντιµετωπίζουν προβλήµατα οικονοµικής
φύσεως αυτοί που τα εκµεταλλεύονται. Πολύ δε περισσότερο,
όταν προφανώς προκύπτει ότι είχαν άγνοια της ταυτότητας του
µεταφεροµένου.

Την αναθεώρηση θα τη συζητήσω µαζί σας –εννοώ µε τα πο-
λιτικά κόµµατα- και φυσικά µε τον Υπουργό Υποδοµών, ο οποίος
είναι συναρµόδιος.

Θα είµαι στη διάθεσή σας την επόµενη περίοδο, όπως έχω επι-
σηµάνει και στην Πανελλήνια Οµοσπονδία των ταξί και αγοραίων
ταξί, να ετοιµάσουµε την αναθεώρηση του σχετικού νοµοθετικού
πλαισίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Αµµανατίδου-Πασχαλί-

δου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που θέσατε το θέµα αλλαγής της κύ-

ρωσης αυτής της αδικίας, γιατί πράγµατι µιλάµε για αδικία. Συ-
µπεριλαµβάνει όσους ιδιοκτήτες και οδηγούς µεταφέρουν
µετανάστες χωρίς χαρτιά. Το µεταναστευτικό πρόβληµα στη
χώρα µας είναι σοβαρό, είναι αυξηµένο, είναι ένα άλλο κοµµάτι
και γνωρίζετε τις απόψεις µας. Όµως, ένας οδηγός δεν είναι δυ-
νατόν και δεν πρέπει κάθε φορά που θα µεταφέρει έναν πελάτη
–γιατί πελάτης είναι στο ταξί- να έχει τη δυνατότητα να του ζητά
τα χαρτιά του, αν είναι νόµιµος ή αν δεν είναι.

Ο ν.3386 θεωρούσε αυτήν την πράξη πληµµέληµα. Ο
ν.3772/2009 την έκανε κακούργηµα, αλλά έχει βάλει και την κα-
τάσχεση του οχήµατος, όπως και εσείς είπατε, το οποίο µπορεί
να είναι ένα όχηµα µε συνιδιοκτήτες ή όχι. Ακόµη όµως και στην
περίπτωση που ο οδηγός είναι και ο ιδιοκτήτης στο 100% του
οχήµατος, δεν µπορείς να κλείνεις ένα σπίτι, ειδικά σε συνθήκες
οικονοµικής ύφεσης, διότι υπάρχει και µια οικογένεια από πίσω
και µέχρι να ακολουθηθεί η νόµιµη διαδικασία να παραµένει το
ταξί στον Ο∆∆Υ.

Εδώ έχω από το Σωµατείο Ιδιοκτητών Επιβατηγών Αυτοκινή-
των Ταξί Θεσσαλονίκης «ΕΡΜΗΣ» ένα έγγραφο, το οποίο ανα-
φέρει ότι τα κατασχεµένα οχήµατα –και θα ήθελα να µου πείτε
εάν είναι έτσι- παραδίδονται στον Ο∆∆Υ και µετά από παρέλευση
τριών µηνών εκποιούνται. Αν βγει αθωωτική απόφαση µετά από
δυο χρόνια, µε ποιο αυτοκίνητο ο ιδιοκτήτης ταξί θα εργάζεται;
Είναι θέµατα που θα πρέπει να τα δείτε.

Όσον αφορά την υπόθεση του οδηγού και συνιδιοκτήτη του
ταξί της Θεσσαλονίκης, θα ήθελα να πω ότι έχει βγει βούλευµα,
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όπως αναφέρεται και στην ερώτηση που έχω καταθέσει. Στο
πρώτο εικοσιτετράωρο αφέθηκε ελεύθερος, χωρίς περιοριστι-
κούς όρους και δεν διώχθηκε. Βγήκε και το βούλευµα, το οποίο
αίρει την επιβληθείσα κατάσχεση, δυνάµει της από 16/12/2009
εκθέσεως κατάσχεσης των αστυνοµικών του Τµήµατος ∆ίωξης
Λαθροµετανάστευσης Θεσσαλονίκης, και διατάσσει την από-
δοση αυτού στους ιδιοκτήτες, που είναι άλλοι δυο συνιδιοκτή-
τες. ∆εν γνωρίζω µέχρι στιγµής να έχει δοθεί πίσω το αυτοκίνητο.
Έχει περάσει ενάµισης µήνας που τρεις οικογένειες είναι χωρίς
µεροκάµατο. Άµεσα θα πρέπει, κύριε Υπουργέ, να αναλάβετε
εκείνες τις πρωτοβουλίες, ώστε να µην γίνεται τουλάχιστον κα-
τάσχεση, να παραδίδεται το όχηµα και να δίδεται πίσω τη στιγµή
που θα τελεσιδικήσει στα δικαστήρια η εκάστοτε υπόθεση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-

θρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Καστανίδης.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρία συνάδελφε, η
απόφαση του Συµβούλιου Πληµµελειοδικών, κατά περίπτωση,
µπορεί να είναι έγκαιρη ή να καθυστερήσει και εξ αυτού του
λόγου παρατηρούνται προβλήµατα. Είναι οι οικονοµικές δυσχέ-
ρειες σηµαντικές.

Πράγµατι, από το νόµο προβλέπεται ότι κατασχεθέν µεταφο-
ρικό µέσο φυλάσσεται στον Ο∆∆Υ και εάν περάσει ορισµένο χρο-
νικό διάστηµα, το φυλασσόµενο όχηµα µπορεί να δηµευθεί.
Αυτές είναι οι σχετικές επισηµάνσεις που θα µπορούσε να κάνει
κάποιος για την ατέλεια των ρυθµίσεων, πολύ περισσότερο όταν
πρόκειται για ανθρώπους που επιχειρούν στην καθηµερινή τους
ζωή να βγάλουν τα προς το ζην. Γι’ αυτό ακριβώς και επεσήµανα
ότι οι σχετικές διατάξεις για την κατάσχεση θα πρέπει να αποτε-
λέσουν αντικείµενο συζήτησης µε τους ενδιαφερόµενους και σε
συνεργασία µε το Υπουργείο Υποδοµών να αναθεωρήσουµε τις
διατάξεις.

Κατά τα λοιπά, ισχύουν όσα σας είπα στην πρωτολογία µου.
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, και εσάς και τους συναδέλ-

φους για τη διευκόλυνση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εµείς ευχαριστούµε

κύριε Υφυπουργέ.
Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 339/25-1-2010 τέταρτη επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για την αποζη-
µίωση των καταστηµαταρχών στα Τέµπη κ.λπ.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Ροντούλη έχει
ως εξής:

« Ως γνωστό από την Πέµπτη δεκαεπτά (17) ∆εκεµβρίου το
οδικό δίκτυο των Τεµπών παραµένει κλειστό εξαιτίας της κατο-
λίσθησης και της καταστροφής του οδοστρώµατος. Σύµφωνα µε
τις εκτιµήσεις των ειδικών ο δρόµος θα παραµείνει κλειστός για
παραπάνω από τρείς µήνες. Στο σηµείο των διοδίων των Τεµπών,
όµως, λειτουργούν αρκετά εµπορικά καταστήµατα, εστιατόρια,
κ.λπ. τα οποία εξαιτίας της καταστροφής του δρόµου θα υπο-
στούν τροµακτική µείωση του τζίρου µε αποτέλεσµα η οικονο-
µική τους καταστροφή να είναι δεδοµένη, ειδικά εν µέσω
κρίσεως. Οι καταστηµατάρχες των Τεµπών, µε άλλα λόγια, χρει-
άζονται την άµεση αρωγή του κράτους, προκειµένου να µην χρε-
οκοπήσουν οι επιχειρήσεις τους.

Συνεπώς ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Προτίθεται η Κυβέρνηση να αποζηµιώσει τους καταστηµα-

τάρχες των Τεµπών, για τη µεγάλη οικονοµική ζηµιά που έχουν
υποστεί και θα υποστούν από τη µη εύρυθµη λειτουργία των κα-
ταστηµάτων λόγω της καταστροφής του οδικού δικτύου;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Ροντούλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η φονική κατολίσθηση της 17ης ∆εκεµβρίου

και η διακοπή της κυκλοφορίας που επιβλήθηκε στη συνέχεια,

είναι γνωστό σε όλους εµάς τους Λαρισαίους, ότι έχει δηµιουρ-
γήσει τεράστια οικονοµικά προβλήµατα στους καταστηµατάρ-
χες, που λειτουργούν τα καταστήµατά τους στην κοιλάδα των
Τεµπών.

Γνωρίζω την περιοχή καλά -όπως και εσείς άλλωστε- και έχω
πλήρη εικόνα της κατάστασης από την πρώτη στιγµή. Άλλωστε,
από την πρώτη στιγµή που δηµιουργήθηκε το πρόβληµα,
έσπευσα µαζί µε συναδέλφους µου από το υπουργικό συµβούλιο
για να αντιµετωπίσουµε άµεσα τα προβλήµατα τα οποία δηµι-
ουργήθηκαν από τη διακοπή της κυκλοφορίας και έθεταν σε κίν-
δυνο τη σύνδεση του Βορρά µε το Νότο.

Βέβαια, θα γνωρίζετε και εσείς, ότι η διακοπή της κυκλοφο-
ρίας στα Τέµπη θίγει το σύνολο της ελληνικής οικονοµίας, προ-
καλώντας ζηµιές και διαφυγόντα κέρδη σε περισσότερες
παραγωγικές επιχειρήσεις, πέραν απ’ αυτές που βρίσκονται εκεί,
στο συγκεκριµένο σηµείο. ∆εν ζηµιώνονται, κύριε Ροντούλη, οι
επιχειρήσεις που λειτουργούνε λίγο παρακάτω; Όλες οι βιοµη-
χανίες για παράδειγµα που είναι λίγο παρακάτω, οι οποίες ανα-
γκάζονται να κάνουν εκατόν πενήντα χιλιόµετρα επιπλέον, δεν
ζηµιώνονται από την εξέλιξη αυτή;

Αυτό το λέω περισσότερο σαν παρατήρηση, γιατί θα πρέπει
να είναι κάποιος πολύ προσεχτικός όταν διεκδικεί αποζηµιώσεις
από το ελληνικό δηµόσιο, και µάλιστα σε περιόδους οικονοµικής
κρίσης, όπως αυτή που διανύουµε, κατά την οποία ο ελληνικός
λαός καλείται να καταβάλλει τεράστιες προσπάθειες για να µπο-
ρέσουµε να ξεφύγουµε από τον δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό.

Γνωρίζετε ότι, µέχρι στιγµής, υπάρχουν διαφορετικές απόψεις
σχετικά µε τα αίτια που προκάλεσαν την κατολίσθηση στην κοι-
λάδα των Τεµπών. Εάν δεχθούµε ότι η κατολίσθηση στα Τέµπη
ήταν ένα φυσικό φαινόµενο, το νοµοθετικό πλαίσιο δεν καλύπτει
το αίτηµα και το ερώτηµά σας. Ο ν. 2459/1997 προβλέπει την
αποκατάσταση επιχειρήσεων και καταστηµάτων που πλήττονται
από θεοµηνίες, σε αυτές συµπεριλαµβάνονται και οι κατολισθή-
σεις, µε την έκδοση κοινής υπουργικής απόφασης των Υπουρ-
γών Οικονοµίας και Οικονοµικών, Ανάπτυξης και ΠΕΧΩ∆Ε. Βάσει
αυτού του νόµου δόθηκαν αποζηµιώσεις σε επιχειρήσεις που
επλήγησαν από πληµµύρες για παράδειγµα το 2002, 2003 και
2004.

Ωστόσο, κύριε συνάδελφε, το άρθρο 36 του ίδιου νόµου ορί-
ζει ότι οι επιχορηγήσεις καλύπτουν ζηµιές από κτηριακές εγκα-
ταστάσεις, µηχανικό εξοπλισµό, πρώτες ύλες, εµπορεύµατα και
φορτηγά αυτοκίνητα, τα οποία κατεγράφησαν ως ολοσχερώς κα-
τεστραµµένα από τις αρµόδιες επιτροπές της Νοµαρχιακής Αυ-
τοδιοίκησης, που οφείλουν να καταβάλουν τα στοιχεία αυτά στο
Υπουργείο Οικονοµικών. Απαιτούνται δηλαδή διαφανή και αντι-
κειµενικά κριτήρια.

Η µείωση του τζίρου, όπως λέτε, δηλαδή τα διαφυγόντα
κέρδη, δεν καλύπτονται από τις προϋποθέσεις, που προβλέπει ο
νόµος για την έκδοση απόφασης. Αν πάλι αποδειχθεί ότι η κατο-
λίσθηση δεν υπήρξε µια θεοµηνία, αλλά αποτέλεσµα και άλλων
παραγόντων, τότε οι ενδιαφερόµενοι θα αποζηµιωθούν από αυ-
τούς οι οποίοι φέρουν την ευθύνη.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επιτέλους η Κυβέρνηση ήλθε στην Αίθουσα να απαντήσει για

ένα θέµα που αφορά εκατοντάδες όχι µόνο επιχειρηµατίες, αλλά
και εργαζοµένους σε επιχειρήσεις. Καθυστέρησε προφανώς, να
έλθει στην Αίθουσα, γιατί πέρασε τα Τέµπη ακολουθώντας κά-
ποια παρακαµπτήρια οδό από αυτές που υπάρχουν.

Κύριε Υπουργέ, αφού ήλθατε τέλος πάντων στην Αίθουσα
όπως ήλθατε, απογοητεύσατε µε την απάντησή σας. Απογοη-
τεύσατε τον κόσµο που περίµενε να ακούσει άλλα πράγµατα.

Τι περίµενε να ακούσει; Περίµενε να ακούσει ότι η πολιτεία θα
σταθεί αρωγός, θα σταθεί σύµµαχός τους σε µια δύσκολη οικο-
νοµική συγκυρία, διότι διακυβεύεται η επιβίωση των επιχειρή-
σεών τους.

Τι θα περίµεναν λοιπόν να ακούσουν αυτοί οι άνθρωποι; Θα
περίµεναν ένα συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα βάσει του οποίου
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η πολιτεία θα κατέθετε συγκεκριµένες προτάσεις σε σχέση πα-
ραδείγµατος χάριν µε τη µισθοδοσία του προσωπικού που απα-
σχολούν, που δεν έχουν διώξει κανέναν ειρήσθω εν παρόδω, σε
σχέση µε τις δανειακές τους υποχρεώσεις, σε σχέση µε τα τιµο-
λόγια που θα πρέπει να πληρώσουν σε διαφόρους οργανισµούς,
∆ΕΗ, ΟΤΕ κ.λπ.. Θα περίµεναν ένα µίνιµουµ αποζηµίωσης, διότι
οι άνθρωποι υπέστησαν µία καταστροφή, χωρίς να ευθύνονται
καθόλου οι ίδιοι.

Και εσείς εδώ τι ήλθατε και είπατε; Ότι υπάρχει ένας νόµος
βάσει του οποίου δεν καλύπτονται και αν θεωρούν ότι έχουν πλη-
γεί µε υπαιτιότητα κάποιου άλλου, ας ζητήσουν αποζηµιώσεις
από αυτόν τον άλλο. Τους λέτε δηλαδή να στραφούν δικαστικά
–αυτό κάνετε- κατά της κοινοπραξίας εάν θεωρούν ότι έφταιξε η
κοινοπραξία. ∆ηλαδή τους στέλνετε στους µεγαλοδικηγόρους,
τους στέλνετε σε επιπρόσθετα έξοδα, δικαστικά έξοδα, τη στιγµή
που αυτοί οι άνθρωποι αγωνίζονται για να επιβιώσουν.

Βεβαίως, πρέπει να σας πω και το εξής: Μάλιστα θέλω και την
απάντησή σας. Πώς γίνεται η ελληνική πολιτεία να βρίσκει 5,5 δι-
σεκατοµµύρια και να τα διαγράφει από την «ΑΚΡΟΠΟΛΗ-ΧΡΗ-
ΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ» –γιατί υπάρχει µια συνέχεια του κράτους- και η
ελληνική πολιτεία, όταν είναι να δώσει κανένα φράγκο, κανένα
ευρουλάκι δηλαδή σε ανθρώπους που έχουν πληγεί ανεπανόρ-
θωτα, χωρίς ξαναλέω να έχουν καµµιά ευθύνη, να επικαλείται νό-
µους, παραθυράκια, παρανόµους …!

Άρα, λοιπόν, καταλαβαίνετε ότι υπάρχει µια οργή, υπάρχει µια
αγανάκτηση σε όλα τα καταστήµατα και τις επιχειρήσεις που
δραστηριοποιούνται εντός της κοιλάδας των Τεµπών.

Μάλιστα, µου απευθύνατε και το ερώτηµα. Οι συγκοινωνιακές
επιχειρήσεις, οι µεταφορικές επιχειρήσεις δεν έχουν πληγεί; Βε-
βαίως και έχουν πληγεί. Ποιος είπε ότι δεν έχουν πληγεί και µας
απευθύνετε αυτό το ερώτηµα; Στον εαυτό σας πρέπει να απευ-
θύνετε αυτό το ερώτηµα για να βρείτε τρόπους να στηρίξετε και
αυτές τις επιχειρήσεις. Αλλά δεν κάνετε αυτό το πράγµα. Απο-
ποιείστε των ευθυνών σας. Αυτό το πράγµα κάνετε.

Άκουσα δε και από τον κ. Ρέππα …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη, µ’ αυτό να τελειώσετε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Άκουσα, επαναλαµβάνω, και τον κ. Ρέππα σε προηγούµενη συ-

ζήτηση που είπε ότι, αν αποζηµιώσουµε, θα έλθει σε δύσκολη
θέση το δηµόσιο, γιατί γίνονται –άκουσον-άκουσον- διαπραγµα-
τεύσεις µε την κοινοπραξία σε επίπεδο διαιτησίας! Μα, δεν ξέ-
ρετε το αυτονόητο, ότι το δηµόσιο µπορεί να προχωρήσει σε
αποζηµίωση και στη συνέχεια εάν κριθεί ότι η βασική αιτία της
βραχόπτωσης οφείλεται στις δράσεις της κοινοπραξίας, τότε το
δηµόσιο –όχι εκεί οι άνθρωποι, οι καταστηµατάρχες- το δηµόσιο
ζητάει πλέον το ποσόν της αποζηµιώσεως από την κοινοπραξία;

Άρα, λοιπόν, µην αποποιείστε των ευθυνών σας. Αυτοί οι άν-
θρωποι αγωνίζονται για να επιβιώσουν. Και εσείς δεν πρέπει να
το λέτε αυτό, γιατί προέρχεστε από την περιοχή και ξέρετε τι
συµβαίνει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης, για να δευτερολογήσει.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
συνάδελφε, ακριβώς επειδή, όπως πολύ σωστά και εσείς επιση-
µάνατε, προέρχοµαι από την περιοχή, θα µου ήταν πάρα πολύ
εύκολο να επιδιώξω να αποκοµίσω προσωπικά εκλογικά οφέλη
ποντάροντας στα προβλήµατα µε τα οποία πραγµατικά βρίσκο-
νται αυτοί οι άνθρωποι αντιµέτωποι και να υποσχεθώ τα πάντα
στους πάντες.

Θεωρώ, όµως, ότι αυτό δεν είναι υπεύθυνη στάση.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να δώσετε, όχι να υποσχεθείτε. Οι

υποσχέσεις δεν τρώγονται.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Επίσης,

να σας υπενθυµίσω µια και αναφερθήκατε σ’ αυτό το περιστα-
τικό, ότι τα 5,5 δισεκατοµµύρια δεν τα διέγραψε η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Η πολιτεία είπα. ∆εν είπα η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ. Έχει συνέχεια το κράτος.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: ∆εν διεγράφησαν. Μην λέτε τέ-
τοια πράγµατα.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Να σας
πω, λοιπόν, σε ό,τι αφορά τις επιλογές τις οποίες κάναµε εµείς,
ότι από την πρώτη στιγµή σπεύσαµε να δώσουµε πρώτα-πρώτα
χρήµατα για να βελτιωθούν οι οδικές συνθήκες στην περιοχή
µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Και στο δεύτερο στο οποίο αναφερθήκατε, την αντιµετώπιση
των προβληµάτων, βεβαίως και έχετε απόλυτο δίκιο. Και θέλω
να το τονίσω αυτό, ότι µπορούµε σε ζητήµατα, που δεν εµπί-
πτουν στις προβλέψεις του συγκεκριµένου νόµου, να συµπαρα-
σταθούµε σε όλους αυτούς οι οποίοι έχουν προβλήµατα είτε µε
τις εφορίες, είτε µε ληξιπρόθεσµα χρέη. Και σας διαβεβαιώ ότι
εκεί που µας αντιστοιχούν και µας αναλογούν ευθύνες και
έχουµε τη δυνατότητα να ανταποκριθούµε, θα εκδηλώσουµε τη
συµπαράστασή µας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πότε;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Άµεσα.

Αυτό το οποίο θέλουµε εµείς, είναι να κάνουµε µία συγκεκριµένη
καταγραφή για το ποιοι απ’ αυτούς έχουν ληξιπρόθεσµες οφει-
λές, αν έχουν πρόβληµα ασφαλιστικής ή φορολογικής ενηµερό-
τητας και απέναντι σε αυτά τα ζητήµατα θα ανταποκριθούµε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Παρεγράφησαν τελικά ή αφαιρέθησαν

ως µη εισπραχθέντα; Και η Κυβέρνηση έκανε επίσχεση εργασίας,
ναι ή όχι;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα σας
δοθεί απάντηση γι’ αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µην γίνε-
ται διάλογος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Με-
γάρου της Βουλής δεκαέξι µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός -συνοδός τους από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αγίου
Ιωάννη Ρέντη.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 338/25-1-2010 τέταρτη επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου - Παπαδάκη προς
τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την έγκριση και χορή-
γηση σε παιδί µε τύφλωση εκ γενετής, φακών χαµηλής όρασης
από τον Οργανισµό Περίθαλψης Ασφαλισµένων του ∆ηµοσίου
(ΟΠΑ∆) κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της κ. Παπανδρέου-
Παπαδάκη έχει ως εξής:

«∆υστυχώς, η πολιτεία έδειξε για ακόµη µία φορά το σκληρό
της πρόσωπο, και αυτή τη φορά σε βάρος ενός εφήβου για τον
οποίο η µοίρα επιφύλασσε κάτι πολύ άσχηµο. Να γεννηθεί δυ-
στυχώς µε µία ασθένεια στα µάτια του, η οποία δεν του επιτρέ-
πει να έχει ούτε 5% όραση και συνεπώς να θεωρείται επιτακτική
η ανάγκη για χρήση από µέρους του φακών χαµηλής όρασης.
Αποτελεί το πρώτο από τα τρία παιδιά τρίτεκνης οικογένειας
στην Εύβοια, διαθέτει όλα τα απαιτούµενα πιστοποιητικά περί
της παθήσεώς του, διαθέτει την απόφαση της Πρωτοβάθµιας
Υγειονοµικής Επιτροπής που το εξέτασε και η οποία του χορή-
γησε µε απόφασή της ποσοστό αναπηρίας 95%, αλλά παρ’ όλα
αυτά δεν µπορεί να αγοράσει τους φακούς χαµηλής όρασης,
καθώς το ποσό αυτών ανέρχεται στα 2500 ευρώ, ενώ ο ΟΠΑ∆
(ταµείο ασφάλισης) δεν δικαιολογεί καν το ποσό. Οι γονείς είναι
αναγκασµένοι να πληρώσουν οι ίδιοι αυτό το αστρονοµικό ποσό
για τα γενικά δεδοµένα, καθώς ο πατέρας είναι δηµόσιος υπάλ-
ληλος και η µητέρα άνεργη.

Συνεπώς, ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
1. Ποια είναι η θέση του Υπουργείου απέναντι στο συγκεκρι-

µένο θέµα και για ποιο λόγο η πολιτεία αδυνατεί να γίνει αρω-
γός στο πρόβληµα του συγκεκριµένου παιδιού, αλλά και άλλων
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πολιτών µε παρόµοια ζητήµατα, που είναι άτοµα µε αναπηρίες;
2. Μετά την εκλογή του ο Πρωθυπουργός µίλησε για προτε-

ραιότητα στις αδύναµες οµάδες και προστασία των τριτέκνων
και των πολυτέκνων. Γιατί στην προκειµένη περίπτωση αυτοί οι
άνθρωποι όχι µόνο δεν προστατεύονται, αλλά παλεύουν µόνοι
τους απέναντι στην κοινωνική αδικία;».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Γεννηµατά.

Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η προστασία της οικογένειας και

του παιδιού αποτελεί για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πολύ ση-
µαντική προτεραιότητα και µέσα στους πρώτους κιόλας τρεις
µήνες της διακυβέρνησης έχουµε δώσει δείγµατα γραφής ότι τη-
ρούµε τις δεσµεύσεις µας και ιδιαίτερα στην κατεύθυνση αυτή.

Με το πρώτο νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε στη Βουλή -και το
γνωρίζετε πολύ καλά- εξασφαλίσαµε την έκτακτη ενίσχυση ή,
όπως έχει επικρατήσει να λέγεται, το «επίδοµα κοινωνικής αλλη-
λεγγύης» σε συµπολίτες µας που ζουν στα όρια της φτώχειας.
Όχι απλώς, κυρία Παπαδάκη, δεν χαρίσαµε 5,5 δισεκατοµµύρια
σε εταιρείες, αλλά προχωρήσαµε σε µία πράξη σηµαντικής ανα-
διανοµής, αφού πήραµε 1.000.000.000, από µεγάλες εταιρείες,
τράπεζες και µεγάλη ακίνητη περιουσία και το κατανείµαµε- µε
σηµαντική συµµετοχή του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης- σε ανθρώπους ακριβώς που ζουν στα όρια της φτώ-
χειας και µάλιστα µε προτεραιότητα, για πρώτη φορά στην
Ελλάδα, στην οικογένεια, στο παιδί, στις µονογονεϊκές οικογέ-
νειες, στις τρίτεκνες, στις πολύτεκνες οικογένειες και στους
άνεργους γονείς.

Επιτρέψτέ µου όµως να αναφερθώ ιδιαίτερα στο πρόβληµα
που παρουσιάστηκε και περιγράφετε στην ερώτησή σας, στον
ΟΠΑ∆. Ο ΟΠΑ∆ λειτουργεί σύµφωνα µε τις διατάξεις της Κοινής
Υπουργικής Απόφασης του 2005 που ορίζουν το νέο του Κανο-
νισµό. Χορηγεί σε όλους τους ασφαλισµένους από 1-1-2006 γυα-
λιά για οποιαδήποτε οφθαλµολογική πάθηση, κάθε τρία χρόνια,
µέχρι του ποσού των 50 ευρώ. Επίσης χορηγεί γυαλιά µετεγχει-
ρητικά, εφάπαξ, µέχρι του ποσού των 100 ευρώ. Ο ΟΠΑ∆, τέλος,
χορηγεί ειδικά γυαλιά σε ασφαλισµένους υπαλλήλους ειδικότη-
τας ΠΕ, ΤΕ, ∆Ε Πληροφορικής µέχρι του ποσού των 123, 25
ευρώ κάθε διετία.

Όπως καταλαβαίνετε, το ζήτηµα προέκυψε ακριβώς από το
γεγονός ότι οι παροχές που δεν αναφέρονται ρητά στις τρεις
αυτές περιπτώσεις του Οργανισµού, δεν αναγνωρίζονται από τον
ΟΠΑ∆. Κατά συνέπεια από τη γραµµατική διατύπωση του Κανο-
νισµού δεν δίνεται η δυνατότητα χορήγησης για ειδικά βοηθή-
µατα χαµηλής όρασης και έτσι η υπηρεσία προέβη αρχικά στην
αρνητική απάντηση.

Στη συνέχεια, ευτυχώς, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΠΑ∆,
στο οποίο τέθηκε η αίτηση θεραπείας του ασφαλισµένου, λαµ-
βάνοντας προφανώς υπ’ όψιν τον ιατρικό φάκελο, τη σοβαρό-
τητα του προβλήµατος της υγείας του νεαρού αυτού παιδιού,
την αναγκαιότητα χρήσης βοηθηµάτων χαµηλής όρασης, σε συν-
δυασµό και µε την ηλικία του, προχώρησε µε την απόφασή του
στις 2-12-2009 και ενέκρινε τη χορήγηση των αιτουµένων ειδικών
βοηθηµάτων χαµηλής όρασης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Υπουργέ.
Το λόγο έχει τώρα η ερωτώσα Βουλευτής κ. Ουρανία Παπαν-

δρέου- Παπαδάκη για τρία λεπτά.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, χαίροµαι γιατί αναφέρατε ότι ήδη επιλύθηκε

το ζήτηµα. Και αυτό πιστεύω ότι έγινε κατ’ αρχάς µε τη δικιά µας
πίεση και κατά δεύτερον -ας το πω έτσι- µε την ευαισθησία του
συγκεκριµένου ασφαλιστικού Ταµείου, του ΟΠΑ∆. Έτσι ευτυχώς
ενεκρίθη το ποσό των 2.500 ευρώ, όπως µε ενηµέρωσε ακριβώς
πριν µπούµε εδώ στην Αίθουσα, ο πατέρας, ο οποίος είναι ένας
δηµόσιος υπάλληλος και πατέρας πολύτεκνης οικογένειας. Είναι
ένας αξιοπρεπέστατος πατέρας που θα αγόραζε ούτως ή άλλως

τα γυαλιά στο παιδί του, όµως ένιωθε την αγανάκτηση απέναντι
στην πολιτεία, όπως τη νιώθουµε όλοι µας και όπως πολύ περισ-
σότερο τη νιώθει ο µικρός Γιάννης που ζητούσε αυτά τα ειδικά
γυαλιά της υψηλής τεχνολογίας και του υψηλού κόστους, που
για τον µικρό Γιάννη θα έδιναν το φως στη ζωή. Και είναι πάρα
πολύ βασικό να το τονίσουµε αυτό, κυρία Υπουργέ.

Λύθηκε, λοιπόν, το θέµα αυτό για το µικρό Γιάννη από τη δικιά
µας την πίεση –πιστεύω-, κυρία Υπουργέ, και βεβαίως και από τη
δικιά σας ευαισθησία και αποτελεσµατικότητα. ∆εν έχω κανέναν
λόγο να µην το αναγνωρίσω.

Όµως δεν υπάρχει ένας µόνο Γιάννης, κυρία Υπουργέ. Θέλετε
να σας αναφέρω εγώ προσωπικά ως γιατρός χιλιάδες Γιάννηδες,
χιλιάδες συνανθρώπους µας οι οποίοι χρειάζονται τα ειδικά ια-
τρικά βοηθήµατα; Επ’ ευκαιρία, λοιπόν, του γεγονότος αυτού του
έφηβου Γιάννη, του γενναίου Γιάννη –γιατί έχω τη χαρά να το
γνωρίζω από τότε που γεννήθηκε αυτό το παιδί µε την κληρονο-
µική του πάθηση- εµείς ζητούµε, κυρία Υπουργέ, να αποφασί-
σουµε για µία άµεση νοµοθετική ρύθµιση –όµως άµεση
νοµοθετική ρύθµιση!- η οποία θα προβλέπει την χορήγηση ια-
τρικών βοηθηµάτων –είτε αυτά είναι γυαλιά, ακουστικά, µέλη ή
οποιαδήποτε ιατρικά βοηθήµατα- στους ασφαλισµένους των τα-
µείων και βεβαίως –και θα το τονίσω και αυτό- χωρίς συµµετοχή.

Έτσι θα φανούµε όλοι ότι είµαστε δίπλα στα χρόνια προβλή-
µατα των συµπατριωτών µας, των συµπολιτών µας, αλλά κυρίως
δίπλα στα χρόνια προβλήµατα ατόµων µε αναπηρίες στα οποία
η ζωή –ας το πούµε έτσι- δεν φάνηκε γενναιόδωρη. Ας φανούµε,
τουλάχιστον, εµείς, κυρία Υπουργέ!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Παπανδρέου. Η Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Γεννηµατά, έχει το λόγο για τρία λεπτά για να δευτε-
ρολογήσει.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πι-

στεύει σ’ ένα κράτος πρόνοιας, που παρεµβαίνει και αντιµετωπί-
ζει ανισότητες και αδικίες, που εξασφαλίζει την πρόσβαση στην
περίθαλψη, στην αξιοπρεπή περίθαλψη, το δικαίωµα στην υγεία
και βέβαια διασφαλίζει την ποιότητα της ζωής των πολιτών.

Γι’ αυτό ακριβώς, κυρία Παπαδάκη, αν και είναι σηµαντικό το
ότι τελικά το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΠΑ∆ κατέληξε σ’ αυτήν
την απόφαση –και ευτυχώς που το έπραξε αυτό- σε καµµία πε-
ρίπτωση εµάς δεν µας ικανοποιεί. Πιστεύουµε ότι το κράτος δεν
µπορεί να λειτουργεί ούτε βάσει των πιέσεων των Βουλευτών
ούτε στην ευαισθησία οποιασδήποτε πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου.

Ξέρουµε πολύ καλά ότι δεν µπορεί ένας νόµος ή ένας οργανι-
σµός να εξαντλεί κάθε ειδική περίπτωση. Όµως πρέπει να δια-
σφαλίζει την ευελιξία για να αντιµετωπίζονται αυτές οι
περιπτώσεις και για να µην φτάνουµε σε αδικίες, σε απρόσωπες
ρυθµίσεις, που δεν αντιµετωπίζουν τελικά τα προβλήµατα των
Ελλήνων πολιτών και ειδικά των ατόµων µε αναπηρία.

Για το σκοπό αυτό -και ειδικά για την περίπτωση του ΟΠΑ∆-
έχουµε ήδη συγκεντρώσει πολλά από τα κενά και τα προβλήµατα
και συνεχίζουµε. Ιδιαίτερα συγκρίνουµε περιπτώσεις που τα άλλα
ταµεία καλύπτουν, έτσι ώστε να προχωρήσουµε -όπως και εσείς
θίξατε πολύ εύστοχα- σε άµεσες ρυθµίσεις, που θα αντιµετωπί-
ζουν αυτές τις αδικίες.

Η ερώτησή σας θίγει, θα έλεγα, ιδιαίτερα ένα µικρό πρόβληµα,
ένα µικρό µέρος των σηµαντικών προβληµάτων του ΟΠΑ∆ όλα
αυτά τα τελευταία χρόνια. Θα έλεγα ότι χαρακτηρίζεται η λει-
τουργία του από προχειρότητα και αναποτελεσµατικότητα. Ενά-
µισι εκατοµµύριο ασφαλισµένοι, τετρακόσιες χιλιάδες εργαζό-
µενοι και χιλιάδες συναλλασσόµενοι µε τον ΟΠΑ∆ βίωσαν τα
τελευταία πέντε χρόνια αυτή την κατάσταση και περιµένουν να
δουν την αποτελεσµατική αξιοποίηση των χρηµάτων του δηµο-
σίου, των δικών τους χρηµάτων, για την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων τους.

Τα σηµαντικά χρέη, το ξεπερασµένο θεσµικό πλαίσιο, ο προ-
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βληµατικός κανονισµός παροχών, η «βιοµηχανία» προσλήψεων,
η πολυπλοκότητα της νοµοθεσίας που διέπει την περίθαλψη, η
έλλειψη κωδικοποίησης διατάξεων καθώς και οι αδύναµοι –σχε-
δόν ανύπαρκτοι- ελεγκτικοί µηχανισµοί που διαθέτει, δηµιουρ-
γούν µία ασφυκτική πραγµατικότητα, σηµαντικά προβλήµατα,
που επηρεάζουν τόσο τη λειτουργία του, όσο -εγώ θα πρόσθετα-
και τη βιωσιµότητά του.

Παρ’ όλα αυτά, κυρία Παπαδάκη, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
δεν πρόκειται να αφήσουµε τον ΟΠΑ∆ στην τύχη του. Καταγρά-
φουµε ήδη τα προβλήµατα, σε συνεργασία και µε το συναρµόδιο
Υπουργείο Οικονοµικών και δροµολογούµε αµέσως µέσα στο
επόµενο διάστηµα την σταδιακή έστω επίλυσή τους.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να αναφέρω ενδεικτικά. Την αναγκαιό-
τητα αναµόρφωσης του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του, τη
διαµόρφωση ενός νέου οργανογράµµατος, τη σαφή κοστολό-
γηση –και αυτό είναι ένα επίσης πολύ σηµαντικό και µεγάλο θέµα
για τον ΟΠΑ∆- των θεραπευτικών, διαγνωστικών, ορθοπεδικών
µέσων και προθέσεων, το τέλος στην αδιαφάνεια που κυριάρ-
χησε και βέβαια, την αναβάθµιση του µηχανογραφικού συστή-
µατος του ΟΠΑ∆.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Υπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η τελευταία, η µε αριθµό 332/25-1-2010

δεύτερη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεράσιµου Γιακουµάτου προς τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την περικοπή
του προγράµµατος Κοινωνικού Τουρισµού κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Γιακουµάτου έχει επί λέξει ως εξής:
«Προς µεγάλη αγανάκτηση των χαµηλόµισθων και των χαµη-

λοσυνταξιούχων πληροφορήθηκα την απόφαση του Υπουργείου
Απασχόλησης για µείωση του αριθµού των ∆ελτίων Κοινωνικού
Τουρισµού για το έτος 2010 από 750.000 σε 550.000.

Η Νέα ∆ηµοκρατία παρέλαβε το 2004 το πρόγραµµα Κοινωνι-
κού Τουρισµού µε 350.000 δικαιούχους και έχοντας την τιµή να
διατελέσω επί τριάµισι χρόνια Υφυπουργός Απασχόλησης, το πα-
ρέδωσα µε 750.000 δικαιούχους.

Είναι γεγονός πως η αντιµετώπιση της κρίσης απαιτεί περι-
στολή δαπανών. ∆απανών όµως του κράτους. Το πρόγραµµα
Κοινωνικού Τουρισµού ουδεµία επιβάρυνση επιφέρει στο κρα-
τικό προϋπολογισµό αφού οι πόροι του προέρχονται αποκλει-
στικά από εισφορές εργαζοµένων και εργοδοτών. Γι’ αυτό και µε
εξοργίζει ιδιαίτερα ότι στραφήκατε στους αδύνατους για περι-
στολή δαπανών η οποία δεν έχει και καµµία ουσία.

Σε ηµέρες δύσκολες για τον άνεργο, το χαµηλόµισθο και το
χαµηλοσυνταξιούχο δεν έχουµε το δικαίωµα να του στερούµε το
όνειρο των διακοπών, την ελπίδα να κάνει τα µπάνια του, τα µπά-
νια του λαού (κατά δήλωση Ανδρέα Παπανδρέου).

Επιπρόσθετα µε την απόφαση αυτή της Κυβέρνησης η οποία
δεν συνάδει µε το πνεύµα κοινωνικής ευαισθησίας που δήθεν
επαγγέλλεται, οδηγεί σε οικονοµικό µαρασµό τοπικές κοινωνίες
η οικονοµία των οποίων στηρίζεται στις τουριστικές υπηρεσίες.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Γιατί προβαίνει σε µείωση του αριθµού των κοινωνικών τουρι-

στών όταν αυτό που θα έπρεπε να επιδιώκει είναι η αύξηση του
αριθµού τους;

Προτίθεται να ανακαλέσει την απόφασή του αυτή;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γιακουµάτου θα απαντήσει ο

Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτρου-
µάνης.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε Υφυπουργέ.
Ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, όπως εσείς πολύ
καλά γνωρίζετε την απόφαση για το πρόγραµµα Κοινωνικού Του-
ρισµού την παίρνει το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του οργανισµού και
κινείται, βέβαια, πάντοτε µέσα στα πλαίσια των οικονοµικών δυ-
νατοτήτων που έχει ο συγκεκριµένος φορέας.

Είναι αλήθεια ότι στο πρόγραµµα αυτό τουλάχιστον όσον
αφορά τον αριθµό που κάθε φορά προγραµµατίζεται, αυτός είναι
µειωµένος στις 550.000 από 730.000 που είχαν ανακοινωθεί πέ-

ρυσι. Ωστόσο µε βάση τα στατιστικά στοιχεία του οργανισµού τα
οποία είναι απόλυτα ακριβή, χρήση των συγκεκριµένων δελτίων
κάνουν περίπου 480.000 έως 580.000 εγγεγραµµένοι στον Ορ-
γανισµό Εργατικής Εστίας, δηλαδή ασφαλισµένοι και συνταξι-
ούχοι.

Αυτό συµβαίνει διότι τα καταλύµατα µε τα οποία συνεργάζεται
ο Οργανισµός Εργατικής Εστίας δεν έχουν πελάτες µόνο από
τον Οργανισµό, έχουν και από την ελεύθερη αγορά και δεν µπο-
ρούν πάντοτε να καλύψουν τις ανάγκες του Οργανισµού.

∆εύτερον, µε ευθύνη των ιδίων που παίρνουν δελτία κοινωνι-
κού τουρισµού, πολλές φορές δεν γίνεται χρήση αυτών µε απο-
τέλεσµα πέρυσι που είχε ανακοινωθεί ένα πρόγραµµα για
730.000 δελτία µόνο 490.000 δικαιούχοι έκαναν χρήση του συ-
γκεκριµένου προγράµµατος. Έχουµε, λοιπόν, το φαινόµενο να
υπάρχουν πολλοί δικαιούχοι στα χαρτιά, στην πραγµατικότητα,
όµως, οι πραγµατικοί δικαιούχοι να είναι πολύ λιγότεροι, δηλαδή
480.000-500.000.

Ένα πρόβληµα που προκύπτει από τη διαφορά αυτών των
αριθµών είναι ότι πολλοί που παίρνουν δελτία, στερούν αφενός
το δικαίωµα από κάποιον που θέλει να κάνει χρήση να µην παίρ-
νει το δελτίο και αφετέρου οι ίδιοι που παίρνουν το δελτίο να µην
έχουν τη δυνατότητα τον επόµενο χρόνο -επειδή το δελτίο αυτό
δίνεται χρόνο παρά χρόνο στους δικαιούχους- να κάνουν χρήση
του δικαιώµατος που θα ήθελαν.

Έτσι λοιπόν, επισηµαίνοντας τη διαφορά ανάµεσα στο θεω-
ρητικό και στο πρακτικό, πρέπει να πούµε ότι εκείνο που ενδια-
φέρει την Κυβέρνηση είναι να αυξηθεί ο αριθµός των πραγµατι-
κών δικαιούχων και όχι να κάνουµε επικοινωνιακή πολιτική,
ανακοινώνοντας αριθµούς που δεν έχουν καµµία σχέση µε το
αποτέλεσµα. Εάν στην πορεία υπάρξει µεγαλύτερο ενδιαφέρον,
ασφαλώς, θα κοιτάξουµε να δούµε µε ποιο τρόπο θα ενισχυθεί το
συγκεκριµένο πρόγραµµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Γιακουµάτος, ο ερωτών Βουλευτής, για

τρία λεπτά.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: ∆εν µπορώ να παρακολουθήσω

µια «σαράφικη» λογιστική που λέει ότι έχω επτακόσιες πενήντα
χιλιάδες κοινωνικούς τουρίστες. Ποιοι είναι αυτοί; Χαµηλόµισθοι,
χαµηλοσυνταξιούχοι, φτωχοί, πλέρια φτωχοί. Επειδή πέρυσι
πήγαν πεντακόσιοι τόσοι, όταν θα πάνε δηλαδή πεντακόσιοι πε-
νήντα, δεν θα είναι πάλι λιγότεροι; Αυτή είναι µια λογιστική την
οποία έκανε το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΕΕ το οποίο ελέγχετε
απόλυτα. Και αν δεν το ελέγχετε, βγάλτε το ΦΕΚ να δείτε ότι την
αρµοδιότητα του Οργανισµού Εργατικής Εστίας την έχει ο
Υπουργός. Άρα, µην µου λέτε ότι έτσι είπε και µας διαβάσατε το
αναγνωστάρι του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και του Προέδρου που
διορίσατε εσείς και το συµβούλιο.

Ρωτάω, λοιπόν. ∆εν είναι µεγάλη η αγανάκτηση, όταν από τη
µια µεριά δίνουµε κουπόνι στον άνεργο 65 ευρώ κουβεντιάζο-
ντας µε τους επιχειρηµατίες των σούπερ µάρκετ, από την άλλη
να κόβουµε τον κοινωνικό τουρισµό; ∆ηλαδή, τι κόβουµε; Σε
αυτόν που δεν έχει δουλειά, που δεν έχει λεφτά και που έχει µια
δυνατότητα να κάνει επτά µέρες κοινωνικό τουρισµό µε φτωχό
αντίτιµο από την Εργατική Εστία ερχόµαστε και του το κόβουµε;
∆εν υπάρχει διγλωσσία; Ποιο είναι το πρόγραµµα της Κυβέρνη-
σης; Θα έλεγα δε ναι, να κόψουµε και τα µπάνια του λαού! ∆η-
λαδή, το «νέο» ΠΑΣΟΚ τα βάζει µε το «παλιό» ΠΑΣΟΚ του Ανδρέα
Παπανδρέου. ∆εν είναι δικό µου αυτό. Ο Ανδρέας Παπανδρέου
έλεγε: «Κάτω τα χέρια από τα µπάνια του λαού» και έρχεται σή-
µερα το «νέο» ΠΑΣΟΚ και τα διαλύει.

Και δεν κάνει αυτό µόνο. Έχω και την καταγγελία της Πανελ-
λήνιας Οµοσπονδίας των Ξενοδόχων, που θα την καταθέσω στα
Πρακτικά της Βουλής, που λένε ότι κάνει και µεγάλη ζηµιά διότι
πάνε επτακόσιες πενήντα χιλιάδες φτωχοί να κάνουν ένα µπα-
νάκι και αφήνουν κάτι και στην τοπική κοινωνία. Πού πάνε; Πάνε
στα πέντε αστέρων ξενοδοχεία, στο «Χίλτον» και στη «Μεγάλη
Βρετάνια»; Πάνε στα ενοικιαζόµενα δωµάτια, στα φθηνά ξενο-
δοχεία και γίνεται στην τοπική κοινωνία, κύριε Πρόεδρε, τζίρος.
Πώς θα γίνει ανάπτυξη; Πόσα λεφτά θα χάσουµε από αυτή την
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απόφαση που πήρε η Εργατική Εστία;
Και το λέω αυτό γιατί; Θα πρέπει να καταλάβουν όλοι ότι σή-

µερα, που δεν έχει πού την «κεφαλή κλίναι» ο εργαζόµενος, δεν
µπορείς από τη µια υποκριτικά να του δώσεις κουπόνι και από
την άλλη να του κόβεις τον κοινωνικό τουρισµό των επτά ηµε-
ρών.

Εγώ θα δεχόµουν λόγω της οικονοµικής κρίσης, να πληρώσει
ο εργάτης –ποτέ δεν πληρώνουν οι έχοντες και κατέχοντες- να
πληρώσει ο µη κατέχων. Όµως τα χρήµατα αυτά δεν ανήκουν
στον κρατικό προϋπολογισµό. ∆εν είναι χρήµατα του Υπουργείου
Οικονοµίας. ∆εν είναι της γενικής κυβέρνησης χρήµατα. Είναι
χρήµατα που µπαίνουν στην άκρη από κρατήσεις εργαζοµένων
και εργοδοτών. Πώς, λοιπόν, έρχεσαι εσύ –ούτε για λόγους οι-
κονοµίας, αφού δεν σε ωφελεί- και κόβεις τα µπάνια; Η µία ελ-
πίδα που του έχει µείνει είναι να πάει επτά µέρες µε τη γριούλα
του ο άλλος διακοπές. Και έρχεται η σοσιαλιστική Κυβέρνηση, ο
«Ροµπέν των ∆ασών», το ΠΑΣΟΚ, και από τη µία λέει στον εργα-
ζόµενο να του µοιράσει κουπονάκι να φάει και από την άλλη του
λέει ότι δεν θα πας ούτε µια ώρα διακοπές.

Αυτές οι αλχηµείες, κύριε Υπουργέ, ότι από τις επτακόσιες πε-
νήντα κάνουν χρήση οι πεντακόσιες πενήντα χιλιάδες και τώρα
το κάνετε πεντακόσιες πενήντα για να κάνουν χρήση οι τριακό-
σιες πενήντα χιλιάδες είναι αλλουνού «παπά Ευαγγέλια». Εγώ
αγωνίστηκα γι’ αυτό το πρόγραµµα. Ένα πρόγραµµα που το πα-
ρέλαβα από το σοσιαλιστικό ΠΑΣΟΚ µε τριακόσιες πενήντα χι-
λιάδες κοινωνικούς τουρίστες και το πήγα επτακόσιες πενήντα
χιλιάδες χωρίς να επιβαρύνω την Κυβέρνηση ούτε ένα ευρώ. ∆εν
µπορείτε σήµερα να το κόβετε και δεν µπορείτε να µιλάτε για το
λαό γιατί είσθε απέναντι, ειδικά στα χαµηλά στρώµατα!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο τώρα έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης να δευτερολογήσει για
τρία λεπτά.

Ορίστε κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν µπορείτε, κύριε Γιακουµάτο, να µιλάτε έτσι για µια Κυ-

βέρνηση που το πρώτο νοµοσχέδιο που κατέθεσε στη Βουλή
ήταν η ενίσχυση των οικονοµικά αδύνατων…

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Και η Φρειδερίκη έδωσε πιο
πολλά στις άπορες κορασίδες!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆υόµισι εκατοµµύρια χαµηλοσυνταξι-
ούχοι, άνεργοι, οικογενειάρχες µε χαµηλά εισοδήµατα πήραν µια
έκτακτη οικονοµική ενίσχυση. ∆εν λύσαµε το πρόβληµα των φτω-
χών στην Ελλάδα, αλλά είχαµε τη δυνατότητα –και το κάναµε- να
υλοποιήσουµε ένα πρόγραµµα που δεν έχει γίνει ποτέ ξανά σ’
αυτήν τη χώρα.

∆εύτερον, όταν εµείς µιλούµε για ενίσχυση της αγοραστικής
δύναµης για τους ανέργους είναι κάτι που νοµίζουµε ότι ωφελεί
τους τετρακόσιους πενήντα χιλιάδες ανέργους. Εάν εσείς υπο-
τιµάτε το γεγονός ότι µπορεί κάποιος να έχει µέσα από αυτό το
πρόγραµµα 60, 70 ή 100 ευρώ, να έχει µειωµένο εισιτήριο κατά
50% για τη µεταφορά, είναι δικό σας θέµα.

Εµείς, όµως, θα εξαντλήσουµε όλα τα µέσα, για να υπάρχει
δυνατότητα ενίσχυσης του εισοδήµατος για ευπαθείς οµάδες,
όπως είναι οι άνεργοι.

Είπατε για τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας. Ξεχάσατε, όµως
κάτι πολύ σηµαντικό που σας αφορά, ως τότε κυβέρνηση. Ο Ορ-
γανισµός Εργατικής Εστίας έχει έσοδα από τους εργαζόµενους
και από τις επιχειρήσεις, 0,35% και 0,35%, αυτή είναι η εισφορά.
Αυτά τα χρήµατα τα εισπράττει το ΙΚΑ και τα αποδίδει στον Ορ-
γανισµό Εργατικής Εστίας. Αποδίδει στον ΟΑΕ∆ τα άλλα που
χρωστάει.

Όµως, ως τότε κυβέρνηση, αφήσατε ένα χρέος στην Εργατική
Εστία 650.000.000 ευρώ, τα οποία δεν απέδωσε το ΙΚΑ, αφήσατε
ένα χρέος στον ΟΑΕ∆ 6,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία δεν
απέδωσε το ΙΚΑ, µε αποτέλεσµα να µη µπορούν αυτοί οι οργα-
νισµοί σήµερα να ασκήσουν πολιτική. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα και έρχεστε τώρα και λέτε: «Γιατί µειώνετε αυτό». Είναι το
αποτέλεσµα της πολιτικής της κυβέρνησής σας για τα χρέη που
αφήσατε σε αυτούς τους οργανισµούς.

Και εµείς, βέβαια, δεν έχουµε καµµία πρόθεση να µειώσουµε
τον Κοινωνικό Τουρισµό επί της ουσίας.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Τον µειώσατε, 300.000.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Μειώνουµε…
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Πώς δεν τον µειώσατε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Όσον αφορά το επικοινωνιακό κοµ-
µάτι, που το κάνατε πέρυσι σηµαία, επτακόσιες τριάντα χιλιά-
δες…

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Επί των ηµερών µου…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆εν υπήρξαν επτακόσιες τριάντα χι-
λιάδες δικαιούχοι. Υπάρχουν τετρακόσιες ενενήντα χιλιάδες δι-
καιούχοι. Το φετινό πρόγραµµα είναι πεντακόσιες πενήντα
χιλιάδες και βέβαια, εφόσον διασφαλισθούν επιπλέον πόροι,
γιατί δε µπορούµε να εξαγγέλλουµε προγράµµατα χωρίς να δια-
σφαλίζουµε τους πόρους, θα ενισχύσουµε το Πρόγραµµα Κοι-
νωνικού Τουρισµού, έτσι ώστε να ενισχυθούν αντίστοιχα και οι
επιχειρήσεις σε µία περίοδο κρίσης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης: «∆ιασφάλιση των αποθεµατικών των
Ασφαλιστικών Ταµείων και διεύρυνση των ασφαλιστικών-συντα-
ξιοδοτικών δικαιωµάτων των εργαζοµένων».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση αυτή εµπίπτει στους
περιορισµούς της παραγράφου 3 του άρθρου 73 του Συντάγµα-
τος. Θέλω να υπενθυµίσω στους κυρίους συναδέλφους ότι, σύµ-
φωνα µε τη διάταξη αυτή του άρθρου 73 παράγραφος 3, δεν
εισάγεται για συζήτηση η πρόταση νόµου, εφόσον συνεπάγεται
εις βάρος του δηµοσίου, των οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης ή άλλων νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου δαπάνες ή
ελάττωση εσόδων ή της περιουσίας τους, για να δοθεί µισθός ή
σύνταξη ή γενικά όφελος σε κάποιο πρόσωπο.

Πρέπει να σας πω, όµως, ότι η πρακτική την οποία ακολου-
θούµε όλα αυτά τα χρόνια είναι να συζητούµε αυτές τις προτά-
σεις νόµου, χωρίς να προχωρούµε σε ψηφοφορία. Τις
εισάγουµε, γιατί έτσι δίνεται η δυνατότητα µε τη συζήτηση στη
Βουλή, στα κόµµατα, σε όλους τους Βουλευτές, αλλά και στην
Κυβέρνηση να πάρουν θέση σε σοβαρά ζητήµατα στα οποία ανα-
φέρονται και επιχειρούν να ρυθµίσουν οι προτάσεις νόµου, όπως
κάνει και η παρούσα.

Από µέρους του ΛΑΟΣ ορίζεται ειδικός αγορητής ο Βουλευ-
τής κ. Κυριάκος Βελόπουλος και από τον Συνασπισµό Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς ορίζεται ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ.
Μιχάλης Κριτσωτάκης και Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο
Βουλευτής κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.

Το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Γεώργιος Μαυρίκος για δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές, θε-
ωρούµε ότι οι ρυθµίσεις του άρθρου 73 του Συντάγµατος τελικά
ευνουχίζουν, περιορίζουν και αναιρούν το δικαίωµα του κάθε
κόµµατος, όταν είναι στην Αντιπολίτευση, να κάνει προτάσεις
νόµου, να καταθέτει, εν πάση περιπτώσει, τις απόψεις του και να
απαιτεί να γίνει ουσιαστική συζήτηση γι’ αυτές και να γίνει και
ψηφοφορία.

Καµµία πρόταση νόµου δεν υπάρχει που να µην έχει κόστος.
Και θεωρούµε ότι είναι υποκρισία η επιχειρηµατολογία που ανα-
πτύσσεται χρόνια τώρα από το εκάστοτε Προεδρείο της Βουλής,
µε βάση το θέσφατο των Κανονισµών και των ρυθµίσεων, που εν
τέλει περιορίζει τα δικαιώµατα της άσκησης κριτικής και αντιπο-
λίτευσης στην οποιαδήποτε, κάθε φορά, Κυβέρνηση.

Μονάχα αν κουβεντιάζουν για «έπεα πτερόεντα» και «περί ανέ-
µων και υδάτων» δεν θα είχε κόστος. Τέτοιες συζητήσεις θέλετε
να γίνονται εδώ;

Σ’ ό,τι αφορά το ζήτηµα, λοιπόν, της κοινωνικής ασφάλισης και
των αποθεµατικών των ταµείων, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας, όπως είναι γνωστό, είναι πάντοτε πάνω στα συγκεκριµένα
ζητήµατα µε ιδιαίτερη προσοχή και φροντίδα, αφού αφορούν το
σύνολο της εργατικής τάξης και των λαϊκών στρωµάτων, τους
αυτοαπασχολούµενους, τους επαγγελµατοβιοτέχνες, τη φτωχή
αγροτιά.

Θεωρούµε ότι είναι ζητήµατα ιδιαίτερα σηµαντικά και δεν είναι
τυχαίο το ότι η Κυβέρνηση κατ’ επανάληψη, ο ίδιος ο Υπουργός
Εργασίας, ο κ. Πρωθυπουργός και απ’ αυτό το Βήµα, συνολικά
όλο το έµψυχο δυναµικό της Κυβέρνησης επιχειρεί να τροµο-
κρατήσει τους εργαζόµενους, λέγοντας τους ότι η κατάσταση
στην κοινωνική ασφάλιση είναι απαράδεκτη και να προετοιµα-
στούν ψυχολογικά για να δεχθούν λύσεις, ακόµη χειρότερες,
ακόµη πιο αντιασφαλιστικές, ακόµα πιο αντεργατικές.

Σ’ αυτήν την επιχείρηση τροµοκράτησης, ιδιαίτερο ρόλο έχουν
αναλάβει τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Όλες οι αστικές δυνά-
µεις σ’ αυτόν το νευραλγικό τοµέα, πυρ οµαδόν καθηµερινά εξα-
πολύουν σε βάρος της εργατικής τάξης, ιδιαίτερα σε βάρος των
φτωχών λαϊκών στρωµάτων, προκειµένου να τους πείσουν ότι
είναι µονόδροµος οι αντιασφαλιστικές ρυθµίσεις, ότι είναι µονό-

δροµος τα Προγράµµατα Σταθερότητας και Ανάπτυξης, ότι είναι
µονόδροµος να προβάλουµε τα χέρια µας για να µας περάσει η
Κυβέρνηση τις «αντιασφαλιστικές χειροπέδες».

Ιδιαίτερα η κρατική τηλεόραση έχει αναδειχθεί σε «πρωτα-
θλητή» αυτής της συκοφάντησης, αυτής της µεθοδευµένης επι-
χείρησης ψεύδους. Χθες το βράδυ, είναι χαρακτηριστικό -και
νοµίζουµε ότι είναι αναγκαίο να το υπογραµµίσουµε- είδαµε την
κρατική τηλεόραση στα κεντρικά της δελτία ειδήσεων να προ-
βάλει και να επιχειρηµατολογεί ότι οι αγρότες φταίνε για την
ακρίβεια, ότι οι αγρότες φταίνε για τις τιµές των προϊόντων στην
Κεντρική Λαχαναγορά της Αθήνας και της Θεσσαλονίκης, ότι οι
αγρότες φταίνε για την ανεργία, ότι οι αγρότες φταίνε για όλα τα
κακά της χώρας.

Εµείς περιοριζόµαστε να τους πούµε «αιδώς Αργείοι». Έλεος,
ντροπή! ∆εν µπορεί η προπαγάνδα να επιχειρεί να βάλει τα πράγ-
µατα µε το κεφάλι κάτω και τα πόδια πάνω.

Σ’ αυτήν την επιχείρηση τροµοκράτησης των εργαζοµένων στο
θέµα της κοινωνικής ασφάλισης, σηµαντικό ρόλο παίζουν εται-
ρείες δηµοσκοπήσεων, η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση, τα δύο κόµ-
µατα και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία, όπου όλη αυτή η
προσπάθεια συντείνει στον ίδιο ενιαίο παρονοµαστή. Θα έλθουν
µέτρα βαθιά αντιλαϊκά, βαθιά αντιασφαλιστικά, άρα µην αντι-
δράτε, µη διεκδικείτε, µην απαιτείτε, µην αντιστέκεστε.

Και επειδή δεν αντιστέκεται η νοµενκλατούρα του Συνδικαλι-
στικού Κινήµατος, δεν αντιστέκεται η πλειοψηφία της ΓΣΕΕ και
της Α∆Ε∆Υ, στην ουσία αυτή η προσπάθεια και η µεθόδευση στο-
χεύει το ΠΑΜΕ - το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο- και τις τα-
ξικές δυνάµεις µέσα στο Εργατικό Συνδικαλιστικό Κίνηµα.

Επίσης, ένα κεντρικό επιχείρηµα που προβάλλει η Κυβέρνηση
και το προβάλλει ενιαία όλος αυτός ο µηχανισµός που ανέφερα
νωρίτερα, είναι «ότι εν πάση περιπτώσει, βρε αδερφέ, ας παρ-
θούν µέτρα, αλλά να είναι δίκαια». Τι εννοούν µε αυτό; Να απο-
δεχθούν πάλι οι εργαζόµενοι τα αντιασφαλιστικά µέτρα. Ας
επιβληθούν –λέει- µέτρα, αλλά να γίνει δίκαιος καταµερισµός των
βαρών.

Είναι υποκρισία, είναι φιλοµονοπωλιακή πολιτική, είναι µύθος,
γιατί δεν φταίµε όλοι για το πρόβληµα που υπάρχει στην κοινω-
νική ασφάλιση, δεν φταίµε όλοι για τα ελλείµµατα. Φταίνε οι κυ-
βερνήσεις, φταίνε τα µονοπώλια, φταίει το κεφάλαιο, φταίει το
δηµόσιο και σαν εργοδότης κ.λ.π.. Σε καµµιά περίπτωση δεν
φταίνε οι εργαζόµενοι. Οι εργαζόµενοι είναι οι µόνοι που πλη-
ρώνουν και φόρους και εισφορές. Άρα, τι θα πει δίκαιη κατανοµή
των βαρών;

Λένε επίσης, ότι µέσα από το Πρόγραµµα Σταθερότητας και
Ανάπτυξης θα προκύψει ανάκαµψη της οικονοµίας και άρα, πρέ-
πει να το στηρίξουµε, όπως και τις ρυθµίσεις που περιλαµβάνει
αυτό για την κοινωνική ασφάλιση. Επίσης µύθος. Γιατί είναι πα-
ραπάνω από βέβαιο ότι και η όποια ανάκαµψη προκύψει θα είναι
αναιµική, θα είναι πρόσκαιρη και οι ίδιες οι κρίσεις του καπιταλι-
σµού, οι κυκλικές του κρίσεις, θα είναι παρούσες ανά πάσα
στιγµή και σε κάθε περίοδο. Γιατί το ίδιο το σύστηµα είναι που
έχει τα προβλήµατα. Και είναι αγιάτρευτα τα προβλήµατα του
καπιταλισµού, ο οποίος δεν παίρνει γιατρειά, παρά µονάχα ανα-
τροπή.

Κύριοι Βουλευτές, η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος δεν είναι µια πρόταση ευκαιριακή. Είναι πιστεύουµε µια
πρόταση ιδιαίτερα επίκαιρη, επειδή ακριβώς ο τοµέας της κοι-
νωνικής ασφάλισης δέχεται αυτή τη µεγάλη επίθεση. Η Κυβέρ-
νηση ήδη έχει βάλει το εργαλείο του δήθεν διαλόγου που τον
αξιοποιεί σαν Κολυµβήθρα του Σιλωάµ, συζητώντας µε τα στε-
λέχη της στη ΓΣΕΕ, µε τα στελέχη της στην ΠΑΣΕΓΕΣ, µε τα στε-
λέχη της στη ΓΕΣΑΣΕ, µε τα στελέχη της στην ΟΚΕ, µε τα
στελέχη της παντού, για να νοµιµοποιήσει τις αντιλαϊκές της ρυθ-
µίσεις. Τη συζήτηση, δηλαδή, ανάµεσα στα στελέχη του ΠΑΣΟΚ,
την ονοµάζουν διάλογο και επιχειρούν να το εµφανίσουν σαν κο-
λυµβήθρα, προκειµένου να βάλουν σε εφαρµογή τις αντιλαϊκές
τους ρυθµίσεις.

Είναι αναγκαία επίσης η πρόταση που καταθέτουµε, γιατί πρέ-
πει να γίνουν αλλαγές. Και το νοµοσχέδιο που καταθέτουµε πε-
ριέχει αυτές τις αλλαγές, όχι µόνο στον τοµέα των αποθεµατικών
που είναι νευραλγικός τοµέας, αλλά συνολικότερα στα ζητήµατα
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της κοινωνικής ασφάλισης. Γιατί σήµερα η επιστηµονικοτεχνική
επανάσταση, η ραγδαία είσοδος των αποτελεσµάτων της επι-
στήµης και της τεχνικής στην παραγωγική διαδικασία έχει δώσει
µεγάλες δυνατότητες.

Γεννιέται το ερώτηµα. Όλες αυτές τις δυνατότητες, ποιος θα
τις καρπωθεί; Και µέχρι σήµερα τις καρπώνεται το κεφάλαιο και
τα κέρδη, σε βάρος πάντα των εργαζοµένων.

Και λένε: «Μα, είναι λογικό να προτείνετε να µειωθούν τα όρια
ηλικίας συνταξιοδότησης;». Βεβαίως, εµείς λέµε ότι είναι ανα-
γκαίο. Γιατί είναι ρεαλιστικό να πάει το όριο ηλικίας στα εβδο-
µήντα και δεν είναι ρεαλιστικό σήµερα, µε αυτή την αύξηση της
παραγωγικότητας της εργασίας, µε αυτά τα χαρακτηριστικά που
λίγο πριν υπογραµµίσαµε, να µην επωφελείται, να µην κερδίζει ο
εργαζόµενος; Γιατί είναι πρόοδος να µειώνεται η σύνταξη, είναι
πρόοδος και ρεαλιστικό το 70% των συνταξιούχων να παίρνει σύ-
νταξη κάτω από 500 ευρώ και είναι παραλογισµός αυτό που λέει
το ΚΚΕ ότι δεν µπορεί να υπάρχει σύνταξη κάτω από 1.050 µε
1.100 ευρώ;

Χρειάζονται, λοιπόν, αλλαγές. Το ζήτηµα είναι προς ποια κα-
τεύθυνση θα γίνουν αυτές οι αλλαγές. Εµείς λέµε ότι η κατεύ-
θυνση πρέπει να είναι συγκεκριµένη και να δίνει απαντήσεις στις
σύγχρονες ανάγκες της εργατικής τάξης και των λαϊκών οικογε-
νειών. Και ακόµα οι λύσεις αυτές σε κάθε περίπτωση πρέπει να
επιβαρύνουν το κεφάλαιο και όχι την εργατική τάξη.

Σε ό,τι αφορά τα αποθεµατικά, υπάρχει ένα έγκληµα διαρ-
κείας, µια λεηλασία. Υπάρχει ένας µεγάλος µύθος που τον έχουν
οικοδοµήσει χρόνια και οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και οι κυβερ-
νήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, µαζί µε τα όργανά τους, τα «πα-
παγαλάκια» τους, τους οργανισµούς που κάθε φορά διορίζουν,
µαζί µε όλο αυτόν τον ορυµαγδό που αρχικά σηµειώσαµε που
αποτελεί αυτή την αντεργατική συµµαχία, ότι το πρόβληµα στην
κοινωνική ασφάλιση είναι οικονοµικό. Μεγάλο παραµύθι, µεγάλο
ψέµα, µεγάλη υποκρισία.

Υπάρχουν οικονοµικά προβλήµατα στην κοινωνική ασφάλιση;
Βεβαίως και υπάρχουν οικονοµικά προβλήµατα, αλλά δεν είναι
το πρόβληµα στην κοινωνική ασφάλιση το οικονοµικό. Το πρό-
βληµα είναι καθαρά πολιτικό, ιδεολογικό, είναι ταξικό πρόβληµα,
έχει πολιτικά χαρακτηριστικά. Οι λεηλασίες που έγιναν και µε τις
οικειοθελείς αποχωρήσεις στον ΟΤΕ και µε την ιδιωτικοποίηση
της Ολυµπιακής και µε τη µη νοµιµοποίηση των οικονοµικών µε-
ταναστών, µε τις χαριστικές ρυθµίσεις που κάνετε, µε τις εισφο-
ροδιαφυγές και την εισφοροκλοπή, µε τους χαµηλούς µισθούς,
µε τη µεγάλη ανεργία, µε τα «STAGE», όλα αυτά δεν είναι οικο-
νοµικά προβλήµατα. Έχουν οικονοµικές επιπτώσεις. Είναι πολι-
τικές, είναι στρατηγικές του κεφαλαίου. Αυτές γεννούν τα
αποτελέσµατα στην οικονοµία. Να γιατί λέµε, λοιπόν, ότι το θέµα
δεν είναι οικονοµικό, αλλά τα οικονοµικά προβλήµατα τα γεννά η
πολιτική.

Και ακόµα σε σχέση µε τα οικονοµικά δεδοµένα, κύριοι του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, για µας δεν αποτιµώνται όλα
σε χρήµα, δεν είναι όλα µετρήσιµα σε χρήµα. Τα ζητήµατα δη-
λαδή της υγείας, της παιδείας, τα θέµατα που έχουν να κάνουν
µε την κοινωνική ασφάλιση, µε την υγιεινή στους χώρους εργα-
σίας, µε το ότι εκατόν τριάντα ένα εργάτες σκοτώθηκαν στους
χώρους εργασίας το 2009, µε τα ζητήµατα της αντισεισµικής θω-
ράκισης και της αντιπληµµυρικής προστασίας του Λεκανοπεδίου
και των αστικών κέντρων δεν είναι ζητήµατα που αποτιµώνται σε
χρήµα για µας. Για σας όλα είναι χρήµατα, όταν είναι να δώσετε
για τον κόσµο. Όταν είναι να δώσετε για το κεφάλαιο και τις τρά-
πεζες, σε µια νύχτα βρίσκετε τα 28.000.000.000 ευρώ.

Από το 1950, λοιπόν, µέχρι το 1975 µε το ν. 1611/1950 τα απο-
θεµατικά των ταµείων λεηλατούνταν κατά σειρά ετών µε επιτόκια
υπολειπόµενα σε µεγάλο βαθµό από τα επιτόκια της εποχής. Το
αποτέλεσµα ήταν 58.000.000.000 οι απώλειες των αποθεµατικών
της περιόδου –όχι µόνο µε δικούς µας υπολογισµούς- από το
1950 µέχρι το 1974. Λεηλατήθηκαν 3,5 δισεκατοµµύρια µε το µε-
γάλο κόλπο στο Χρηµατιστήριο της περιόδου 1999-2001, µε νό-
µους και του 1992, αλλά και το ν. 2676/1993 και λοιπά και µε
νόµους αργότερα, επίσης, που επέτρεπαν τον τζόγο των αποθε-
µατικών.

Σήµερα που µιλάµε 5.000.000.000 αποθεµατικών των ασφαλι-

στικών ταµείων είναι τζογαρισµένα στο Χρηµατιστήριο. Παράλ-
ληλα, το κράτος χρωστά 2.000.000.000 ευρώ µέχρι το 2000 από
την τριµερή χρηµατοδότηση. Προσθέστε και την ακίνητη περι-
ουσία, που ενιαία υπολογίζεται σε 31.000.000.000. Και κάθε κυ-
βέρνηση επαίρεται ότι αυτή αύξησε τα αποθεµατικά, αύξησε τα
περιουσιακά, οι µεν και οι δε και λοιπά, κάθε φορά στην κατά-
στασή της κ.λπ.. Εσείς, κύριε Υφυπουργέ, που είστε εδώ, έχετε
δηλώσει και έχετε γράψει, αν δεν κάνω λάθος, ότι από το 2000
µέχρι σήµερα 1,5 δισεκατοµµύριο είναι οι απώλειες από το τζο-
γάρισµα στο Χρηµατιστήριο των αποθεµατικών των ταµείων.
Όλη αυτή η κατάσταση, λοιπόν, είναι ζήτηµα για µας.

Σε αυτά τα ποσά, που είναι πραγµατικά µεγάλα, προσθέστε
την εισφοροδιαφυγή του 2008 που είναι 7.000.000.000, τα οφει-
λόµενα των εργοδοτών, που είναι 7,5 δισεκατοµµύρια, τα οφει-
λόµενα του δηµοσίου, που είναι 11.000.000.000. Αυτά είναι τα
νούµερα. Τα αµφισβητείτε; Αυτή είναι η αλήθεια. ∆ώστε αυτά τα
λεφτά και ελάτε µετά να συζητήσουµε και για τα οικονοµικά δε-
δοµένα.

Αφήστε, λοιπόν, το παραµύθι µε τα οικονοµικά προβλήµατα.
Τα οικονοµικά προβλήµατα τα γεννούν, τα εµφανίζουν και τα µε-
γαλοποιούν οι πολιτικές σας. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Τα
χρήµατα αυτά δεν πέφτουν στη θάλασσα, δεν πάνε στο Σαρω-
νικό. Τα χρήµατα αυτά πέφτουν στις τσέπες του κεφαλαίου, πέ-
φτουν και πλουτίζουν και γίνονται θησαυρός στις τσέπες
συγκεκριµένων.

Να, γιατί, λοιπόν, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας υποστη-
ρίζει ότι πρέπει να γίνει επιστροφή όλων των απωλειών των
ασφαλιστικών ταµείων από το 1950 µέχρι σήµερα. Υποστηρί-
ζουµε ότι πρέπει να καταργηθεί κάθε διάταξη που επιτρέπει το
τζογάρισµα των αποθεµατικών σε µετοχές και χρηµατοοικονο-
µικά προϊόντα. Υποστηρίζουµε ότι πρέπει να γίνει αξιοποίηση των
αποθεµατικών των ταµείων µε την τοποθέτησή τους µονάχα σε
τίτλους του δηµοσίου και µε εγγυηµένη απόδοση. Υποστηρί-
ζουµε ότι πρέπει σε αυτές τις συνθήκες µε αυτή τη λογική της
πρότασής µας να µειωθούν τα όρια ηλικίας συνταξιοδότησης
στα εξήντα και στα πενήντα πέντε και αντίστοιχα στα βαρέα και
ανθυγιεινά, γιατί µέσα από αυτήν την πολιτική γίνεται κατορθωτό
η σύνταξη να γίνει στο 80% των αποδοχών του τελευταίου µήνα
πριν τη συνταξιοδότηση του κάθε εργαζόµενου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Υποστηρίζουµε, επίσης, ότι δεν πρέπει να επιβληθεί καµµία

πρόσθετη επιβάρυνση, όπως επιχειρεί η Κυβέρνηση και στηρίζει
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και ότι πρέπει να απαλλαγούν εν
τέλει οι εργαζόµενοι από την υποχρέωση να εισφέρουν για τον
κλάδο υγείας και πρόνοιας.

Όλα αυτά τα ζητήµατα, επειδή ξέρουµε ότι η Κυβέρνηση δεν
θα τα αποδεχθεί και µε πρόφαση το άρθρο 73 του Συντάγµατος
κ.λπ. θα αρνηθεί την ψηφοφορία, εµείς καλούµε τους εργαζόµε-
νους να συµµετέχουν -έχουν ένα πρώτο βήµα µπροστά τους-
στην απεργία του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου και όλων
των αγωνιστικών συνδικάτων στις 10 του Φλεβάρη. Αξίζει τον
κόπο να τα κάνουν «σηµαία» τους αυτά τα αιτήµατα, επειδή
πραγµατικά απαντούν στις σύγχρονες απαιτήσεις, στις σηµερι-
νές ανάγκες των ίδιων και των οικογενειών τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Μαυρίκο.
Το λόγο τώρα έχει η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Μίχου

για δεκαπέντε λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κύριοι συνά-

δελφοι, η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για
τη διασφάλιση των αποθεµατικών των ασφαλιστικών Ταµείων,
για τη διεύρυνση των ασφαλιστικών δικαιωµάτων των εργαζοµέ-
νων γίνεται σε µία χρονική στιγµή κατά την οποία έχει ξεκινήσει
και προχωρά µε γοργούς ρυθµούς ο διάλογος για την επίλυση
του προβλήµατος του ασφαλιστικού συστήµατος, το οποίο έχει
χαρακτηρίσει ο Πρωθυπουργός µας Γιώργος Παπανδρέου ως
εθνικό θέµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
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Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)
Η Κυβέρνηση αντιλαµβάνεται την πραγµατικότητα, αλλά και

την ευθύνη για ένα βιώσιµο και δίκαιο ασφαλιστικό σύστηµα.
Αδιαµφισβήτητα η λύση του ασφαλιστικού προβλήµατος γίνεται
σε µία χρονική στιγµή υπό το βάρος µίας δύσκολης χρηµατοπι-
στωτικής κρίσης σε διεθνές και εθνικό επίπεδο.

Αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι από µία κρίση κανείς δεν βγαίνει
αλώβητος. Έτσι, λοιπόν, επηρεάζει σηµαντικά και το ασφαλι-
στικό µας σύστηµα. Σύντοµα θα κατατεθεί από την επιτροπή των
ειδικών το πόρισµα και θα ακολουθήσει ο πολιτικός διάλογος
εντός και εκτός της Βουλής και αµέσως µετά θα ασκηθεί η σχε-
τική νοµοθετική πρωτοβουλία µέχρι το τέλος Ιουνίου του 2010.

Πρέπει να υπογραµµιστεί πως το πρόβληµα του ασφαλιστικού
συστήµατος δηµιουργήθηκε από τα εγγενή συστηµικά του προ-
βλήµατα, αλλά και από τις παραµετρικές του πτυχές, όπως είναι
η αδήλωτη εργασία. Επίσης το πρόβληµα ενέτεινε η προστασία
των αλλοδαπών νόµιµων και µη, στους οποίους το ασφαλιστικό
και υγειονοµικό σύστηµα συµπεριφέρεται όπως και στους Έλ-
ληνες, εργαζόµενους ασφαλισµένους και αυτό προτίθεται να συ-
νεχίσει να κάνει.

Ως αρχές του νέου συστήµατος θέτουµε το δηµόσιο και κα-
θολικό του χαρακτήρα, τον εξορθολογισµό του, τη βιωσιµότητα
και την κοινωνική δικαιοσύνη. Σταθερή πολιτική µας βούληση πα-
ραµένει η πρόθεση να µην θιγεί το σηµερινό πλαίσιο παροχών
προς τους ασφαλισµένους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προηγουµένη κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας κατόρθωσε µέσα σε πέντε χρόνια να απο-
διοργανώσει τα ταµεία, χρησιµοποιώντας τα αποθεµατικά των
υγιών ταµείων, οικονοµικά, για να καλυφθούν τα ελλείµµατα των
άλλων ταµείων.

Το 2003 παραδώσαµε τα ασφαλιστικά ταµεία µε 28,1 δισεκα-
τοµµύρια, αλλά στην τελευταία πενταετία είχαµε µείωση σε
πραγµατικές τιµές της περιουσίας σε πολλούς φορείς του ασφα-
λιστικού µας συστήµατος. Μάλιστα, πολλές φορές τα ταµεία
ρευστοποίησαν για να πληρώσουν τις συντάξεις και καλύφθηκαν
αρκετές φορές από κρατικές επιχορηγήσεις. Με το σκάνδαλο δε
των δοµηµένων οµολόγων η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
επιχείρησε να επέµβει στα αποθεµατικά των Ταµείων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην αιτιολογική έκθεση της
πρότασης νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ανα-
φέρεται ότι µέσα από τους ν. 2076/1992 επί Νέας ∆ηµοκρατίας
και ν. 2676/1999 επί ΠΑΣΟΚ, δόθηκε η δυνατότητα στα ασφαλι-
στικά ταµεία να τοποθετούν ποσοστό των αποθεµατικών τους
στο Χρηµατιστήριο. Εδώ πρέπει να διευκρινιστεί ότι σύµφωνα µε
την τότε ισχύουσα νοµοθεσία οι ασφαλιστικοί φορείς µπορού-
σαν να επενδύσουν µέχρι το 23% σε ακίνητα και κινητές αξίες
του ποσού που προκύπτει από το συνυπολογισµό των στοιχείων
του ενεργητικού µε αποφάσεις των διοικητικών τους συµβου-
λίων.

Πέραν αυτού του προκαθορισµένου ποσού για την οποιαδή-
ποτε επένδυση απαιτείται έκδοση κοινής υπουργικής απόφασης
του Υπουργού Κοινωνικής Ασφάλισης και Εργασίας και του εκά-
στοτε ∆ιοικητή της Τράπεζας και για επενδύσεις σε οµόλογα
απαιτείται απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του φορέα.

Συµπερασµατικά, λοιπόν, η αγορά και η πώληση οµολόγων
του ελληνικού δηµοσίου δεν υπόκεινται στην έγκριση της Κυ-
βέρνησης. Αποτελεί αρµοδιότητα των ασφαλιστικών φορέων.
Εποµένως, η οποιαδήποτε δυνατότητα πραγµατοποίησης επεν-
δύσεων και ρευστοποίησης περιουσιακών στοιχείων παρέχεται
αποκλειστικά και µόνο στις αποφάσεις των διοικήσεων, ανάλογα
µε την οικονοµική κατάσταση του φορέα και τους στόχους που
χαράζουν τα διοικητικά συµβούλια. Γνωρίζετε ακόµη ότι οι φο-
ρείς της κοινωνικής ασφάλισης είναι αυτόνοµοι, αυτοδιοικούµε-
νοι οργανισµοί µε διοικήσεις από αιρετούς εκπροσώπους των
ασφαλισµένων, των συνταξιούχων, αλλά και των εργοδοτών.
Εποµένως, θεωρώ ότι τα άρθρα 3 και 4 της πρότασης νόµου που
καταθέτετε, ξεκαθαρίζονται και καλύπτονται πλήρως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι, προκειµένου
να υπάρξει διεύρυνση στα ασφαλιστικά δικαιώµατα των εργαζο-
µένων, πρέπει πρώτα να επιλυθούν τα χρόνια προβλήµατα του
ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας και αυτό να καταστεί βιώ-

σιµο. Ακόµη, προβλήµατα, όπως είναι η γραφειοκρατία, η πολυ-
διάσπαση των υπηρεσιών, η αλληλοκάλυψη αρµοδιοτήτων και
πολλές φορές η αντιφατική νοµοθεσία, πλήττουν τα δικαιώµατα
των εργαζοµένων. Χρήζουν λοιπόν άµεσης λύσης. Πρόθεση της
Κυβέρνησης είναι να διαφυλαχθούν τα ώριµα δικαιώµατα όσων
έχουν τις προϋποθέσεις, ενώ παράλληλα πρέπει να εξορθολογι-
στεί το σύστηµα µε ισονοµία και κοινωνική δικαιοσύνη. Στόχος
είναι να µην αυξηθούν οι εισφορές, να αυξήσουµε τις συντάξεις,
θεσπίζοντας πρωτίστως την ενιαία βασική σύνταξη, παρά τις ιδι-
αίτερα δύσκολες δηµοσιονοµικές συνθήκες.

Στα άρθρα 7, 8 και 9 προτείνετε παροχές που πιστεύουµε ότι
δεν συµβάλλουν στην άρση των αδικιών. Προτείνετε µείωση του
ορίου ηλικίας για την απόκτηση δικαιώµατος πλήρους σύνταξης.
Σήµερα, όπως γνωρίζουµε όλοι, τα όρια αυτά δεν είναι ενιαία για
όλους τους εργαζόµενους και σε όλους τους τοµείς. Για το ΙΚΑ,
που αποτελεί τον κυριότερο φορέα της κοινωνικής ασφάλισης, η
απόκτηση δικαιώµατος σύνταξης κατοχυρώνεται κατά βάση µε
τη συµπλήρωση 4.500 ηµερών ασφάλισης και του εξηκοστού πέ-
µπτου έτους ηλικίας για τους άνδρες και του εξηκοστού για τις
γυναίκες ή για πλήρη σύνταξη µε τη συµπλήρωση 11.100 ηµε-
ρών εργασίας, χωρίς όριο ηλικίας. Ακόµα, το ύψος της πλήρους
σύνταξης µε το ν. 3029 του 2002 ανέρχεται στο 78% του µέσου
όρου των µηνιαίων αποδοχών της τελευταίας πενταετίας πριν τη
συνταξιοδότηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά θα ήταν ιδιαίτερη
χαρά για όλους µας να µπορούσαµε να βγαίναµε στη σύνταξη
µε λιγότερα χρόνια εργασίας και να λαµβάναµε υψηλότερες απο-
δοχές από αυτές που υπάρχουν σήµερα. ∆εν µπορεί όµως κα-
νείς να αµφισβητήσει ότι διανύουµε, πράγµατι, δύσκολες εποχές
και προσπαθούµε ως Κυβέρνηση να διασφαλίσουµε µε κάθε
τρόπο τα συµφέροντα των ευαίσθητων κοινωνικά οµάδων. ∆εν
έχουµε το δικαίωµα να επιβαρύνουµε το σύστηµα της κοινωνι-
κής ασφάλισης δηµιουργώντας «στρατιές» απόµαχων πενηντά-
ρηδων που θα τους πληρώνουν τελικά οι επόµενες γενιές, οι
οποίες όπως γνωρίζουµε υπολείπονται σηµαντικά των συνταξι-
ούχων της χώρας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει θέσει συγκε-
κριµένους στόχους για την επίλυση του προβλήµατος του ασφα-
λιστικού συστήµατος της χώρας µας. Στόχος µας είναι να
διασφαλίσουµε την απόλυτη διαφάνεια και αποτελεσµατικότητα
στη λειτουργία του ασφαλιστικού συστήµατος, τους θεσµοθε-
τηµένους πόρους του συστήµατος µε κανόνες ενιαίους και στα-
θερούς, την ενίσχυση και σωστή αξιοποίηση των πόρων µε στόχο
την εξασφάλιση της βιωσιµότητας του ασφαλιστικού συστήµα-
τος για τις σηµερινές, αλλά και για τις επόµενες γενιές, καθώς
και τη βελτίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών για τη σωστή εξυ-
πηρέτηση των πολιτών. Σ’ αυτήν, λοιπόν, την κατεύθυνση κινού-
νται οι προσπάθειες της Κυβέρνησης για την εξυγίανση του
ασφαλιστικού συστήµατος µε βαθιές και καθοριστικές αλλαγές
και όχι µε ηµίµετρα. Πιο συγκεκριµένα, προτείνουµε τις κάτωθι
δοµικές αλλαγές. Θα αναφέρω τις κυριότερες:

Πρώτη, τη θεσµοθέτηση βασικής σύνταξης ως κοινής αφετη-
ρίας για όλες τις κύριες συντάξεις και την ενίσχυση της ανταπο-
δοτικής σχέσης εισφορών-παροχών.

∆εύτερη, διαχωρισµό προνοιακών ασφαλιστικών παροχών, µε
στόχο την απόλυτη διαφάνεια στις παροχές και στη σαφή οριο-
θέτηση ;ι;ων οικονοµικών υποχρεώσεων κράτους - ταµείων.

Τρίτη, σύσταση εθνικού κεφαλαίου αλληλεγγύης των γενεών
µε χρηµατοδότηση που προέρχεται από την άµεση φορολογία.
Αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας και άλλων πηγών που θα
πρέπει να αναζητηθούν.

Τέταρτη, καθιέρωση πάγιου και σταθερού συστήµατος ρύθµι-
σης των οφειλών των επιχειρήσεων προς τα ταµεία, διαφάνεια
και ενιαίους κανόνες. Kαµµία ανοχή που θα λειτουργεί µε από-
λυτη στην ανασφάλιστη εργασία µε τη θέσπιση αυστηρών κανό-
νων και κυρώσεων.

Πέµπτη, ενιαίο καθεστώς για τα βαρέα και ανθυγιεινά επαγ-
γέλµατα, στο δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα και επικαιροποί-
ηση της λίστας. Ενιαίο καθεστώς απονοµής συντάξεων µε
αναπηρία, σε όλα τα ταµεία.

Έκτη, βελτίωση του νοµοθετικού πλαισίου για τη διαδοχική
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ασφάλιση, ώστε να αντιµετωπιστούν οι σηµερινές αδικίες και να
διευκολυνθεί η κινητικότητα στην αγορά εργασίας.

Έβδοµη, ενοποιήσεις ταµείων κύριας ασφάλισης -µετά από τις
αναγκαίες µελέτες- στην κατεύθυνση τριών οµάδων: µισθωτοί,
αυτοαπασχολούµενοι, αγρότες. Η επιλογή αυτή θα πρέπει να
λάβει σαφώς υπ’ όψιν τις ιδιαιτερότητες που υπάρχουν σήµερα.

Φυσικά, για όλα όσα προανέφερα υπάρχει σχετική πρόβλεψη
στον προϋπολογισµό του 2010, που ψηφίσαµε πριν από λίγο
καιρό, ουσιαστικά τον προηγούµενο µήνα.

Πέραν όµως των παραπάνω, υπάρχει πρόβλεψη στον ετήσιο
προϋπολογισµό για τον επαναπροσδιορισµό του θεσµού του
ΕΚΑΣ, για τη µείωση του χρόνου αναµονής, για πληρωµή των συ-
ντάξεων σε τρείς µήνες, µέχρι το τέλος του 2010, για την αντι-
µετώπιση της γραφειοκρατίας και δυσλειτουργιών που
αντιµετωπίζουν καθηµερινά οι πολίτες στα ταµεία και για τη δη-
µιουργία της υπηρεσίας του ασφαλιστικού συµβούλου στα τα-
µεία, µε στόχο την ενηµέρωση των πολιτών για τις υποχρεώσεις,
αλλά και για τα δικαιώµατά τους.

Ως προς το θέµα της χρηµατοδότησης του ασφαλιστικού συ-
στήµατος –που θεωρώ ότι είναι από τα κυρίαρχα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουµε σήµερα και όλοι µας το γνωρίζουµε αυτό-
προτείνουµε τέσσερις πηγές.

Πρώτον, η τριµερής χρηµατοδότηση. Εργοδότες, εργαζόµε-
νοι, κράτος. Ασφαλώς το κράτος θα σταθεί αρωγός και θα συµ-
µετάσχει στη χρηµατοδότηση του συστήµατος της κοινωνικής
ασφάλισης.

∆εύτερον, αυτοχρηµατοδότηση του συστήµατος. Η αυτοχρη-
µατοδότηση του συστήµατος θα προκύψει από την περιστολή
της εισφοροδιαφυγής -µια µεγάλη πληγή- των ανεξέλεγκτων δα-
πανών και της καλύτερης οργάνωσης του συστήµατος. Συγκε-
κριµένα προτείνουµε: Τον περιορισµό της εισφοροδιαφυγής, ως
πρωταρχικό µας στόχο, µε µεγαλύτερη έµφαση στην αδήλωτη,
στην ανασφάλιστη εργασία. Την παρακολούθηση της καταβολής
των εισφορών σε κάθε Ταµείο ανάλογα µε τον τρόπο είσπραξης.
Την αναµόρφωση του καθεστώτος της ασφάλισης για εκατοντά-
δες, χιλιάδες εργαζόµενους, µέχρι τώρα έχουν ήδη διαπιστωθεί
εκατόν πενήντα χιλιάδες ανασφάλιστοι εργαζόµενοι. Να αξιο-
ποιηθούν οι πόροι και η περιουσία των φορέων Κοινωνικής Ασφά-
λισης. Να εξοικονοµηθούν χρήµατα µε τη µείωση της σπατάλης
στα φάρµακα, τα αναλώσιµα υλικά και τις ιατρικές υπηρεσίες.
Νέους πόρους, αύξηση της βάσης των εσόδων του ασφαλιστι-
κού, όχι αύξηση των εισφορών.

Όπως είπαµε, στόχος είναι µέσα στα προτεινόµενα µέτρα να
ενταχθούν στο σύστηµα εκατό χιλιάδες παράνοµοι σήµερα ερ-
γαζόµενοι µετανάστες, να µειωθεί η εισφοροδιαφυγή, η µείωση
της αδήλωτης εργασίας µέσω των ελέγχων, η ενιαία ένταξη στο
σύστηµα των εργαζοµένων και συνταξιούχων, µε τους ίδιους
όρους, στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο τοµέα. Η εφαρµογή ενερ-
γητικών πολιτικών από τον ΟΑΕ∆, ειδικότερα για τους επιδοτού-
µενους ανέργους. Ήδη, έχουν ανακοινωθεί µέτρα που θα
εφαρµοστούν από την 1η Φεβρουαρίου 2010, που πραγµατικά
θα συµβάλλουν καθοριστικά. Ακόµη η εξάλειψη όλων αυτών των
«γκρίζων» εργασιακών και ασφαλιστικών περιοχών. Η ανταπο-
δοτικότητα θα είναι βασική πηγή χρηµατοδότησης, αφού θεµε-
λιώνεται στην αναλογική σχέση σύνταξης, εισφορών και χρόνου
εργασίας. Κανένα ένσηµο να µην πηγαίνει χαµένο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς πιστεύουµε ότι προέχει
όλων ένα βιώσιµο ασφαλιστικό σύστηµα για τις παρούσες και
µελλοντικές γενιές.

Η υιοθέτηση της παρούσης πρότασης που φέρνετε σήµερα
θα επιβάρυνε τον κρατικό προϋπολογισµό µε υπέρογκες δαπά-
νες εις βάρος των κοινωνικών και αναπτυξιακών πολιτικών σε ιδι-
αίτερα δύσκολες δηµοσιονοµικές συνθήκες που επικρατούν στην
ελληνική οικονοµία.

Για όσα, λοιπόν, προανέφερα η συγκεκριµένη πρόταση δεν
µπορεί να γίνει αποδεκτή. Εµείς θεωρούµε ότι η στόχευση πρέ-
πει να είναι στη λύση του προβλήµατος του ασφαλιστικού συ-
στήµατος. Υπάγεται επίσης, στους περιορισµούς του άρθρου 73
παράγραφο 3 του Συντάγµατος, καθώς προκαλεί υπέρµετρη δη-
µοσιονοµική επιβάρυνση στον Προϋπολογισµό.

Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Μίχου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
βορειοδυτικά θεωρεία µέχρι τα νοτιοδυτικά – είναι ένας µεγάλος
αριθµός µαθητών- της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθη-
καν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πε-
νήντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί
-συνοδοί τους από το Α’ Γενικό Λύκειο Νικαίας Πειραιά.

Καλώς ήλθατε! Η Νίκαια, η µεγάλη πατρίδα.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος, εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, έχει το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συγκεκριµένη
πρόταση νόµου υπάγεται βέβαια στους περιορισµούς του άρ-
θρου 73 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, καθώς προκαλεί λέει
δηµοσιονοµική επιβάρυνση στον κρατικό προϋπολογισµό.

Όταν η Νέα ∆ηµοκρατία έφερε την Αναθεώρηση του Συντάγ-
µατος το ΠΑΣΟΚ «τορπίλισε» τη διαδικασία, που θα µπορού-
σαµε κύριε Παφίλη, να είχαµε φέρει και αυτήν την πρότασή σας
σε συζήτηση για να δούµε πώς µπορούσε να προχωρήσει, γιατί
πράγµατι συλλήβδην απορρίπτει όλες τις προτάσεις της Αντιπο-
λίτευσης και αυτή είναι µία λογική που δεν είναι τουλάχιστον δη-
µοκρατική, να µην πω τίποτε άλλο.

Έρχοµαι τώρα στα αποθεµατικά των ταµείων, µία πολύ παλιά
και µεγάλη αµαρτία. Τι είναι τα αποθεµατικά; Είναι ο κουµπαράς,
το σεντούκι των ασφαλισµένων, που τις εισφορές τους τις βά-
ζουν στα αποθεµατικά, για να µπορούν αύριο να έχουν µία από-
δοση και να µπορούν να χρηµατοδοτήσουν τις γενεές που
έρχονται, για να έχουν σύνταξη τα παιδιά µας και τα εγγόνια µας.
Είναι δηλαδή η περιουσία των εργαζοµένων.

Αυτήν την «περιουσία» που προέρχεται από τις εισφορές των
εργαζοµένων και των εργοδοτών η Νέα ∆ηµοκρατία τη σεβά-
στηκε. Και θα αποδείξω γιατί. Και τη σεβάστηκε και την προστά-
τευσε.

Θέλω να σας προλάβω, γιατί είναι και επίκαιρο µε τη χρηµατι-
στηριακή «ΑΚΡΟΠΟΛΙΣ», τα πεντέµισι δισεκατοµµύρια, τη χθε-
σινή ποµφόλυγα του ΠΑΣΟΚ, λέγοντας πως η υπόθεση των
δοµηµένων οµολόγων, αποτέλεσµα πράγµατι µίας ακραίας συ-
µπεριφοράς, είτε άπληστων «golden boys» –τα «golden boys»
είναι ένας διεθνής όρος γι’ αυτά τα «χρυσά» παιδιά, εδώ στην
Ελλάδα υπάρχει µία πατέντα, θα µου επιτρέψετε να το πω σε ει-
σαγωγικά «golden τσόγλαν», διότι έκαναν πολύ µεγάλη ζηµιά
στον τόπο- είτε συµβούλων της αρπακτής, είτε και δόλιων µεθο-
δεύσεων …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: «Γαλάζια» ήταν;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Όχι «γκρίζα» σαν εσάς!
Για να οικονοµήσουν «κοράκια» της αγοράς και άλλοι ενδεχο-

µένως παράγοντες του ίδιου φυράµατος και ο νοών νοείτω.
Θέλω όµως, να είµαι δίκαιος. Ένα πράγµα θέλω να σας πω.

Γιατί το ΠΑΣΟΚ, συνειδητά ή ασυνείδητα, άφησε εκτός περιορι-
σµών τις επενδύσεις σε οµόλογα, µε δύο νόµους και το 2002 και
το Φεβρουάριο του 2004 µε το νόµο Ρέππα πριν φύγει ο Σηµί-
της; Και όχι µόνο αυτό, αλλά έκανε νόµο το 1999 που έδινε το µο-
ναδικό δικαίωµα στα διοικητικά συµβούλια των ταµείων, χωρίς
εµπλοκή του κράτους, να αγοράζουν ανεξέλεγκτα οµόλογα.
Είναι νόµος!

Το δεύτερο ερώτηµα. Γιατί δεν αντιστάθηκε κανείς από τις αι-
ρετές διοικήσεις των ασφαλιστικών ταµείων;

Εδώ να δούµε τη ∆ΑΚΕ, την ΠΑΣΚΕ και το ΠΑΜΕ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κανένας δεν ήταν.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Θα σας φέρω τα στοιχεία. Αυτή

είναι η αλήθεια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Στα ταµεία ήταν η ΠΑΣΚΕ και η ∆ΑΚΕ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Εντάξει, καταλαβαίνω. Εγώ σας

λέω ότι η εκπροσώπηση των ασφαλιστικών ταµείων δεν είναι
µόνο ΠΑΣΚΕ και ∆ΑΚΕ, είναι και ΠΑΜΕ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Απαγορεύεται η συ-
ζήτηση.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Γιατί κανένα από αυτά τα µέλη

2950 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



των διοικητικών συµβουλίων των εκλεγµένων δεν αντιστάθηκε
στους Πρινιωτάκηδες και στους υπολοίπους; Κανένας δεν αντι-
στάθηκε. Οµόφωνες ήταν οι αποφάσεις.

Άρα, πώς γίνεται να έχει ευθύνη η κυβέρνηση τότε της Νέας
∆ηµοκρατίας όταν µε νόµο του ΠΑΣΟΚ, µε µόνη απόφαση του
διοικητικού συµβουλίου των ασφαλιστικών ταµείων έπαιρναν τα
οµόλογα;

Όσον αφορά το δοµηµένο οµόλογο των 80.000.000 ευρώ και
εκεί οι συνδικαλιστές του ΠΑΣΟΚ –για να µην κάνετε φασαρία,
γιατί είναι δική σας η πρόταση σήµερα- που µετείχαν στο διοι-
κητικό συµβούλιο, είπαν «ναι», οµόφωνα συµφώνησαν να που-
λήσουν, είπαν στα «golden boys» «αγοράστε».

Αυτές οι λεπτοµέρειες βέβαια δεν φωτίστηκαν καλά επί Νέας
∆ηµοκρατίας όταν κυβερνούσε δυστυχώς, γιατί η κυβέρνηση
τότε δεχόταν έναν ορυµαγδό επιθέσεων για σκάνδαλα, για µίζες,
για προµήθειες. Η αλήθεια, όµως, δεν αναδείχτηκε. Και σήµερα
αυτά πληρώνει η Νέα ∆ηµοκρατία. Γιατί η αλήθεια δεν είναι αυτή.
Φταίνε εκείνοι που πούλησαν, φταίνε και εκείνοι που αγόρασαν.
Θα έπρεπε…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όχι όσοι τα εξέδωσαν;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Θα έπρεπε να απαγορευτεί εξ’

αρχής η διάθεση του προϊόντος. Επί Νέας ∆ηµοκρατίας, επί των
ηµερών µας, έγινε ο ν.3586/2007 -δεν είναι κάτι θεωρητικό, υπάρ-
χει νόµος- και µπήκαν επιτέλους για πρώτη φορά περιορισµοί. Η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, του Κώστα Καραµανλή, απο-
κάλυψε µετά από ελέγχους της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς την
παραβατική συµπεριφορά χρηµατιστηριακής.

Και εδώ το θέµα είναι ότι συνεχίζετε να κάνετε προβοκάτσια
και να ρίχνετε λάσπη. Άκουσα χθες µε έκπληξη ότι διεγράφησαν
τα χρέη της «ΑΚΡΟΠΟΛΗΣ» Χρηµατιστηριακής. Αυτό πλανάται
στην ελληνική κοινωνία. Αυτό µετέδωσαν και ορισµένα κανάλια.
Είναι αλήθεια; Όχι. ∆εσµεύτηκε η περιουσία της χρηµατιστηρια-
κής επί Νέας ∆ηµοκρατίας και όσον αφορά τα πρόστιµα, υπάρ-
χει ένα διαδικαστικό θέµα που µπορεί να σας το εξηγήσει ο
κύριος Υπουργός. Όµως, δεν διαγράφηκαν τα χρέη. Το πρόστιµο
δεν διαγράφτηκε. Κι αυτό για να ξεκαθαρίζουµε εδώ µέσα ποιος
κοροϊδεύει ποιον, ποιος είναι ο µύθος και ποια είναι η αλήθεια.

Μόλις η Νέα ∆ηµοκρατία διαπίστωσε από την Επιτροπή Κε-
φαλαιαγοράς τη ζηµιά στο ΤΕΑ∆Υ, διατάχθηκε έλεγχος από τους
Επιθεωρητές Εργασίας του Υπουργείου. Ολοκληρώθηκε ταχύ-
τατα το πόρισµα και πήγαν στον εισαγγελέα. Αυτή είναι η αλή-
θεια.

Τώρα να έρθω στη δική σας πρόταση. Συµφωνώ να πληρώσει
το κράτος εκ του ασφαλούς, τα χρωστούµενα από το 1950. Αν
γίνει αυτό, φίλοι σύντροφοι από το ΚΚΕ, θα πρέπει ο κρατικός
προϋπολογισµός να πάει ολόκληρος στα ασφαλιστικά ταµεία, θα
πρέπει να µην πληρώσουµε ποτέ µισθούς, συντάξεις, να µη φτιά-
ξουµε δρόµους, νοσοκοµεία, θα πρέπει να τα σταµατήσουµε
όλα. Ε, αυτή δεν είναι λύση. Για να καλυφθούν αυτά που λέτε
χρειάζονται 250.000.000.000. ∆ηλαδή, αν τα είχαµε αυτά, θα δί-
ναµε τα 300.000.000.000 και δεν θα µας τρέχανε οι τοκογλύφοι
και οι «Γούκοι» των διεθνών αγορών. Όµως, δεν έχω ακούσει το
ΚΚΕ να κάνει πρόταση.

Αγαπητοί συνάδελφοι, δείτε τη σελίδα 45 του προϋπολογι-
σµού: Οι εισφορές εργαζοµένων και εργοδοτών όλης της χώρας
είναι 21.000.000.000. Οι δαπάνες της Κυβέρνησης για την κοι-
νωνική ασφάλιση –φάρµακο, σύνταξη, υγεία- είναι
46.000.000.000. Μεγάλη διαφορά. Και το µειονέκτηµα και το πιο
τραγικό είναι ότι κάθε χρόνο οι εισφορές των εργαζοµένων και
των εργοδοτών µειώνονται λόγω της ανεργίας, ενώ οι δαπάνες
αυξάνονται κατά 5.000.000.000. ∆είτε τον προϋπολογισµό. Αυτό
είναι το µεγάλο πρόβληµα, το µεγάλο κενό της ελληνικής κοινω-
νίας. Αυτό πρέπει να το δει το Κοµµουνιστικό Κόµµα.

Άκουσα τον κύριο Υπουργό να µιλάει για την εθελουσία έξοδο
και ότι θα πάρει λεφτά, 100.000.000 από τον ΟΤΕ, 600.000.000
από την Ολυµπιακή. ∆εν πήρε κανένας ποτέ. Οι οφειλές του ΟΤΕ,
του ΟΣΕ, των τραπεζών ξεπερνάνε τα 4.000.000.000. Είναι πραγ-
µατικές οφειλές. Και πολλές φορές αναφέρεστε -και ο Υπουρ-
γός - στα χρέη των ιδιωτών.

Μα, τα χρέη των ιδιωτών προς το ΙΚΑ που είναι γύρω στα 3,5
δισεκατοµµύρια ευρώ. Έχουν πτωχεύσει. Έκανα αγώνα όταν

ήµουν στο ΙΚΑ και στο Υπουργείο. ∆εν υπάρχουν αυτές οι επι-
χειρήσεις. Αυτά είναι πλασµατικά στοιχεία. ∆εν πρόκειται να ει-
σπράξει τίποτε από εκεί η Κυβέρνηση και ας το δει ο κ.
Παπακωνσταντίνου αυτό.

Πριν λίγες ηµέρες, για να πληρώσει το Ταµείο Πρόνοιας εφά-
παξ, πουλήθηκαν 23.000.000 ευρώ αµοιβαία. Και σήµερα τα τα-
µεία πουλάνε µετοχές της Εµπορικής Τράπεζας -να πώς
χάνονται τα λεφτά- µε 4 ευρώ. Όταν εµείς κάναµε την αποκρατι-
κοποίηση της Εµπορικής Τράπεζας, η µετοχή τότε ήταν 25 ευρώ
και σήµερα πωλείται 4 ευρώ. Και ξέρετε τότε γιατί αρνήθηκαν να
δώσουν τα ταµεία µετοχές της Εµπορικής; Γιατί είχαν πεισµώσει
οι συνδικαλιστές του ΠΑΣΟΚ και κατηγορούσαν και έρχονται σή-
µερα οι ίδιοι οι συνδικαλιστές να πουλάνε µε 4 ευρώ τη µετοχή.
Ζηµιά 170.000.000 ευρώ τώρα, όχι πριν πενήντα χρόνια.

Να, γιατί έχει σηµασία, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, αυτά που λέτε να τα
τηρείτε. ∆ιότι άλλα λέγατε προεκλογικά και άλλα λέτε τώρα.
Αυτές τις αµαρτίες, το «όχι σε όλα» της µαύρης αντιπολίτευσης
που κάνατε στη Νέα ∆ηµοκρατία, τις πληρώνετε και εσείς τώρα,
αλλά πάνω απ’ όλα τις πληρώνει ο ελληνικός λαός που δεν χρω-
στάει τίποτε, δεν φταίει σε τίποτε. Αυτό το «όχι σε όλα» θα πρέ-
πει να αλλάξει κάποτε σε αυτήν την Αίθουσα.

Όµως, παρατηρώ µε µεγάλη µου λύπη ότι ο λύκος και αν γέ-
ρασε, περπατησιά δεν άλλαξε. Και αυτό αφορά το ΠΑΣΟΚ, σε
αντίθεση µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, όπου σήµερα το ασφαλιστικό
για εµάς δεν είναι θέµα κοµµατικό, δεν είναι πράσινο, γαλάζιο,
κόκκινο ή γκρίζο, είναι ένα µεγάλο εθνικό θέµα, είναι θέµα εθνι-
κής σηµασίας. ∆εν υποθηκεύει µόνο εµάς, υποθηκεύει τα παιδιά
µας, τα εγγόνια µας, υποθηκεύει την εθνική υπόσταση, αν θέ-
λετε, αυτής της χώρας. Εµείς κάνουµε συνέχεια προτάσεις.
Έχουµε και εµείς µερίδιο της ευθύνης, όταν το 1992 µε το ν.2084
κάνουµε τον ΑΜΚΑ, number of social security, κυβέρνησε το
ΠΑΣΟΚ, κυβερνήσαµε εµείς και πήραµε µία καρτούλα στα χέρια.
Τι είναι; Τοπική εφαρµογή. ΑΜΚΑ, κύριοι –και να το ξέρει ο κύ-
ριος Υπουργός- δεν σηµαίνει ότι κάνω τοπικές εφαρµογές µη-
χανοργάνωσης στο ΤΕΑ∆Υ, ή ΤΥ∆ΚΥ ή στον ΟΠΑ∆. Αυτό είναι
άχρηστο.

Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι ο Έλληνας πολίτης από την ώρα
που γεννιέται, θα παίρνει Αριθµό Κοινωνικής Ασφάλισης, num-
ber of social security, όπως συµβαίνει σε όλο τον κόσµο και µε το
θάνατο θα φεύγει ο αριθµός. Ό,τι κινείται στην Ελλάδα, οικονο-
µικός µετανάστης ή Έλληνας ή οτιδήποτε, θα έχει αυτό το num-
ber και για να µπορούµε κάλλιστα να βλέπουµε και τις σπατάλες,
τους εξήντα χιλιάδες νεκρούς συνταξιούχους µε 1.000.000.000
το χρόνο επιβάρυνση, να έχουµε όλα τ’ άλλα.

Έκανα µία δοκιµαστική µηχανοργάνωση στην Εύβοια το 1992,
όταν ήµουν στο ΙΚΑ, και βρήκα, κύριε Ευθυµίου, διαφορά, πα-
ροχές σε είδος και σε χρήµα, 40%. ∆ηλαδή, έπαιρνε το επίδοµα
τοκετού στην Κύµη, το έπαιρνε και στην Αµάρυνθο. Κάναµε µε-
λέτη τότε, που υπάρχει στο ΙΚΑ, τοπική εφαρµογή. Άρα, λοιπόν,
εδώ δεν µιλάµε για τον ΑΜΚΑ για τοπικές εφαρµογές, µιλάµε για
πανενθική, αν θέλετε, µηχανοργάνωση. Ούτε δίπλωµα αυτοκινή-
του ούτε ΑΦΜ. Τι είναι αυτά; Αυτά διευκολύνουν τους αετονύ-
χηδες.

Το δεύτερο. Μιλάτε για εισφοροδιαφυγή. Εάν τα µαζέψετε
ποτέ, κύριε Παπακωνσταντίνου, να µου τηλεγραφήσετε. Πώς να
τα µαζέψει; Στη Θεσσαλονίκη το 1992, που ήµουν στο ΙΚΑ, µία
µέτρηση –πήρα τα στοιχεία από την εφορία- έδειξε ότι έκαναν
έναρξη επαγγέλµατος πέντε χιλιάδες επιχειρήσεις.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τώρα έχουµε 2010.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Στο ΙΚΑ συγχρόνως εκατόν πε-

νήντα εγγεγραµµένες επιχειρήσεις. Πάει το Σ∆ΟΕ, πάει και η αρ-
µόδια υπηρεσία του ΙΚΑ. Ελέγχουν και οι δύο. Πάει ο ένας
παίρνει το χαρτζιλίκι, πάει ο άλλος και ξαναπαίρνει το χαρτζιλίκι.
∆εν µπορείτε να κάνετε µία εθνική επιτροπή αντιµετώπισης της
εισφοροδιαφυγής και της φοροδιαφυγής;

Κύριε Ευθυµίου, πόσα βγάζει η επιχείρησή σας; Εκατό χιλιά-
δες. Τι εργαζόµενους έχετε, αφού έχετε 100.000, όπως βλέπω
από τα φορολογικά σας; Θα πιάσετε αµέσως τους εργαζόµε-
νους. ∆εν το κάνετε. Σας το λέω χρόνια.

Τρίτον, πηγαίνετε να βάλετε φόρους. Ακούω τους «σοφούς»
της ασφάλισης.
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∆εν µου λέτε, ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι κάθε χρόνο στην
Ελλάδα έχουµε τρεις, τέσσερις χιλιάδες νεκρούς από τροχαία,
έχουµε βαριά τραυµατίες και χιλιάδες αναπηρίες. Αυτοί όλοι
είναι ασφαλισµένοι οπουδήποτε.

Έρχεται το ΙΚΑ, λοιπόν, και διεκδικεί µέσω δικηγόρων είτε µε
αντιµισθία είτε κατά περίπτωση –µεγάλο φαγοπότι!- από την
ασφαλιστική εταιρεία την ιδιωτική να πάρει τα χρήµατά του.

Ας µας δηλώσει ο Υπουργός τώρα –να πάρει τηλέφωνο το ΙΚΑ-
στον προϋπολογισµό του 2009, του 2008, του 2007, του 2006,
του 2005 πόσα έσοδα είχε, πόσα έχει εισπράξει από τα τροχαία
και από τις ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες. Ούτε ευρώ.

Βάλτε, λοιπόν, µε το ίδιο κοστολόγιο που πληρώνω εγώ στο
αυτοκίνητό µου, να έχω 2% παρακράτηση υπέρ του ασφαλιστι-
κού ταµείου, χωρίς να επιβαρύνουν τον καταναλωτή. Και αυτά
τα χρήµατα θα πηγαίνουν στην κοινωνική ασφάλιση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και θα παραιτηθούν τα ασφαλιστικά ταµεία από τις αγωγές και
τα δικαστήρια. Θα γλιτώσουµε. Ούτε αυτό το κάνετε.

∆υστυχώς ο χρόνος είναι πάρα πολύ λίγος. Θα καταθέσω µόνο
έναν πίνακα, κύριε Πρόεδρε, και θα τελειώσω. ∆υστυχώς αυτή
είναι η µοίρα των Βουλευτών, να έχουν χρόνο ελάχιστο.

Καταθέτω έναν πίνακα –αυτά που λέω, τα τεκµηριώνω- για να
δείτε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν µείωσε τα αποθεµατικά των
ασφαλιστικών ταµείων. Τα περιφρούρησε, τα προστάτευσε και
τα αύξησε. Αναφέρονται, λοιπόν, σε αυτόν τον πίνακα τα εξής: Το
1993 ήταν περίπου 3.000.000.000 δραχµές. Το 2004, 2003, που
παραλάβαµε εµείς, ήταν περίπου 21.826.000.000 ευρώ. Το 2008,
που παραδώσαµε την εξουσία, ήταν περίπου 29.561.000.000.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα ποιοι έφαγαν τα λεφτά; Ποιοι δεν χρησιµοποίησαν και δεν
διαχειρίστηκαν καλά τα αποθεµατικά των ταµείων; Όχι εµείς.
Ψάξτε και αναζητήστε το ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος
καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τέλος χρόνου, κύριε
Γιακουµάτο.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Το ΠΑΣΟΚ το οποίο, δυστυχώς,
έχει µία διγλωσσία, έχει καλή προπαγάνδα. Εµείς δεν είχαµε, δυ-
στυχώς, προπαγανδιστές ούτε εκπροσώπους που να µας κάνουν
όλο αυτό το άσπρο – µαύρο. Και, δυστυχώς, ω του θαύµατος, οι
θύτες γίνονται θύµατα και τα θύµατα, θύτες. Αυτή είναι, δυστυ-
χώς, η µοίρα της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Γιακουµάτο,
επειδή αναφερθήκατε σε χρώµατα, άσπρο – µαύρο πάλι, στο τρι-
κολόρε του ασφαλιστικού είπατε πράσινο, κόκκινο, γαλάζιο και
µιλήσατε και για γκρι, δείχνοντας µε το χέρι σας -θα το δείτε στο
dvd- θα ήθελα να σας πω ότι δεν υπάρχει γκρι χρώµα στην Αί-
θουσα αυτή.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ.
Ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπράβο, Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Κυριάκος Βε-

λόπουλος, ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπράβο, Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μην κάνετε τον κ.

Γιακουµάτο στον ήχο, κύριε Στέργιο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Ήταν ποιητικό, κύριε Πρόεδρε.

∆εν αφορά κόµµα. Να γραφεί στα Πρακτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ.

Θα καταγραφεί έτσι.
Ορίστε, κύριε Βελόπουλε, έχετε το λόγο ως ειδικός εισηγητής

του ΛΑΟΣ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω

στον καλό φίλου µου, τον Γεράσιµο Γιακουµάτο, ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία δεν είχε πρόβληµα µόνο στην εκπροσώπηση, αλλά
στην πολιτική της συνολικά. Γι’ αυτό και πήγε στις καλένδες του

εκλογικού αποτελέσµατος.
∆εύτερον, θα ήθελα να του υπενθυµίσω ότι τα golden boys δεν

µε ενδιαφέρει εµένα αν είναι γαλάζια ή πράσινα, αλλά ποιος τα
πληρώνει. Και τα πληρώνει ο ελληνικός λαός. Κι αν το γκρίζο,
όπως υπέδειξε χάριν αστείου, δεν ξέρω, αστεϊσµού ή χαριτολο-
γώντας ο φίλος µου ο κ. Γιακουµάτος είναι από εκεί, θα του πω
το εξής: Κύριε Γιακουµάτο, γκρίζο είναι το κλίµα στη Νέα ∆ηµο-
κρατία σήµερα. Και όχι απλά γκρίζο…

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Βελόπουλε,

σας παρακαλώ επί του θέµατος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα, επίσης, να πω ότι

γκρίζα είναι και η πολιτική των δύο µεγάλων κοµµάτων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επί του θέµατος,

κύριε συνάδελφε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό κάνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τέλος. Ευχαριστώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κι εγώ σας ευχαριστώ, αλλά…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεχίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γκρίζα είναι, λοιπόν, και η πολιτική

των δύο µεγάλων κοµµάτων υπό την έννοια ότι και στο οικονο-
µικό και στο ασφαλιστικό πεδίο έχουν αποτύχει.

Βέβαια, την αποτυχία αυτή δεν την πληρώνει ούτε η Νέα ∆η-
µοκρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ. Θα την πληρώσει και πάλι ο ελληνικός
λαός. Αυτή είναι µία πραγµατικότητα ό,τι και να µου λέτε.

Θα ήθελα να πω στο ΚΚΕ ότι η πρόταση είναι πάρα πολύ καλή.
Το είπα και στην επιτροπή. Εµένα προσωπικά µου άρεσε. Μου
θυµίζει, όµως, αυτή την πρόταση η οποία γίνεται για να γίνεται,
διότι δεν υπάρχουν τα λεφτά. ∆εν το λέµε εµείς αυτό. Θα µου
πείτε, δεν φταίνε οι εργαζόµενοι. Σαφώς δεν φταίνε µόνο οι ερ-
γαζόµενοι. Φταίνε και οι εργαζόµενοι. Και να σας πω γιατί φταίνε;
∆ιότι εσάς σας δίνουν 8%, εµάς µας δίνουν 6%, στα υπόλοιπα
κόµµατα, τα οποία αντιδρούν, στο Συνασπισµό, ΣΥΡΙΖΑ δίνουν
4% και στα δύο µεγαλύτερα κόµµατα δίνουν το 80%. Άρα φταίνε
και οι εργαζόµενοι.

Καµµιά φορά το να χαϊδεύουµε τα αφτιά είναι καλή επιλογή
για να είµαστε ικανοποιηµένοι ότι κάνουµε σωστά τη δουλειά µας
και την ιδεολογία µας την υπερασπιζόµαστε. Ας κοιτάξει, όµως,
και ο πολίτης τις ευθύνες του. Αυτή η προσπάθεια να εξιδανι-
κεύσουµε τον πολίτη και το καλό που κάνει ο πολίτης, πρέπει να
σταµατήσει.

Θα πω, όµως, και το εξής: Για να δώσεις -επειδή έχω µια δική
µου επιχείρηση- πρέπει να έχεις. Αν δεν έχεις, δεν µπορείς να
δώσεις. Πολύ εύστοχα ο κ. Γιακουµάτος είπε 46,5 δισεκατοµµύ-
ρια είναι οι δαπάνες και 21.000.000.000 οι εισφορές. Άρα ξεκι-
νάµε µε µείον στο ταµείο. Πώς, λοιπόν, να δώσουµε παραπάνω;
Άλλο στο πλαίσιο του επιθυµητού, ότι θα ήθελα να το κάνω κι
άλλο αν µπορώ να το κάνω. Υπάρχει µια αναντιστοιχία.

Να πω ότι και το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία έκαναν το εξής
τραγικό: Είχαν κάποια διοικητικά συµβούλια δικά τους. Είναι δε-
δοµένο αυτό, έτσι; Τα διοικητικά συµβούλια ήταν δικά τους. Βέ-
βαια, µετείχαν των διοικητικών συµβουλίων και εκπρόσωποι
άλλων κοµµάτων. Αγόραζαν µε το νόµο του ’99 χωρίς να έχουν
πλαφόν αγοράς οµολόγων. Ό,τι ήθελε έκανε ο καθένας. Έλεγε
αγοράζω αυτά, άσχετα αν η τιµή δεν είναι καλή, άσχετα αν έχανε
το ταµείο. ∆εν τους ενδιέφερε. Αγόραζαν. Κι εδώ είναι η ευθύνη,
να δούµε ποιοι ήταν στα µέλη των διοικητικών συµβουλίων. Όχι
µόνο ο πρόεδρος ή ο Υπουργός. Γιατί και τα µέλη των διοικητι-
κών συµβουλίων, κύριοι συνάδελφοι, στα οποία πολλά είναι και
µέλη του κόµµατός σας –δεν ξέρω αν υπάρχουν, δεν υπάρχουν
απ’ ό,τι ξέρω- αλλά και του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ, έλεγαν, ναι,
στην αγορά των οµολόγων, των δοµηµένων -για να µην πω καµ-
µία άλλη κουβέντα µέσα στη Βουλή- τα οποία καταχρέωσαν τα
ασφαλιστικά ταµεία.

Άρα λοιπόν, η συνυπευθυνότητα είναι δεδοµένη. Όλοι φταίνε.
Πάµε στα επόµενα. Αυτή η πρόταση εµένα µου αρέσει πάρα

πολύ. Να γίνει επιτροπή αναστολών µε ρυθµίσεις. Είναι µια ορθή
επιλογή. Πρέπει κάποια στιγµή να κάνουµε στο ΙΚΑ την επιτροπή
αναστολών. Το έχει η Γαλλία. Το έχει η Γερµανία. Υπάρχουν πα-
ραδείγµατα που µπορούµε να ακολουθήσουµε.

Ειλικρινά, δεν θέλω να ασχοληθώ µε την άποψη του ΚΚΕ,
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«δώστε 1.500 ευρώ στον εργαζόµενο, δώστε 2.000 ευρώ». Εγώ
θα δώσω 3.500 ευρώ, για να χαϊδέψω τα αυτιά. Στις επιχειρήσεις
τις δικές µου, όµως, αν δώσω 1.500 ευρώ, κύριοι συνάδελφοι,
θα αναγκαστώ να απολύσω τρεις υπαλλήλους. Αυτή είναι η αλή-
θεια. Το ίδιο φαντάζοµαι ισχύει και στην τυποεκδοτική. ∆εν µπο-
ρεί να τους έχετε µε 1.500 ευρώ το µήνα. ∆εν βγαίνει η
επιχείρηση, όπως δεν βγαίνει και η δική µου επιχείρηση αν δώσω
1.500 ευρώ. Έχω είκοσι εργαζόµενους, αν τους δώσω 1.500
ευρώ οι δέκα θα φύγουν. Αυτή είναι δυστυχώς η αγορά.

Άρα, λοιπόν, όταν προτείνουµε κάτι, να βλέπουµε και τα δικά
µας. Όχι άλλα για τους άλλους και για τα δικά µας διαφορετικά.
Αυτή είναι η άποψή µας. Εξάλλου το Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους -το ανέφερε στην πρότασή σας- δεν µπορεί να έχει άποψη,
διότι δεν µπορεί να αντιληφθεί το κόστος της προτάσεως. Εκεί
υπάρχει µια αναντιστοιχία. ∆εν ξέρουµε πόσο θα κοστίσει.

Βέβαια, επειδή λέµε ότι δεν υπάρχουν λεφτά: Ξέρετε εµένα µε
ενόχλησε χθες η ιστορία της Κυβερνήσεως, η οποία θριαµβολο-
γούσε ότι µπορέσαµε και δανειστήκαµε, κύριε Υπουργέ.

Ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, τι τραγικό είναι να χαίρεσαι που
δανείζεσαι; Είσαι ένα κράτος χρεοκοπηµένο και φθάνει στο ση-
µείο η νέα Κυβέρνηση να ζητωκραυγάζει, να χαίρεται που δανεί-
στηκε, όταν ξέρουµε ότι όλες οι τράπεζες βάζουν διαφηµιστικά:
«Ελάτε να πάρετε δάνειο, όπως να είναι». Αυτό σηµαίνει τι; Απο-
τυχία του πολιτικού συστήµατος να ορθώσει ανάστηµα απέναντι
σ’ αυτό που ερχόταν. Και τι ερχόταν; Η χρεοκοπία.

∆εν είπαν, όµως, όλη την αλήθεια. Η Κυβέρνηση δεν είπε την
αλήθεια. Από τα 25.000.000.000 του δανείου -το γράφουν οι «FI-
NANCIAL TIMES» σήµερα, ακούστε τα νούµερα για να καταλά-
βετε τι κάναµε- µόνο τα 8.000.000.000 θα πάρει η Ελλάδα, αυ-
ξάνοντας έτσι το εξωτερικό χρέος της µε άλλα 25.000.000.000.
Το 70% της έκδοσης το πήραν οι ξένοι, κύριε Ευθυµίου.

Η Κεντρική Ευρωπαϊκή Τράπεζα δάνεισε µε επιτόκιο 6,2%, το
οποίο, µάλιστα, προείσπραξε –γιατί το προεισέπραξε η Κεντρική
Τράπεζα- κατευθείαν - αυτό δεν γίνεται πουθενά- τη στιγµή –
ακούστε!- που ο τρέχων τόκος για όλα τα κράτη είναι 0,5%. ∆η-
λαδή, πληρώσαµε τόκους έντεκα φορές επάνω. Και το χειρότερο
απ’ όλα; Βάσει των συµφωνιών περί ισότητας των κρατών-µελών
η σύναψη αυτή παραβιάζει τις συµφωνίες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Η Ελλάδα έπρεπε να αντιδράσει. Είµαστε ίσες χώρες όλες
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, θεωρητικά κύριε Υπουργέ. Πώς δανεί-
ζεστε µε τέτοιους τόκους εσείς; Πώς δανείζεστε µε τους επαί-
σχυντους τόκους, αφού είµαστε ίσα κράτη; Όταν το κράτος το
ένα δανείζεται µε τόσο, γιατί η Ελλάδα δανείζεται µε περισσό-
τερο τόκο; ∆εν είµαστε ίσοι και όµοιοι όλοι στην Ευρωπαϊκή
Ένωση;

Αυτό είναι το πρόβληµα της ελληνικής πολιτικής, ότι δεν έχει
µάθει να διεκδικεί. Εγώ δεν είµαι εναντίον της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης –ούτε και αναφανδόν, υπέρ θα ήµουν, για να ξεκαθαρίζουµε
και τα πράγµατα- όταν γίνονται τέτοιες επιλογές. ∆ιότι όταν εί-
µαστε ίσοι, είµαστε ίσοι. Αν δεν είµαστε ίσοι, να πούµε ξεκάθαρα
στον ελληνικό λαό ότι δεν είµαστε ίσοι στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Εµείς είµαστε οι πληβείοι και οι άλλοι είναι οι πατρίκιοι ή το αντί-
στροφο. Να ξέρουµε ποιοι είναι και πού ανήκει ο καθένας.

Συνεχίζω. Έχω µπροστά µου την «ΑΥΡΙΑΝΗ» της ∆ευτέρας 26
Μαΐου 1986, κύριοι συνάδελφοι.

Κύριε Ευθυµίου, ξέρετε τι πρωτοσέλιδο έχει;
«Αρµέγουν την ΕΡΤ εκατόν εβδοµήντα εννιά δηµοσιογράφοι».

Θα το καταθέσω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριοι συνάδελφοι, από το 1986 το έγραφε η «ΑΥΡΙΑΝΗ» και
είχε λίστα µε ονόµατα που έπαιρναν δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ
µισθούς. Από τότε έχουν περάσει είκοσι τρία χρόνια. Τα ίδια δεν
λέµε τώρα; Τα ίδια δεν συζητάµε εδώ και είκοσι χρόνια;

Να, λοιπόν, η έλλειψη πολιτικής βούλησης για τα golden boys
ή για τα «τρωκτικά» του ελληνικού δηµοσίου. Αυτή η µισθοδοσία
υπάρχει και στο διαδίκτυο στο blog «ΦΙΜΩΤΡΟ». Τη βρήκα στην
«ΑΥΡΙΑΝΗ» του 1986. Τα ίδια πράγµατα που λέµε τώρα, τα λέ-
γαµε και τότε. Να, λοιπόν, γιατί δεν κάναµε τίποτα τόσα χρόνια.

Κάνατε και άλλο ένα έγκληµα επίσης, κύριε Υπουργέ.
Έγκληµα οικονοµικό. Κόψατε τα δελτία Κοινωνικού Τουρισµού.
∆εν είναι µόνο κοινωνικό το έγκληµα, εγώ διαφωνώ. Αυτός που
θα πάρει το δελτίο Κοινωνικού Τουρισµού, οι δέκα, οι πέντε, οι εί-
κοσι χιλιάδες και θα πάνε σε ένα ξενοδοχείο στη Πάρο, σε ένα
νησί, στη Μάνη, εν πάση περιπτώσει, στη Μακεδονία θα αφήσει
και το χρήµα του εκεί και θα κινηθεί η αγορά. Όταν λοιπόν, κό-
βουµε το κουπόνι του Κοινωνικού Τουρισµού κόβουµε και τη ροή
του χρήµατος που θα έπεφτε στην περιοχή. ∆εν είναι απλά δη-
λαδή, ένα κοινωνικό πρόβληµα είναι και οικονοµικό.

Αυτά είναι τα πολύ απλά πράγµατα που δεν µπορείτε να τα
αντιληφθείτε γιατί οι περισσότεροι από εσάς –πλην ελαχίστων
εξαιρέσεων- δεν έχετε µπει στην αγορά εργασίας. ∆εν έχετε περ-
πατήσει στο πεζοδρόµιο, εν πάση περιπτώσει. Αυτή είναι η δια-
φορά η δική µας. Εγώ προσωπικά ξέρω, επαναλαµβάνω τι
σηµαίνει ΙΚΑ, τι σηµαίνει ΤΕΒΕ, τι σηµαίνει εφορία γιατί αυτή είναι
η δουλειά µου, έχω και τις επιχειρήσεις µου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Άρα, κύριε Υπουργέ µου, ξέρω µερικά πράγµατα. Όταν όµως,
εµείς εδώ µέσα λογαριάζουµε δίχως τον ξενοδόχο -και ο ξενο-
δόχος είναι είτε ο εργαζόµενος είτε αυτός που έχει τη µικρή επι-
χείρηση- σηµαίνει ότι λογαριάζουµε µε βάση την άσκηση επί
χάρτου. Επί χάρτου σχεδιάζουµε.

Και µου άρεσε, κύριε Κουτρουµάνη, που εσείς προσωπικά κα-
λέσατε τους ανθρώπους που έχουν επιχειρήσεις και µιλήσατε
µαζί τους. Αυτό είναι προς τιµήν σας. Ξέρετε όµως, γιατί το κά-
νατε, κύριε Κουτρουµάνη; Το κάνατε γιατί είστε άνθρωπος του
πεζοδροµίου. Όχι του πεζοδροµίου µε την αγοραία έκφραση,
αλλά του πεζοδροµίου µε την κυριολεκτική έκφραση. Ξέρετε τι
σηµαίνει αγορά. Πολύ εξ υµών εδώ µέσα, δεν γνωρίζουν.

Θα ήµουν ο τελευταίος που θα ήθελα να είµαι στην καρέκλα
σας. Πιστέψτε µε. Είναι πολύ δύσκολη η θέση σας και είναι η
πραγµατικότητα αυτή, όπως δύσκολη είναι και η θέση του
ΠΑΣΟΚ σήµερα. Σήµερα εσείς αντιµετωπίζετε ένα πρόβληµα
τριάντα ετών. Άλλοι το φόρτωσαν και το κουβαλάτε στην πλάτη
σας εσείς. Αυτή είναι η πραγµατικότητα για να µην κοροϊδεύουµε
τους εαυτούς µας.

Εισφοροδιαφυγή 4.700.000.000 ευρώ από διακόσιες χιλιάδες
εταιρείες. ∆εν λέµε όµως, ότι ο µεγαλύτερος οφειλέτης είναι η
Ολυµπιακή. Το είπε ο Υπουργός. ∆εν το λέγαµε; Αυτό σηµαίνει τι,
κύριοι; Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας φώναζε «Πετύχαµε
την αποκρατικοποίηση της Ολυµπιακής». Έτσι την αγοράζω και
εγώ την Ολυµπιακή, έναντι πινακίου φακής.

Τράπεζες όπως «ALPHA BANK», «ΙΩΝΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ», «ΚΤΗ-
ΜΑΤΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ», «ΣΤΕΓΑΣΤΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ», τις θυµάστε;
Όλες οι εισφορές δεν πληρώθηκαν ποτέ. Η προηγούµενη κυ-
βέρνηση χάρισε περίπου 1.000.000.000 ευρώ σε τράπεζες, σε
τραπεζίτη. Η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. πάλι, χά-
ρισε 1.000.000.000 ευρώ σε άλλο µεγάλο τραπεζίτη. Ε, αυτά είναι
τα χρήµατα, κύριοι, που λείπουν από τον κορβανά. Αυτά είναι τα
χρέη που χαρίζουµε.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της Ολυµπιακής και στο λιµάνι του
Πειραιά. Ογδόντα, ενενήντα εκατοµµύρια ευρώ είναι η εθελουσία
έξοδος των golden boys, γιατί περί τέτοιων πρόκειται, δεν είναι
εργαζόµενοι. Αν στην Ολυµπιακή ήταν εργαζόµενοι οι κύριοι που
εργάζονταν εκεί µέσα, θα πήγαιναν να δουλέψουν στη καινούρ-
για Ολυµπιακή. Προτίµησαν όµως, να πάνε να κάτσουν σπίτι τους
οι πιλότοι, κύριε Υπουργέ. Ούτε ένας πιλότος της Ολυµπιακής
επέλεξε να εργαστεί. Σαράντα πέντε χρονών βγήκαν στη σύ-
νταξη, κύριε Υπουργέ. Σαράντα πέντε χρονών πιλότοι. Γιατί; Γιατί
έπαιρναν 10.000 ευρώ. Αυτή είναι η αλήθεια. Έπαιρναν 10.000
ευρώ µισθό, κύριε Ευθυµίου, και εσείς παίρνετε 7.000 ευρώ
µισθό και αναγκάζεστε κάθε µέρα να απολογείστε –βγάλτε την
εφορία, βγάλτε τα έξοδα- στον πολίτη ότι παίρνετε πολλά λεφτά.
Οι πιλότοι έπαιρναν 10.000 ευρώ, οι εργαζόµενοι στα ναυπηγεία
κάτω στο λιµάνι παίρνουν 10.000, 15.000 ευρώ το µήνα είναι. Και
αυτοί είναι τα golden boys και δεν δουλεύει κανένας τους. Όλοι
στην εθελουσία. Γιατί; Γιατί η σύνταξη είναι µεγάλη. Αν θα πάει
ο πιλότος της Ολυµπιακής σήµερα να δουλέψει θα πάρει 4.000
ευρώ µισθό. Η σύνταξη είναι 4.500, 5.000 ευρώ. Γιατί να δουλέ-
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ψει; Σαράντα πέντε χρονών στη σύνταξη.
Εδώ είναι το πρόβληµα. Είµαστε η µοναδική χώρα που έχουµε

συνταξιούχους σαράντα πέντε ετών «που να πάρει και να σηκώ-
σει» είτε αυτοί είναι στρατιωτικοί είτε είναι αστυνοµικοί είτε δη-
µόσιοι υπάλληλοι. Σαράντα πέντε ετών συνταξιούχος; Πού το
έχουµε δει αυτό; Σε ποια χώρα, κύριοι συνάδελφοι; ∆είξτε µου
µια χώρα που ο σαρανταπεντάχρονος είναι στη σύνταξη. Ακόµη
και στο σοβιετικό καθεστώς στα εξήντα έβγαιναν στη σύνταξη.
Εκεί, σαφώς, είχε άλλη πρόνοια το κράτος για τα υπόλοιπα θέ-
µατα, αλλά στη σύνταξη έβγαιναν στα εξήντα. Αυτό που σας λέω
δηλαδή, είναι ότι κάποια στιγµή πρέπει να δούµε την πραγµατι-
κότητα. Η πραγµατικότητα είναι δεδοµένη.

Εισφοροδιαφυγή. Εγώ θέλω να είµαι ευκρινής και ευδιάκρι-
τος. Να πάρουµε τα πράγµατα λοιπόν, µε την πραγµατική τους
διάσταση γιατί τα φορτώνουµε όλα στους Έλληνες εργαζόµε-
νους.

Κεφάλαιο «λαθροµετανάστες», κύριοι συνάδελφοι. Ας βά-
λουµε τα πράγµατα για λίγο κάτω, γιατί άλλο είναι να είσαι φι-
λάνθρωπος και άλλο αφελής. Όλοι είµαστε φιλάνθρωποι. Εγώ
µεγάλωσα στη Γερµανία ως µετανάστης. Οι γονείς µου δούλευαν
επί χρόνια εκεί ως Gastarbeiter αλλά, εν πάση περιπτώσει, δεν
έχει καµµία σηµασία αυτό. Το ίδιο και η σύζυγός µου. Γνωρί-
ζουµε τι σηµαίνει µετανάστης, αλλά άλλο φιλανθρωπία και άλλο
βλακεία.

Ακούστε, λοιπόν, στοιχεία για την εισφοροδιαφυγή και φορο-
διαφυγή από την ύπαρξη λαθροµεταναστών. Είναι 10.000.000.000
ετησίως η φοροδιαφυγή. Και δεν το λέει ο Βελόπουλος, αλλά ο
Εµπορικός Σύλλογος Πειραιά και ο Εµπορικός Σύλλογος Αθηνών.
Φοροδιαφυγή, ξέρετε από τι; Θέλετε να πάµε µια βόλτα όλοι µαζί
εδώ απέναντι στο Σύνταγµα; Έχει κάτι σεντόνια µε Louis Vuitton,
«µαϊµούδες» τσάντες, µε Burberry, µε κάποιες µάρκες, οι οποίες
είναι ακριβές βέβαια στην αγορά, αλλά τις πουλούν µε 10 και 20
ευρώ. Είναι 10.000.000.000 ευρώ η φοροδιαφυγή από τα cd και
τις «µαϊµούδες», τα cd που είναι, κύριε Καζάκο, το βιος του τρα-
γουδιστή, του στιχουργού, του καλλιτέχνη, ο οποίος αγωνίζεται
και κοπιάζει για να βγάλει δύο «δραχµές». Εάν υπολογίσετε
10.000.000.000 επί δέκα χρόνια, είναι 100.000.000.000 ευρώ.
Αυτό είναι το πρώτο και αναµφισβήτητο γεγονός.

∆εύτερο γεγονός. Εισφοροδιαφυγή. Είναι 5.000.000.000 ευρώ
ετησίως οι απώλειες των εισφορών, κύριε Υπουργέ, από τους λα-
θροµετανάστες. Εάν υπολογίσετε για περίπου επτακόσιες χιλιά-
δες λαθροµετανάστες που δουλεύουν µε µαύρη εργασία
3.000.000.000 το χρόνο επί δέκα χρόνια είναι 30.000.000.000
ευρώ, κύριε Υπουργέ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, αλλά φοβά-
στε να τα πείτε µήπως θεωρηθείτε ρατσιστές και κακοί άνθρω-
ποι. Από πότε η πραγµατικότητα είναι κακία και ρατσισµός; Από
πότε τα νούµερα τα οποία συζητάµε εδώ είναι a la carte ερµη-
νεία αυτών που θέλουµε εµείς να πούµε; Όχι, θα τα λέµε όλα.

Πρέπει να λυθεί το πρόβληµα. Θα µου πείτε: «Θα το λύσουµε
µε τη νοµιµοποίηση». Κύριε Υπουργέ, τριακόσιες χιλιάδες µετα-
νάστες είναι νοµιµοποιηµένοι. Να τους νοµιµοποιήσουµε όλους,
ένα εκατοµµύριο. Μα, όταν η ανεργία πλησιάζει το 18%, πού θα
βρουν δουλειά όλοι αυτοί;

∆ύο ενδεχόµενα υπάρχουν. Θα δουλέψουν δύο, τρεις, τέσσε-
ρις, πέντε µήνες και µετά θα πάνε στο Ταµείο Ανεργίας, κύριε
Υπουργέ. Θα τους πληρώνουν πάλι οι Έλληνες πολίτες, γιατί δεν
υπάρχουν δουλειές. Η οικοδοµή, όπου εργάζονται οι µετανά-
στες, έχει τελειώσει, κύριε Υπουργέ, γιατί δεν δώσατε κίνητρα,
ώστε να υπάρχει η οικοδοµή. ∆εν δίνετε κίνητρα, χτυπάτε αυτό
ακριβώς το σηµείο, που είναι η αναφορά της ελληνικής οικονο-
µίας, η οικοδοµή, που γύρω από αυτήν υπάρχουν διακόσια επαγ-
γέλµατα.

Ακούστε κάτι που εµένα µε προβληµατίζει, ένα γεγονός αναµ-
φισβήτητο. Ποιο είναι αυτό; Για να δείτε πόσο τραγική χώρα εί-
µαστε, κύριε Γιακουµάτο, θα σας πω αυτό. Απέναντι πωλούν οι
έγχρωµοι την πραµάτεια τους πάνω στα σεντόνια. Το ελληνικό
κράτος έχει πατάξει τη φοροδιαφυγή ως προς τι; Πήγε και συ-
νέλαβε µια γυναικούλα που πουλούσε κάστανα στο Βόλο! Το κα-
ταλαβαίνετε αυτό; Έχω µπροστά µου την είδηση. Ο ∆ήµος
Βόλου και η νοµαρχία επιβάλουν πρόστιµο 1.000 ευρώ σε βάρος
µιας γυναίκας –χθες έγινε αυτό- που έψηνε κάστανα χωρίς άδεια

στην κεντρική πλατεία. Απίστευτα πράγµατα, κύριοι! Συλλάβαµε
τη φοροδιαφυγή, επιβάλλοντας πρόστιµο σε µία κοπέλα που
πουλούσε κάστανα για να επιβιώσει. Αυτά είναι τα τραγικά, αυτά
είναι που σας εκθέτουν κοινωνικά και εκθέτουν και εµάς τους πο-
λιτικούς, γιατί εµάς βρίζουν όλοι αυτοί.

Θέλω να πω το τραγικότερο όλων. Θα σας πω πώς στήθηκε
µια βιοµηχανία από εγχωρίους εδώ τυχοδιώκτες, αετονύχηδες,
σε συνεργασία µε κάποιους µετανάστες. Πόσοι ξέρουν εδώ µέσα
ότι, εάν ένας µετανάστης από τη Ρουµανία ή τη Βουλγαρία έλθει
στην Ελλάδα και δουλέψει για ένα χρόνο, παίρνει σύνταξη κανο-
νική της Ελλάδος; Το ξέρετε, κύριε Υπουργέ. Εκατόν τριάντα χι-
λιάδες εργαζόµενοι από Βουλγαρία και Ρουµανία τα επόµενα
δύο χρόνια –ας µε διαψεύσει ο Υπουργός- θα παίρνουν σύνταξη
ελληνική, ενώ δικαιούνται σύνταξη βουλγαρική των 100 ή 150
ευρώ το µήνα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πολλά λέτε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πολλά είπα. Θα έρχονται στην Ελ-

λάδα και θα παίρνουν 650 ευρώ µε το Ταµείο Αλληλεγγύης µαζί.
Κύριε Υπουργέ, έκανα λάθος; Για ένα χρόνο δεν θα δουλέψουν;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Για ένα χρόνο…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για ένα χρόνο και θα παίρνουν,
αντί για 150 ευρώ που θα έπαιρναν από τη Βουλγαρία, 500 ή 600
ευρώ.

Τι κάνουν, όµως; ∆ηλώνουν έδρα την Ελλάδα. Έχουν κάποι-
ους δικούς µας αετονύχηδες δικηγοράκους –γιατί, ξέρετε, είναι
και τα δικά µας φρούτα ωραία φρούτα- µαζί µε κάποιους έξυ-
πνους ανθρώπους εδώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτά.
Οικία, λέει, Μενάνδρου 10 και ο άνθρωπος θα µένει στη Σόφια,

αλλά θα παίρνει τη σύνταξη στην Ελλάδα και µέσω τραπέζης στη
Σόφια.

Ξέρετε τι σηµαίνει εκατόν τριάντα χιλιάδες εργαζόµενοι, κύριε
Υπουργέ; ∆εν φταίτε εσείς, προς θεού! Είναι ευρωπαϊκή οδηγία,
συµφωνία µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Καταλάβατε τώρα, κύριοι;
Αυτά είναι τα προβλήµατα που θα αντιµετωπίσουµε τα επόµενα
χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι πρέπει να το προσέξουµε ιδιαίτερα
το θέµα αυτό. Εκατόν τριάντα χιλιάδες είναι οι εργαζόµενοι, σύµ-
φωνα µε τη ΓΣΕΕ, κύριε Υπουργέ, από Βουλγαρία και Ρουµανία,
από χώρες της Ευρωπαϊκής Ενώσεως.

Θα ήθελα να πω προς τους φίλους του ΚΚΕ ότι εγώ στο πλαί-
σιο του ροµαντισµού, της καλής συµπεριφοράς, εάν θέλετε, απέ-
ναντι στους εργαζόµενους συµφωνώ απόλυτα µαζί σας. Βρείτε
µου και τα λεφτά, για να ψηφίσω υπέρ σας. Τα λεφτά να µου
βρείτε, τίποτε άλλο. Γιατί δεν υπάρχουν λεφτά. Ποιοι φταίνε; Θα
γυρίσουµε ανάποδα τον κόσµο, κύριε Καζάκο; ∆εν υπάρχει.

Κύριε Καζάκο, εξήντα χιλιάδες πεθαµένοι παίρνουν σύνταξη
στην Ελλάδα. Εκατόν τριάντα δύο χιλιάδες αναπηρικές συντά-
ξεις, δεν τις πληρώνει ο κ. Ευθυµίου ή το ΠΑΣΟΚ...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Πώς θα γίνει; Άρα…..
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα έγινε βιοµηχανία. Γιατί και ο

Έλληνας έµαθε να παίρνει πράγµατα που δεν δικαιούται, κύριε
Καζάκο. Είναι η νοοτροπία η κοµµατική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε διάλογο
και ολοκληρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με καλή διάθεση, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, λοιπόν, πρέπει να κοπούν οι εξήντα χιλιάδες συντάξεις

των νεκρών, να κοπούν οι εκατόν τριάντα δύο χιλιάδες αναπηρι-
κές συντάξεις. Είκοσι δύο χιλιάδες άτοµα παίρνουν πολεµικές
συντάξεις; Ποιοι είναι όλοι αυτοί; Πού πολεµήσαµε τελευταία
φορά; Αν θυµάµαι καλά, το 1974 δώσαµε εκ παραδροµής τα τε-
λευταία. Το ’45 πολέµησαν. Είκοσι δύο χιλιάδες πολεµιστές εί-
χαµε; Θα είχαµε κερδίσει όλους τους πολέµους!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
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νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι τρεις µαθητές και µα-
θήτριες και ένας συνοδός-καθηγητής από το 7ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Αθήνας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, το θέµα είναι

σοβαρό, αλλά δεν µπορώ να µην πω ότι πράγµατι είναι απίστευτα
αυτά που µας είπε ο κ. Βελόπουλος για τα κάστανα στο Βόλο,
αν κλέβει αυτός που πουλάει κάστανα –απαράδεκτο βέβαια- ή
αν κλέβει αυτός που έχει το σεντόνι µε τα πράγµατα, εδώ απέ-
ναντι.

Στο ερώτηµα ποιος κλέβει ο µετανάστης ή ο καστανάς, εγώ
θα έλεγα ότι κλέβουν οι τράπεζες, οι εφοπλιστές, αυτοί που χρη-
σιµοποιούν τις off - shore, αυτοί που έφαγαν το ’50 τα χρήµατα
όλα αυτά. Εν πάση περιπτώσει, δεν θα µπερδευτούµε µε αυτά
τα µικρά ψευτοδιλήµµατα, τα οποία δεν «πατάνε» πουθενά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εκατό δισεκατοµµύρια ευρώ
είναι…

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ακριβώς. Σήµερα συζητάµε κάτι
άλλο. Και δεν θα µπερδευτούµε, δεν θα µπούµε σ’ αυτήν τη δια-
µάχη. Γι’ αυτό ξεκινώ απ’ αυτό, για να µην πω γι’ αυτό.

Εµείς, δηλαδή, είχαµε µετανάστες το ’50 και το ’60 και τους
στέλναµε στη Γερµανία, δεν είχαµε εδώ ξένους και όλα αυτά τα
χρόνια δηµιουργήθηκε το πρόβληµα…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Νόµιµους µετανάστες, όµως, δεν
πουλούσαν «µαϊµού» προϊόντα.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Το πρόβληµα δεν το δηµιούργησαν
αυτοί που λέτε. Οπότε ό,τι και αν λέτε τώρα, νοµίζω ότι δεν είναι
λογικό.

Ήθελα να πω ότι είναι πολύ σοβαρό και σηµαντικό και καλά
κάνει που επανακατατίθεται σήµερα το νοµοσχέδιο που καταθέ-
τει το ΚΚΕ στη Βουλή. Να πω ότι σαν νέος Βουλευτής και επειδή
είχα την περιέργεια αλλά και προσπαθώντας να δω τι έγινε, πήγα
και στην προηγούµενη κατάθεση. Είδα ότι στις 25 Φεβρουαρίου
2009 που κατατέθηκε, έχει πολύ µεγάλη σηµασία να διαβάσει κα-
νείς την όλη συζήτηση, αλλά θα µπορούσε κανείς να συνοψίσει
λέγοντας τις δυόµισι τελευταίες σειρές που αναφέρονται στο νο-
µοσχέδιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας διαβάζω από τα Πρακτικά:
«Αυτή η πρόταση νόµου του ΚΚΕ δεν θα τεθεί σε ψηφοφορία,
διότι εµπίπτει στις διατάξεις του άρθρου 73 παράγραφος 3 του
Συντάγµατος».

Αυτό θέλω να πω ότι συνιστά ένα µεγάλο έλλειµµα, που αφορά
όχι τη µια ή τη δεύτερη από τις παρατάξεις που κυβέρνησαν και
κυβερνούν, αλλά όλους µας και τους τριακόσιους και µας χρεώ-
νει όλους και δεν πιστώνει κανέναν, γιατί δεν υπάρχει τίποτα το
θετικό.

∆εν µπορεί δηλαδή καµµία πλευρά από τις πτέρυγες της Βου-
λής -πλην της όποιας κυβέρνησης- να καταθέσει κανένα νοµο-
σχέδιο, και δεν µπορεί κανείς να φέρει κανένα νόµο εδώ και να
έχει αποτέλεσµα. Μπορεί να κάνει µέχρι µια συζήτηση και αυτό
φαίνεται να µοιάζει και µε παραχώρηση, ενώ έπρεπε να είναι δι-
καίωµα.

Εδώ, λοιπόν, θα πω ότι είναι θετικό τουλάχιστον, που κάνουµε
αυτή τη συζήτηση, αλλά θα πρέπει κάποια στιγµή να µη µείνουµε
λόγια, ρητορείες κ.λπ., το ότι παραδέχονται όσοι δεν είναι στην
Κυβέρνηση, αυτό το γεγονός που είναι µείζον και το οποίο υπερ-
βαίνει και πολλά άλλα.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι κάποια στιγµή –αυτό αφορά και το
προεδρείο της Βουλής- πρέπει να το δει αυτό το θέµα και θα
πρέπει να έχουµε και µια θετική εξέλιξη.

Να πω ακόµα, ότι εκτός από τον υπολογισµό των εξαφανισθέ-
ντων, των κλαπέντων -πείτε όπως θέλετε- ας δούµε και τη δια-
χρονική εξέλιξη της τεχνολογίας, την τεράστια αύξηση της
παραγωγικότητας και την αντίστοιχη αύξηση που θα έπρεπε να
υπάρχει των µισθών, των παροχών, των κοινωνικών και οικονοµι-
κών και τη µείωση του ωραρίου εργασίας, των χρόνων που απαι-

τούνται για τη συνταξιοδότηση και κατά συνέπεια των ορίων ηλι-
κίας. Αντ’ αυτού τι έχουµε; Το αντίθετο που σηµαίνει ότι κάτι πα-
ρήχθη.

Και έχω πει για το παράδειγµα εκείνου του τσαγκάρη που σε
ένα µεροκάµατο έβγαζε ένα ζευγάρι παπούτσια, ενώ σήµερα µια
µηχανή µε έναν εργάτη ή µε δύο εργάτες µπορεί να βγάζει χίλια
κ.λπ.. Αυτή η υπεραξία, ο πλούτος που παρήχθη όλα αυτά τα
χρόνια, πού πήγε; Για να µη λέµε µόνο πού πήγαν τα χρήµατα
από τα ασφαλιστικά ταµεία. Ποιος τα παρήγαγε και ποιος τα
επωφελήθηκε; Αυτό το λέω, όχι για να κάνω µία λογιστική απο-
τίµηση αλλά για να κάνω µία κοινωνική κατ’ αρχάς και µία πολι-
τική, κατά δεύτερον, αποτίµηση, του τι έγινε όλες αυτές τις
δεκαετίες και για το δίκαιο του συστήµατος και το ποιος χρω-
στάει σε ποιον σε αυτήν τη χώρα.

Λέει η Κυβέρνηση –και νοµίζω ότι θα πρέπει να το συζητή-
σουµε και αυτό- ότι αυξάνει το προσδόκιµο της ηλικίας –και αυτό
είναι αλήθεια- άρα πρέπει να αυξηθεί και ο χρόνος εργασίας και
τα όρια της ηλικίας για να µπορεί κάποιος να πάρει σύνταξη.

Νοµίζω ότι δεν είναι έτσι. ∆ιότι εάν πάρουµε το προηγούµενο
που είπα, δηλαδή την αύξηση της παραγωγικότητας, τα τερά-
στια άλµατα που έχει κάνει από την εποχή της βιοµηχανικής επα-
νάστασης µέχρι σήµερα, και κάνουµε µία αποτίµηση, αυτό δεν
είναι ούτε κοινωνικά σωστό αλλά ούτε και πολιτικά, ακόµα και
λογιστικά αν το δει κανείς.

Τα 250.000.000.000 που λέει ο κ. Γιακουµάτος, είναι το χρέος
που δεν µπορούµε να το δώσουµε. Και πραγµατικά, δεν µπο-
ρούµε σήµερα να δώσουµε, δεν έχουµε στα ταµεία µας ένα τέ-
τοιο ποσό για να το επιστρέψουµε. Αλλά έµµεσα, προσπαθώντας
να αποποιηθεί των ευθυνών του συστήµατος, αν θέλετε, και της
άρχουσας τάξης, ο κ. Γιακουµάτος, παραδέχεται ότι το χρέος
αυτό είναι τεράστιο. Και θα πω ότι πρέπει να το αποτιµήσουµε και
κοινωνικά και πολιτικά. Ποιος πλήρωσε και ποιος απολάµβανε
όλα αυτά τα χρόνια και ποιος απολαµβάνει και σήµερα; Έγινε
της αναλήψεως κυριολεκτικά! Και θα πω ότι επωφελήθηκαν κά-
ποιοι και έγιναν πλούσιοι ή πλουσιότεροι, αλλά και κάποιοι έχουν
δώσει ιδρώτα και αίµα και αυτό πρέπει να αποτιµηθεί.

Επίσης, αυτή η λογική της Νέας ∆ηµοκρατίας, που λέει ότι
επειδή σου χρωστάω πολλά, δεν σου δίνω τίποτα, νοµίζω ότι
είναι παράλογη. ∆εν νοµίζω ότι θα το έκανε ποτέ ο κ. Γιακουµά-
τος, σε έναν δικό του οφειλέτη. Σε κάποιον που του χρωστά, θα
του έλεγε: «∆ώσε µού τα εδώ».

Τέλος, να πω για την κατάργηση των επισφαλών σχέσεων ερ-
γασίας, που είχαµε και ένα νοµοσχέδιο που κατατέθηκε προχθές,
µάλλον δόθηκε στη δηµοσιότητα για διαβούλευση, ότι µικρή
προσπάθεια κάνει για να κάνει µικροβελτιώσεις, αλλά παράλληλα
διατηρεί και µονιµοποιεί το εργασιακό µεσαίωνα, που προεκλο-
γικά µόνο ενόχλησε τον κύριο Πρωθυπουργό, γιατί τώρα δεν τον
άκουσα να πει ότι αυτό συνεχίζεται. Και δεν άκουσα καθόλου να
πει ότι έστω κάνω σήµερα µικροδιορθώσεις, µπαλωµατάκια,
αλλά αύριο θα κάνω κάτι διαφορετικό για να αλλάξω αυτήν την
κατάσταση. Άρα προεκλογικά ειπώθηκαν σωστά πράγµατα, ενώ
τώρα δεν λέγονται αυτά που πρέπει.

Θα έλεγα ότι αυτό που πρέπει να δούµε σήµερα είναι όχι µόνο
άλλη πολιτική στα εργασιακά, άλλη πολιτική στο ασφαλιστικό,
αλλά άλλη πολιτική παντού και στα ζητήµατα της οικονοµίας και
της αντιµετώπισης της κρίσης, αλλά και στα ζητήµατα της άµυ-
νας, όπου θα πρέπει να δούµε προτάσεις που υπάρχουν, γιατί
είµαστε από τις πρώτες χώρες στον κόσµο, ενώ δεν είµαστε η
µεγαλύτερη και ισχυρότερη οικονοµικά, σε αυτά που καταναλώ-
νουµε για τις «αµυντικές» δαπάνες, διότι νοµίζω ότι είναι για εξυ-
πηρέτηση άλλων συµφερόντων. Θα έπρεπε δε να πάµε ακόµη
µέχρι και την εξωτερική πολιτική, όπου θα έπρεπε να διαπραγ-
µατευόµαστε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, λέγοντας άλλα πράγ-
µατα, αντί να δεχόµαστε το Σύµφωνο Σταθερότητας, να λέγαµε
δηλαδή τι θα έπρεπε να κάνουµε.

Τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τα αποθεµατικά των
ασφαλιστικών ταµείων, θα πω ότι από το ’50 µέχρι και σήµερα
είναι κοινό µυστικό ότι έχουν υποστεί µία συνεχή λεηλασία λόγω
των πολιτικών των εκάστοτε κυβερνήσεων, όλων σχεδόν που πέ-
ρασαν σ’ αυτό το διάστηµα. Η µεγάλη αφαίµαξη ξεκίνησε το ’50
και για σαράντα χρόνια µε την αναγκαστική κρατική διαχείριση
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µε µειωµένες έως µηδενικές αποδόσεις, η κινητή περιουσία των
ταµείων µειώθηκε δραµατικά.

Νοµίζω ότι δεν κοµίζω γλαύκας, αλλά αυτά πρέπει να ειπω-
θούν σήµερα. Θα τα πω, όµως, περιληπτικά, για να µπω πιο συ-
γκεκριµένα σε κάποιες προτάσεις που πρέπει κανείς να
αναφερθεί, γιατί αυτή τη στιγµή υπάρχουν δύο πολιτικές εδώ
µέσα. Η µία που δέχεται ότι υπάρχει ένα πρόβληµα και ένα χρέος
και η άλλη που λέει ότι υπάρχει ένα πρόβληµα, αλλά θα ξαναδη-
µιουργηθεί, να κερδίζουν εκείνοι που ωφελήθηκαν τα προηγού-
µενα χρόνια και να ξαναπληρώσουν εκείνοι που ξαναπλήρωσαν
τα προηγούµενα χρόνια. Υπάρχουν, όµως, ίσως και διαφορές σ’
αυτό. Και καλό είναι να τις κουβεντιάζουµε.

Η συνέχεια, λοιπόν, ήταν η δυνατότητα που δόθηκε για την
αγορά µετοχών από την οποία τα ασφαλιστικά ταµεία έχασαν
επίσης τεράστια ποσά από τα διαθέσιµά τους µε τις χρηµατι-
στηριακές κρίσεις και το ’99 αλλά και από την τωρινή.

Παράλληλα, τεράστιες ήταν οι απώλειες που είχαν τα ασφα-
λιστικά ταµεία από την τοποθέτησή τους το 2005-2006 στα δο-
µηµένα οµόλογα. Και αυτό που ήταν σκάνδαλο δεν ήταν το πώς
τα τοποθέτησαν αλλά ότι διαχρονικά διαχειρίζονται αυτά τα χρή-
µατα µε τέτοιον τρόπο, που είτε δεν αποδίδουν αυτά που έπρεπε
να αποδώσουν είτε τα τζογάρουν µε αποτέλεσµα να χάνουν οι
εργαζόµενοι τελικά.

Να πω ακόµη ότι στην πρόταση νόµου που συζητάµε µπαίνουν
και γενικότερα ζητήµατα του ασφαλιστικού και µας δίνεται η ευ-
καιρία να επαναλάβουµε ότι για εµάς η µεταρρύθµιση του ασφα-
λιστικού συστήµατος είναι συνδεδεµένη µε την ανάπτυξη, την
πλήρη απασχόληση και την προοδευτική µεταρρύθµιση του φο-
ρολογικού συστήµατος. Αυτή η τριπλή µεταρρύθµιση –αν µπορεί
κανείς να την πει έτσι- πρέπει να προχωρήσει παράλληλα και
απαιτεί µία άλλη πολιτική. Είναι ένα σύστηµα το οποίο θα εγ-
γυάται σε όλους ανεξαίρετα τους πολίτες ίσες ευκαιρίες και συν-
θήκες διαβίωσης µε ασφάλεια και αξιοκρατία, ένα σύστηµα που
θα έχει βασικές συντεταγµένες την καθολικότητα και το δηµόσιο
χαρακτήρα των υπηρεσιών, τον αναδιανεµητικό ρόλο των παρο-
χών και την αποκέντρωση των λειτουργιών, την ενεργό κριτική
συµµετοχή στη χρηµατοδότησή του.

Το θέµα της αξιοποίησης των αποθεµατικών και η επιστροφή
των λεηλατηθέντων από τα ασφαλιστικά ταµεία εµείς το εντάσ-
σουµε µέσα στο κοµµάτι που αφορά τη χρηµατοδότηση του
ασφαλιστικού συστήµατος. Η χρηµατοδότηση αυτή είναι θέµα
κατ’ εξοχήν πολιτικό και ταξικό και έχει να κάνει µε τις προτάσεις
της Αριστεράς, των συνδικάτων και των κινηµάτων των κοινωνι-
κών, για πολιτικές ριζικής αναδιανοµής των δικαιωµάτων και των
εισοδηµάτων υπέρ των εκµεταλλευόµενων τάξεων και των στρω-
µάτων της κοινωνίας.

Για την αντιµετώπιση του κεντρικού προβλήµατος της υπο-
χρηµατοδότησης της κοινωνικής ασφάλισης και της αναπλήρω-
σης των λεηλατηθέντων διαχρονικά και των αποθεµατικών όλων
από τις κυβερνήσεις, τις επιχειρήσεις, τις τράπεζες και από κάθε
λογής κερδοσκόπους εµείς προτείνουµε τα εξής:

Πρώτον, να θεσπιστεί η υποχρεωτική τριµερής χρηµατοδό-
τηση της κοινωνικής ασφάλισης για τον κλάδο της κύριας σύ-
νταξης και τον κλάδο της υγείας για το σύνολο των
ασφαλισµένων µε την αναλογία τη γνωστή, 2, 3 και 4/9 από τους
εργαζόµενους στον κρατικό προϋπολογισµό και τους εργοδό-
τες.

∆εύτερον, να αξιοποιηθούν τα διαθέσιµα και η ακίνητη περι-
ουσία των ασφαλιστικών οργανισµών µε βάση κριτήρια ασφα-
λούς και εγγυηµένης απόδοσης µακριά από τη λογική του
χρηµατιστηριακού ή κάθε άλλου τζόγου καθώς και κάτω από την
αναγκαστική κρατική διαχείριση.

Τρίτον, πρέπει να γίνει η είσπραξη των πόρων που διαφεύγουν
ή υποκλέπτονται. Και εδώ θα ήθελα να πω ότι οι διακηρύξεις που
κάθε κυβέρνηση, κάθε χώρα κάνει, είναι πανοµοιότυπες όπως
ακριβώς και το αποτέλεσµα το οποίο είναι µηδενικό ή µικρό.

Τέταρτον, η αποπληρωµή των χρεών τόσο του κράτους όσο
και των ιδιωτών προς την κοινωνική ασφάλιση. Αυτό είναι ένα ζή-
τηµα πολιτικής και ηθικής προτεραιότητας.

Πέµπτον, σταδιακή επιστροφή των απωλειών που έχουν υπο-
στεί τα ταµεία της κοινωνικής ασφάλισης εξαιτίας της διαχρονι-

κής λεηλασίας τους από τις κυβερνήσεις, τις τράπεζες και από
κάθε κερδοσκοπία.

Έκτον, χρειάζονται νέοι πόροι από τη φορολογία του κεφα-
λαίου. Η δηµόσια και κοινωνική ασφάλιση θα πρέπει να στηρι-
χθεί και µε νέους πόρους αφ’ ενός για να καλυφθούν σταδιακά
οι απώλειες των αποθεµατικών της από τη διαχρονική λεηλασία
τους, αφ’ ετέρου για να αυξηθούν δραστικά οι συντάξεις και κυ-
ρίως οι κατώτερες καθώς και για να αναβαθµιστούν οι παροχές
των κλάδων υγείας.

Οι νέοι πόροι θα πρέπει να προέλθουν από τη φορολογία του
κεφαλαίου και όσων επωφελήθηκαν από αυτήν τη διαχρονική λε-
ηλασία που λέγαµε. Συγκεκριµένα, θα προέλθουν από:

Πρώτον, τη φορολόγηση των µερισµάτων, από µετοχές και
άλλες κινητές αξίες. Η Ελλάδα είναι η µόνη χώρα της Ευρωζώ-
νης που δεν φορολογεί τα εισοδήµατα φυσικών προσώπων που
προέρχονται από µερίσµατα µετοχών και άλλες κινητές αξίες. Οι
υπόλοιπες χώρες της Ευρωζώνης επιβάλλουν συντελεστή φο-
ρολογίας στα εισοδήµατα κεφαλαίου, που κυµαίνεται από 15%
έως 48%, παρακαλώ.

∆εύτερον, τη σηµαντική αύξηση της ειδικής φορολογίας που
επιβάλλεται στις συναλλαγές µετοχών στο Χρηµατιστήριο Αξιών
Αθηνών, η οποία έχει µειωθεί στο 3‰ από 6‰ που ήταν παλαι-
ότερα.

Το 50% των προστίµων που επιβάλλονται για φοροδιαφυγή
κατά τους φορολογικούς ελέγχους των επιχειρήσεων.

Το 50% των προστίµων που επιβάλλονται από το Υπουργείο
Εµπορίου ή από την Αρχή Ανταγωνισµού σε επιχειρήσεις για πε-
ριπτώσεις αισχροκέρδειας ή δηµιουργία καρτέλ σε βάρος των
εργαζοµένων.

Την πρόσθετη ειδική φορολόγηση όλων των επιχειρήσεων µε
δραστηριότητα γύρω από τα τυχερά παιχνίδια.

Ειδική φορολόγηση της ποντοπόρου ναυτιλίας για την ενί-
σχυση του ΝΑΤ.

Την απόδοση µέρους της εκκλησιαστικής και µοναστηριακής
περιουσίας που δεν είναι απαραίτητη για τη συντήρησή τους.

Τη φορολόγηση των εισοδηµάτων που παράγονται από την πε-
ριουσία της Eκκλησίας, τα οποία µετά το 2004 είναι παντελώς
αφορολόγητα.

Φυσικά η φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας και η
πρόσθετη ειδική φορολόγηση επί των κερδών των ασφαλιστικών
εταιρειών, διότι επωφελούνται σηµαντικά από τα ασφαλιστικά
ταµεία. Οι τράπεζες θα πρέπει να επαναγοράσουν από τα ασφα-
λιστικά ταµεία τα δοµηµένα οµόλογα υψηλού ρίσκου που τους
είχαν πουλήσει στην τιµή της αρχικής πώλησης και να καταβά-
λουν τους αναλογούντες τόκους. Η Κυβέρνηση πρέπει να αντι-
καταστήσει τα παλιά κρατικά οµόλογα, που βρίσκονται σήµερα
στα ασφαλιστικά ταµεία, µε νέα οµόλογα του δηµοσίου µε επι-
τόκια αντίστοιχα του τρέχοντος αυξηµένου επιτοκίου. ∆ηλαδή να
προχωρήσει στην έκδοση νέων κρατικών οµολόγων για τα ασφα-
λιστικά ταµεία των οποίων τα επιτόκια θα εναρµονίζονται µε αυτά
των νέων εκδόσεων οµολόγων εφόσον αυτά είναι υψηλότερα.

Για να γίνουν όλα αυτά και για να διασφαλιστούν τα αποθεµα-
τικά των ασφαλιστικών ταµείων απαιτείται να γίνει τώρα η τρέ-
χουσα αποτίµηση των αποθεµατικών τους, να υπάρξει άµεση
παρέµβαση της Κυβέρνησης µε δεδοµένες τις τεράστιες απώ-
λειες των χρηµατιστηριακών αξιών, ώστε να απαγορευτεί η ρευ-
στοποίηση σε όλη τη διάρκεια της κρίσης από οποιοδήποτε
ασφαλιστικό φορέα µετοχικών ή οµολογιακών αξιών.

Έχουµε και άλλες προτάσεις σε σηµαντικά και σε επί µέρους
ζητήµατα. Πρέπει να πω ότι αν γινόταν ψηφοφορία, θα ψηφίζαµε
θετικά, υπέρ της πρότασης νόµου που κατέθεσε το ΚΚΕ. Να
υπενθυµίσω ότι το θεσµικό έλλειµµα χρειάζεται αντιµετώπιση και
όχι µόνο την αναφορά όσων την έκαναν. Ακόµη χρειάζεται την
παρέµβαση του ίδιου του Προεδρείου της Βουλής, γιατί είναι και
ζήτηµα κύρους του ίδιου του Κοινοβουλίου όταν δεν µπορεί καµ-
µία άλλη πλευρά πλην της Κυβέρνησης να καταθέσει πρόταση
νόµου και αυτή να ψηφιστεί.

Σε όλα αυτά τα ζητήµατα για τα ασφαλιστικά ταµεία ή για τα
εργασιακά ή για το ζήτηµα της οικονοµίας και της κρίσης θα πρέ-
πει να επιβάλουν οι εργαζόµενοι αφού αυτό δεν γίνεται µέσα στη
Βουλή και από µόνο του την ανάγκη να ακολουθηθεί µια άλλη
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πορεία, µια άλλη πολιτική.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί -συνοδοί τους της πρώτης
οµάδας από το 5ο Γυµνάσιο Γαλατσίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Γενική Γραµµατέας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του κ. Αλέκα Παπαρήγα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ξέσπασε η οικονοµική κρίση και
στην Ελλάδα από πολλά στελέχη των άλλων κοµµάτων και ιδιαί-
τερα από τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και σήµερα και από
κυβερνητικά στελέχη εκτός των άλλων ακούστηκε και η εξής
φράση: Η κρίση δεν συνεπάγεται µόνο προβλήµατα, αλλά είναι
και µία ευκαιρία να γίνουν ανατροπές, αλλαγές, είναι και µια ευ-
καιρία να ξεφύγουµε από το παραγωγικό µοντέλο που έχουµε
από ξεπερασµένες παγιωµένες πρακτικές –εδώ το παγιωµένες
πρακτικές µοιράζεται σε όλους και στο λαό- για να αντιµετωπί-
σουµε την κατάσταση. Είναι µία πρόκληση από την οποία πρέπει
να βγούµε όχι µόνο αντιµετωπίζοντας τα ελλείµµατα, αλλά προ-
ωθώντας µεγάλες αλλαγές και ανατροπές. Αυτό ισχύει και για το
σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης.

Είναι µια µεγάλη ευκαιρία για την Κυβέρνηση να συνεχίσει το
έργο της προηγούµενης µε µεγαλύτερη επιτάχυνση σε µεγαλύ-
τερο βάθος και πλάτος. Κατ’ αρχάς απορρίπτουµε ριζικά όλα τα
επιχειρήµατα που έφερνε η προηγούµενη και η σηµερινή Κυ-
βέρνηση για τις αιτίες που το ασφαλιστικό σύστηµα βρίσκεται σ’
αυτή την κατάσταση έτσι που λέγεται –αν ισχύει αυτό- ότι τα επό-
µενα δύο χρόνια δεν θα µπορεί να καταβληθεί ο δέκατος τρίτος
και ο δέκατος τέταρτος µισθός και όλες οι παροχές και θα φθά-
σουµε στο σηµείο, επειδή δεν υπάρχει «σάλιο», να µην πληρώ-
νονται ούτε οι συντάξεις.

∆εν δεχόµαστε την αιτία. Και αυτό είναι και πάρα πολύ βασικό.
Γι’ αυτό, αν θέλετε, καταθέσαµε και πριν και επανακαταθέτουµε
το σχέδιο νόµου, για να πούµε και να αποδείξουµε ότι υπάρχουν
λύσεις. Αυτό που προτείνουµε εµείς δεν είναι καµµία επαναστα-
τική λύση, αλλά τουλάχιστον αντιµετωπίζει τις βασικές αιτίες από
τις οποίες προκλήθηκε η κατάσταση που προκλήθηκε στα ασφα-
λιστικά ταµεία.

Όµως και ο τρόπος που πάτε να αντιµετωπίσετε το πρόβληµα
δείχνει τις βαθύτερες προθέσεις σας. Πρώτα-πρώτα, ποιος έχει
δικαίωµα να παραγράψει τα οφειλόµενα στα ασφαλιστικά ταµεία
µε κάθε τρόπο και µε κάθε µορφή από το 1950 και µετά; Εδώ
φθάσατε στη δεκαετία του ’50 και αργότερα, στη δεκαετία του
’60 σε απαλλαγές των ασφαλιστικών εισφορών των εξαγωγέων,
για να τονωθούν οι εξαγωγές, µε αποτέλεσµα τα ασφαλιστικά
ταµεία να χάνουν. Μέχρι και για την τουριστική ανάπτυξη και για
να γίνουν τα πρώτα µεγάλα ξενοδοχεία στην Ελλάδα, σε µια
στροφή που ήθελαν να πάρει ο τουρισµός, πλήρωσε το ΙΚΑ.

Εποµένως τις βαθύτερες αιτίες τις ξέρουµε -τις αναγράφουµε
και στο σχέδιο νόµου και τις αναγνωρίζουν, αν θέλετε, τυπικά και
όλα τα κόµµατα- πώς, δηλαδή, ληστεύθηκαν τα αποθεµατικά,
είτε µε 0% επιτόκιο, είτε µε χαµηλότερο επιτόκιο, µε την εισφο-
ροδιαφυγή, µε τη «µαύρη εργασία», µε τις απολύσεις κ.λπ., αλλά
και µε το γεγονός ότι δεν δινόταν η κρατική επιχορήγηση σε
επάρκεια. Μόνο το τελευταίο χρέος του κράτους προς τα ασφα-
λιστικά ταµεία είναι 9.000.000.000! Εποµένως εµείς δεν µπο-
ρούµε να πάµε σ’ αυτήν τη λογική.

∆εύτερον, η κυριότερη αιτία που εµφανίζεται είναι η γήρανση
του πληθυσµού και ότι άλλαξε η αναλογία ανάµεσα στον εργα-
ζόµενο και στο συνταξιούχο. Αυτό είναι και παµπάλαιο επιχεί-
ρηµα, µε την έννοια ότι κι ο πρώην Πρωθυπουργός κ. Σηµίτης
στην τότε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το έλεγε. Ευκαιρία, λοιπόν, για
να επιπέσουν πάνω στην εξίσωση των ορίων συνταξιοδότησης

ανδρών και γυναικών ή για να αναφερθούν σε ορισµένους κλά-
δους -οι οποίοι, αν θέλετε, δεν ήταν και το κύριο βάρος στα
ασφαλιστικά ταµεία- που έπαιρναν σύνταξη νωρίτερα.

Κι εδώ υπάρχει ένα θέµα. Όταν ένας δουλεύει, παραδείγµα-
τος χάριν, από είκοσι χρόνων, όταν συµπληρώσει τριάντα και
τριάντα πέντε χρόνια δουλειάς, γιατί δεν πρέπει να πάρει σύ-
νταξη; ∆ηλαδή πρέπει να φθάσει στο όριο; Πού πρέπει να φθά-
σει; Κατ’ αρχάς, για φέρτε µας στοιχεία πάνω σ’ αυτό το θέµα.
Όταν υπάρχει ένα εκατοµµύριο ανασφάλιστοι –και δεν είναι ανα-
σφάλιστοι µόνο οι µετανάστες, ούτε το λύνετε τώρα το πρό-
βληµα µε αυτά που λέτε, ούτε µε τη νοµιµοποίηση της ευέλικτης
εργασίας και της «ενοικίασης» και του σύγχρονου δουλεµπόριου,
ούτε µε το ότι δίνετε την ιθαγένεια σ’ ένα µικρό µέρος των λε-
γόµενων «νοµίµων µεταναστών»- όταν, λοιπόν, επαναλαµβάνω,
είναι ένα εκατοµµύριο οι ανασφάλιστοι και µπορεί να είναι και
παραπάνω, αλλά είναι τουλάχιστον ένα εκατοµµύριο, βεβαίως η
αναλογία ανάµεσα στους εργαζόµενους και στους συνταξιού-
χους γίνεται δυσµενής. Όµως το πρόβληµα δεν είναι αυτή η ανα-
λογία, ούτε µας έχετε αποδείξει αυτό το πράγµα. Παίρνετε
επιλεκτικά ορισµένους τοµείς. Όµως ξαναλέµε: ποιοι φεύγουν
νωρίτερα και βγαίνουν στη σύνταξη, σε συνταξιοδότηση; Υπάρ-
χουν ορισµένοι κλάδοι. Βρήκατε τα Σώµατα Ασφαλείας, θέλετε
να το ανεβάσετε παραπάνω κ.λπ. Συνολικά όµως οι εργαζόµενοι
στον ιδιωτικό τοµέα δεν φεύγουν στα πενήντα και στα πενήντα
πέντε χρόνια. Και αυτοί είναι κι η πλειοψηφία των ασφαλισµένων
και µέχρι τώρα ήταν ο κύριος ασφαλιστικός οργανισµός, ο µε-
γαλύτερος, ο µαζικότερος ασφαλιστικός οργανισµός.

Αυτά, λοιπόν, είναι προφάσεις, για να δικαιολογηθούν τα ου-
σιαστικά µέτρα που πάτε να πάρετε σήµερα και τα οποία σας
υπογραµµίζουµε ότι δεν πρόκειται να λύσουν ούτε το ταµειακό
πρόβληµα των ασφαλιστικών ταµείων. Θα έρθετε µετά από πέντε
χρόνια, εσείς ή η οποιαδήποτε κυβέρνηση είναι, και θα ξαναβά-
λετε το ζήτηµα ότι τα ασφαλιστικά ταµεία δεν µπορούν να επι-
βιώσουν.

Και απ’ αυτήν την άποψη θέλω να σταθώ –γιατί είναι αναλυ-
τική η πρότασή µας- στο εξής. Ποια µέτρα πάτε να πάρετε για να
αντιµετωπίσετε δήθεν το πρόβληµα των ασφαλιστικών ταµείων;
Πρώτον, αλλάζοντας τον τρόπο υπολογισµού της σύνταξης, δη-
λαδή µε τη µείωση των συντάξεων.

Να σας φέρω δύο συγκεκριµένα παραδείγµατα. Εάν πάρουµε
έναν εργαζόµενο ο οποίος έχει χρονιάτικες αποδοχές, 19.000
ευρώ το χρόνο, κι έχει δουλέψει τριάντα τέσσερα χρόνια, από το
’75 έως το 2009, αυτός µε τον προηγούµενο τρόπο υπολογισµού,
δηλαδή την καλύτερη πενταετία κ.λπ., θα έπαιρνε σύνταξη 1.364,
75 ευρώ. Με τον καινούργιο υπολογισµό θα πάρει 878,31 ευρώ,
δηλαδή έχει 35% µείωση της σύνταξης. Αυτή είναι η λύση που
προτείνετε!

Ή να πάρω ένα άλλο παράδειγµα. Ένας ο οποίος έχει µηνιαίο
µισθό 1.485 ευρώ, δουλεύει το ίδιο διάστηµα κι έχει οκτώµισι χι-
λιάδες ένσηµα –στην προηγούµενη περίπτωση ήταν πάνω από
εννιά χιλιάδες ένσηµα- µε τον παλιό υπολογισµό θα έπαιρνε τη
«µεγάλη» σύνταξη, την πολύ προκλητική, των 715,63 ευρώ και µε
τον καινούργιο υπολογισµό θα πάρει 487,33 ευρώ, δηλαδή 32%
µείωση. Αυτή τη διάσωση των ασφαλιστικών ταµείων προτείνετε!

Και επιπλέον το µεγάλο επίσης εφεύρηµα ότι κατοχυρώνεται
η βασική σύνταξη µε τα 4.500 ένσηµα. Με τον προηγούµενο υπο-
λογισµό ήταν 486 ευρώ, θα γίνουν τώρα 350 ευρώ. Με το λογι-
στικό διαχωρισµό που κάνετε ανάµεσα στην εθνική σύνταξη ή τη
βασική σύνταξη -όπως τη λέτε- και το διαχωρισµό µε τις παρο-
χές, µε την παραπανίσια σύνταξη που πιθανό να διεκδικήσει και
να θελήσει κάποιος να πάρει ή µε τις παροχές που αφορούν από
το εφάπαξ και άλλες παροχές που είχαν οι εργαζόµενοι.

Και εδώ θα πάµε ακριβώς στη βασική σύνταξη των 350 ευρώ,
άντε να γίνουν 400 ευρώ. Από εκεί και πέρα, όσον αφορά στα
επαγγελµατικά ταµεία, τα οποία επαγγελµατικά ταµεία σηµαίνει
βαθειά το χέρι στην τσέπη των εργαζοµένων, κυρίως θα αυξη-
θούν οι εισφορές των εργαζοµένων.

Και θα πάµε και στον τρίτο πυλώνα, που είναι ο καθαρά ιδιω-
τικός τοµέας, που ξέρουµε πως πληρώνει. Και ξέρουµε πως
αυτός έχει χειροτερέψει τις παροχές στους εργαζοµένους. Γιατί
όσο συρρικνώνεται και υποβαθµίζεται το σύστηµα της δηµόσιας
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-ας πούµε- ασφάλισης, τόσο οι ιδιωτικές εταιρείες θα µας ψά-
χνουν το DNA, θα µας ψάχνουν την κληρονοµικότητα. Από µία
ηλικία και µετά -είναι αδύνατον τα πενήντα, εξήντα χρόνια- να κά-
νεις ασφάλιση. Πρέπει να είσαι τριάντα, σαράντα χρονών -για να
είναι σχετικά καλύτερη- µε τη λογική ότι ο τριαντάρης ή ο σαρα-
ντάρης δεν θα πάει τόσο εύκολα στα ασφαλιστικά ταµεία.

Για να δούµε µερικά πράγµατα για την εξίσωση των ορίων συ-
νταξιοδότησης ανδρών και γυναικών, η οποία αντίκειται και σε
επιστηµονικά δεδοµένα. ∆εν είναι γιατί οι γυναίκες είχαν κατα-
κτήσει τα πέντε χρόνια νωρίτερα, µην µας πάρετε πίσω την κα-
τάκτηση. ∆εν είναι αυτό το θέµα. Υπάρχουν βιολογικές
ιδιαιτερότητες, όχι βιολογική κατωτερότητα. ∆εν µπαίνει θέµα
εδώ. Οι βιολογικές ιδιαιτερότητες, δεν συνιστούν κατωτερότητα.
Υπάρχουν βιολογικές ιδιαιτερότητες που πρέπει να διατηρήσουν
την πενταετία, συν οι συνθήκες δουλειάς, ζωής, και εργασίας γε-
νικότερα των γυναικών στην κοινωνία που ζούµε. Και ξέρουµε
πάρα πολύ καλά ότι οι γυναίκες αντικειµενικά –βεβαίως, θέλουµε
να το αλλάξουµε, αλλά δεν είναι µόνο θέµα πολιτισµού και δια-
προσωπικών σχέσεων- σηκώνουν το µεγαλύτερο βάρος. Άλλω-
στε και γι’ αυτό απευθύνεστε µε τις ευέλικτες εργασιακές
µορφές απασχόλησης στις γυναίκες, βάζοντας σαν δεδοµένο ότι
δεν πρόκειται να ελαφρύνετε τη λαϊκή οικογένεια από το βάρος
του νοικοκυριού ή της απασχόλησης µέσα στο σπίτι, που µπορεί
να µεταφερθεί και να γίνει υπόθεση κοινωνικής υποδοµής και κοι-
νωνικής υπηρεσίας.

Αλλά, επειδή βρισκόµαστε τώρα και έχουµε τις αγροτικές κι-
νητοποιήσεις, να δούµε, και να µιλήσουµε συνολικά για τα τα-
µεία συντάξεων. Ο αγρότης κατά κανόνα -δεν θα πάρω την
περίπτωση να δουλεύει από τα δεκατρία του και από τα δεκα-
τέσσερα χρόνια- δεν δουλεύει από τα δεκαοκτώ έως τα εξήντα
πέντε; ∆ουλεύει και παραπάνω! Εγώ σας λέω δεκαοκτώ έως εξή-
ντα πέντε. Τι σύνταξη είχε µέχρι τώρα ο αγρότης; ∆ουλεύει τόσα
χρόνια! Σκεφθείτε που θα πάει τώρα η βασική σύνταξη. Αγρο-
τική σύνταξη θα γίνει για όλους! Μεταβιβάζεται µέχρι σήµερα η
σύνταξη του αγρότη όταν πεθάνει, στη γυναίκα του; Όχι, γιατί
ακούµε τώρα και από κυβερνητικά στελέχη και από τα άλλα κόµ-
µατα και από διάφορους που κάνουν τους φορείς των µικροµε-
σαίων, ενώ είναι οι µεγαλοεισαγωγείς και µεγαλοεξαγωγείς, ότι
οι αγρότες έχουν προνόµια. Μεταβιβάζεται η σύνταξη; Η χήρα
αγρότισσα θα πάρει τη σύνταξη του αγρότη; Το ότι τώρα καθιε-
ρώνεται η προσωπική σύνταξη στη γυναίκα; Ψίχουλα συν ψί-
χουλα και µάλιστα σύνταξη, όταν πια έχεις εκτοπιστεί από την
παραγωγή. Υπάρχουν λοιπόν µια σειρά ζητήµατα, τα οποία δεν
συζητιώνται. Αυξήθηκε η ασφαλιστική εισφορά σήµερα των
αγροτών στον ΟΓΑ; Αυξήθηκε! Υπάρχει ανάλογο αντίκρισµα στη
σύνταξη; Όχι! Τριάντα ευρώ το µήνα!

Βεβαίως και τα ασφαλιστικά ταµεία δεν είναι σε καλή κατά-
σταση, αλλά αυτό οφείλεται στη ληστεία και στην αντιασφαλι-
στική πολιτική. Ανακαλύψατε το µεγάλο πρόβληµα ότι φεύγουν
µαζικά οι εργαζόµενοι στο δηµόσιο. Ποιος τους διώχνει από το
δηµόσιο και τις γυναίκες µία ώρα αρχύτερα; ∆εν τις διώχνει µια
ώρα αρχύτερα η αντιασφαλιστική πολιτική της Κυβέρνησης; Γιατί
δεν θα κάνουν καλά όταν θα πρέπει να µείνουν πέντε χρόνια πα-
ραπάνω και σε αυτά τα πέντε χρόνια δεν πρόκειται να υπάρχει
ουσιαστική διαφορά;

Βεβαίως, µε τα κίνητρα τα οποία λέτε ότι εάν µείνεις ένα χρόνο
και δεύτερο και τρίτο και τέταρτο πάνω από το όριο που ασφα-
λίζεσαι, θα πάρεις µια καλύτερη σύνταξη, αυτός είναι ωµός
εκβιασµός. Και εδώ ακριβώς µπαίνει το ζήτηµα του ποιος θα πλη-
ρώσει το µάρµαρο, ποιος θα πληρώσει την κρίση και ποιος θα
πληρώσει τη ληστεία όλων αυτών των χρόνων. Αρνούµαστε να
την πληρώσουν οι εργαζόµενοι.

Και είναι απαράδεκτη η συκοφαντία που κάνετε όσον αφορά -
γιατί για εµάς εκλαµβάνεται ως συκοφαντία, που δεν είναι στην
πραγµατικότητα- τη γήρανση. ∆εν κατάλαβα δηλαδή η γήρανση
του πληθυσµού ή το δηµογραφικό πρόβληµα που υπάρχει θα το
πληρώσουν οι εργαζόµενοι; ∆εν υπάρχουν πέρα από πολιτιστι-
κούς και άλλοι λόγοι για τη µείωση των γεννήσεων; Η µείωση των
γεννήσεων -µε εξαίρεση την ταχύτητα των γεννήσεων στις πιο
φτωχές περιοχές- εµφανίζεται παγκόσµια και είναι αν θέλετε και
µία τάση. ∆εν έχει να κάνει, όµως, και µε την κατάσταση που επι-

κρατεί σήµερα στην Ελλάδα, την πολιτική λιτότητας; Πάνω απ’
όλα δεν θα αυξηθεί το ζήτηµα της υπογεννητικότητας σε συν-
θήκες ανασφάλειας;

Εδώ τα ζευγάρια φθάνουν σαράντα χρόνων για να κάνουν παι-
διά. Μήπως θα λύσει το πρόβληµα το σχέδιο νόµου που σκέφτε-
ται να φέρει ένας Υπουργός του Μπερλουσκόνι, όπου λέει ότι
πρέπει να κτυπήσουµε τους «µαµάκηδες» και πρέπει τα παιδιά
από δεκαοκτώ χρονών να φεύγουν και να ζουν µόνα τους; Να
γίνει όπως γίνεται στη Μεγάλη Βρετανία ή στη Γερµανία -όπου
δεν έγινε µε νόµο- όπου τα παιδιά από δεκάξι ή δεκαεπτά ή δε-
καοκτώ χρονών φεύγουν και πέφτουν στα δάνεια για να επιπλώ-
σουν το σπίτι, για να ζήσουν κ.λπ.. Γιατί βεβαίως ο δεκαοκτάρης
άµα πάει να ζήσει µόνος του, από κάπου πρέπει –µε συγχωρείτε
για την έκφραση- να «αρµέξει». Πού αλλού θα βρει τα λεφτά; Ή
θα «αρµέξει» τη µαµά και τον µπαµπά ή θα πέσει στις τράπεζες.

Οδηγείτε τα πράγµατα σε ακόµη µεγαλύτερο αδιέξοδο. Αν,
λοιπόν, υπάρχει πρόβληµα γήρανσης του πληθυσµού -που δεν
λέω να το σβήσουµε εντελώς, αλλά δεν είναι η αιτία για την κα-
τάσταση- µε τα µέτρα που παίρνετε, η γήρανση θα γίνει ακόµα
µεγαλύτερη. ∆ηλαδή, εάν πάρουµε και δεχτούµε -καλή τη πίστει-
και το επιµέρους επιχείρηµα ότι το δηµογραφικό είναι ένα γενικό
πρόβληµα που υπάρχει σε όλη την Ευρώπη και πάλι τα µέτρα
που παίρνετε δεν απαντάνε στο ζήτηµα.

Υπάρχει µια µελέτη -δεν ξέρω αν είναι λαθεµένη, είναι επιστη-
µονική και έχει δηµοσιευθεί σε όλες τις εφηµερίδες- η οποία λέει
το εξής: Εάν ασφαλίζονταν όλοι οι εργαζόµενοι µε τριακόσια
ηµεροµίσθια το χρόνο θα αυξάνονταν τα αποθεµατικά του ΙΚΑ –
εννοούµε τα χρηµατικά αποθεµατικά, όχι τα σπίτια και τα οικό-
πεδα, τα κτήρια ή ό,τι άλλο έχει το ΙΚΑ- κατά 40%. Γιατί, δηλαδή,
δεν είναι αυτός ο δρόµος της αντιµετώπισης του προβλήµατος,
αλλά είναι αντιµετώπιση να αυξηθούν τα όρια συνταξιοδότησης,
να διαχωριστεί η σύνταξη σε βασική, προνοιακή και όλα τα άλλα
όπου ο καθένας θα πρέπει να βάζει από την τσέπη του;

Τουλάχιστον 4.000.000.000 ευρώ θα πάρουν µέσα σε µία µέρα
οι επιχειρηµατίες και ένα µεγάλο µέρος αφορά τις ασφαλιστικές
εισφορές. Πώς ,δηλαδή, γι’ αυτούς υπάρχουν λεφτά και δεν
υπάρχουν για τα χρεωστούµενα στα ασφαλιστικά ταµεία; Και δεν
λέµε για την υποχρέωση του κράτους που δεν πρόκειται βεβαίως
να τη δεχθεί µέσα στις συνθήκες του συστήµατος στο οποίο
ζούµε. Ακόµα, όµως, και στην καλύτερη περίπτωση ποτέ δεν
υπήρχε ισότιµη ασφάλιση και πάντα ο εργαζόµενος απολάµβανε
λιγότερα απ’ ό,τι πρόσφερε.

Τώρα πια τα πράγµατα ισοδυναµούν µε σκάνδαλο. Και έχουµε
στήσει εδώ έξι-επτά εξεταστικές επιτροπές οι οποίες καλώς έγι-
ναν και εµείς τις υποστηρίξαµε και θα συµµετέχουµε ενεργά,
αλλά, εν πάση περιπτώσει, τούτο εδώ το σκάνδαλο πού πάει;
Πού πάει αυτό το σκάνδαλο των ασφαλιστικών ταµείων; Οι ενο-
ποιήσεις δεν δηµιούργησαν προβλήµατα στα ταµεία; Οι τραπε-
ζίτες απαλλάχθηκαν από τις οφειλές τους και τα µετέφεραν στο
κατακαηµένο ΙΚΑ.

Ανακαλύψατε ότι φταίνε οι δηµόσιοι υπάλληλοι για το ότι δεν
µπορούν να πάρουν το εφάπαξ. Λέτε ότι φταίνε οι δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι γιατί πριν από χρόνια έγινε εκείνο και το άλλο και δεν µπο-
ρούν να πάρουν το εφάπαξ τους. Πώς λύνετε τα ταµειακά
προβλήµατα; Αφαιρώντας εξετάσεις, αφαιρώντας από τον τοµέα
της υγείας που τον πληρώνουν οι εργαζόµενοι. Η ληστεία του
ΙΚΑ που γίνεται από τις εταιρείες των φαρµάκων και γενικότερα
από τις πολυεθνικές αυτή δεν πάει; Θα λύσετε τάχα το πρό-
βληµα, χτυπώντας κάποιους µεσάζοντες µεταξύ εταιρείας και
γιατρού; Υπάρχει και αυτό. Όλο το Σύστηµα Υγείας εκεί πέρα
στηρίζεται. Αν δεν υπήρχαν οι πολυεθνικές και δεν υπήρχε η
κούρσα του ανταγωνισµού µεταξύ τους για τη διάθεση των φαρ-
µάκων, δεν θα ήταν πολύ λιγότεροι οι επίορκοι γιατροί;

Και γιατί θεωρούνται επίορκοι οι γιατροί και δεν θεωρείται
επίορκη µία κυβέρνηση η οποία ληστεύει τα ασφαλιστικά ταµεία,
χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι απαλλάσσουµε τους γιατρούς; Αυτό
είναι το σύστηµα υγείας που έχουµε. Ακόµα και το δηµόσιο είναι
ατοµοκεντρικό. Ένας γιατρός ρυθµίζει τα πάντα και µπορεί να
ρυθµίσει και την κίνηση των φαρµάκων.

Από πού όµως, θα ξεκινήσουµε; Το σχέδιο νόµου που καταθέ-
τουµε, κατά τη γνώµη µας, απαντάει στο ζήτηµα. ∆εν σας συµ-
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φέρει γι’ αυτό δεν το δέχεστε –καθαρά πράγµατα- διότι σηµαίνει
ότι πρέπει να πάρετε χρήµα από κάποιους και να το δώσετε
στους πολλούς. Να πάρετε από τους λίγους και να το δώσετε
στους πολλούς. ∆εν είναι αυτή η πολιτική σας και µην τροµο-
κρατείτε το λαό ότι, εν πάση περιπτώσει, διαλύεται το ασφαλι-
στικό σύστηµα. Όχι. Ο αγώνας των εργαζοµένων πρέπει εσάς να
σας αναγκάσει να λύσετε τα ζητήµατα και να µην είναι πρόβληµα
του λαού. Εσείς πρέπει να νιώσετε τροµοκρατηµένοι από την αδι-
κία που υπάρχει, από ένα κίνηµα διογκούµενο και όχι να νιώθει
φόβο ο λαός για να κάνει συνεχώς ανώφελες και επιζήµιες θυ-
σίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Εργα-

σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτρουµάνης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να δώσω µερικές απαντήσεις και διευκρινίσεις µετά

την τοποθέτηση της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Θα ήθελα να πω ότι συµφωνούµε
µε αυτά που ανέφερε για τις γυναίκες οι οποίες επιβαρύνονται
σηµαντικά εργαζόµενες διπλά και καλύπτοντας το έλλειµµα του
κοινωνικού κράτους που υπάρχει στη χώρα µας. Γι’ αυτό εξάλ-
λου κάνουµε διαπραγµάτευση και δεν αποδεχτήκαµε την πρό-
ταση µετά την απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, έτσι ώστε
να υπάρξει σταδιακή προσαρµογή αναπτύσσοντας παράλληλα
υποδοµές στήριξης της οικογένειας, γιατί φαντάζοµαι ότι θα
συµφωνήσουµε όλοι πως οι γυναίκες εργαζόµενες πρέπει να
έχουν τη στήριξη του κράτους, ενός σύγχρονου κοινωνικού κρά-
τους, όταν µεγαλώνουν τα παιδιά τους και όταν αυτά είναι σε
µικρή ηλικία. Εποµένως, εάν παράλληλα αναπτύξουµε αυτές τις
υποδοµές, µπορούµε στη συνέχεια να δούµε την προσαρµογή
αυτή που αφορά το δηµόσιο επί του παρόντος.

Εµείς αναστείλαµε την εφαρµογή της διάταξης που είχε ψη-
φιστεί από την προηγούµενη κυβέρνηση και αφορούσε την αύ-
ξηση των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης για τις γυναίκες στον
ιδιωτικό τοµέα που αντιµετωπίζουν πολύ µεγαλύτερα προβλή-
µατα απ’ αυτά που αντιµετωπίζουν οι εργαζόµενες στο δηµόσιο
ή στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Συµφωνούµε ότι το επίπεδο των ορίων ηλικίας που υπάρχει
στον ιδιωτικό τοµέα είναι τέτοιο που δεν επιδέχεται καµµία αύ-
ξηση, γι’ αυτό εξάλλου είπαµε ότι δεν υπάρχει θέµα αύξησης των
ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης –συζητώντας το ασφαλιστικό-
και είπαµε ότι δεν υπάρχει τέτοιο θέµα στη δική µας ατζέντα.

∆εν υπάρχει αλλαγή του τρόπου υπολογισµού των συντάξεων.
Οι συντάξεις υπολογίζονται µε βάση τα πέντε καλύτερα χρόνια
της τελευταίας δεκαετίας στο ΙΚΑ και αυτό ισχύει και σήµερα.
Απλά αν εννοείτε ότι για τους νέους εργαζόµενους υπάρχει µία
διαφοροποίηση ναι, πράγµατι, όλοι οι νέοι εργαζόµενοι ανεξάρ-
τητα αν εργάζονται στο δηµόσιο ή στον ιδιωτικό τοµέα, ανεξάρ-
τητα αν είναι αυτοαπασχολούµενοι ή µισθωτοί έχουν ενιαίο
καθεστώς. Και ως νέους εργαζόµενους µε βάση το ασφαλιστικό
σύστηµα εννοούµε εκείνους που έχουν ασφαλιστεί για πρώτη
φορά µετά την 1/1/1993. Εκεί είναι η τελευταία πενταετία.

Η πρόταση που κάνετε όµως, να υπολογίζεται µε το 80% του
τελευταίου µισθού έχει πολύ σηµαντικά προβλήµατα ακόµα και
αν θα την υιοθετούσαµε σήµερα. Έχει το πρόβληµα κατ’ αρχάς,
ότι µπορεί κάποιος εργαζόµενος να έχει για πολλά χρόνια χαµη-
λές αποδοχές και να έχει στο τέλος αυξηµένες αποδοχές, που
σηµαίνει καταστρατήγηση των διατάξεων για τα ασφαλιστικά τα-
µεία, για τη σύνταξη, για τον τρόπο απονοµής της. Υπάρχει
όµως, και το αντίστροφο που είναι χειρότερο. ∆ηλαδή, ένας ερ-
γαζόµενος να έχει καλές αποδοχές για µεγάλες περιόδους του
εργασιακού του βίου και να βρεθεί στο τέλος άνεργος να υπο-
χρεωθεί να εργαστεί για να συµπληρώσει τα ένσηµά του µε 500,
µε 600 ή 800 ευρώ και σε αυτή την περίπτωση µπορεί να έχει το
µισό εισόδηµα από αυτό που θα έπαιρνε µε τον τρόπο υπολογι-
σµού που ισχύει σήµερα.

Είπατε για τη βασική σύνταξη. Εµείς δεν είπαµε ποτέ ότι τα
486 ευρώ που παίρνει σήµερα, η κατώτερη σύνταξη στο ΙΚΑ θα
µειωθεί και θα γίνει 360 ευρώ. Είπαµε, κατ’ αρχάς, ότι δε µπο-
ρούµε να προσδιορίσουµε σήµερα το ποσό της βασικής σύντα-

ξης, γιατί η βασική σύνταξη θα εφαρµοστεί σε βάθος χρόνου. ∆ε
µπορεί να εφαρµοστεί άµεσα. Όµως, σε κάθε περίπτωση στη βα-
σική σύνταξη θα προστίθεται η σύνταξη που αναλογεί στο χρόνο
ασφάλισης.

Στο παράδειγµά σας, λοιπόν, θα µπορούσα να πω ότι, αν σή-
µερα εφαρµοζόταν ένα τέτοιο µοντέλο, η σύνταξη για έναν ερ-
γαζόµενο µε 1.000 ευρώ αποδοχές, αντί για 486 ευρώ, θα ήταν
530 ευρώ και όχι 360 ευρώ.

Τέλος, σε σχέση µε τους αγρότες, το ΠΑΣΟΚ είναι εκείνο το
οποίο έκανε τον ΟΓΑ ταµείο κύριας ασφάλισης και πρέπει να πω
ότι ήταν από τις µεγαλύτερες µεταρρυθµίσεις που έγιναν στο
ασφαλιστικό σύστηµα για να ενταχθούν ισότιµα οι αγρότες σ’
αυτό.

Σήµερα, ο κάθε αγρότης πληρώνει για την ασφάλισή του το
80% -έχουν επιλέξει τη φθηνότερη κατηγορία- και πληρώνει
µόλις 450 ευρώ το χρόνο και το δηµόσιο συµβάλλει µε διπλάσιο
ποσό, πληρώνει, δηλαδή, διπλάσιο ποσό για να καλυφθεί η σύ-
νταξη, για να καλυφθεί η περίθαλψη. Οι συντάξεις των αγροτών
έχουν αυξηθεί σηµαντικά. Βέβαια, παραµένουν ακόµη χαµηλές
σε σχέση µε τις συντάξεις των άλλων κλάδων. Είναι, όµως, αυτό
σε ένα βαθµό λογικό, επειδή το σύστηµα ξεκίνησε αργότερα.

Εµείς έχουµε δεσµευθεί και έχουµε κάνει ήδη το πρώτο βήµα
µέσα στο 2009 και 2010 στην αύξηση της βασικής σύνταξης των
αγροτών, έτσι ώστε να φτάσει στο τέλος της τετραετίας στα 550
ευρώ για το µεµονωµένο συνταξιούχο και στα 950 ευρώ για το
ζευγάρι.

∆εν είναι αλήθεια αυτό που έχω ακούσει και εγώ πολλές φορές
να λέγεται, ότι δεν µεταβιβάζεται η σύνταξη στον αγρότη ή στην
αγρότισσα σε περίπτωση θανάτου. ∆εν µεταβιβάζεται η προνοι-
ακή σύνταξη, δεν µεταβιβάζεται η βασική σύνταξη. Μεταβιβάζε-
ται η σύνταξη, όµως, που αντιστοιχεί σε καταβληθείσες
εισφορές. ∆ηλαδή, ο κλάδος κύριας σύνταξης όπως λειτουργεί,
λειτουργεί για όλα τα ταµεία µε ενιαίο τρόπο.

Έχω ακούσει, επίσης, όχι από εσάς, για το εργατικό ή αγρο-
τικό ατύχηµα. Ο ΟΓΑ, ξέρετε, δίνει σύνταξη ακόµα και µε µια
µέρα ασφάλισης, όπως και τα άλλα ταµεία. Αν κάποιος αγρότης
βρεθεί στη δύσκολη κατάσταση να έχει αγροτικό, εργατικό ατύ-
χηµα, ακόµη και µε µια µέρα ασφάλισης θα πάρει σύνταξη, όπως
συµβαίνει σε όλα τα ταµεία.

Τέλος, θέλω να πω ότι είναι πολύ σηµαντικό να ενταχθούν ένα
εκατοµµύριο εργαζόµενοι στην ασφάλιση και εµείς έχουµε ξεκι-
νήσει αυτή την προσπάθεια. Θα εντείνουµε τους ελέγχους, θα
αναλύσουµε τους λόγους για τους οποίους δεν συµφέρει ούτε
τον εργαζόµενο να είναι ανασφάλιστος ούτε την επιχείρηση να
έχει «µαύρη» εργασία και να είναι εκτεθειµένη στα πρόστιµα και
στις καταγγελίες. Ωστόσο, ακόµη και αν το ένα εκατοµµύριο ερ-
γαζόµενοι είχαν ενταχθεί στο ασφαλιστικό σύστηµα, πάλι η ανα-
λογία θα ήταν τέτοια που θα µας υποχρέωνε να δούµε ποια
επιπλέον βήµατα πρέπει να κάνουµε, για να έχει βιωσιµότητα το
ασφαλιστικό σε βάθος χρόνου.

∆εν υποτιµώ -και το λέω και πάλι- ότι έχει πολύ µεγάλη σηµα-
σία η ένταξη όλων των εργαζοµένων στο σύστηµα. Ωστόσο, δεν
αρκεί από µόνο του αυτό για να απαντήσει στα προβλήµατα που
έχουν να κάνουν κυρίως µε την µακροπρόθεσµη βιωσιµότητα του
συστήµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 29 Ιανουαρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1.- Η µε αριθµό 351/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κε-
δίκογλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την υλοποίηση της απόφασης της µεταστέγασης Μο-
νάδας Μεταγγίσεων της Μεσογειακής Αναιµίας από το ∆ρακο-
πούλειο (∆.Κ.Α.) στο νοσοκοµείο του Νέου Ερυθρού Σταυρού
κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 346/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Ζώη προς τους Υπουρ-
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γούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρ-
νησης και Οικονοµικών, σχετικά µε την αναδιοργάνωση της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 349/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τις δια-
πραγµατεύσεις του Οργανισµού FRONTEX – Τουρκίας κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 342/24/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τον εµπρησµό της Εβραϊκής Συναγωγής στα Χανιά
κ.λπ..

(Θα απαντήσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης).
5.- Η µε αριθµό 356/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου
Μουλόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε το σχεδιασµό του Υπουργείου για το Νοσο-
κοµείο Τρικάλων, τη λειτουργία της Μονάδας Εντατικής
Θεραπείας κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 348/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Να-
σιώκα προς τις Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά
µε το πρόγραµµα απονιτροποίησης στη Θεσσαλία κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 344/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το αρχαιολογικό
άλσος της Ακαδηµίας Πλάτωνος κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 350/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Πα-
πακωνσταντίνου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τις εργασιακές
σχέσεις γιατρών και άλλων εργαζοµένων στα δηµόσια νοσοκο-
µεία κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 352/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την πα-
ρεµπόδιση πραγµατοποίησης οµιλίας στο Πνευµατικό Κέντρο
του ∆ήµου Ηρακλείου κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 357/26-1-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την προστασία, ανάδειξη και διάσωση των υγροβιότοπων της Ατ-
τικής κ.λπ..

Η Γενική Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδος και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας κ. Αλέκα Παπαρήγα έχει το λόγο.

Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κύριε Υπουργέ, εµείς δεν ζητήσαµε τη σταδιακή εφαρµογή της
εξίσωσης της πενταετίας της γυναίκας, αλλά τη µη εφαρµογή
της -αυτό είναι καθαρό- και µε ορίζοντα µέλλοντος. Αυτό είναι
το ένα.

∆εύτερον, ξέρετε πάρα πολύ καλά τι σηµαίνει το ζήτηµα των
επαγγελµατικών ταµείων για το ∆ηµόσιο. Ανοίγει πολλούς
«ασκούς του Αιόλου» κι αυτό γίνεται ακριβώς και µέσα από την
εξίσωση της συνταξιοδότησης ανδρών και γυναικών και µέσα
από τη σταδιακότητα που πάτε να βάλετε.

Όσον αφορά, τον τρόπο υπολογισµού της σύνταξης, στην επι-
τροπή διαλόγου είναι σαφής αυτός ο προβληµατισµός που υπάρ-
χει. Άλλωστε και ο κ. Λοβέρδος είχε ανακοινώσει την αλλαγή του
τρόπου υπολογισµού της σύνταξης συν άλλα πράγµατα, όπως
φόρο για τ’ ασφαλιστικά ταµεία κ.λ.π..

Ξεκαθαρίζουµε το εξής πράγµα: Ο υπολογισµός της σύντα-
ξης, πριν απ’ όλα, καθορίζεται από το µισθό, αν έχεις σταθερή
δουλειά και καλό µισθό. Αυτό είναι το κυριότερο. Αν θέλετε, οι
ανάγκες και η ελληνική πραγµατικότητα σε κάνουν να σκέφτεσαι

«τους τελευταίους χρόνους, τους τελευταίους µήνες, την τελευ-
ταία πενταετία κ.λ.π.», ξεκαθαρίζοντας, εν πάση περιπτώσει, ότι
αν ένας έχει µια προϋπηρεσία δεκαπέντε-είκοσι χρόνια, δεν µπο-
ρεί να πάει να βρει µια δουλειά που να τον πάει πιο πίσω.

Βέβαια, επειδή ίσως είστε γνώστης τού πού θα πάνε τα πράγ-
µατα –όχι µόνο από την πολιτική σας, αλλά απ’ όλη την αγορά ερ-
γασίας- είναι πολύ πιθανό ένας –και γίνεται τώρα πια- να ξεκινάει
να δουλεύει µε 1.500 ευρώ και να καταλήξει µε 400.

Εποµένως, εµείς έχουµε µια συγκροτηµένη πρόταση που λέει
το εξής πράγµα: Κατώτατος µισθός 1.400 ευρώ. Ξεκινάς, δη-
λαδή, κατοχυρώνοντας τον κατώτατο µισθό. Αυτό είναι ένα θέµα.
Εποµένως, όταν µιλάς για έναν αξιοπρεπή κατώτατο µισθό, ση-
µαίνει ότι ο ασφαλισµένος έχει καταβάλει και εισφορές. Και έχει
καταβάλει εισφορές σ’ όλον τον εργάσιµο βίο. Βέβαια, άµα είναι
άνεργος τα περισσότερα χρόνια, δεν φταίει αυτός και δεν µπο-
ρεί να τιµωρηθεί, να µην έχει δηλαδή και σύνταξη.

Άρα, λοιπόν, η πρότασή µας δεν είναι µία τυχοδιωκτική πρό-
ταση που ν’ αρέσει στους εργαζόµενους, δηλαδή «πήγαινε και
βάλε τον τελευταίο µήνα µεγαλύτερο µισθό». Αλλά κι εµείς προ-
σαρµόζουµε τις προτάσεις σε µία πραγµατικότητα στην οποία
ζούµε και η οποία πραγµατικότητα οδηγεί τα πράγµατα στην
απόλυτη µείωση των συντάξεων, δεν θα πω τη σχετική, γιατί σχε-
τική µπορεί να γίνει και αυξάνοντας τις συντάξεις.

Ξέρουµε ότι συγκροτήσατε τον ΟΓΑ. Τότε τι να σας πω «πε-
ρασµένα µεγαλεία, διηγώντας τα να κλαις»; Εν πάση περιπτώσει,
χάρη κάνατε στους αγρότες; ∆εν κάνατε χάρη. Ξεχνάτε ότι κά-
ποτε το ισοζύγιο της Ελλάδας ήταν πλεονασµατικό ακριβώς
χάρη στην αγροτική οικονοµία, όπου ο κύριος φορέας παραγω-
γής είναι οι µικροµεσαίοι αγρότες; Αυτό το ξέρετε πάρα πολύ
καλά.

∆εύτερον, κοπανάτε συνέχεια στους αγρότες για τις επιδοτή-
σεις. Γιατί δόθηκαν οι επιδοτήσεις από την Κοινότητα; Ξέρουµε
πάρα πολύ καλά γιατί δόθηκαν. Για να πουλούν φθηνά τα προϊ-
όντα τους στους εµποροβιοµηχάνους. ∆ύο λύσεις είχαν. Είτε να
χρηµατοδοτούν τους εµποροβιοµηχάνους και να τους δίνουν
«ζεστό» χρήµα, όπως γίνεται τώρα, για να παίρνουν ασφαλισµέ-
νους και ν’ απαλλάσσονται από τα έξοδα των εισφορών, είτε θα
το έδιναν στους συνεταιρισµένους αγρότες.

Αυτό θα βοηθούσε σε δύο πράγµατα: να πέφτουν οι τιµές για
τους εµποροβιοµηχάνους σε ό,τι πουλούσαν σ’ αυτούς για κον-
σερβοποίηση, χυµοποίηση και άλλα και στους εµπόρους για πώ-
ληση κι από την άλλη µεριά, κάτι έµεινε παραπάνω στους
αγρότες, το οποίο βεβαίως προσωρινά για δέκα-δεκαπέντε χρό-
νια βελτίωσε σχετικά και απόλυτα τη διαβίωσή τους και το εισό-
δηµά τους. Αυτό είναι γεγονός. Η ύπαιθρος δεν είναι όπως ήταν
πριν τριάντα χρόνια. Αυτό το βλέπουµε. Αλλά «πίσω έχει η
αχλάδα την ουρά». Κι η «ουρά της αχλάδας» είναι εδώ και δέκα,
δεκαπέντε χρόνια.

Λέτε ότι δεν θα αλλάξει η σχέση συνταξιούχων κι εργαζοµέ-
νων. Εγώ δεν κατάλαβα για το ένα εκατοµµύριο που βάζετε.
Εσείς βάζετε νοικιασµένους µε όλες τις σύγχρονες µορφές.

Η «µαύρη» εργασία για µας δεν είναι µόνο η µη δηλωµένη. Βε-
βαίως, κλασικά είναι η µη δηλωµένη. «Μαύρη» εργασία είναι και
η νοµιµοποίηση αυτών των µορφών που κάνετε. Είδαµε το νο-
µοσχέδιο και µάλιστα βάζετε από κάτω και το κερασάκι στην
τούρτα, ότι συµφωνούν κι οι εργαζόµενοι. Μέσα σε συνθήκες αυ-
ξανόµενης ανεργίας, είναι δυνατόν ο εργαζόµενος εύκολα να
πάει να καταγγείλει, αν οι τρεις µήνες τον οδήγησαν στο να θε-
ωρηθεί αορίστου χρόνου; Και τι είναι σήµερα το αορίστου χρό-
νου; Εµποδίζει κανέναν από την απόλυση το αορίστου χρόνου;
∆εν µου λέει τίποτα το αορίστου χρόνου, απολύτως τίποτα.
Απλώς δεν λέει συµβασιούχοι. Και οι αορίστου χρόνου στην
ουσία ένα είδος συµβασιούχων θα γίνουν.

Απ’ αυτήν την άποψη, βεβαίως τα ασφαλιστικά ταµεία θα
έχουν πρόβληµα. ∆εν πρόκειται να µπει ένα εκατοµµύριο, πολύ
λιγότεροι πρόκειται να µπουν. Και µιλάµε για την Εθνική Στατι-
στική στην Ελλάδα και πώς κάνει τους υπολογισµούς και δεν
παίρνουµε τη στατιστική της Ευρώπης που ένα µήνα το χρόνο
να δουλεύεις, θεωρείσαι κανονικά εργαζόµενος.

Όµως, τα ασφαλιστικά ταµεία δεν τροφοδοτούνται µε εισφο-
ρές, ούτε και το τραπέζι του εργαζόµενου ένα µήνα το χρόνο
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τροφοδοτείται µε τα απαραίτητα προϊόντα.
∆εχόµαστε ότι τα πράγµατα είναι κρίσιµα, αλλά είναι κρίσιµα

γιατί υπάρχει αντεργατική, αντιλαϊκή, αντιασφαλιστική πολιτική
και γιατί το µάρµαρο της κρίσης πρέπει να το πληρώσει ο λαός
και κανένας άλλος. Αυτό είναι το θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα έξι µαθητές και µα-
θήτριες και δύο εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους της δεύτερης οµά-
δας από το 5o Γυµνάσιο Γαλατσίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Μητσοτάκης

ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Έχει ζητήσει το λόγο ο Kοινοβουλευτικός Eκπρόσωπος της

Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαρκόπουλος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι λίγοι γραµ-

µένοι στον κατάλογο. Θα µπορούσαµε να µιλήσουµε πρώτα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ζήτησα το λόγο, επειδή

έχω µια υποχρέωση και δεν θα µπορέσω να παρακολουθήσω.
Θα ήθελα να κάνω µια µικρή διακοπή για τρία λεπτά για να κα-
τατεθεί και η άποψη. Αν πάλι δεν είναι δυνατόν, δεν πειράζει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το τυπικό είναι να
προηγηθούν οι του καταλόγου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κύριος Υπουργός δεν
έκανε τοποθέτηση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι, έκανε µια παρέµ-
βαση.

Θα µπορούσατε βέβαια να πάρετε το λόγο µε τη συναίνεση
του Σώµατος.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κανονικά πρέπει να ακολουθηθεί η τάξη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν πειράζει, κύριε Πρό-

εδρε. Ας συνεχίσουµε µε τον κατάλογο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Μαρκόπουλος,

λοιπόν, λέει να συνεχίσουµε µε τον κατάλογο.
Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Πρωτόπαπας έχει το λόγο για

επτά λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, είναι πάρα πολύ σηµαντικό ότι το Κοµµουνι-

στικό Κόµµα πήρε αυτή την πρωτοβουλία, µε την οποία διευκο-
λύνει να γίνει αυτός ο διάλογος για το ασφαλιστικό σήµερα στη
Βουλή. Καλό θα ήταν, όµως και το Κοµµουνιστικό Κόµµα να συµ-
µετέχει, µε τις απόψεις του βεβαίως, και στο διάλογο ο οποίος γί-
νεται αυτή τη στιγµή για το ασφαλιστικό και από τον οποίο
απουσιάζει, διότι είναι λογικό ότι κάθε άποψη που λείπει από το
τραπέζι του διαλόγου, έστω και αν κατατίθεται εδώ, δεν διευκο-
λύνει και τα τελικά συµπεράσµατα, τα οποία αυτή τη στιγµή η
Κυβέρνηση επιχειρεί, εν όψει της γενικότερης ανάγκης για ανα-
µόρφωση του ασφαλιστικού συστήµατος. Είναι καλό να κουβε-
ντιάζουµε πάνω σε τέτοιες πρωτοβουλίες, αλλά πρέπει να
κουβεντιάζουµε παντού.

Τώρα µπαίνω στην ουσία του νοµοσχεδίου. Όπως τόνισε η ει-
σηγήτριά µας, η κ. Μίχου, διαφωνούµε και επί της ουσίας. Μην
οχυρωνόµαστε πίσω από τις συνταγµατικές προβλέψεις. Είναι
λάθος να οχυρωνόµαστε και να λέµε «ξέρετε, δεν µπορούµε,
διότι δεν προβλέπεται». Υπάρχει και διαφωνία επί της ουσίας, όχι
επειδή κανείς δεν θέλει είτε να κρατηθούν χαµηλά τα όρια ηλι-
κίας είτε να αυξηθούν οι συντάξεις είτε να αυξηθεί ο βασικός µι-
σθός είτε να υπάρχει καλύτερη διαχείριση των αποθεµατικών,
αλλά γιατί οι σηµερινές συνθήκες στην οικονοµία και στο ασφα-
λιστικό σύστηµα καθιστούν στην ουσία εξωπραγµατική τη δυνα-
τότητα υιοθέτησης µιας τέτοιας πρότασης.

∆εν µπορούν αυτή τη στιγµή να µειωθούν τα όρια ηλικίας, δεν
µπορεί αυτή τη στιγµή να µιλήσει κανείς για βασικό µισθό 1.400
ευρώ, δυστυχώς –µακάρι να µπορούσαµε, ποιος είναι εκείνος

που δεν το θέλει;- και βεβαίως υπάρχουν και σοβαρές διαφωνίες
και στο θέµα της διαχείρισης των αποθεµατικών.

Μ’ αυτή την έννοια, η µη έγκριση από µας της πρότασης του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος, κατά τη γνώµη µου είναι το θέµα της
ουσιαστικής διαφωνίας, τουλάχιστον κάτω από το βάρος της ση-
µερινής συγκυρίας και της προσπάθειας που γίνεται στην οικο-
νοµία. Είναι, όµως, καλό ότι γίνεται κουβέντα.

Και έρχοµαι σε ορισµένες πτυχές αυτής της κουβέντας. Η
πρώτη αφορά τα αποθεµατικά. Νοµίζω ότι κάποια στιγµή πρέπει
να τελειώσουµε µε τις κουτοπονηριές. Και αναφέροµαι στην το-
ποθέτηση που έκανε ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, ο κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος. ∆εν είναι δυνατόν κάθε φορά
να παίρνουµε όποια περίοδο µας βολεύει, όποια περίοδο θεω-
ρούµε ότι υπηρετεί τις απόψεις µας και να λέµε «ξέρετε, την τάδε
περίοδο τα αποθεµατικά αυξήθηκαν, ενώ τη δείνα περίοδο τα
αποθεµατικά µειώθηκαν».

Παράδειγµα. Αν κάποιος πάρει τα αποθεµατικά και τα µετρή-
σει από το 1994 ως το 2004, δηλαδή την περίοδο των κυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ, θα δει ότι παρά την επένδυση του 20%-25%
στο Χρηµατιστήριο, τα αποθεµατικά αυτά έχουν αυξηθεί και µά-
λιστα έχουν αυξηθεί σηµαντικά. Αν πάρει την περίοδο 1999-2001
ως περίοδο αναφοράς θα πει ότι µειώθηκαν. Θεωρώ όλη αυτή
τη συζήτηση µια συζήτηση άνευ περιεχοµένου, µια συζήτηση
κουτοπόνηρη. Και νοµίζω ότι δεν µπορούµε να συµµετέχουµε
στη συνέχεια και να πετάµε νούµερα τα οποία σε τελική ανάλυση
εµπεριέχουν το στοιχείο της αυθαιρεσίας, διότι καθορίζουµε από
µόνοι µας την περίοδο αναφοράς.

Τι γίνεται, λοιπόν, µε τα αποθεµατικά; Ας µιλήσουµε ουσια-
στικά. Πρέπει τα αποθεµατικά να πηγαίνουν µόνο σε καταθέσεις
στο κράτος, στην Τράπεζα της Ελλάδος; Θα ξαναγυρίσουµε
πίσω στη δεκαετία του 1980 που τότε καταγγέλλαµε όλοι ότι κατ’
ουσίαν τα αποθεµατικά δεν αξιοποιούνται, µε αποτέλεσµα να
χάνει πολλά δισεκατοµµύρια το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας
µας; Κατά τη γνώµη µας δεν µπορούµε να γυρίσουµε πίσω σ’
αυτό το σύστηµα.

Βεβαίως δεν µπορεί να παίζει κανείς µε δοµηµένα και το
έχουµε τονίσει αυτό. Βεβαίως, χρειάζεται να υπάρχει αρχή ελέγ-
χου. Βεβαίως, χρειάζεται να υπάρχει λογοδοσία. Βεβαίως, χρει-
άζεται να υπάρχει διαφάνεια και κανόνες που να υποχρεώνουν
σε ορθή διαχείριση. Αλλά να µην πάµε στο άλλο άκρο τώρα. Για
σκεφτείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι θα γίνει εάν τα απο-
θεµατικά των ταµείων είναι όλα κατατεθειµένα, επί παραδείγµατι,
στην Τράπεζα της Ελλάδος; ∆εν µου λέτε τι θα γίνει µε την
Εθνική Τράπεζα;

Θα φέρω ένα παράδειγµα. Όπως γνωρίζετε σήµερα η µεγα-
λύτερη Τράπεζα της χώρας ελέγχεται κατ’ ουσίαν από τα Ασφα-
λιστικά Ταµεία και έτσι µπορεί το κράτος και ανακοινώνει είτε επί
Νέας ∆ηµοκρατίας είτε επί ΠΑΣΟΚ την τοποθέτηση του διοικη-
τού. Σήµερα, έχουµε τον κ. Ράπανο και τον κ. Ταµβακάκη. Βε-
βαίως, εξελέγησαν τυπικά από τη γενική συνέλευση, όµως όλοι
γνωρίζουµε ότι κουµάντο στη γενική συνέλευση κάνουν τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Εάν δεν είχαν µετοχές της Εθνικής Τράπεζας,
όπως ζητάτε στην πρότασή σας, κυρίες και κύριοι του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος, ουσιαστικά λέµε «δώστα στη «MORGAN
τάδε», η στην παράταξη δείνα». Και βεβαίως, δεν είναι αυτό πρό-
θεσή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Έλεος! Και οι ταχυδακτυλουργίες
έχουν όρια.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και βεβαίως δεν είναι αυτό πρό-
θεση σας, το τονίζω, κύριε Μαυρίκο.

Αλλά σκεφτείτε ότι έτσι ελέγχεται σήµερα η Εθνική Τράπεζα.
Λοιπόν, δεν γίνεται να µην υπάρχει δυνατότητα αυτής της ευελι-
ξίας. Μην στερούµε αυτή την ευελιξία. Ξαναλέω, µε έλεγχο και
λογοδοσία.

Θεωρώ όσον αφορά τα δοµηµένα, ότι τα δοµηµένα δεν είναι
οµόλογα, γιατί είπε ο κ. Γιακουµάτος πριν ότι εσείς προβλέπετε
να επενδύετε σε οµόλογα. Τα οµόλογα είναι µία πολύ καθαρή
και πολύ διαφανής επένδυση. Τα δοµηµένα δεν είναι ούτε κα-
θαρή, ούτε διαφανής επένδυση. Επειδή είµαι τραπεζικός τυχαί-
νει να ξέρω ότι τα δοµηµένα στην ουσία είναι τζόγος. Εάν πάει
τόσο το τάδε χρηµατιστήριο, εσύ θα πάρεις τόσο. Εάν πάει
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δείνα, εσύ θα πάρεις παρακάτω.
Αυτό φυσικά το κατηγορούµε και φυσικά ζητάµε εξεταστική

για να δούµε τι έγινε. Και εάν θέλει ο κ. Γιακουµάτος να συµβά-
λει, το καλύτερο που έχει να κάνει, αντί να ψάχνει να βρει αν είναι
της ΠΑΣΚΕ, αν είναι της ∆ΑΚΕ ή άλλα τέτοια γραφικά, θα είναι να
ψηφίσει την εξεταστική επιτροπή, να µπει και µέσα, προκειµένου
να βρούµε τελικά τι έγινε µε το σκάνδαλο των δοµηµένων οµο-
λόγων.

Κλείνω µε τα αποθεµατικά µε µία µόνο παρατήρηση. Κοιτάξτε
τώρα ας µην ξύνουµε αυτή την ιστορία. Η ιστορία της «ΑΚΡΟ-
ΠΟΛΙΣ» όπως και η ιστορία της «Π & Κ» Χρηµατιστηριακής είναι
µία ιστορία γαλάζιου σκανδάλου και ας µην οχυρώνεται η Κυ-
βέρνηση πίσω από τυχόν δικαστικές προσφυγές και αποφάσεις
από την Ακρόπολη, στη γνωστή γαλάζια Χρηµατιστηριακή, για
να πούµε τα πράγµατα µε όνοµά τους. Και να σας πω γιατί δεν
πρέπει να οχυρώνεται; ∆ιότι επί ένα χρόνο δεν έκανε τίποτα. Επί
ένα χρόνο είχε εξαγγείλει µε τυµπανοκρουσίες το πρόστιµο των
2,5 δισεκατοµµυρίων και δεν έκανε τίποτα, µα απολύτως τίποτα
ο αρµόδιος Υπουργός, προκειµένου να ζητήσει να το εισπράξει.
Έδωσε όλο το χρόνο δηλαδή στη Χρηµατιστηριακή και να προ-
σφύγει και να πάρει τις αποφάσεις που ήθελε και να προκαλέ-
σει, ουσιαστικά µετά, ως τυπική πλέον διαδικασία, τη διαγραφή
των προστίµων.

Είναι σαν τη γνωστή ιστορία «τις χειροπέδες τις είδατε»; Και
µετά όχι µόνο χειροπέδες δεν είδαµε, ελεύθερους τους κου-
µπάρους είδαµε. Το ίδιο πράγµα ουσιαστικά γίνεται. Παίζουµε
µε τις εντυπώσεις.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Χειροκροτούµενους.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και χειροκροτούµενους, όπως µου

τονίζει ο κ. Ευθυµίου.
Παίζουµε µε τις εντυπώσεις, παίζουµε µε την επικοινωνία και

στην ουσία και οι κουµπάροι ήταν ελεύθεροι και το πρόστιµο δεν
εισπράχθηκε όπως έγινε και µε όλα τα άλλα πρόστιµα, τα οποία
στεντορεία –υποτίθεται- τη φωνή και µε τυµπανοκρουσίες εξήγ-
γειλε η τότε κυβέρνηση.

Έρχοµαι στα χρέη. Κάνει πολύ καλά ο κ. Λοβέρδος και ζητάει
τα χρέη. ∆εν ξέρω πόσα θα εισπράξει, αλλά ξέρω ότι κάνει πολύ
καλά και τα ζητάει, όπως και πρέπει να σταµατήσει αυτή η ιστο-
ρία µε το σκάνδαλο των φαρµακευτικών εταιρειών.

Πληροφορήθηκα σήµερα, κύριε Υπουργέ, ότι ζητάτε από δια-
κόσιες εξήντα τρεις φαρµακευτικές εταιρείες να καταβάλουν
32.000.000 ευρώ για το δεύτερο τετράµηνο ή κάπου εκεί του
2009.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Σαφώς, αυτό πρέπει να γίνει. Χάνουµε, λοιπόν, 120.000.000

ευρώ το χρόνο από τα ασφαλιστικά ταµεία, διότι ουδείς µέχρι
τώρα ζήταγε την επιστροφή από τις φαρµακευτικές εταιρείες.
Χαρίζαµε 120.000.000 ευρώ το χρόνο σε συγκεκριµένες φαρµα-
κευτικές και αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί.

Έρχοµαι σε δύο ακόµη παρατηρήσεις και κλείνω.
Η Πρώτη παρατήρηση. Γίνεται πολλή συζήτηση εάν θα έχουµε

αναδιανεµητικό ή κεφαλαιοποιητικό σύστηµα. Το αναδιανεµη-
τικό, βεβαίως, είναι κοινωνικά πιο δίκαιο πάντα. Όµως, κάτω από
τη σηµερινή συγκυρία εγώ πιστεύω ότι ο προβληµατισµός που
αναπτύσσεται στο Υπουργείο είναι σωστός. Βασική σύνταξη συν
ανταποδοτικότητα. Γιατί είναι σωστός; Πρώτον, διότι πρέπει να
υπάρχει ένα κίνητρο για να αποφύγουµε την εισφοροδιαφυγή και
δεύτερον, διότι χρειάζεται και κάτι άλλο. Έχει αλλάξει πια ο ερ-
γασιακός βίος.

Όπως είπε και ο κύριος Υφυπουργός πριν, το τονίζω και εγώ,
γιατί νοµίζω ότι αυτό πρέπει να το καταλάβουµε πια, ιδιαίτερα
στον ιδιωτικό τοµέα δεν φθάνεις στο ανώτατο επίπεδο της αµοι-
βής σου στα εξήντα δύο σου ή στα εξήντα σου χρόνια. Αυτό ήταν
παλαιά.

Σήµερα, στον ιδιωτικό τοµέα φτάνεις στο ανώτατο επίπεδο της
αµοιβής σου στα σαράντα σου, στα σαράντα πέντε σου, στα σα-
ράντα οκτώ σου, πολύ λίγο στα πενήντα και µετά. Ουσιαστικά
µετά αναγκάζεσαι να δουλεύεις µε χειρότερους όρους. Αναγκά-
ζεσαι να προσαρµόζεις τον εαυτό σου στις διαφορετικές σκλη-

ρές, δυστυχώς, έως απάνθρωπες, µερικές φορές, συνθήκες που
διαµορφώνει η αγορά. Άρα, αναγκάζεσαι να παίρνεις λιγότερα.

∆εν µπορεί, λοιπόν, ο υπολογισµός να γίνεται µόνο µε βάση
τους τελευταίους µισθούς και τις τελευταίες αποδοχές. Χρειά-
ζεται να ληφθεί υπ’ όψιν και το βασικό το προνοιακό, αλλά και η
συνολική προσφορά σου στο σύστηµα και η συνολική παρουσία
σου στο σύστηµα και τα λεφτά που ο ίδιος προσέφερες, δηλαδή,
µε τη δουλειά σου και τις δυνάµεις σου.

∆εύτερον, κύριε Υπουργέ, φοβάµαι επειδή ακούω για φόρους
και πόρους ότι η περίοδος είναι τελείως ακατάλληλη για να µπει
φόρος, έστω και εάν αντιµετωπίζουµε µεγάλο πρόβληµα στο
ασφαλιστικό. Πρέπει να βρεθούν πόροι µε άλλες πηγές. Ίσως µε
κάποιες επιβαρύνσεις σε κάποιους που ρυπαίνουν, ίσως µε κά-
ποιες επιβαρύνσεις στον τζόγο, ίσως µε κάποιες επιβαρύνσεις
σε επιµέρους δραστηριότητες. Θα µαζέψουµε παραπάνω λεφτά,
αλλά φοβάµαι ότι η παρουσία ενός γενικευµένου φόρου θα λει-
τουργήσει ιδιαίτερα αρνητικά κάτω από τις σηµερινές συνθήκες.

Κλείνω, λέγοντας, ότι περιµένουµε τα αποτελέσµατα του δια-
λόγου για να κουβεντιάσουµε πολύ εγκαίρως πάνω στο τι πρέπει
να γίνει στο ασφαλιστικό. Θεωρώ όµως ότι πρέπει να κλείσει και
µία εκκρεµότητα, µια και µιλάµε για το ασφαλιστικό και τα ασφα-
λιστικά ταµεία και αυτή είναι ο διορισµός διοικήσεων. Υπάρχει
σοβαρή καθυστέρηση τέσσερις µήνες τώρα και υπάρχει και εκ-
κρεµότητα γύρω από τον διορισµό διοικήσεων στα ασφαλιστικά
ταµεία. Αυτό σηµαίνει ότι δεν µπορεί να γίνει παντού καλός προ-
γραµµατισµός, αυτό σηµαίνει ότι δεν µπορεί να γίνει παντού σω-
στός έλεγχος, αυτό σηµαίνει ότι δεν µπορεί να εφαρµόσουµε τις
πολιτικές τις οποίες εξαγγέλλουµε, από τη στιγµή που ο άλλος
αισθάνεται εκκρεµής, προσωρινός και δεν ξέρει αύριο τι θα γίνει.

Κλείστε αυτή την εκκρεµότητα και αναφέροµαι γενικότερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κλείστε και εσείς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κλείνω και εγώ, λέγοντας ότι για

να προχωρήσουµε µπροστά πρέπει σε κάποια φάση να παίρ-
νουµε αποφάσεις και να τις παίρνουµε στην ώρα τους. Στην ώρα
τους και µε τον τρόπο τους!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Γιώργος Μαρίνος,
Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πρόταση
νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για την κοινωνική
ασφάλιση είναι και τεκµηριωµένη και ρεαλιστική και βεβαίως,
είναι επεξεργασµένη από µία συγκεκριµένη σκοπιά, από τη σκο-
πιά των εργατικών, λαϊκών συµφερόντων. Και από αυτή την
άποψη έχει σηµασία η ευθύνη που αναλαµβάνουν τα άλλα κόµ-
µατα, απορρίπτοντας αυτή την πρόταση που ανοίγει σοβαρά θέ-
µατα. Και πολύ περισσότερο πρέπει να καυτηριάσουν οι
εργαζόµενοι αυτή τη µέθοδο Πρωτόπαπα που ακούστηκε εδώ,
που είναι εξωπραγµατική πρόταση.

Τί λέει η πρόταση; Λέει, ότι µε πολλούς τρόπους όλα αυτά τα
χρόνια οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ,
το αστικό κράτος, η µεγαλοεργοδοσία κατέκλεψαν τα ταµεία.
Κατέκλεψαν τα ταµεία µε την εισφοροδιαφυγή, κατέκλεψαν τα
ταµεία µε την καταλήστευση των αποθεµατικών, κατέκλεψαν τα
ταµεία µε το Χρηµατιστήριο, µε τα οµόλογα, µε τα δοµηµένα
οµόλογα και µας καλούν οι Βουλευτές, τα στελέχη της Νέας ∆η-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, αυτά να τα παραγράψουµε στο
όνοµα, ότι δεν υπάρχουν χρήµατα. Αυτό είναι κριτήριο να τους
κρίνουν οι εργαζόµενοι.

Εµείς λέµε το εξής: Χρήµατα υπήρχαν, χρήµατα υπάρχουν.
Και αυτά τα χρήµατα είναι στα ταµεία, στις τσέπες του µεγάλου
κεφαλαίου. Και χρήµατα έχει ο προϋπολογισµός, αλλά η διανοµή
του προϋπολογισµού έχει ένα συγκεκριµένο στόχο, να στηρίξει
τους βιοµήχανους, τους εφοπλιστές, τους µεγαλέµπορούς και
τα άλλα τµήµατα της πλουτοκρατίας.

Υπάρχει ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα. Από τη στιγµή που είναι
αναµφισβήτητο ότι υπάρχουν οφειλές της εργοδοσίας και του
κράτους, έχει κανείς δικαίωµα αυτές να τις παραγράφει στο
όνοµα της οποιασδήποτε οικονοµικής σκοπιµότητας;

Νοµίζουµε ότι και αυτό είναι κριτήριο το οποίο εκθέτει ανεπα-
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νόρθωτα και το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία, όσο επίσης και
την ηγεσία του ΛΑΟΣ που τοποθετήθηκε σε αυτή την κατεύ-
θυνση, µε την έννοια ότι δεν υπάρχουν χρήµατα.

Το δεύτερο σχόλιο που ήθελα να κάνω, αφορά το κάλεσµα για
τον κοινωνικό διάλογο. Είναι πολύ υποκριτική η θέση που λέει,
κάνουµε εδώ διαπάλη, αντιπαρατιθέµεθα επί της ουσίας, εκ-
φράζονται διαφωνίες, απορρίπτεται η πρόταση ή οι προτάσεις
του ΚΚΕ και σας καλούµε να έρθετε στον κοινωνικό διάλογο για
να θέσετε πάλι αυτές τις απόψεις που έχουµε απορρίψει. Είναι
πολύ υποκριτικό!

Ο κοινωνικός διάλογος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι δο-
κιµασµένος, είναι παγίδα, είναι δόκανο και αυτό έχει αποδειχθεί
στη ζωή. Παράδειγµα. Οι νόµοι Σιούφα το 1990-1992, ο νόµος
Ρέππα το 2002, ο νόµος της κ. Πετραλιά, της Νέας ∆ηµοκρατίας,
το 2008 έκαναν πολύ σοβαρές αντιλαϊκές αλλαγές. Ανέτρεψαν
πολύ σηµαντικά ασφαλιστικά και κοινωνικά δικαιώµατα. Το
όχηµα, µέσα από το οποίο διαµορφώθηκε το έδαφος για την επι-
βολή αυτών των σκληρών αντιλαϊκών µέτρων, ήταν ο στηµένος
κοινωνικός διάλογος, ο διάλογος της σκοπιµότητας, στον οποίο
πράγµατι συµµετείχε η πλειοψηφία της ΓΣΕΕ και της Α∆Ε∆Υ, που
δεν έχει καµµία σχέση µε τα εργατικά λαϊκά συµφέροντα. Ήταν,
είναι και έτσι θα λειτουργήσει και στην πορεία, ένας «δούρειος
ίππος», ο οποίος διευκολύνει τη στρατηγική του κεφαλαίου και
την αντιλαϊκή πολιτική.

Μέσα από τον κοινωνικό διάλογο επιβλήθηκε το 65ο έτος της
ηλικίας σαν όριο ηλικίας και γενικεύθηκε στην πορεία. Μέσα από
τον κοινωνικό διάλογο επιβλήθηκε ως όριο ηλικίας, µε προαιρε-
τικό τρόπο, το 67ο έτος της ηλικίας. Μέσα από τον κοινωνικό διά-
λογο επιβλήθηκε αυτό το χάλι που επικρατεί στο επίπεδο των
συντάξεων, που τεκµηριώνεται µ’ αυτό το στοιχείο που λέει ότι το
70% των συνταξιούχων παίρνει σύνταξη κάτω από τα 600 ευρώ.
Νοµίζουµε ότι είναι ανάγκη, πράγµατι, να βγουν σηµαντικά συ-
µπεράσµατα για όλα αυτά τα ζητήµατα.

Και αναφερόµενος στα αποθεµατικά και κάνοντας ένα σχόλιο
σε αυτά που έθεσε ο κ. Πρωτόπαπας, θα ήθελα να πω το εξής:
Και οι µετοχές και τα οµόλογα έχουν λειτουργήσει πρακτικά σαν
στοιχεία αυτού του χρηµατιστηριακού παιχνιδιού, έχουν λει-
τουργήσει σαν στοιχεία του τζόγου. Μπορούσα να πω µε ένα
στοιχείο το εξής: Το Μάρτη του 2000, επί κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ, ο
τότε ∆ιοικητής του ΙΚΑ ο κ. Νεκτάριος δήλωσε ότι το σύνολο σχε-
δόν των αποθεµατικών του οργανισµού είναι στο Χρηµατιστήριο
και έχουν χαθεί ήδη –έλεγε τότε- 5 δισεκατοµµύρια δραχµές. Συ-
νεπώς, η λογική που προσπαθεί να νοµιµοποιήσει το τζόγο είναι
κατακριτέα από το σύνολο των εργαζοµένων, γιατί έχει λειτουρ-
γήσει πολύ αρνητικά για τα συµφέροντά τους.

Η πρόταση του ΚΚΕ είναι τεκµηριωµένη, αφορά τίτλους του
δηµοσίου και είναι συκοφαντία και απαράδεκτη αναφορά αυτό
που έκανε ο κ. Πρωτόπαπας θέτοντας το ζήτηµα της «MORGAN
STANLEY».

Τελειώνω, αγαπητοί συνάδελφοι, λέγοντας το εξής: Η Κυβέρ-
νηση καλλιεργεί ένα κλίµα εκβιασµού και τροµοκρατίας. Προ-
σπαθεί να εισάγει ψεύτικα, απαράδεκτα διλήµµατα για να
επιβάλει πολύ σοβαρές αντιδραστικές αλλαγές, ακολουθώντας
την ίδια πολιτική που είχε η Νέα ∆ηµοκρατία. Τι λέει η Κυβέρ-
νηση –και αυτό οι εργαζόµενοι πρέπει να το ξετινάξουν, να το
διαλύσουν- «ανταποδοτικότητα στην κοινωνική ασφάλιση, θα κα-
ταβάλεις τόσες εισφορές και θα έχεις τόση σύνταξη». Όµως οι
εργαζόµενοι κατά τη διάρκεια του εργασιακού βίου δεν καταβά-
λουν µόνο εισφορές. Καταβάλουν τα νιάτα τους, καταβάλουν τη
ζωή τους και έχουν δικαίωµα να έχουν µία σύνταξη υψηλού επι-
πέδου και υψηλού επιπέδου κοινωνικές παροχές. Η θέση περί
ανταποδοτικότητας είναι ένα από τα πιο επικίνδυνα στοιχεία ανα-
τροπής του κοινωνικού χαρακτήρα της ασφάλισης. «∆εν είναι
µόνο αυτό», λέει η Κυβέρνηση. «Πρέπει να αναζητήσουµε πό-
ρους για τη στήριξη του Ταµείου Αλληλεγγύης». Και κατευθύνε-
ται στη συγκέντρωση νέων φόρων από τα λαϊκά στρώµατα.

Αυτό είναι πρόκληση, γιατί οι εργαζόµενοι έχουν πληρώσει και
πληρώνουν συνεχώς, φορολογία, ασφαλιστικές εισφορές. Πλη-
ρώνουν µε χίλιους δύο τρόπους την υγεία και την πρόνοια και
έχουν δικαίωµα και υποχρέωση να δώσουν αποφασιστική απά-
ντηση στο σύνολο αυτού του νέου αντιλαϊκού, αντεργατικού πα-

κέτου που φέρνει ή που προετοιµάζεται να φέρει, το επόµενο
διάστηµα η Κυβέρνηση στη Βουλή.

Η απάντηση δίνεται καθηµερινά από το ΚΚΕ, από τις ταξικές
δυνάµεις στους χώρους της δουλειάς, δόθηκε µε την απεργία
στις 17 ∆εκέµβρη και καλούµε όλους τους εργαζόµενους να δώ-
σουν αποφασιστική, µαζική, µαχητική απάντηση µε τη συµµετοχή
στον απεργιακό αγώνα στις 10 του Φλεβάρη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Ηλίας Πολατίδης, Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού, έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν νοµίζω ότι υπάρχουν και πάρα πολλοί οι οποίοι θα αµφι-

σβητούν την ορθότητα αυτών που λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας στο σχέδιο νόµου. Πράγµατι, υπήρξε µια λεηλασία των
χρηµάτων της κοινωνικής ασφαλίσεως από το 1951. Στην ουσία
το 1937 ξεκίνησε η κοινωνική ασφάλιση στην Ελλάδα. Μεσολά-
βησε και η ανώµαλη περίοδος µε την κατοχή και τα επόµενα γε-
γονότα και µετά από τρία χρόνια ζωής ξαναπήρε µπρος το
ασφαλιστικό. Από τότε υπήρξε µια λεηλασία. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα.

Το ερώτηµα, το οποίο ετέθη και από τον ειδικό αγορητή µας,
τον κ. Βελόπουλο, είναι πού ακριβώς θα βρεθούν τα χρήµατα.
∆ιότι γνωρίζει κανείς ότι υπάρχουν αυτή τη στιγµή στην Τράπεζα
της Ελλάδος κάποια κεφάλαια, τα οποία είναι εκεί κατατεθειµένα
και περιµένουν στο να δοθούν ή όχι στα ταµεία; Τι ακριβώς προ-
τείνετε δηλαδή; Να γίνουν νέα δάνεια, µε τα οποία θα πληρω-
θούν τα επιτόκια της τάξεως του 6,2%, που πληρώνονται σήµερα
δανειζόµενοι από τη «MORGAN STANLEY» ή από οποιαδήποτε
άλλη τράπεζα; Κι αυτά τα χρήµατα, αφού πληρωθούν αυτοί οι
τόκοι, να περάσουν στα ασφαλιστικά ταµεία;

∆εν βλέπω κάποια διέξοδο στην κατάσταση αυτή. ∆ηλαδή, να
φορτωθούν οι επόµενες γενιές επιπλέον βάρη από αυτά που
µέχρι στιγµής τους έχουµε φορτώσει; Θα πληρώνει 5.180 ευρώ,
σύµφωνα µε τον προϋπολογισµό που κατέθεσε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, κάθε τετραµελής οικογένεια για τόκους του δηµοσίου
χρέους. Πόσο ακριβώς θέλετε να γίνει αυτό; ∆έκα χιλιάδες ευρώ;
∆εκαπέντε χιλιάδες ευρώ; ∆εν είναι αυτό µια έµµεση φορολογία;

Να πάµε, όµως, στην ουσία του προβλήµατος, διότι το ΚΚΕ
δείχνει σε ορισµένα πράγµατα µία υπερβολική ευαισθησία απέ-
ναντι στους εργαζοµένους, αλλά σε άλλα µια αδιαφορία. ∆εν
είναι η υπερπροσφορά εργασίας αυτή που δηµιουργεί το τερά-
στιο πρόβληµα της εισφοροδιαφυγής;

Έχουµε δύο φαινόµενα που γίνονται παράλληλα: Πρώτον, η
καταστροφή του παραγωγικού δυναµικού και δεύτερον, για τις
εναποµείνασες θέσεις εργασίας ανταγωνίζονται όλο και περισ-
σότεροι εργαζόµενοι, διότι έχουµε µια µαζική είσοδο λαθροµε-
ταναστών. Άρα, για τις θέσεις εργασίας, τις ελάχιστες που
µένουν πλέον στην Ελλάδα, ανειδίκευτης εργασίας, συνεχώς
ανταγωνίζονται και περισσότεροι. Αυτό δεν τους κάνει πιο εύ-
κολη βορά στις ορέξεις των εργοδοτών; Και δεν είναι µόνο οι λα-
θροµετανάστες, οι οποίοι έχουν ανασφάλιστη εργασία. Η
υπερπροσφορά εργασίας κάνει και τους Έλληνες να αναγκάζο-
νται να δεχτούν την ανασφάλιστη εργασία και µε αµοιβή πιο κάτω
από τα προβλεπόµενα από τις συλλογικές συµβάσεις. Άρα, αυτή
είναι µια πραγµατικότητα, την οποία δεν τη λαµβάνετε υπ’ όψιν.

Και µάλιστα εσχάτως γίνεται ένα κυνήγι µελλοντικών ψηφο-
φόρων. Έχετε µπει και σε έναν ανταγωνισµό µε το ΣΥΡΙΖΑ, µε το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. και µε τη Νέα ∆ηµοκρατία στο ποιος θα είναι πιο πολύ
φιλολαθροµεταναστευτικός, ούτως ώστε όταν νοµιµοποιηθούν
και πάρουν ψήφο, τότε να προσχωρήσουν και σε σας. Εσχάτως
έγινε αυτό σε σχέση µε άλλες δυνάµεις που προσχώρησαν σ’
αυτή τη λογική πολύ νωρίτερα. Άλλωστε η νοµιµοποίηση των λα-
θροµεταναστών και η ανεξέλεγκτη είσοδος, είναι αυτό που θέλει
η Ευρωπαϊκή Ένωση, αυτό που θέλουν όλες οι εργοδοτικές ορ-
γανώσεις στην Ευρώπη κι αυτό που είπε στο διάλογο για το
ασφαλιστικό ο κ. ∆ασκαλόπουλος.

Ο κ. ∆ασκαλόπουλος είπε στο διάλογο για το ασφαλιστικό:
Προκειµένου να ενταχθούν λαθροµετανάστες στην αγορά εργα-
σίας, να µην έχουν ασφαλιστικές εισφορές για ένα χρονικό διά-
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στηµα. Βλέπετε τι ωραία που το ταίριαξε ο κ. ∆ασκαλόπουλος;
Από αγάπη στους λαθροµετανάστες, προκειµένου να µπορέσουν
να ενταχθούν, να µην πληρώνουν ασφαλιστικές εισφορές, αλλά
να έχουν συνταξιοδοτικά δικαιώµατα.

Το άλλο µεγάλο πρόβληµα, στο οποίο αναφέρθηκε και ο ειδι-
κός αγορητής µας, και είναι πρωτοσέλιδο στο περιοδικό «ΕΠΙ-
ΚΑΙΡΑ» -αναφέρθηκε και από τον κύριο Υφυπουργό µε την
προηγούµενη ιδιότητά του- είναι οι εργαζόµενοι για ένα ή δύο
χρόνια ή έξι µήνες από τις πρώην ανατολικές χώρες που έχουν
µπει στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Θα πάρουν, σύµφωνα µε το πρω-
τοσέλιδο του περιοδικού «ΕΠΙΚΑΙΡΑ», επτακόσιες πενήντα χιλιά-
δες εργαζόµενοι από Βουλγαρία, Ρουµανία -και δεν ξέρω από
πού αλλού- σύνταξη από την Ελλάδα. Μπορεί πραγµατικά να τα
πληρώσει η Ελλάδα; ∆εν είναι το θέµα ηθικό -το αν θα έπρεπε
να τα πληρώσει και αν αυτοί οι καηµένοι, οι αδικηµένοι, που στη
χώρα τους παίρνουν 50 και 100 ευρώ σύνταξη που, πράγµατι,
είναι ένα πρόβληµα- αλλά πώς ακριβώς θα το λύσει ο καθηµαγ-
µένος Έλληνας φορολογούµενος και ο καθηµαγµένος Έλληνας
συνταξιούχος και ο εργαζόµενος. Αυτό είναι το πρόβληµα. Υπάρ-
χουν αυτά τα χρήµατα; Ξέρουµε ήδη ότι µε τις υποχρεώσεις που
έχουν απέναντι στους Έλληνες τα ασφαλιστικά ταµεία, αυτά δεν
µπορούν να το φέρουν εις πέρας, έχουν αναλογιστικό έλλειµµα.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και γι’ αυτό γίνεται και η συζήτηση
σήµερα. Ξαφνικά στα ελλειµµατικά ταµεία θα φορτωθεί επιπλέον
βάρος, προκειµένου κάποιοι να αισθάνονται καλά, ή να κάνουν το
διαφηµιστικό τους καθήκον.

Αυτό που θα λύσει τα προβλήµατα στη συγκεκριµένη περί-
πτωση, αλλά νοµίζω και γενικότερα, είναι η επιστροφή σε ένα πα-
ραγωγικό µοντέλο της οικονοµίας. Εγώ δεν είµαι από αυτούς
που λένε ότι η Ελλάδα δεν είχε ποτέ παραγωγή. Ίσως υπήρχε,
πράγµατι, παραγωγικό έλλειµµα, αλλά σε κάποιες δεκαετίες
πίσω ένα µέρος αυτού του ελλείµµατος είχε καλυφθεί και, πράγ-
µατι, εγίνοντο πάρα πολλά προϊόντα στην Ελλάδα. Μέσω µιας
λογικής παγκοσµιοποίησης αυτό το παραγωγικό δυναµικό κατα-
στράφηκε. Φύγαµε από προϊόντα τα οποία παράγονταν στην Ελ-
λάδα και ενδεχοµένως εξάγονταν και έφερναν συνάλλαγµα και
είναι όλα πλέον εισαγόµενα. Αυτή η φούσκα της παγκοσµιοποί-
ησης έσκασε και στο εξωτερικό -γιατί όλα τα ασφαλιστικά ταµεία
έχουν αυτό το πρόβληµα- έσκασε και στην Ελλάδα. Και ένα που
χειροτέρευε την κατάσταση στο ασφαλιστικό σύστηµα ήταν ότι
οι τοµείς, που εκ φύσεως δεν µπορούσαν να εξαχθούν, π.χ. ο κα-
τασκευαστικός τοµέας. Εκεί έρχονταν ορδές λαθροµεταναστών,
οι οποίες έριχναν τα µεροκάµατα και οδηγούσαν σε φαινόµενα
µαύρης και ανασφάλιστης εργασίας. Καλές, λοιπόν, οι προθέ-
σεις του ΚΚΕ. Σε επίπεδο προθέσεων συµφωνούµε όλοι, αλλά
δεν βλέπουµε τον τρόπο του πώς θα υλοποιηθούν. Άλλωστε δεν
µπαίνουν στον κόπο οι προτείνοντες να πουν πώς ακριβώς θα
γίνει. Τα προβλήµατα είναι αλλού και δεν βλέπω να υπάρχει συ-
νέπεια στις υπόλοιπες πολιτικές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο κ. Ηλίας Μόσιαλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΜΟΣΙΑΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι η πρόταση που κατέθεσε το ΚΚΕ έχει αρκετά ση-

µαντικά στοιχεία, κυρίως όσον αφορά στην ενίσχυση του δηµό-
σιου χαρακτήρα του συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης. Νοµίζω
ότι σε γενικό επίπεδο θα συµφωνούσαµε µε πάρα πολλές από
τις προτάσεις και ιδιαίτερα µε αυτές που έχουν σχέση µε το δη-
µόσιο χαρακτήρα του συστήµατος υγείας. Εδώ κατατίθεται µία
σηµαντική πρόταση, όπου θα πρέπει πλέον να καταργηθούν οι
εισφορές και να αναληφθούν οι ευθύνες µέσω γενικής φορολό-
γησης, υπονοώντας τη δηµιουργία ενός Εθνικού Συστήµατος
Υγείας ενιαίου -όχι την πολυδιάσπαση που έχουµε τώρα µέσα
στα διάφορα ταµεία και το Υπουργείο Υγείας- και κοινή κάλυψη
για όλους τους πολίτες. Και αυτός θα πρέπει να είναι και ο δικός
µας στόχος, ως ένα δηµοκρατικό σοσιαλιστικό κόµµα.

Υπάρχουν επίσης κάποιες ενδιαφέρουσες επισηµάνσεις σε
σχέση µε τις επενδύσεις. Η συνάδελφος κ. Μίχου και ο συνά-
δελφος κ. Πρωτόπαπας έθεσαν ορισµένα θέµατα για την ευελι-

ξία που θα πρέπει να έχουν τα ασφαλιστικά ταµεία. Γνωρίζουµε,
όµως, ότι, παρά τη θεωρητική αυτονοµία τους, τα περισσότερα
ελέγχονται στην ουσία από την κάθε κυβέρνηση και µε αυτήν την
έννοια πρέπει να υπάρχουν νοµοθετικές ρυθµίσεις, όσον αφορά
τις επενδύσεις υψηλού ρίσκου. Και αυτό νοµίζω µπορούµε να το
κάνουµε.

Τώρα, µε αφορµή την πρόταση που κατέθεσε το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος, θα ήθελα κι εγώ να καταθέσω κάποιες
δικές µου σκέψεις για το επερχόµενο ασφαλιστικό νοµοσχέδιο.

Θα ήθελα να πω σε αυτό το σηµείο ότι το ασφαλιστικό πρό-
βληµα δεν µπορούµε να το δούµε ξεκοµµένο από το συνολικό
δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας. ∆εν µπορούµε να το συ-
ζητάµε, δηλαδή, χωριστά από το φορολογικό πρόβληµα και από
τη δηµοσιονοµική κρίση.

Με αυτήν την έννοια θα ήθελα να κάνω µία πρόταση στην Κυ-
βέρνηση, µε δεδοµένο το πρόβληµα που υπάρχει στο φορολο-
γικό νοµοσχέδιο και τα τεράστια ελλείµµατα των οργανισµών
ασφάλισης: Να κατατεθούν ταυτόχρονα το νοµοσχέδιο για το
φορολογικό και το νοµοσχέδιο για το ασφαλιστικό, έτσι ώστε να
δώσουµε σαν Κυβέρνηση την αίσθηση ότι θέλουµε να αντιµετω-
πίσουµε και τη φοροδιαφυγή και την εισφοροδιαφυγή και τις
οποιεσδήποτε µορφές κλοπών που γίνονται από το δηµόσιο σύ-
στηµα και από τα χρήµατα του ελληνικού δηµοσίου.

Αν κατατεθούν ταυτόχρονα τα δύο νοµοσχέδια –δεν λέω να
συζητηθούν µαζί, ταυτόχρονη κατάθεση, έτσι ώστε να δείξουµε
ότι θέλουµε να λύσουµε αυτό το πρόβληµα- είναι όχι µόνο συµ-
βολικό, αλλά θα πρέπει να υπάρχει και µία εσωτερική συνοχή στη
λογική της Κυβέρνησης για το πώς αντιµετωπίζει τη φοροδια-
φυγή και την εισφοροδιαφυγή.

∆εύτερον, αν αυτό γίνει, θα πρέπει να υπάρχουν κοινοί µηχα-
νισµοί ελέγχου του Υπουργείου Οικονοµικών και του Υπουργείου
Κοινωνικής Ασφάλισης. Να φύγουµε από τους διαφορετικούς
µηχανισµούς, που άλλα κάνει το Υπουργείο Οικονοµικών, άλλα
κάνει το Υπουργείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Εργασίας µε
τους Επιθεωρητές Εργασίας. Και όπου χρειαστεί, να υπάρχει και
το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, για περιπτώσεις όπου
υπάρχουν κραυγαλέες φοροδιαφυγές ή εισφοροδιαφυγές, τις
οποίες πολύ σωστά επισηµαίνει και ο Υπουργός Οικονοµίας και
ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. Κάποια
στιγµή, όµως, τα κοινά ελεγκτικά συστήµατα θα πρέπει να δρά-
σουν. Πιο συγκεκριµένα:

Θα πρέπει να παρατηρούµε διαχρονικά στοιχεία εξέλιξης του
τζίρου των επιχειρήσεων και να δούµε το τι συµβαίνει. Αν αυξά-
νει ο τζίρος χωρίς να αυξάνει το κόστος παραγωγής, χωρίς να
αυξάνει ο αριθµός των εργαζοµένων και παράλληλα τα κέρδη
µειώνονται, αυτό σηµαίνει ότι υπάρχει κάποιο πρόβληµα. Υπάρ-
χει τεράστιο πρόβληµα εισφοροδιαφυγής, πιθανώς, υπάρχει τε-
ράστιο πρόβληµα φοροδιαφυγής.

Αυτό θα πρέπει να το κάνει µία κοινή υπηρεσία των Υπουρ-
γείων Οικονοµικών και Εργασίας. Επίσης, µία κοινή υπηρεσία των
Υπουργείων Οικονοµικών και Εργασίας, παρακάµπτοντας πιθανά
προβλήµατα τα οποία πιθανώς να θέσει η Αρχή Προστασίας ∆ε-
δοµένων, θα πρέπει να ελέγχει τα στοιχεία που καταθέτουν οι
επιχειρήσεις και οι επιχειρηµατίες και στους οργανισµούς κοι-
νωνικής ασφάλισης όπου δεν πληρώνουν τις εισφορές, αλλά
ταυτόχρονα όταν καταθέτουν τα στοιχεία τους στο TAXIS, δη-
λώνουν εργαζόµενους για τους οποίους δεν έχουν πληρώσει ει-
σφορές κι έτσι µειώνεται η φορολογία τους, καθότι δηλώνεται η
εργασία στο TAXIS, αλλά δεν δηλώνεται η εργασία στους οργα-
νισµούς κοινωνικής ασφάλισης.

Εποµένως ένα σύστηµα διασταύρωσης, µε την προϋπόθεση
ότι έχουµε εξασφαλίσει τα δεδοµένα πρόσβασης στα δεδοµένα
των επιχειρήσεων και στα ατοµικά δεδοµένα, θα µπορούσε να
βοηθήσει πάρα πολύ στο πρόβληµα της φοροδιαφυγής και της
εισφοροδιαφυγής.

Τρίτον, θα πρέπει η Κυβέρνηση να θέσει κάποιους στόχους.
∆εν µπορούµε να λέµε γενικά ότι θα πατάξουµε τη φοροδιαφυγή
και την εισφοροδιαφυγή. Έχουµε κάποιους στόχους στο Πρό-
γραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης. Θα πρέπει, όµως, να
έχουµε και κάποιους στόχους επιτυχιών.

Η πρόταση η δική µου είναι να υπάρχει ανά τρίµηνο έκθεση
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στο Κοινοβούλιο για την πορεία επίτευξης των στόχων για τη µεί-
ωση των δαπανών υγείας –έχουµε θέσει πολύ συγκεκριµένους
στόχους εκεί- αλλά και για την είσπραξη εισφορών και την εί-
σπραξη χρεών. Κάθε τρεις µήνες, εποµένως, να υπάρχει µία έκ-
θεση κοινή των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ξεκινώντας το Μάιο του 2010. Αν δεν
έχουµε στοιχεία το Μάιο του 2010 για µείωση δαπανών, για εί-
σπραξη εισφορών και για είσπραξη χρεών, δεν πρόκειται να πε-
τύχουµε τους στόχους του Προγράµµατος Σταθερότητας και
Ανάπτυξης.

Εποµένως, ας ξεκινήσουµε το Μάιο του 2010 να καταθέτουµε
αυτά τα στοιχεία ανά τρίµηνο, για να δούµε κατά πόσο η Κυβέρ-
νηση επιτυγχάνει τους στόχους της.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Τελευταίο σηµείο και κλείνω:
Είναι απογοητευτικό το συµπέρασµα της έκθεσης του Γενικού

Λογιστηρίου του Κράτους, ότι δεν υπάρχουν στοιχεία κοστολό-
γησης της πρότασης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος.
Απογοητευτικό, διότι η πρόταση αναφέρεται στο 25% του Ακα-
θάριστου Εγχώριου Προϊόντος. Τόσες είναι οι δαπάνες για την
κοινωνική προστασία στη χώρα µας.

Αν, εποµένως, η στατιστική επάρκεια της Ελλάδος είναι σε ένα
τέτοιο επίπεδο που δεν µπορεί να πιστοποιεί το τι συµβαίνει στο
25% του ΑΕΠ, τότε αντιµετωπίζουµε µία δραµατική κατάσταση
σε αυτήν τη χώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και είναι σωστή η πρόταση να δηµιουργήσουµε ανεξάρτητες
στατιστικές υπηρεσίες –πάρα πολύ σωστή η πρόταση- αλλά θα
πρέπει να δηµιουργήσουµε και επαρκείς στατιστικές υπηρεσίες.
Το να είναι µία υπηρεσία ανεξάρτητη, αλλά ανεπαρκής, δεν λύνει
κανένα πρόβληµα. Και θα πρέπει να ξεκινήσουµε από τις στατι-
στικές υπηρεσίες των Υπουργείων, πρώτα και κύρια, Εργασίας,
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Οικονοµικών και Υγείας και Πρόνοιας
και να επεκτείνουµε αυτό το σύστηµα συνολικά στο δηµόσιο
τοµέα.

Εποµένως, θα πρέπει να µπει µια συνολική τάξη και να µας
βοηθήσει να έχουµε τακτικούς ελέγχους, όσον αφορά την υλο-
ποίηση των προγραµµατικών δηλώσεων, αλλά και των στόχων
που έχουµε βάλει στο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Το πρώτο που θέλουµε
να επισηµάνουµε είναι ότι το ΚΚΕ πιστεύει ότι οι συνταξιούχοι
είναι και πρέπει να είναι απόµαχοι της εργασίας και, όχι, απόµα-
χοι της ζωής. Φυσικά, οι συνταξιούχοι δεν σας έκαναν το χατίρι
να ζουν µόνο επτά έως εννέα χρόνια, όπως τους είχατε προ-
γραµµατίσει, αλλά ζουν έντεκα έως δεκατέσσερα χρόνια και
αυτό σας στενοχωρεί.

∆εύτερο ζήτηµα, εµείς αντιστρατευόµαστε το δικαίωµα που
διακηρύσσει το ΠΑΣΟΚ να εργάζονται οι εργαζόµενοι µετά τα
εξήντα επτά χρόνια. Αντιστρατευόµαστε στην ιδεολογία και στη
µεθοδολογία της ενεργού γήρανσης.

Τρίτον, το θεσµικό νοµοθετικό πλαίσιο για το τζογάρισµα των
αποθεµατικών των ασφαλιστικών ταµείων είναι ένα απτό, πρα-
κτικό δείγµα του τι εννοεί το ΠΑΣΟΚ, όταν χρησιµοποιεί τη λέξη
«αποκέντρωση».

Τέταρτον, θα µπορούσε να πει κάποιος ότι η όλη εµµονή των
εκπροσώπων του ΛΑΟΣ ενάντια στους µετανάστες, εκφράζει µία
διανοητική αγκύλωση γύρω από αυτό το ζήτηµα, αν η βαθύτερη
αιτία αυτής της τοποθέτησης δεν ήταν, ότι είναι η προγραµµα-
τική πολιτική τοποθέτηση του ΛΑΟΣ να υποστηρίζει πάµφθηνους
δούλους για το µεγάλο κεφάλαιο.

Η σηµερινή νοµοθετική πρωτοβουλία του ΚΚΕ είναι αποτελε-
σµατική γιατί αντιµετωπίζει ουσιαστικά τις αιτίες των απωλειών
στα ασφαλιστικά ταµεία. Είναι συνεκτική για τα πραγµατικά ζη-

τήµατα της εισφοροδιαφυγής, εισφοροαπαλλαγής, τζογαρίσµα-
τος, χαριστικών ρυθµίσεων.

Η πρόταση του ΚΚΕ έχει ρεαλισµό γιατί αντιστοιχεί στις ανά-
γκες περιφρούρησης των οικονοµικών πόρων των ταµείων από
την θεσµοθετηµένη µεθοδικά λεηλασία, τη συνεχόµενη ληστεία
και κυριολεκτικά το κερδοσκοπικό πλιάτσικο που οργανώσανε οι
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ τα τελευταία
–ας το πούµε έτσι- τριάντα και σαράντα χρόνια -για να µην πάµε
και πιο πίσω- γιατί θεµελιώνονται σε αντικειµενικά οικονοµικά δε-
δοµένα του, ήδη, παραγµένου κοινωνικού πλούτου, στα δεδο-
µένα της παραγωγικότητας εργασίας, στις αντικειµενικά
µετρήσιµες, σύγχρονες, κοινωνικές ανάγκες των εργαζοµένων,
των βιοπαλαιστών, των µικροϊδιοκτητών ξωµάχων του κάµπου και
της υπαίθρου.

Η πρόταση του ΚΚΕ, χωρίς να αδιαφορεί για τα πενηνταράκια,
εστιάζει στα µεγάλα ζητήµατα και συµπεριλαµβάνει πρακτικές,
εδώ και τώρα, λύσεις. Η πρόταση του ΚΚΕ συναντιέται µε τις
σύγχρονες προσδοκίες του λαού και γονιµοποιεί νοµοθετικά και
πολιτικά την ανάπτυξη και γιγάντωση του λαϊκού και εργατικού
αγώνα για την επίτευξή τους. Μόνο όσοι περιφρονούν και
εχθρεύονται τα λαϊκά δικαιώµατα και τις ζωτικές ανάγκες και
όσοι εκφράζουν τα ιδιοτελή συµφέροντα των µεγιστάνων, των
επιχειρηµατικών οµίλων, µπορούν να καταψηφίζουν µε προκλη-
τικούς ισχυρισµούς τερτίπια και προσχήµατα.

Η υγεία και η κοινωνική ασφάλιση είναι ζωτικά, θεµελιώδη, δη-
µόσια κοινωνικά αγαθά και δικαιώµατα. ∆εν ταιριάζουν, είναι
ασυµφιλίωτα µε τα κριτήρια της επιχειρηµατικότητας, της αντα-
γωνιστικότητας, της ανταποδοτικότητας και εµπορευσιµότητας,
του κεφαλαιοποιητικού συστήµατος που ελαχιστοποιεί την ευ-
θύνη του κράτους. Η επιδίωξη στόχευσης για ανάπτυξη της κερ-
δοφορίας ποδοπατά την ισοτιµία µπροστά στην αρρώστια,
τσαλακώνει την προάσπιση, την διασφάλιση της υγείας και της
πρόνοιας, την υγειονοµική πρόληψη και προφύλαξη του πληθυ-
σµού.

Εµείς, διεκδικούµε και απαιτούµε να καταργηθεί η επιχειρη-
µατική κερδοσκοπική δραστηριότητα σε αυτούς τους τοµείς.
Απαιτούµε ενιαίο, αποκλειστικό, δηµόσιο, υψηλής ποιότητας σύ-
στηµα υγείας, πρόνοιας και κοινωνικής ασφάλισης για όλα τα
µέλη της κοινωνίας, ανεξαρτήτως φύλου, θρησκείας, εργασια-
κής κατάστασης και εθνικής προέλευσης. Αυτή, εξάλλου, είναι
και η απαίτηση της σύγχρονης ζωής.

Ας δούµε, όµως, µερικές ουσιαστικές όψεις του τι πραγµατο-
ποίησαν το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία αυτά τα χρόνια και τι
προγραµµατίζουν για τα επόµενα χρόνια.

Πρώτον, ο κλάδος υγείας των ασφαλιστικών ταµείων, ήδη, έχει
αυτονοµηθεί από τον κρατικό προϋπολογισµό. Τα κρατικά νοσο-
κοµεία έχουν, ήδη, αυτονοµηθεί από τις κρατικές επιχορηγήσεις.
Λιγότερο από το 10% είναι η συµµετοχή του κράτους στον κλάδο
υγείας των ασφαλιστικών ταµείων. Λιγότερο από το 8% είναι η
συµµετοχή του κρατικού προϋπολογισµού στα έσοδα των κρα-
τικών νοσοκοµείων. Ναι, το 75% έως και 90% των εσόδων των
κρατικών νοσοκοµείων είναι πληρωµές ασφαλιστικών ταµείων. Η
άµεση συµµετοχή των ασφαλισµένων σε πληρωµές στα κρατικά
νοσοκοµεία έχει φτάσει, ήδη, 8% .

Ποιος φταίει για το γεγονός ότι από τους τριακόσιους είκοσι
τρεις µαστογράφους, µόνο πενήντα δύο είναι σε κρατικές δοµές;
Ποιος φταίει που από τους εκατόν ενενήντα εννέα αξονικούς το-
µογράφους, µόνο σαράντα οχτώ είναι σε κρατικές δοµές; Ποιος
φταίει που από τις εκατόν εννέα γ-κάµερες σπινθηρογραφήµα-
τος, µόνο οι τριάντα οχτώ είναι σε κρατικές δοµές; Οι µαγνητικοί
τοµογράφοι και οι υπερηχοτοµογράφοι κατά τα τρία τέταρτα
ανήκουν σε επιχειρηµατικά και κερδοσκοπικά δίκτυα. Το 55% των
ετήσιων εισπράξεων που έχουν είκοσι δύο επιχειρηµατικοί όµιλοι
υγείας είναι από πληρωµές ασφαλιστικών ταµείων. Το επανα-
λαµβάνω: Το 55% των ετήσιων εισπράξεων που έχουν είκοσι δύο
επιχειρηµατικοί όµιλοι υγείας είναι από πληρωµές ασφαλιστικών
ταµείων!

Αυτά δεν έγιναν ερασιτεχνικά ούτε ασχεδίαστα ούτε ασυντό-
νιστα ούτε συµπτωµατικά χωρίς –τάχα- κρατική εποπτεία όλα
αυτά τα τελευταία δέκα χρόνια, όπως επαναλαµβανόµενα ισχυ-
ρίζεται η Υπουργός Υγείας. Αυτά έγιναν µε κρατικές επεµβάσεις
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των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, µε ρυθµίσεις και χρηµατοδοτή-
σεις στη βάση του νοµοθετικού πλαισίου που ψηφίστηκε εδώ στη
ελληνική Βουλή για να στηρίζονται οι καπιταλιστικές επιχειρή-
σεις.

Τα πολιτικά συνθήµατα περί αυτοτέλειας των νοσοκοµείων,
περί οικονοµικής ανταποδοτικότητας του συστήµατος, περί απο-
κέντρωσης στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας είναι η χρυσό-
σκονη και η οµίχλη της κερδοφορίας των ορεκτικών ποσοστών
κέρδους στη διαχείριση του ανθρώπινου πόνου και της ανηµπο-
ριάς µπροστά στην αρρώστια. Η φιλανθρωπία, η επίδειξη φαρι-
σαϊκής ευαισθησίας, τα δίκτυα της κοινωνικής ευαισθησίας είναι
το βελούδινο γάντι µιας ατσάλινης αντιλαϊκής επιχειρηµατικής
στρατηγικής, που είτε ξεφωνηµένα είτε κοµψά αρµέγει τα ασφα-
λιστικά ταµεία και άµεσα τους ίδιους τους εργαζόµενους και βιο-
παλαιστές.

Τα πορίσµατα των διαφόρων επιστηµόνων και των ειδικών δεν
αποδεικνύουν τίποτε άλλο, παρά το ότι νοµιµοποιούνται, µε επι-
στηµονικοφανή µανδύα, οι αντιλαϊκές και αντεργατικές στοχεύ-
σεις. Αποδεικνύουν το ρηθέν από τον εθνικό µας ποιητή «Τσούλα
επιστήµη, αφέντρα των δούλων και των δηµίων υπηρέτρα».

Είναι φανερό απ’ αυτά που είπατε εδώ, ότι ετοιµάζετε την κα-
τάργηση του οποιουδήποτε υπολειµµατικά υπάρχοντος, ακόµα,
κοινωνικού χαρακτήρα της κοινωνικής ασφάλισης.

Πιστεύουµε σαν ΚΚΕ και θα βοηθήσουµε ώστε οι εργάτες και
οι βιοπαλαιστές, µε τη γιγάντωση του αγώνα τους, να σας καρ-
φώσουν στον πάσαλο της πολιτικής ατίµωσης για την εκτέλεση
της κοινωνικής ασφάλισης που προωθείτε, ώστε να µη σας σώ-
ζουν ούτε το λιβάνισµα που σας κάνουν τα παπαγαλάκια της δη-
µοσιογραφίας σας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

πακωνσταντίνου.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι, η σηµερινή πρόταση

νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος µας δίνει την ευ-
καιρία να ανταλλάξουµε απόψεις επίσηµα σε αυτήν την Αίθουσα,
αλλά και να αναλύσουµε κάποιες πτυχές του ασφαλιστικού συ-
στήµατος.

Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία µπορεί να έχουµε εκ διαµέτρου
αντίθετες απόψεις από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, αλλά
ασφαλώς το σεβόµαστε γιατί έχει επιλέξει το δικό του δρόµο µε
βάση τη δική του ιδεολογία και γιατί εκφράζει σταθερά απόψεις,
αταλάντευτα, εδώ και παρά πολλές δεκαετίες, που οπωσδήποτε
συµβάλλουν και στο επίπεδο του πολιτικού διαλόγου, αλλά απο-
τελούν και µια εξαιρετικά σηµαντική συνιστώσα του κοινωνικού
διαλόγου που λαµβάνει χώρα στην πατρίδα µας και που βοηθάει
τον πολιτικό διάλογο σε αυτήν την Αίθουσα.

Βέβαια, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος βλέπει ίσως περισ-
σότερο µονόπλευρα –ας µου επιτραπεί η έκφραση- τις διεκδική-
σεις των εργαζοµένων, ίσως λόγω κοσµοθεωρίας πολιτικής,
αγνοώντας το γεγονός µε τον τρόπο µε τον οποίο –διότι προφα-
νώς δεν τον αγνοεί- διαλέγεται, ότι οι εργαζόµενοι δεν µπορούν
να υπάρχουν αν δεν υπάρχουν επιχειρήσεις.

Και, βεβαίως όχι µόνο τώρα που είµαστε στην περιδίνηση,
στον πυρήνα µιας εξαιρετικά κρίσιµης, βαθιάς, παγκόσµιας οι-
κονοµικής κρίσης, αλλά και γενικώς και σε καλύτερες εποχές, θα
πρέπει να υπάρχει η ισορροπία µεταξύ της επιβίωσης των επι-
χειρήσεων αλλά και της δυνατότητας των εργαζοµένων να έχουν
και αµοιβές ικανοποιητικές και ποιότητα ζωής αλλά και θέσεις
εργασίας. Αυτή η ισορροπία είναι ίσως το σηµαντικότερο δί-
ληµµα για τον τρόπο που πρέπει να το διαχειριστούµε για την
κοινωνική συνοχή και την πολιτική και κοινωνική ευταξία.

Βεβαίως, θα πρέπει να δούµε από τη δική µας πλευρά, από τη
δική µας ιδεολογία την κοινωνική διάσταση της φιλελεύθερης οι-
κονοµίας, την οποία εµείς ασπαζόµαστε. Πρέπει να δούµε το πώς
δηλαδή αυτός ο πλούτος ενός φιλελεύθερου συστήµατος οικο-
νοµικής ανάπτυξης, που κατά την εκτίµησή µας υπάρχει πια σε
όλον τον κόσµο, µε εκφάνσεις και διαφοροποιήσεις, πώς η κοι-

νωνική του διάσταση, ο πλούτος θα µεταφερθεί στην κοινωνία.
Το ζήτηµα, για εµάς, είναι αυτό το οποίο παράγει το κάθε κρά-
τος, ο πλούτος που παράγεται, να µεταφερθεί στην κοινωνία σαν
πολλαπλά κέρδη σε όλα τα επίπεδα. Και ένα απ’ αυτά είναι το
ασφαλιστικό σύστηµα.

Πρέπει να κατακτήσουµε ένα επίπεδο διαλόγου µεταξύ των
κοµµάτων µέσα στη Βουλή, για να δούµε πού συµφωνούµε όλοι,
γιατί υπάρχουν ζητήµατα στα οποία αναµφίβολα συµφωνούµε.
Συµφωνούµε, δηλαδή, ότι το αποτέλεσµα του ασφαλιστικού συ-
στήµατος, το οποίο είναι είτε τοµέας υγείας και των πέριξ αυτού
παροχών είτε ζήτηµα συντάξεως, δεν είναι ελεηµοσύνη, αλλά δι-
καίωµα των εργαζοµένων, των πολιτών, όπου και εάν ανήκουν,
στο δηµόσιο ή στον ιδιωτικό τοµέα. Είναι ένα δικαίωµα το οποίο
πρέπει να τους το δώσουµε, γιατί αφορά την ποιότητα ζωής ολό-
κληρης της κοινωνίας και πρέπει να το δώσουµε όσο καλύτερα
µπορούµε. Για να το κάνουµε αυτό, πρέπει να διασφαλίσουµε τις
εισφορές, τις πηγές χρηµατοδότησης του ασφαλιστικού συστή-
µατος. Και αυτές οι πηγές της χρηµατοδότησης είναι το µέγα
θέµα για το οποίο µπορεί να διαφωνήσουν τα κόµµατα.

Λαµβάνω την ευκαιρία από τη δήλωση του κ. Λοβέρδου, της
πολιτικής ηγεσίας, αλλά και του κυρίου Υφυπουργού που είναι
εδώ και έχει πολύ µεγάλη προσωπική εµπειρία για το ασφαλι-
στικό σύστηµα, να µιλήσω για το νέο πόρο του ασφαλιστικού συ-
στήµατος. ∆εν θέλω να κάνω κρίση, γιατί θα ανακοινωθεί στις 2
Φεβρουαρίου. Θα είναι κάτι το οποίο θα λύσει -θα δούµε σε πόσο
χρονικό διάστηµα και µε τι ορίζοντα- τη χρηµατοδότηση ενός συ-
στήµατος, το οποίο λίγο ή πολύ φαίνεται ότι δεν έχει πετύχει να
διασφαλίσει το ζητούµενο της ελληνικής κοινωνίας και αναγκά-
ζεται κάθε φορά υπό οποιαδήποτε κυβέρνηση ο δηµόσιος προ-
ϋπολογισµός, επειδή έχει το κράτος, διά του Συντάγµατος,
αναλάβει την ευθύνη για την εξασφάλιση των συντάξεων των Ελ-
λήνων πολιτών, να βάζει λεφτά. Το 2040, όµως, εκτιµάται από τις
αναλογιστικές µελέτες που υπάρχουν στο Υπουργείο ότι το
24,1% του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος, δηλαδή το απ’ ό,τι
παράγουµε όλοι σε αυτήν τη χώρα, θα πηγαίνει σε συντάξεις.
Αυτήν τη στιγµή είναι περίπου στο 12%. Αντιλαµβάνεται κανείς
ότι η προοπτική µε την οποία τρέχει το ζήτηµα αυτό είναι πάρα
πολύ κακή και ότι, αν αφεθεί το σύστηµα έτσι, το 2040 –χρησι-
µοποιούµε αυτήν τη χρονολογία- η εθνική οικονοµία και η οικο-
νοµική πολιτική της χώρας δεν θα υπάρχουν πια.

Άρα, λοιπόν, οφείλουµε να κάνουµε κάτι. Εδώ αρχίζουν οι δια-
φωνίες µας. Βλέπω µία αγωνία της Κυβέρνησης να εξασφαλίσει
τώρα, χθες, αύριο πόρους –σωστό- αλλά οι πόροι για το ασφα-
λιστικό σύστηµα δεν µπορεί να είναι τίποτε άλλο, παρά ο παρα-
γόµενος πλούτος. Και για τον παραγόµενο πλούτο σε αυτήν τη
χώρα τρέχουµε πάντοτε τελευταίοι. Κοιτάµε να λύσουµε τα οι-
κονοµικά, τα νοµισµατικά, τα άµεσα, το άµεσο συρτάρι δηλαδή
του συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης, αλλά δεν µπορούµε να
κοιτάξουµε µακρύτερα, γιατί πάντοτε τρέχουµε τελευταίοι πίσω
από τα γεγονότα.

Πολύ φοβάµαι ότι η κοσµοθεωρία την οποία έχει ενστερνιστεί
η σηµερινή Κυβέρνηση –και τα λέω αυτά, γιατί µας δίνεται η ευ-
καιρία- είναι ότι πρέπει οπωσδήποτε να βρούµε πηγές χρηµατο-
δότησης από κάπου, για να «κουµπώσουµε» για ένα χρονικό
διάστηµα το ασφαλιστικό σύστηµα. Κανένα ζήτηµα του τόπου
δεν λύνεται µε αυτόν τον τρόπο. Κανένα ζήτηµα δεν µπορεί να
λυθεί έτσι, ούτε το ζήτηµα των διαθέσιµων του προϋπολογισµού
ανά πάσα στιγµή, ούτε το ζήτηµα των δηµοσίων επενδύσεων,
ούτε το ασφαλιστικό σύστηµα, ούτε τα χρήµατα για την παιδεία.
Αυτά όλα λύνονται µε πλούτο, δηλαδή µε ανάπτυξη, µε προο-
πτική, δηλαδή µε ουσιαστική παραγωγική πολιτική δουλειά, µε
ορίζοντα.

Και αυτό σηµαίνει πάρα πολλά. Από τα πάρα πολλά που ση-
µαίνει και τα οποία µπορώ απλώς να τα απαριθµήσω, διότι δεν
µου επιτρέπει ο χρόνος να τα αναλύσω, δεν έχει γίνει τίποτα. ∆η-
λαδή, πώς θα γεµίσουµε το Ταµείο του ΙΚΑ, όταν το ΕΣΠΑ είναι
κλειδωµένο και δεν πρόκειται να ξεκινήσει ούτε στο τέλος του
τρέχοντος χρόνου, δηλαδή του 2010, που σηµαίνει θέσεις εργα-
σίας, εισφορές στο ΙΚΑ, που είναι ο µεγάλος ασθενής, που ση-
µαίνει πλούτο; Πώς θα γίνουν αυτά;

∆ηλαδή να βάλουµε ένα νέο πόρο. Θα τον δούµε τότε και θα
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τον κρίνουµε, δεν κάνω κρίση, άµα δεν το ξέρω. Αυτό δεν είναι
το ζήτηµα. Το ζήτηµα το λύνει κατ’αρχήν σε αυτήν τη φάση,
άµεσα, η είσοδος νέων εργαζόµενων, παραδείγµατος χάρη στο
ΙΚΑ. Η Κυβέρνηση έχει προβλέψει και επισήµως έχει ανακοινώ-
σει, µέσα από τα λεγόµενα της ηγεσίας του Υπουργείου Απα-
σχόλησης, ότι πάµε σε ένα διψήφιο και µάλιστα µεγάλο διψήφιο
ποσοστό ανεργίας.

Από ποιον πλούτο να τρέξουµε να το καλύψουµε και αυτό;
Πώς θα φτιάξουµε το ασφαλιστικό σύστηµα εν µέσω παγκόσµιας
οικονοµικής κρίσης; Αυτά είναι ζητήµατα, τα οποία παραµένουν
αναπάντητα µε µεγάλη αγωνία των πολιτών και η ανασφάλεια θα
προχωρήσει. Το πολιτικό σύστηµα της χώρας έχει κάνει λάθη
στο ασφαλιστικό, δεν υπάρχει αµφιβολία γι’ αυτό.

Σας διαβάζω ένα νόµο του 1950 το ν.1611: «τα πλεονάσµατα
των ασφαλιστικών ταµείων κατατίθενται στην Τράπεζα της Ελ-
λάδος, η οποία υποχρεούται να τα διοχετεύσει µέσω των εµπο-
ρικών τραπεζών διά την πρόοδο και την ανάπτυξη της κοινωνικής
βιοµηχανίας και του ελληνικού εµπορίου». Ασφαλώς, τα χρήµατα
πρέπει να επενδύονται και ασφαλώς δεν µπορούν να µένουν στα-
τικά. Πρέπει να επενδύονται και να δηµιουργούν πρόσθετες
αξίες από τις επενδύσεις αυτές, και από αυτές το κράτος και το
ασφαλιστικό σύστηµα να έχει µόνο να κερδίσει.

Σήµερα, όµως, βρισκόµαστε σε µια κατάσταση και σε µια ει-
κόνα, η οποία δεν νοµίζω ότι ούτε εύκολη είναι, ούτε µας τιµά
όλους. Από τη Μεταπολίτευση και µετά έχουν υπάρξει διάφοροι
νόµοι, και χαριστικοί για τους εργαζόµενους ιδιαίτερα στο δη-
µόσιο τοµέα, για τους οποίους, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία έκανε
προσπάθεια να ισορροπήσει µε τον ιδιωτικό τοµέα σε ένα κάποιο
επίπεδο, βρήκε την απόλυτη αντίδραση. Από την άλλη πλευρά
έχουν υπάρξει και νόµοι, οι οποίοι προσπαθούν να περιορίσουν
την οποιαδήποτε καταστρατήγηση βασικών αρχών αξιοποίησης
των αποθεµατικών του ασφαλιστικού συστήµατος, οι οποίοι λίγο
έως πολύ δεν τηρήθηκαν.

Βεβαίως, αυτήν την κρίσιµη ώρα, την οποία πρέπει να ληφθούν
αποφάσεις, δεν είναι ούτε σωστό ούτε προσθέτει στο δηµόσιο
κοινωνικό διάλογο. Καµµία κραυγή αγωνίας για ζητήµατα του πα-
ρελθόντος, όπως άκουσα συναδέλφους Βουλευτές, να µιλούν
για συµµετοχή Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας σε σκάνδαλα,
να µιλούν δηλαδή, αορίστως, χωρίς στοιχεία.

Λαθροχειρίες, προσωπικές διαδροµές, λανθασµένες συµπερι-
φορές υπήρχαν και θα υπάρχουν πάντα και στη ζωή και στην πο-
λιτική. Σηµασία έχουν, όµως, οι αποφάσεις οι οποίες παίρνουµε
εδώ. Οι αποφάσεις οι οποίες καλούµαστε να πάρουµε, δεν αφο-
ρούν αποκλειστικά πλέον την Κυβέρνηση, η οποία, όµως, έχει
την πρωτοβουλία να σκεφθεί και να προτείνει, αλλά ολόκληρο το
πολιτικό σύστηµα της χώρας.

Πρώτα απ’ όλα, λοιπόν, η Κυβέρνηση οφείλει να βάλει διοικη-
τές στους οργανισµούς. Να ξέρει η ίδια, δηλαδή, τι συµβαίνει
στους οργανισµούς, να µην έχει µεταφερόµενη πληροφόρηση,
την οποία µπορεί και η ίδια να αµφισβητεί.

Πρώτα, λοιπόν, το διά ταύτα, το σηµαντικότερο. Είσαστε τέσ-
σερις µήνες Κυβέρνηση, συζητάµε για ένα ζήτηµα εδώ και πίσω
σας, αγαπητέ συνάδελφε -σας τιµώ ιδιαιτέρως- κύριε Υφυ-
πουργέ, δεν έχετε δύο διοικητές οργανισµών να σας συµβου-
λεύσουν, γι’ αυτά που θα ειπωθούν εδώ. ∆εν έχετε δύο διοικητές
οργανισµών της δικιάς σας Κυβέρνησης και εµπιστοσύνης.

Τέσσερις µήνες τώρα δεν έχετε κάνει το απολύτως απαραί-
τητο. Και αναλογιστικές µελέτες υπάρχουν και δεδοµένα υφί-
στανται. Πώς θα κυβερνήσετε τον τόπο; Πώς θα πάρετε
αποφάσεις για το ασφαλιστικό σύστηµα; Πώς θα πούµε στους
εργαζόµενους ποια είναι η προοπτική της επόµενης δεκαετίας;
Πώς θα γίνει αυτός ο διάλογος, ποια είναι τα δεδοµένα, δηλαδή,
πάνω στα οποία θα στηριχτείτε;

Πολύ φοβούµαι ότι ο διαρκής αιφνιδιασµός ο οποίος υπάρχει
και ο οποίος αφορά το οικονοµικό συρτάρι, οδηγεί σε νέο φόρο
και όχι σε νέο πόρο, µε ό,τι µπορεί να σηµαίνει αυτό. Αν όµως ο
κάθε Υπουργός ή η πολιτική ηγεσία του κάθε Υπουργείου που
αισθάνεται ότι σε αυτήν την κρίση δεν έχει διαθέσιµα από τον
προϋπολογισµό του κράτους, βάζει και ένα φόρο, λίγο στο ΦΠΑ,
λίγο εδώ, λίγο εκεί, τότε να ξέρετε ότι αυτό δεν λέγεται ολοκλη-
ρωµένο µοντέλο πολιτικής και οικονοµικής διαχείρισης του πα-

ρόντος χρόνου.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
∆ώστε µου τριάντα δευτερόλεπτα ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Και κάτι ακόµα. Ένα από τα µεγαλύτερα ζητήµατα για τα οποία

πήγαµε σε εκλογές το 2009 ήταν η φοροδιαφυγή και η εισφορο-
διαφυγή.

Πρώτον, δεν έχετε διοικητές και δεν έχετε ιδιαίτερα δεδοµένα
και δεύτερον δεν παρουσιάζετε, τουλάχιστον, µέχρι τώρα, κα-
νένα ουσιαστικό σχέδιο γι’ αυτά τα δύο ζητήµατα τα οποία θέ-
λουν αλλαγή νοοτροπίας, αλλά θέλουν και δουλειά, κυρίως
θέλουν επιτήρηση του δηµόσιου τοµέα στο να παίζει τον ρόλο
του και να κάνει τη δουλειά του.

Τίποτε απ’ όλα αυτά δεν βλέπουµε µέχρι τώρα και έχουµε
κάθε λόγο να ανησυχούµε ότι ο οποιοσδήποτε σχεδιασµός θα
είναι κοντόφθαλµος και τα αποτελέσµατά του δεν θα είναι τα
αναµενόµενα από τους Έλληνες πολίτες, γιατί η ψυχολογία των
πολιτών για την αγορά -και των ασφαλισµένων και των εν ενερ-
γεία και των συνταξιούχων- είναι βασικό συστατικό της κοινωνι-
κής συνοχής και βασικό συστατικό της διακίνησης του χρήµατος
για τη δηµιουργία τζίρων, κερδών, εισφορών, αµοιβών εργαζο-
µένων και θέσεων εργασίας. Αυτά είναι µία αλυσίδα, την οποία
δεν µπορείτε να αγνοείτε. Και δεν µπορεί να την αγνοεί ούτε η
Κυβέρνηση που έχει την ευθύνη, δεν µπορεί να την αγνοεί ούτε
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση που έχει τον θεσµικό της ρόλο, κα-
νένα κόµµα, και, βεβαίως, δεν µπορεί να την αγνοεί και το ΚΚΕ,
το οποίο πρέπει να αντιληφθεί και εκείνο µε βάση την κοσµοθε-
ωρία του την οποία απόλυτα σεβόµαστε, ότι –το είπα και στην
αρχή, το λέω και τώρα- εργαζόµενοι δεν µπορεί να υπάρχουν εάν
δεν υπάρχουν επιχειρήσεις.

Καταλαβαίνω ότι το δικό σας µοντέλο είναι τελείως διαφορε-
τικό, αλλά ζούµε σε µία δεδοµένη κοσµοθεωρία, ευρωπαϊκή κοι-
νωνία, την οποία ως κράτος έχουµε αποδεχθεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο πρώην

Πρόεδρος της Βουλής, κ. Απόστολος Κακλαµάνης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν θα συµ-

φωνήσω µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας τον κ. Μαρκόπουλο, ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος συµβάλλει στο επίπεδο του κοινωνικού και πολιτικού
διαλόγου εδώ στην Αίθουσα.

Θέλω να είµαι ειλικρινής απέναντι και στους παρόντες Βου-
λευτές, συναδέλφους του ΚΚΕ αλλά και σε ένα ποσοστό του
εκλογικού σώµατος το οποίο ιδιαίτερα τιµώ γιατί αγωνίζεται για
ένα όραµα, το οποίο και άλλες γενιές- τουλάχιστον τρεις γενιές,
περιλαµβανοµένης της δικής µου γενιάς ,ελπίζω και πιστεύω ότι
αυτό δεν θα συµβεί και γι’ άλλες γενιές στο µέλλον- όχι µόνο δεν
το προσήγγισαν µε τους αγώνες και τις θυσίες τους, αλλά αντί-
θετα, κυρία Πρόεδρε, ουσιαστικώς γονάτισαν, εξανδραποδίστη-
καν για εκείνο το πραγµατικά σπουδαίο όραµα.

Γιατί δεν συµφωνώ µε την άποψη της Νέας ∆ηµοκρατίας,
όπως δεν συµφωνώ και µε την άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος, που διευκολύνει, εάν θέλετε, τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία όταν την ταυτίζει µε το ΠΑΣΟΚ; Γιατί θεωρώ ότι λείπει από
τις τοποθετήσεις αυτές και του ΚΚΕ και της Νέας ∆ηµοκρατίας
η ειλικρίνεια την οποία οφείλουµε όλες οι πολιτικές δυνάµεις
απέναντι στον ελληνικό λαό και στα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζει σήµερα η χώρα.

Παρελθοντολογία µπορεί να κάνει κανείς, να ξύνει πληγές του
παρελθόντος, αλλά δεν βοηθάει προφανώς για το σήµερα, εκτός
εάν µπορεί να συναχθούν κάποια διδάγµατα πού οδήγησε η
αδιαλλαξία, η στείρα αντιπαράθεση, η στείρα –ιδιαίτερα, µια και
µιλώ στο Κοινοβούλιο- αντιπολίτευση.

Πώς ανεβαίνει, αγαπητέ κύριε συνάδελφε της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, το επίπεδο του πολιτικού διαλόγου σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα, όπως είπατε, όταν ακούσατε µόλις προ ολίγου
συναδέλφους του ΚΚΕ να απευθύνονται στον Υπουργό, τον
οποίο εµείς οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ στηρίζουµε µε την ψήφο
εµπιστοσύνης που δώσαµε στην Κυβέρνηση και στο ΠΑΣΟΚ, να
απευθύνονται οι συνάδελφοι του ΚΚΕ. και να µας λένε ότι η ηλι-
κία µεν των συνταξιούχων, που πρέπει –και συµφωνώ µαζί τους-
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να µην είναι απόµαχοι και της ζωής, παρατείνεται όχι επτά µε
εννέα χρόνια, όπως υπολογίζαµε εµείς οι “κακοί”, αλλά πολύ πε-
ρισσότερο, κάτι το οποίο,όπως είπε ο κ.Νίκος Παπακωνσταντί-
νου, µας στενοχωρεί;

Έτσι θα συζητούµε εδώ; Ότι µας στεναχωρεί αν οι συνταξιού-
χοι ζουν περισσότερο; Ή έτσι θα συζητούµε εδώ, όταν ακούω
εδώ τη Γενική Γραµµατέα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος να λέει
ότι εµείς, δηλαδή, εγώ που σας µιλώ, είµαστε δύο κόµµατα της
πλουτοκρατίας, που υπηρετούµε τα συµφέροντα της πλουτο-
κρατίας;

Και επειδή ακούω και άλλα πράγµατα για θυσίες που επιβάλ-
λονται αυτήν τη στιγµή να επωµιστούν ο αγροτικός κόσµος και οι
άλλοι εργαζόµενοι και οι οποίες θα αποκατασταθούν στο µέλ-
λον, όταν ευοδωθούν αυτοί οι αγώνες, θέλω να ρωτήσω µε κάθε
ειλικρίνεια και καλή πίστη: Πού το πάει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
µε αυτήν την αδιαλλαξία; Πότε Υπουργός Γεωργίας, πότε Κυ-
βέρνηση, δύο µήνες µετά τις εκλογές καλείται όχι απλώς να συ-
ζητήσει; ∆ιότι εδώ βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση καλεί σε συζήτηση
και υπάρχουν ορισµένα κόµµατα, όπως η Νέα ∆ηµοκρατία εδώ
που λέει «όχι µην πηγαίνετε στα µπλόκα» και δίπλα το ΛΑΟΣ που
λέει το ίδιο. Ερωτώ: Κάνουµε καλό στον τόπο και ειδικότερα στον
αγροτικό κόσµο, όταν γνωρίζουµε ότι είναι εντελώς αδιέξοδη και
ζηµιογόνα και για τον ίδιο τον κόσµο αυτή η τακτική; Επιτέλους
ποια στρατηγική σε τελική ανάλυση είναι αυτή στην οποία εντάσ-
σονται αυτές οι τακτικές;

Κυρία Πρόεδρε, εµένα από άλλη πλευρά τώρα µε θέλγει η
πρόταση νόµου αυτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Θα ευχό-
µουν και θα ήταν, πράγµατι, ένα στοιχείο αυτού του οράµατος
ένα κοινωνικοασφαλιστικό σύστηµα στο οποίο το κράτος θα κά-
λυπτε τα πάντα, ακόµα και τα τεσσεράµισι εκατοµµύρια συντα-
γές, όπως µου λέει εδώ η συνάδελφος κ. Μίχου, που εκδίδονται
κάθε µήνα, συνταγές γιατρών που πηγαίνουν σε κάποια φαρµα-
κεία. Και τα φάρµακα τα παράγουν κάποιες βιοµηχανίες. Και µία
επιχείρηση τώρα τις συγκεντρώνει, κυρία Πρόεδρε, µια επιχεί-
ρηση που αγοράζει εφηµερίδες, κανάλια, φαρµακοβιοµηχανίες,
αποθήκες, και κάνει και λιανική πώληση. Είναι τεσσεράµισι εκα-
τοµµύρια συνταγές το µήνα. ∆ηλαδή ένας στους δύο Έλληνες
παίρνει συνταγή για φάρµακα κάθε µήνα.

Πολύ καλά είναι, λοιπόν, να λέµε για το κράτος, τον κρατικό
προϋπολογισµό. Όταν όµως ταυτόχρονα –και απευθύνοµαι τώρα
στην Κυβέρνηση- έχουµε αυτήν τη στιγµή µία κάθετη πτώση των
εσόδων, ερωτώ: Οι προϊστάµενοι των δηµόσιων οικονοµικών
εφοριών, οι πρόεδροι των ασφαλιστικών ταµείων, ο νυν Πρόε-
δρος του ΙΚΑ, τι κάνουν όλοι αυτοί;

Τι κάνουν όλοι αυτοί για τα φορολογικά έσοδα, για τις εισφο-
ρές στα ασφαλιστικά ταµεία; Πρέπει η Κυβέρνηση τάχιστα να
αποφασίσει διότι αυτή τη στιγµή έχετε την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση να δηλώνει, να βοηθήσουµε εκεί που συµφωνούν αλλά
ταυτόχρονα να λέει στους αγρότες έχετε δίκιο, αλλά δεν συµ-
φωνώ για τα µπλόκα, όταν στον Προµαχώνα έχουµε –είναι γνω-
στή η σύνθεση- κάποιους την ώρα που η Ελλάδα διασύρεται
διεθνώς να καλούν το Βούλγαρο Πρωθυπουργό για να επιληφθεί
του προβλήµατος. Και δεν είδα καµµιά πολιτική δύναµη να πει
επιτέλους, η χώρα αυτή είναι ανεξάρτητη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το είπαµε, κύριε Πρόεδρε.
AΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆ηµόσια, επίσηµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όλα τα κόµµατα το είπαν.
AΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συγχαρητήρια εάν το κάνατε.

Λυπάµαι γιατί εγώ δεν έλαβα γνώση. Ίσως τα κανάλια και οι επι-
χειρηµατίες που ψωµίζονται συνεχώς από κάθε έναν µπαµπούλα,
ίσως δεν έδωσαν αυτήν την πληροφορία γιατί έδειχναν τον Πρω-
θυπουργό της γειτονικής χώρας να έχει στο κούτελό του τη
φίρµα µιας πολυεθνικής αθλητικών ειδών. ∆εν ξέρω τι είδους
νέες πολιτικές εικόνες είναι αυτές.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Χορηγός.
AΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι δωρεάν αυτή η προβολή

µιας πολυεθνικής; Γιατί γνωρίζω εξ απαλών ονύχων ποιος είναι ο
πόνος και ο µόχθος του αγρότη. Η πλειονότητα των φτωχών
αγροτών δεν έχουν ένα και δύο τρακτέρ. Να εξηγούµεθα. Ούτε
εξακόσια στρέµµατα όπως άκουγα από κάποιον αγρότη συνδι-
καλιστή επιχειρηµατία της Βοιωτίας που έχει κόψει στο Κάστρο

την κυκλοφορία υπηρεσιών, αγαθών και προσώπων. Αυτά είναι
τα ζητήµατα. Μακάρι λοιπόν, να είχαµε σήµερα µια άγια κοινω-
νία, ένα κράτος που θα λειτουργεί άψογα και να καλύπτει όλες
αυτές τις ανάγκες.

Και αυτό γιατί πρέπει να πω ότι παρ’ όλα τα µειονεκτήµατα των
καθεστώτων του υπαρκτού σοσιαλισµού όσες φορές πήγα εκεί
είδα ότι όντως είχαν λίγα αλλά ζούσαν. Το παιδί τους είχε να πάει
στον παιδικό σταθµό. Μεροκάµατο φθηνό αλλά το είχαν. Άλλα
ήταν τα ελαττώµατα και άλλα τα προβλήµατα που οδήγησαν
στην κατάρρευση.

Εδώ θέλω να ρωτήσω, πώς είναι δυνατόν εντός τριετίας να κα-
ταβάλει το ελληνικό δηµόσιο -το οποίο σήµερα δανείζεται- όλες
τις απώλειες από το 1951 µέχρι σήµερα! Και γιατί αυτές οι απώ-
λειες οφείλονται στη Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ; ∆εν γνω-
ρίζουν οι συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
ότι το αίσχος της δέσµευσης των αποθεµατικών των ταµείων
σταµάτησε το 1983 επί ΠΑΣΟΚ; Μέχρι τότε όλα είχαν πάει δα-
νεικά και αγύριστα εξ ου και τότε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ υπέ-
στη το βάρος των προβληµατικών επιχειρήσεων. Αυτή είναι η
αλήθεια και πρέπει να λέγεται στο λαό. ∆υστυχώς όµως δεν λέ-
γεται.

Πολύ σωστά πρέπει να αποκατασταθούν οι ζηµιές από τα δο-
µηµένα οµόλογα. Αλλά ερωτώ, όταν 5,5 εκατοµµύρια της εται-
ρείας που πρωτοστάτησε σε αυτήν την κοµπίνα διαγράφονται,
θα τους τα χαρίσουµε, αγαπητοί συνάδελφοι του ΚΚΕ και θα
πούµε να πληρώσει το δηµόσιο; ∆ηλαδή να πληρώνει το δηµόσιο
για οτιδήποτε;

Προφανώς, δεν είναι αυτή η πρότασή σας -το αντιλαµβάνοµαι-
, αλλά θα ήθελα όλοι µαζί να επιµένουµε ότι αυτοί οι λυµεώνες
του µόχθου των εργαζοµένων και του δηµόσιου πλούτου κάποτε
πρέπει να κάτσουν στο σκαµνί. Συµφωνώ σε πάρα πολλά άλλα
από την πρόταση. Να µη σας πάρω άλλο χρόνο.

Όσον αφορά τις υποχρεώσεις του δηµοσίου απέναντι στους
ασφαλιστικούς οργανισµούς, που ανελήφθησαν επί ΠΑΣΟΚ και
εξεπληρούντο µέχρι το 2004 -δεν το αναφέρει αυτό η πρόταση
των συναδέλφων του Κοµµουνιστικού Κόµµατος- θα πρέπει τα
οφειλόµενα που δεν καταβάλλονταν µετά το 2004, επί πεντέµισι
χρόνια, να καταβληθούν.

Τέλος, δεν µπορεί το δηµόσιο, αγαπητοί συνάδελφοι, να αγο-
ράσει µε την τρέχουσα τιµή τις µετοχές και οποιεσδήποτε άλλες
αξίες έχουν τα ασφαλιστικά ταµεία, διότι αυτό θα είναι κατα-
στροφή για τα ασφαλιστικά ταµεία. ∆ιότι µε το Χρηµατιστήριο
στις δυο χιλιάδες µονάδες, καταλαβαίνετε ποια είναι η αξία των
µετοχών αυτών. Ίσως η πρόταση να έχει γραφτεί σε περίοδο που
το Χρηµατιστήριο ήταν πολύ ψηλά, αλλά κι αυτή η πρόταση δεν
στέκει.

Στέκοµαι στο πνεύµα αυτής της προτάσεως. Θα έπρεπε, κύριε
Κουτρουµάνη, να συζητήσετε µε τους συναδέλφους του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος και µία πρόταση που θα έρθει εδώ για τα
φοροεισπρακτικά, για τα ασφαλιστικά, να έχει πιο πριν έναν ου-
σιαστικό διάλογο µε τις πολιτικές δυνάµεις, ώστε επιτέλους να
βρεθεί ένα κοινό σηµείο, πέρα από φανατισµούς και πέρα από
αντιπαλότητες που, χρονικά, τουλάχιστον, δεν έχουν κανένα
νόηµα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Από-
στολο Κακλαµάνη για την ουσιαστική παρέµβαση και τους προ-
βληµατισµούς που θέτει. Πιστεύω αυτοί οι προβληµατισµοί να
αναδείξουν και πολιτικές που θα είναι για το καλό όλων και, κυ-
ρίως, του ασφαλιστικού συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίαση, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Λάππα
Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου.
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ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρό-
ταση νόµου του ΚΚΕ µε τίτλο: «∆ιασφάλιση των αποθεµατικών
των Ασφαλιστικών Ταµείων και διεύρυνση των ασφαλιστικών-
συνταξιοδοτικών δικαιωµάτων των εργαζοµένων» δεν υπάρχει
αµφιβολία ότι ακουµπά σε κάτι που ισχύει ως ζωτικό θέµα για
κάθε Έλληνα. Ελάχιστοι είναι αυτοί οι Έλληνες που δεν έχουν
ανάγκη δύο πράγµατα: πρώτον, µία πλήρη απασχόληση, την ερ-
γασία, ως πηγή όχι µόνο εισοδήµατος αλλά και νοήµατος της
δράσης του ανθρώπου στη ζωή και δεύτερον, ένα εγγυηµένο
ασφαλιστικό σύστηµα, ώστε την ώρα που δεν θα µπορούν πια να
εργάζονται και δεν θα πρέπει να εργάζονται να συνοδεύεται αυτή
η περίοδος της ζωής τους µε ασφάλεια και αξιοπρέπεια.

Ωστόσο αυτή η συζήτηση συσκοτίζεται, διότι έχουµε µία αδυ-
ναµία -και δεν αφορά µόνο το ΚΚΕ, αφορά και άλλες δυνάµεις
στο Κοινοβούλιο- στο να αναγνωρίσουµε το πλαίσιο στο οποίο
συζητούµε και για την εργασία και για την κοινωνική ασφάλιση.
∆ιότι εδώ, τουλάχιστον, δύο αγορητές του ΚΚΕ, ο κ. Μαυρίκος
και ο κ. Παπακωνσταντίνου, κατήγγειλαν ότι το ΠΑΣΟΚ επικαλεί-
ται τη διεθνή κρίση, επικαλείται κάποιες δυσκολίες, για να τρο-
µοκρατήσει τους εργαζόµενους, τους αγρότες, τους ανθρώπους
του µόχθου, ώστε να µην παίρνει τα µέτρα που προτείνει το ΚΚΕ,
που εποµένως είναι άµεσα εφαρµοστέα και εφικτά.

Αυτό, αγαπητοί φίλοι, είναι πάντα το θεµέλιο της δηµοκρατίας,
δηλαδή το να έχουµε τις διαφορετικές προσεγγίσεις, τις διαφο-
ρετικές απόψεις, αλλά να έχουµε, τουλάχιστον, µία θεµελίωση
της πραγµατικότητας.

∆εν υπάρχει η κρίση; Είναι κατασκευασµένη; Εγώ θα πρότεινα
να συζητήσουµε πάρα πολύ σοβαρά και µάλιστα να συζητή-
σουµε ως δυνάµεις προοδευτικές. Η κρίση που εκδηλώνεται
αυτήν τη στιγµή ως κρίση της «φούσκας» των τοξικών προϊόντων,
ως κρίση του χρηµατιστηριακού καπιταλισµού, είναι απλώς µία
οξυµένη πλευρά µίας βαθύτερης κρίσης, που συντελείται εδώ
και τριάντα χρόνια µε τη λεγόµενη «παγκοσµιοποίηση» -όπως
εφαρµόστηκε- η οποία είναι µόνιµη, δοµική, και της οποίας η
χρηµατιστηριακή κρίση, η «φούσκα» των τοξικών, είναι απλώς
µία εκδήλωση.

Αυτό που συµβαίνει εδώ και τριάντα χρόνια είναι ότι οι συµ-
φωνίες του Παγκόσµιου Οργανισµού Εµπορίου δεν έχουν δια-
σφαλιστεί πουθενά, γιατί δεν απαιτήθηκε από κανέναν, τα
τελευταία τριάντα χρόνια -κάποιες υποσηµειώσεις κάνει η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση σε κάποιες αποφάσεις της- ώστε όταν ανοίγει το
παγκόσµιο εµπόριο να υπάρχουν δύο διασφαλίσεις: ότι όποια
χώρα µετέχει στον ΠΟΕ, πρώτον, θα υιοθετήσει το µίνιµουµ των
εγγυήσεων για τις δυνάµεις της εργασίας που θέτει ο Παγκό-
σµιος Οργανισµός Εργασίας, ο ILO, το ∆ιεθνές Γραφείο Εργα-
σίας και δεύτερον, θα υιοθετήσει το µίνιµουµ των µέτρων για την
οικολογική προστασία, να µην έχουµε το λεγόµενο εργασιακό
και οικολογικό dambing.

∆ιότι, αγαπητοί φίλοι, αυτός είναι ο βαθύτερος πυρήνας του
προβλήµατος και στην εργασία και στην ασφάλιση, όταν εδώ µε
τρόπο ανεπίτρεπτο επιτρέπαµε µέχρι πέρυσι –και εύχοµαι να µην
ξανασυµβεί- τους «σκλάβους» που χρησιµοποιούµε για στις
αγροτικές εκµεταλλεύσεις και που τους έχουµε να κοιµούνται
µέσα στα θερµοκήπια, θεωρούµε ότι το µεροκάµατό τους το
“µαύρο”, το παράνοµο, είναι 20 ευρώ και οι άνθρωποι έκαναν κι-
νητοποιήσεις πέρυσι να πάρουν 25, την ίδια ώρα το µεροκάµατο
του εργάτη γης στη Βραζιλία είναι 1 δολάριο και η πρόθεση του
Λούλα, είναι να το φτάσει 2 δολάρια. Ποιος λοιπόν θα ανταγωνι-
στεί προϊόντα που ο συντελεστής εργασίας, ο συντελεστής κό-
στους που αφορά την εργασία έχει 1 δολάριο µεροκάµατο, όταν
εδώ τη «µαύρη», την άθλια, την εργασία των σύγχρονων σκλά-
βων -που πιστεύω κύριε Υπουργέ, ότι δεν θα το ξαναδούµε που-
θενά- την αποτιµούµε 20 ευρώ;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: ∆έκα ευρώ.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ακόµα χειρότερα, αν υποθέσουµε ότι

θέλουµε να συγκρίνουµε τα τροµερά πράγµατα.
Αυτό µας δείχνει ότι έχουµε µπροστά µας ένα πρόβληµα θε-

µελιώδες, που το ΠΑΣΟΚ το αντιµετωπίζει θαρραλέα µε παρεµ-
βάσεις του Γιώργου του Παπανδρέου ως Προέδρου της
Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς, που έθεσε και στην Ευρώπη και στα διε-
θνή fora ότι αν δεν αντιµετωπίσουµε την παγκοσµιοποίηση ως

µία διαδικασία που υπόκειται σε δηµοκρατικό έλεγχο, σε αρχές
που προστατεύουν την εργασία, την παγκόσµια –αν θέλετε- οι-
κολογική ισορροπία, που αφορά και το µέλλον της ύπαρξής µας
σε αυτόν τον πλανήτη, θα είµαστε µόνιµα υπό ένα διαρκή κατα-
ναγκασµό απόπτώχευσης. Γι’ αυτό κλονίζεται το κοινωνικό µο-
ντέλο της Ευρώπης, διότι δέχεται όλη αυτήν την πίεση. Kαι το
θέµα είναι υπαρκτό.

Όταν, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ λέει ότι «θέλουµε να πάµε στον πυ-
ρήνα των θεµάτων, είτε αφορά το αγροτικό, είτε αφορά το ασφα-
λιστικό» αναλαµβάνει, µέσα από αυτήν την ανάλυση, µία µεγάλη
ευθύνη -που πιστεύουµε ότι είναι κοινή ευθύνη ολονών µας- να
φτάσουµε και να ανατρέψουµε τις ρίζες των προβληµάτων και
όχι να µιλάµε συνεχώς για τις επιπτώσεις και να µην µπορούµε να
τις χειριστούµε παρά µόνο αποσπασµατικά. Φυσικά όταν αντιµε-
τωπίζεις κάτι αποσπασµατικά απλώς βαθαίνεις το πρόβληµα.

Άρα, χρειάζεται παντού, είτε στο αγροτικό, είτε κατά µείζονα
λόγο στο χώρο της ανάπτυξης, της εργασίας και της ασφάλισης,
να µιλήσουµε µε όρους ουσίας, ότι πρέπει να αλλάξουµε ό,τι
βρήκαµε. Πρέπει να προχωρήσουµε σε κατευθύνσεις που θα δια-
σφαλίσουν την εργασία ως πλήρη απασχόληση, ως αξιοπρέπεια
του ανθρώπου σε όλη τη ζωή που προσφέρει στην κοινωνία και
θέλει να ανταποδίδεται δίκαια αυτή η προσφορά του. Και φυσικά
ακόµα περισσότερο όταν είναι πια και σε θέση αδυναµίας, η
ασφάλιση να είναι εγγυηµένη και να εξασφαλίζει την αξιοπρέ-
πεια ζωής σ’ αυτήν την περίοδο που ευχόµαστε όλοι το προσ-
δόκιµο να γίνεται και όλο µεγαλύτερο, όχι να θεωρούµε το
προσδόκιµο ζωής πρόβληµα.

Και επειδή ετέθησαν θέµατα αρχής, για την παράταξή µας το
ΠΑΣΟΚ, υπάρχουν όλα αυτά τα θέµατα σαν κάτι πολύ βαθύτερο
από πολιτικές. Για µας είναι η ταυτότητα της ύπαρξής µας. Αυτή
η παράταξη δεν ασκεί πολιτικές σε αυτήν την κατεύθυνση, ασκεί
πολιτικές που είναι το νόηµα του να υπάρχει, να αγωνίζεται, να
δρα και να αντιµετωπίζει τα θέµατα από τη σκοπιά του συµφέ-
ροντος των πολλών και από τη σκοπιά του συµφέροντος αυτής
της πατρίδας για το µέλλον.

Και γι’ αυτό έχουν αξία όσα είπε, έχουν αξία όσα θύµισε ο Πρό-
εδρος ο Απόστολος Κακλαµάνης. Γιατί σε αυτήν τη χώρα δεν
µπορούµε διαρκώς να έχουµε το φαινόµενο που παρουσίασε,
κατ’ εξοχήν, ο κ. Γιακουµάτος της διαρκούς παρθενογένεσης
όλων, στο ελληνικό Κοινοβούλιο τουλάχιστον, ως εάν όλα να αρ-
χίζουν την ηµέρα που συζητάµε κάτι.

Τα θέµατα έχουν βάθος, έχουν ιστορία και εµείς αναδεχόµα-
στε τα λάθη µας και τις παραλείψεις µας. Πρέπει, όµως, και οι
άλλοι να αναδεχθούν τις επιτεύξεις µας. Γιατί µια σειρά θέµατα
που συνδέονται µε την κοινωνική ασφάλιση, έλαβαν αποφασι-
στικά θετική απάντηση στις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ από το 1981
µε τον Ανδρέα Παπανδρέου έως σήµερα.

Και θα χρησιµοποιήσω την ίδια την επιχειρηµατολογία του κ.
Γιακουµάτου. Είπε ότι «βρήκαµε το 2004 24.000.000.000 ευρώ
αποθεµατικά των ταµείων», δέχοµαι το δικό του νούµερο και όχι
τον αριθµό που ανέφερε η εισηγήτριά µας η κ. Μίχου που είπε ότι
ήταν 28,1 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Ξεκινώ, λοιπόν, µε την διαπίστωση του κ. Γιακουµάτου, Υφυ-
πουργός ήταν άλλωστε, ξέρει τι βρήκε. Γιατί δεν είπε, όµως, το
άλλο σκέλος; Όταν κάναµε τον απολογισµό του 1993 που βρή-
καµε και λύσαµε θέµατα τερατωδών εκκρεµοτήτων που δηµι-
ούργησε η τότε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, τα αποθε-
µατικά των ταµείων ήταν 4,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτή η
άνοδος από τα 4,3 δισεκατοµµύρια ευρώ το 1993 στα
24.000.000.000 ευρώ –αναφέρω τον αριθµό του κ. Γιακουµάτου-
το 2004, ήταν άνοδος που µας τη χάρισε κάποιος; Ήρθε κάποιος
στην Ελλάδα και είπε «πάρτε τα» ή ήταν αποτέλεσµα µιας συνει-
δητής πολιτικής ενίσχυσης και διαφύλαξης των αποθεµατικών
των ταµείων;

Αυτή είναι η αλήθεια, όπως είναι αλήθεια και η γενίκευση των
κοινωνικών ασφαλίσεων µετά το 1981, όπως αλήθεια είναι ότι επί
ΠΑΣΟΚ έγινε ο ΟΓΑ ταµείο κύριας ασφάλισης των αγροτών,
όπως αλήθεια είναι ότι δόθηκαν λύσεις που κάποτε και το ΚΚΕ τις
χαιρετούσε, όταν κάναµε τη γενναία ένταξη όλων των αγωνιστών
της εθνικής αντίστασης στο ΝΑΤ. Αυτή είναι η αλήθεια, ότι ελή-
φθησαν δηλαδή γενναία και ρωµαλέα µέτρα.
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Η ίδια όµως η πραγµατικότητα µας λέει ότι σήµερα αν θέλουµε
να διαφυλάξουµε…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ενάµισι εκατοµµύριο εργαζό-
µενοι ήταν εκτός ΙΚΑ…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ακριβώς.
Αν ξαναγυρίσουµε σε όσα υπενθύµισε ο συνάδελφος Βουλευ-

τής του ΠΑΣΟΚ ο κ. Μόσιαλος ότι πρέπει να µιλάµε για ένα σύ-
στηµα όπου το κυρίαρχο χαρακτηριστικό του θα παραµείνει
πάντα η διανεµητική λογική, τότε όντως πρέπει να δούµε ότι πρέ-
πει να πιάσουµε συνολικά την παραγωγική ανασύνταξη της
χώρας όσο και τα επί µέρους µέτρα για το ασφαλιστικό σύστηµα.

Άρα είναι πολύ ορθό αυτό που λέει το ΠΑΣΟΚ ότι σήµερα για
να αντιµετωπίσουµε όσα είναι, πράγµατι, κρίση και όχι µια κατα-
σκευή κρίσης, πρέπει και χρειάζεται να λύσουµε τα θεµελιώδη
ζητήµατα που δηµιουργούν την κρίση.

Να πάµε, λοιπόν, σε αυτές τις λύσεις µε χαρακτήρα κοινωνικής
δικαιοσύνης. Πρέπει, δηλαδή, πάντα να έχουµε το σταθερό
άξονα ότι µε τριµερή χρηµατοδότηση και µε δηµόσια εγγύηση,
το ασφαλιστικό σύστηµα θα αποτελεί την ασφάλεια και την αξιο-
πρέπεια του πολίτη. Και αυτό µπορούµε να το πετύχουµε αν ανα-
γνωρίσουµε τι συµβαίνει, ώστε να δούµε και τις λύσεις τις οποίες
θα έχουµε µπροστά µας ως τις πιο πρόσφορες.

Γι’ αυτό είµαι βέβαιος ότι αυτό που ξεκινήσαµε και στο πα-
ρελθόν θα το πετύχουµε και τώρα, γιατί ακριβώς για µας δεν
είναι κάθε φορά µια αποσπασµατική παρέµβαση αλλά είναι µια
ολοκληρωµένη αντιµετώπιση του συνόλου των ζητηµάτων που
αντιµετωπίζει η χώρα, ζητηµάτων που δεν κρύβουµε και ξέρουµε
ότι θα τα υπερνικήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ευ-
θυµίου.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.

Κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Γιατί, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Γιατί µίλησε δύο φορές η

Πρόεδρος του κόµµατός σας.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Μου είπαν έξι λεπτά, προηγουµέ-

νως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σύµφωνα µε τον Κανονι-

σµό είναι τρία λεπτά. Θα υπάρξει µία ανοχή από το Προεδρείο.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Η Γενική Γραµµατέας της Κεντρικής

Επιτροπής η συντρόφισσα Αλέκα Παπαρήγα και οι υπόλοιποι οµι-
λητές τεκµηρίωσαν την πρότασή µας.

Το ασφαλιστικό είναι το κύριο ζήτηµα που εδώ και µήνες βρί-
σκεται στις πρώτες σελίδες του Τύπου. Βρίσκεται στην ατζέντα
της Κυβέρνησης, του ΣΕΒ, του ΕΒΕΑ. Ποιος είναι ο στόχος, όταν
συζητάµε το ασφαλιστικό; Ποιος είναι ο στόχος του λεγόµενου
«διαλόγου»; Είναι ο στόχος του Προκρούστη. Είναι η επιχείρηση
καρατόµησης ασφαλιστικών και κοινωνικών δικαιωµάτων. Σή-
µερα, όλοι επικαλείστε την καπιταλιστική κρίση. Θα σας υπενθυ-
µίσουµε ότι η συζήτηση άνοιξε πριν από δεκαοκτώ χρόνια και
συνεχώς περικόπτονται ασφαλιστικά, εργασιακά δικαιώµατα.
Τώρα στο όνοµα της κρίσης έρχεται η λαιµητόµος.

Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι µε αυτήν την επιλογή, µε
αυτήν την πολιτική. Την αντιπαλεύουµε, την απορρίπτουµε. Αυτό
είναι το πρώτο.

Το δεύτερο, για τη βιωσιµότητα του ασφαλιστικού συστήµα-
τος. Αν δείτε τα Πρακτικά της Βουλής στη συζήτηση των προ-
γραµµατικών δηλώσεων του 2004 ο κ. Παπανδρέου τότε ως
Αρχηγός της αξιωµατικής αντιπολίτευσης είπε ότι µε το νόµο του
Ρέππα διασφαλίστηκαν για τριάντα χρόνια τα αποθεµατικά των
ασφαλιστικών ταµείων και η βιωσιµότητα του ασφαλιστικού συ-
στήµατος. Όλα αυτά τα χρόνια δόθηκαν νέες παροχές, κίνητρα,
φοροαπαλλαγές, εισφοροδιευκολύνσεις στο µεγάλο κεφάλαιο.
Η κατάσταση για τους ασφαλισµένους χειροτερεύει. Τριάντα έξι
χρόνια από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα κυβερνάτε η Νέα
∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Ποιος ευθύνεται για την εισφορο-
διαφυγή; Ποιος χάρισε και χαρίζει στο µεγάλο κεφάλαιο; Ποιος

διαγράφει τα χρέη τους; Ποιος χαρίζει στις τράπεζες και µετα-
φέρει τις υποχρεώσεις τους στο ΙΚΑ; Εσείς, η Νέα ∆ηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ. Εκεί βρίσκονται τα χρήµατα των ασφαλιστικών τα-
µείων, εκτός από τη λεηλασία τους µε πολλούς τρόπους από το
1950 µε το ν.1611. Ναι, η βιοµηχανική ανάπτυξη στηρίχθηκε στα
αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων. Χτίστηκαν εργοστάσια,
διυλιστήρια, ναυπηγεία, έγιναν καινούργια καράβια µε τα λεφτά
των εργαζοµένων. Εκεί είναι τα χρήµατα. Αυτά τα χρήµατα ζη-
τάµε να γυρίσουν πίσω.

Κύριε Κακλαµάνη, ασφαλώς και δεν περιµέναµε να συµφωνή-
σετε µε την πρότασή µας. Αυτά που σήµερα εφαρµόζονται είναι
αποτέλεσµα της δικής σας πολιτικής. Ο κ. Σπράος ήταν σύµ-
βουλος του κ. Σηµίτη. Ο κ. Σπράος διατύπωσε την άποψη ότι µε-
γάλωσε ο µέσος όρος ηλικίας και θα πρέπει οι εργαζόµενοι να
δουλεύουν µέχρι τα εξήντα οκτώ ή µέχρι τα εβδοµήντα χρόνια.
Εσείς, κύριε Κακλαµάνη, εφαρµόζετε αυτήν την πολιτική. Ναι, µε
αυτήν την πολιτική εξοντώνετε τους εργαζόµενους. Εσείς ξεκι-
νήσατε τις ελαστικές σχέσεις εργασίας µε τα τοπικά σύµφωνα
απασχόλησης. Τέσσερις ώρες δουλειά, τέσσερις ώρες αµοιβή,
τέσσερις ώρες ζωή και τον πρώτο καιρό χωρίς κοινωνική ασφά-
λιση.

Αυτές τις µέρες βρίσκονται στο δρόµο χιλιάδες αγρότες µε τα
τρακτέρ. Παλεύουν. Παλεύουν για να µείνουν στη γη τους. Πα-
λεύουν για εξασφαλισµένες τιµές στα αγροτικά προϊόντα. Αγω-
νίζονται να µείνουν στον τόπο τους και παλεύουν ενάντια στην
Κοινή Αγροτική Πολιτική, την οποία εφαρµόζετε και η Νέα ∆η-
µοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Αναπτύσσεται µία εκστρατεία συκοφά-
ντησης των αγώνων τους. Πρωτοστατούν σε αυτήν τη διαδικασία
κυβερνητικά στελέχη µε πρώτο τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνη-
σης, Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και στελέχη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Χθες ο Υφυπουργός Οικονοµικών ο κ. Σαχινίδης, βγήκε να κα-
τηγορήσει το ΚΚΕ, να συκοφαντήσει το ΚΚΕ λέγοντας ότι στα
πεντέµισι τελευταία χρόνια τα στελέχη του ΚΚΕ κάθονταν και δεν
ανάπτυξαν δραστηριότητα. Τώρα, λέει, προσδοκά το ΚΚΕ λύ-
σεις.

Τις διαπιστώσεις του ο κ. Σαχινίδης τις διαµόρφωσε από τη
προπαγάνδα του ΠΑΣΟΚ.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ήταν στο πλευρό των ερ-
γατών, των αγροτών, ανεξάρτητα από το ποιος ήταν στην κυ-
βέρνηση, είτε ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία είτε το ΠΑΣΟΚ.

Αυτό που έχουµε σήµερα είναι µια σκληρή ταξική πολιτική η
οποία προωθείται συστηµατικά, µια πολιτική η οποία οδηγεί στο
ξεκλήρισµα της φτωχοµεσαίας αγροτιάς, πολιτική που προωθεί-
ται από τη Νέα ∆ηµοκρατία και από το ΠΑΣΟΚ και βεβαίως, στη-
ρίχτηκε και από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Το ΚΚΕ θα συνεχίσει να βρίσκεται στους δρόµους του αγώνα
και θα στηρίζει τα δίκαια αιτήµατα. ∆εν επιλέγουµε το χρώµα που
θα έχει η λαιµητόµος η οποία ακρωτηριάζει εργασιακά, αγροτικά
δικαιώµατα. Είτε µπλε, είτε πράσινοι, είτε Νέα ∆ηµοκρατία, είτε
ΠΑΣΟΚ, εφόσον έχουν την ίδια πολιτική, θα µας βρίσκουν απέ-
ναντί τους στους δρόµους του αγώνα, στα µπλόκα, σε κάθε
µορφή πάλης που θα αποφασίζουν οι συλλογικές οργανώσεις
των εργαζοµένων. Είµαστε σίγουροι ότι η συκοφαντία δε θα
πτοήσει τους αγρότες, πολύ περισσότερο δε θα υποχρεώσει το
ΚΚΕ να κάνει πίσω.

Μην επικαλείσθε το παρελθόν, κύριε Ευθυµίου. Ήταν άλλοι οι
συσχετισµοί, ήταν υψηλός ο πήχης του εργατικού λαϊκού κινή-
µατος και υπήρξαν κατακτήσεις. Σήµερα και εκµεταλλευόµενοι
την κρίση, προσπαθείτε να τα πάρετε όλα πίσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε. Έχετε
πάρει το διπλάσιο χρόνο απ’ αυτόν που επιτρέπει ο Κανονισµός.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Χαλ-

βατζή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε. Θα

ήθελα το λόγο για µισό λεπτό, παρακαλώ, επειδή ανεφέρθη προ-
σωπικά σε µένα ο κ. Χαλβατζής, λέγοντας, µάλιστα, ευθέως:
«Εσείς, κύριε Κακλαµάνη, κάνατε εκείνο», «Εσείς κύριε Κακλα-
µάνη, κάνατε το άλλο», «Εσείς, κύριε Κακλαµάνη, κάνατε το
τρίτο».
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ήθελα απλά να πω στον κ. Χαλ-

βατζή, ο οποίος έχει και αυτός κάποια ηλικία, όχι βέβαια τη δική
µου, αλλά θυµάται πάρα πολύ καλά ότι αυτός στον οποίο τόσο
επιτιµητικά απευθύνεται, ήταν ο Υπουργός Εργασίας που έφερε
εδώ το ν. 1264 για την αποκατάσταση των συνδικαλιστικών ελευ-
θεριών, µε την κατάργηση του γνωστού ν. 330, που κατοχύρωσε
το δικαίωµα να συγκροτούνται σωµατεία, κατοχυρώνοντας απέ-
ναντι στις απολύσεις και τις διώξεις τους συνδικαλιστές. Είναι
εκείνος που εισηγήθηκε την άδεια των τεσσάρων εβδοµάδων µε
τη συµπλήρωση ενός έτους εργασίας, αντί δώδεκα-δεκατριών
ετών, για να φθάσει να πάρει ένας εργαζόµενος µια τέτοια άδεια.
Είναι εκείνος που κατάργησε το περίφηµο 8% της Εργατικής
Εστίας, που εδέσµευε τα συνδικάτα, διότι έδινε εκεί που κάθε
κυβέρνηση θα ήθελε.

Θέλω να το επιστρέψω, εποµένως, αυτό διότι δεν µε αφορά,
όπως επίσης αληθές είναι, διότι απουσιάζει ο κ. Σαχινίδης, δεν
έχω λόγο και ούτε µε εξουσιοδότησε να είµαι ο συνήγορός του,
αλλά είναι γεγονός ότι, ενώ όπως είπα, πριν καλά-καλά κλείσει
δύο µήνες αυτή η Κυβέρνηση, πριν ενηµερωθεί καν η ηγεσία του
Υπουργείου Γεωργίας για τα προβλήµατα αυτά, πρώην Βουλευ-
τές, κοµµατικά στελέχη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος έκαναν
αυτό που ούτε τον πρώτο χρόνο ούτε το δεύτερο χρόνο της κυ-
βέρνησης, της νέας διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας έκα-
ναν.

Τα µπλόκα δεν τα κινήσατε, δεν συµµετείχατε, δεν τα στηρί-
ξατε ούτε τον πρώτο χρόνο ούτε το δεύτερο. Αυτή είναι η αλή-
θεια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Πρόεδρε. Άλλωστε στην τοποθέτησή σας καταλάβαµε ότι δεν
διαφωνείτε εντελώς µε το πνεύµα της πρότασης νόµου.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν διαφωνώ, απλώς λέω την
πραγµατικότητα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει τώρα ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρό-
εδρε.

Ο κύριος -για να µη χρησιµοποιήσω όνοµα- ο εισηγητής της
Νέας ∆ηµοκρατίας από την αρχή έδειξε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συ-
ναγερµό και µίλησε για γκρίζα χρώµατα. Του οφείλω, λοιπόν, µια
απάντηση: «Το γαρ πολύ της θλίψεως γεννά παραφροσύνη». Θα
συµπλήρωνα και απουσία. ∆ιότι είναι καταπληκτικό. Υπάρχουν
εκπρόσωποι όλων των κοµµάτων εδώ στην Αίθουσα, πλην της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Τόσο ενδιαφέρονται για το ασφαλιστικό σύ-
στηµα της χώρας. Η Μείζον Αντιπολίτευση λείπει εντελώς από
την Αίθουσα.

Επίσης, άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας που όταν βάζει τις λέξεις
«ΠΑΣΟΚ, Νέα ∆ηµοκρατία», κολλάει και δίπλα το «Λαϊκό Ορθό-
δοξο Συναγερµό». ∆εν θα απαντήσω, δεν θέλω να προσβάλω
«µαυσωλεία».

Έρχοµαι τώρα στην υπό συζήτηση πρόταση νοµοσχεδίου. Θε-
τική ενέργεια, διότι µας δίνει την ευκαιρία να πούµε κάποια πράγ-
µατα.

Εµείς, κύριε Υφυπουργέ, δεν θέλουµε ν’ ασκούµε στείρα κρι-
τική. Εµείς θέλουµε να είµαστε χρήσιµοι. Θα δείτε, λοιπόν, ότι θ’
αναλώσω την τοποθέτησή µου σε συγκεκριµένες προτάσεις. Και
λέω «συγκεκριµένες», διότι εδώ πέρα ακούστηκε η άποψη ότι για
να επιλυθεί το ασφαλιστικό και συνταξιοδοτικό ζήτηµα της
χώρας, πρέπει να υπάρξει ανάπτυξη. Οποία γενικολογία. Την
προσυπογράφουµε όλοι. Είναι δυνατόν; Όµως, εδώ έχουµε
υπαρκτά προβλήµατα που πρέπει ν’ αντιµετωπιστούν τώρα, σε
βραχυπρόθεσµη προοπτική. Να περιµένουµε την ανάπτυξη κι
όλα αυτά, ναι –αυτός είναι κι ο στόχος µας άλλωστε- αλλά τώρα
τι κάνουµε; Τώρα επείγει το πρόβληµα.

Εγώ, λοιπόν, θα προσπαθήσω ν’ απαντήσω σ’ αυτό το ερώ-
τηµα, κύριε Υφυπουργέ, σηµειώνοντας τούτο, ότι το µεγάλο µας
πρόβληµα, όσον αφορά τη διαχείριση του ασφαλιστικού και συ-
νταξιοδοτικού προβλήµατος, πηγάζει από την αναβλητικότητά

µας.
Θεωρήσαµε, ως πολιτικό σύστηµα, ότι υπάρχουν στεγανά που

κλείνουν το ασφαλιστικό, ότι το ασφαλιστικό είναι αποµονωµένο
µέσα στην οικονοµία και στην κοινωνία. Τεράστιο λάθος. Είναι
µία πληγή που κακοφορµίζει κάθε οικονοµική και κοινωνική
δράση. Άρα, δεν θα πρέπει να συνεχίζει ν’ απορροφά κρίσιµες οι-
κονοµικές εφεδρείες που θα µπορούσαν να ενισχύσουν παντοι-
οτρόπως την οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη. Τουτέστιν,
πρέπει να το επιλύσουµε. ∆εν πρέπει να κάνουµε µεταρρυθµί-
σεις κατανεµηµένες σε δόσεις που δεν τελειώνουν ποτέ.

Άρα, ήλθε η ώρα να κοπεί ο «γόρδιος δεσµός» του ασφαλιστι-
κού. Το λέω αυτό, γιατί βλέπω ότι κινείστε κι εσείς µε µία λάθος
φιλοσοφία και σε λάθος κατεύθυνση. Αντί να προχωρήσουµε σε
ρήξεις -διότι αυτό χρειάζεται- έχουµε έναν ατέρµονα διάλογο. Ο
διάλογος όµως, για το ασφαλιστικό και οι διαβουλεύσεις, επι-
τρέψτε µου να πω ότι παρέλκουν. Και γιατί παρέλκουν; ∆ιότι, ξέ-
ρουµε τα προβλήµατα.

Ποια είναι τα µεγάλα προβλήµατα; Το δηµογραφικό, η εισφο-
ροδιαφυγή, η «µαύρη εργασία».

Για πείτε µου τώρα, µε το διάλογο, κατά πόσο θα γίνουµε σο-
φότεροι επί αυτών των ζητηµάτων; ∆ηλαδή, κάνοντας διάλογο,
θα βρούµε λύσεις στο δηµογραφικό ή παίρνοντας µέτρα. Κάνο-
ντας διάλογο θα βρούµε λύσεις στην εισφοροδιαφυγή ή παίρ-
νοντας µέτρα;

Γνωρίζουµε τα προβλήµατα. Άρα, αυτό που λέµε είναι ότι η ελ-
ληνική πολιτεία, η ελληνική κυβέρνηση –όποια κι αν είναι αυτή,
δεν µας ενδιαφέρει- δεν πρέπει να εξαντληθεί σ’ έναν ατέρµονα
διάλογο. Πρέπει να τελειώνουµε. Ρήξεις χρειάζονται. Αποφασι-
στικότητα χρειάζεται.

Γι’ αυτό, λοιπόν, θα προχωρήσω στις συγκεκριµένες προτά-
σεις, κύριε Υφυπουργέ, και θέλω να ληφθούν πάρα πολύ σοβαρά
υπ’ όψιν.

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε ότι θα έπρεπε ήδη εδώ και δύο µήνες
η Κυβέρνηση να έχει καταθέσει µία χάρτα πόρων, ένα συγκεκρι-
µένο σχέδιο που θα λέει ότι σκοπεύουµε, ως Κυβέρνηση, να ενι-
σχύσουµε τη χρηµατοδότηση του συστήµατος µε µία σταθερή
ροή πόρων και προτείνουµε συγκεκριµένα µέτρα, ένα, δύο, τρία
τέσσερα, πέντε. Να έρθει εδώ πέρα µέσα στη Βουλή, να το συ-
ζητήσουµε και να προχωρήσει. Χάρτα πόρων.

Και σας λέµε και δύο προτάσεις. Πρόταση πρώτη που µπορεί
να ενισχύσει τους πόρους πάρα πολύ. Θα πρέπει, επιτέλους, οι
ασφαλιστικές εισφορές να διασυνδεθούν µε τον «τζίρο» των επι-
χειρήσεων.

Έτσι θα αποκτήσει το σύστηµα µια αντικειµενική βάση εισ-
ροών. Έτσι θα καταπολεµηθεί η «µαύρη» εργασία. Έτσι θα κα-
ταπολεµηθεί η εισφοροδιαφυγή.

Γίνεται αυτό που σας λέµε τώρα στην οικοδοµή. Στην οικο-
δοµή ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν υπάρχουν ένσηµα µε
βάση τον αριθµό των εργαζοµένων. Υπάρχουν ένσηµα µε βάση
το είδος των εργασιών και το µέγεθος της οικοδοµής που χτίζει
κάποιος.

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει να διασυνδέσουµε το τζίρο των επιχει-
ρήσεων µε τις εργοδοτικές εισφορές. Τεράστια αναπνοή θα
δοθεί στο σύστηµα. Και µην κάνετε πίσω σ’ αυτό που σας λέµε
υπό την επήρεια κάποιων αντιδρώντων, διότι το σύστηµα αυτό
µπορεί να ωφελήσει εργοδότες. Μπορεί να αντιδράσουν και κά-
ποιοι. Ξέρετε ποιοι; Αυτοί που έχουν υψηλή κερδοφορία, υψηλό
τζίρο µε µικρό αριθµό εργαζοµένων. Άρα, λοιπόν, είναι ένα µέτρο
που πρέπει να το λάβετε πάρα πολύ σοβαρά υπ’ όψιν.

∆εύτερο µέτρο. Εµείς έχουµε την τόλµη και λέµε ότι θα πρέ-
πει να µη µείνει αναξιοποίητος ο πλούτος των αυθαιρέτων. Το
λέµε συνεχώς σ’ αυτήν την Αίθουσα. Θα πρέπει να γίνει µια τα-
κτοποίηση – νοµιµοποίηση των αυθαιρέτων και ο καθένας να
πληρώσει, ανάλογα µε την οικονοµική του ισχύ και επιφάνεια. Να
πληρώσει 300 ευρώ το τετραγωνικό ο έχων και κατέχων, 30 ευρώ
το τετραγωνικό ο φτωχός. Γιατί τα αυθαίρετα που είναι 1,5 εκα-
τοµµύριο σε όλη τη χώρα δεν µπορούµε να τα γκρεµίσουµε. Θα
τα έχουµε εσαεί. Άρα να τακτοποιήσουµε, να νοµιµοποιήσουµε,
να αντλήσουµε πλούτο, τον οποίο θα ρίξουµε στον ασφαλιστικό
κουµπαρά.

Πρόσφατοι υπολογισµοί ανεβάζουν τα έσοδα σε 5,5 µε 6 δι-
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σεκατοµµύρια ευρώ τα οποία µπορούµε να αντλήσουµε τώρα,
δίνοντας ένα περιουσιακό στοιχείο στον Έλληνα πολίτη. Και από
κει και πέρα να ενεργοποιήσουµε δρακόντειους νόµους, προκει-
µένου να µην έχουµε µια νέα γενιά αυθαιρέτων. Μην αφήνετε
αναξιοποίητο τον πλούτο των αυθαιρέτων σε µια τέτοια κρίσιµη
οικονοµική συγκυρία. Θα έχετε απολύτως τη στήριξή µας.

∆εύτερη πρόταση. Πρέπει να θεσµοθετηθεί ο Συνήγορος του
Ασφαλισµένου, αρκεί να υπάρξουν δύο προϋποθέσεις. Πρώτον,
να επανδρωθεί η υπηρεσία αυτή, µια αρχή -πείτε την έτσι- µε κα-
τάλληλο εξειδικευµένο προσωπικό και δεύτερον, οι αποφάσεις
της να είναι ταχύτατες και δεσµευτικές.

Ξέρετε πόσο θα ωφελήσει το σύστηµα ο θεσµός του Συνηγό-
ρου του Ασφαλισµένου; Πρώτον, θα εµπεδώσει στην κοινωνία
ένα κλίµα ασφάλειας δικαίου. ∆εύτερον, θα ενηµερώνει τον πο-
λίτη. Και τρίτον, θα δώσει µία ανάσα στους ίδιους τους οργανι-
σµούς που τώρα βρίσκονται σε µια µεταβατική φάση
ανασυγκρότησης και δεν µπορούν να ασχοληθούν µε την ενηµέ-
ρωση του πολίτη, προκειµένου οι άνθρωποι που ρωτάνε –ξέρετε
πολύ καλά εξ ιδίων τι εννοώ- έχουν µια αγωνία για τα ένσηµά
τους, την υγειονοµική τους περίθαλψη κ.λπ., τι δικαιούνται και τι
δεν δικαιούνται, να έχουν µια έγκαιρη ενηµέρωση. Άρα, προτεί-
νουµε την ενεργοποίηση αυτού του θεσµού.

Τρίτον, από το 2000 ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κάνει µία πρόταση, να δηµιουργηθεί από τα υφιστά-
µενα αποθεµατικά των ταµείων και από την υφισταµένη περιου-
σία των ταµείων –όση απέµεινε τέλος πάντων και απέµεινε
αρκετή- µια τράπεζα ασφάλισης, υγείας και στέγης. Αυτή η τρά-
πεζα θα έχει όλο αυτό τον πλούτο στα χέρια της, των αποθεµα-
τικών και της κινητής και ακίνητης περιουσίας των ταµείων, που
θα τείνει να µετεξελιχθεί στην πορεία σε ένα ανταγωνιστικό προς
τις άλλες τράπεζες πιστωτικό ίδρυµα. Ξέρετε πόσο θα ωφεληθεί
στον τοµέα της υγείας, της στέγης, της ασφάλισης ο πολίτης από
ένα τέτοιο τραπεζικό πιστωτικό ίδρυµα και τι µοχλός ανάπτυξης
για την ελληνική οικονοµία µπορεί να αποβεί ένα τέτοιο ίδρυµα;

Και επιτρέψτε µου να πω, µια και µιλάµε για πόρους, ότι εµείς,
κύριε Υφυπουργέ, είµαστε αντίθετοι -δεν ξέρω αν τελικά περά-
σει- σ’ αυτό το φόρο κοινωνικής αλληλεγγύης γενεών -αν το λέω
και σωστά- που υποτίθεται ότι θέλει η Κυβέρνηση να φέρει, διότι
θα είναι αντισυνταγµατικός.

Θα έχει πολλά προβλήµατα αντισυνταγµατικότητας -πλην
όλων των άλλων- εκτός αν γίνει σε ένα περιβάλλον ενοποιηµέ-
νων παροχών. Τότε να το δούµε.

Αν όµως έχουµε διαφορετικές παροχές φοβούµαι ότι θα προ-
κληθούν συνθήκες κοινωνικού αυτοµατισµού και θα εδράζονται
οι όποιες αντιδράσεις και σε αντισυνταγµατικές ανωµαλίες που
µπορεί να προκύψουν από την εφαρµογή ενός τέτοιου µέτρου.

Επειδή ο χρόνος πιέζει, θέλω να αναφερθώ σε µία περίπτωση,
κύριε Υφυπουργέ, απευθύνω έκκληση σε εσάς προσωπικά, να τη
δείτε προσωπικά και πρέπει να εµπλακεί και το Υπουργείο Ερ-
γασίας.

∆ύο εβδοµάδες τώρα µπροστά από το Υπουργείο Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων έχουν στηθεί µικρές σκηνές στις οποίες
διαβιούν µέρα νύχτα µητέρες µε παιδιά, άνθρωποι που έδωσαν
τη ζωή τους για την ανάπτυξη της Ολυµπιακής και τώρα βρέθη-
καν εντελώς στο δρόµο και απροστάτευτοι.

Αναφέροµαι στους οκτακόσιους πενήντα περίπου, πανελλα-
δικά, απολυµένους συµβασιούχους της Ολυµπιακής. Αυτοί οι άν-
θρωποι µπήκαν στην Ολυµπιακή όταν ήταν είκοσι δύο και είκοσι
τριών χρονών παιδάκια. Ξέρετε πόσο είναι τώρα; Σαράντα πέντε,
πενήντα, πενήντα πέντε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε δύο λεπτά, γιατί αναφέροµαι σε
ένα πολύ σηµαντικό κοινωνικό ζήτηµα που έχει ανακύψει στις
µέρες µας.

Αυτοί οι άνθρωποι δεν µπορούν να βρουν δουλειά και διεκδι-
κούν τα αυτονόητα. Μία αποζηµίωση, ένταξη στον ΟΑΕ∆, να
τους δοθούν τα δεδουλευµένα που δεν τους έχουν αποδοθεί και
αφού γίνουν αυτά τα αυτονόητα θέλουν να βρουν δουλειά οι άν-
θρωποι και διερωτώνται : «Πώς είναι δυνατόν µία Κυβέρνηση που
επικαλείται το κράτος πρόνοιας το κράτος κοινωνικής µέριµνας

και φροντίδας να ανέχεται επί δύο εβδοµάδες τώρα στην είσοδο
–πηγαίνετε να δείτε- να έχουν στηθεί «σκηνάκια» και να µένουν
µέρα νύχτα γυναίκες µε τα παιδιά τους µέσα. Αυτό είναι αίσχος,
πρέπει να τελειώνουµε µε αυτό.

Άρα, λοιπόν, θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ, επειδή ξέρω την
κοινωνική σας ευαισθησία, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι θέλω να
πω κάτι το αντίθετο για τον κ. Ρέππα αλλά σηµαίνει ότι πρέπει να
εµπλακείτε και προσωπικά στο ζήτηµα, να κάνετε µία επίσκεψη –
και νοµίζω ότι θα το κάνετε αυτό- να συνοµιλήσετε µε τους αν-
θρώπους, να τους δώσετε διαβεβαιώσεις περί του αυτονοήτου
για την κατοχύρωση των αυτονόητων δικαιωµάτων τους και να
τους πείτε τι θα γίνει µε την επαγγελµατική τους αποκατάσταση
διότι αφού αποµυζήσαµε την εργασιακή ικµάδα των ανθρώπων
αυτών στη Ολυµπιακή, τώρα αυτοί έµειναν στο περιθώριο. Άρα,
λοιπόν, ζητώ την προσωπική σας παρέµβαση και είµαι σίγουρος
ότι θα υπάρξει.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε, και επιφυλάσ-
σοµαι στη δευτερολογία µου για τα περαιτέρω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς ευχαριστούµε,
τον κ. Ροντούλη, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρα-
καλώ το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Να κάνω µία ανακοίνωση
µόνο προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων
και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Ίδρυση Νέων Ιερών
Μητροπόλεων και άλλες διατάξεις». Παραπέµπεται στην αρµόδια
∆ιαρκή Επιτροπή.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
αναφέρθηκε στο πρόσωπο µου και θα ήθελα να µου δώσετε δύο
λεπτά…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε δύο λεπτά, κύριε
Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Πρώτα απ’ όλα, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι εδώ µε θέσεις και είναι

σε κάθε συζήτηση και ανά πάσα στιγµή.
∆εύτερον, δεν αναφέρθηκα ποτέ στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-

γερµό. Είναι πάρα πολύ απλό, κύριε συνάδελφε, και θέλω αυτό
να είναι σαφές, σε αυτήν την ουσιαστική συζήτηση η οποία γίνε-
ται.

Τρίτον, σε ότι αφορά την παρουσία του καθενός εδώ νοµίζω
ότι υπάρχει και ο Κανονισµός της Βουλής, κύριε συνάδελφε, και
δεν τελούµε υπό επιτήρηση.

Έγινε ένας πολύ ουσιαστικός διάλογος, ας είναι λίγοι συνά-
δελφοι εδώ. ∆εν νοµίζω ότι τιµούν το Κοινοβούλιο όλα αυτά τα
οποία είπατε και ειλικρινώς λυπάµαι πάρα πολύ. Όπως θα κατα-
λάβατε ήµουν στο µόνιτορ και παρακολουθούσα, διότι υπήρχε
µία αναγκαιότητα να βρίσκοµαι κάπου.

Σας ευχαριστώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εγώ δεν θα χρεια-

στώ ούτε δέκα δευτερόλεπτα για να απαντήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Ροντούλη, δεν

υπάρχει όµως προσωπικό θέµα.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, υπάρχει. Αναφέρθηκε στον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ όπως και εγώ αναφέρθηκα
στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πώς
δεν υπάρχει;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Ροντούλη,
έχετε το λόγο για δύο λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν χρειάζεται ούτε καν να βάλετε
το ρολόι, για τριάντα δεύτερα.

Χαιρόµαστε πάρα πολύ, κυρία Πρόεδρε, που µετά τις επιση-
µάνσεις και τις παρεµβάσεις µας έρχεται εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας στην Αίθουσα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-

ντούλη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ ο Μι-

χάλης Κριτσωτάκης, ανέπτυξε µε σαφήνεια τις θέσεις και τις
προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ για το ασφαλιστικό και τους λόγους για
τους οποίους ο ΣΥΡΙΖΑ θα υπερψήφιζε αν γινόταν ψηφοφορία
την πρόταση νόµου του ΚΚΕ.

Από τους συναδέλφους και στη σηµερινή συζήτηση και από
τον κύριο Υφυπουργό και από τον κύριο Υπουργό και στις συζη-
τήσεις που έχουν γίνει στην επιτροπή έχω ακούσει πληθώρα
στοιχείων. Οµολογώ ότι έχω ζαλιστεί από έναν καταιγιστικό βοµ-
βαρδισµό ποσοστών, ένα χορό δισεκατοµµυρίων ευρώ, από µαύ-
ρες τρύπες, άδεια ταµεία, δηµοσιονοµικά ελλείµµατα,
επενδύσεις, ευρωπαϊκές συστάσεις, τεχνικές, στατιστικές και
αναλογιστικές µελέτες, συνταγές διεθνών οργανισµών και όλα
αυτά για το καλό των εργαζοµένων!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι αριθµοί που αραδιάζουµε δεν
είναι ουδέτεροι ούτε είναι αφηρηµένοι. Αφορούν πολιτικές επι-
λογές για τη ζωή ανθρώπων. Και εγώ θέλω να µιλήσω σήµερα
για τους ανθρώπους που υπάρχουν πίσω από αυτούς τους αριθ-
µούς. Για τους εργαζόµενους που δεν γνωρίζουν αύριο εάν θα
δουλεύουν για τον ίδιο εργοδότη ή θα έχουν πουληθεί σε ένα
άλλο αφεντικό. ∆εν γνωρίζουν εάν ο νέος και η νέα που δουλεύ-
ουν στα διπλανά γραφεία ή στη διπλανή πρασιά, θα είναι και
αύριο στη θέση τους ή θα έχουν απολυθεί για να επαναπροσλη-
φθούν ίσως οι τυχερότεροι, ανασφάλιστοι και µε µικρότερο
µισθό σε λίγες εβδοµάδες. Είναι οι εργαζόµενοι που αισθάνονται
σήµερα στην εκσυγχρονισµένη κοινωνία του 21ου αιώνα πλεο-
νάζον εργατικό δυναµικό για να υποχρεωθούν αύριο σε υπερω-
ρίες χωρίς όριο και χωρίς ανταµοιβή.

Το χθεσινό νοµοσχέδιο δείχνει το δρόµο. Βλέπουν τους γη-
ραιότερους συναδέλφους µε σκυµµένο το κεφάλι να απολύονται
ως µη αποδοτικοί, µη ανταγωνιστικοί και να καταδικάζονται έτσι
σε αργό θάνατο, κοινωνικό και φυσικό. ∆εν γνωρίζουν εάν οι απο-
φάσεις από τις οποίες εξαρτάται το µέλλον τους και το µέλλον
των παιδιών τους θα ληφθούν στην επιχείρηση στην οποία δου-
λεύουν, στις Βρυξέλλες ή στην έδρα κάποιας πολυεθνικής κάπου
στον κόσµο. Γνωρίζουν µόνο ότι το κεφάλαιο τους θέλει όχι µόνο
ελαστικοποιηµένους, έτοιµους για όλες τις δουλειές και υπό κα-
θεστώς διαρκούς απόλυσης µε συνοπτικές διαδικασίες, αλλά
τους λέει ότι έχουν το θράσος ύστερα από τριάντα πέντε χρόνια
εργασίας να µην πεθαίνουν αλλά να επιµένουν να ζουν και µετά
τη συνταξιοδότησή τους, γεγονός που τους καθιστά οικονοµικά
ασύµφορους για την εθνική οικονοµία λέµε, δηλαδή, για το κε-
φάλαιο.

Αυτοί είναι οι εργάτες, οι υπάλληλοι, οι φοιτητές, οι συνταξι-
ούχοι που τους ζητάτε συναίνεση, κύριε Υφυπουργέ, για να τους
µεταρρυθµίσετε, για να σωθεί η εθνική οικονοµία, δηλαδή, το κε-
φάλαιο.

Γι’ αυτούς τους λόγους οι εργαζόµενοι κατεβαίνουν στους
δρόµους, αρνούµενοι να συναινέσουν στον αργό θάνατό τους.
Εξεγείρονται ενάντια στις ρεαλιστικές πολιτικές που προτείνετε
για να σωθεί η χώρα από τη χρεοκοπία, τις ίδιες νεοφιλελεύθε-
ρες πολιτικές µε σοσιαλιστικό περιτύλιγµα και πάλι, που οδηγούν
τη χώρα στη χρεοκοπία. Αυτοί είναι τα παρωχηµένα πολιτικά
υποκείµενα που θα πληµµυρίσουν τους δρόµους της Ελλάδας
ενάντια στην ασφαλιστική αντι-µεταρρύθµιση που µας έχετε πε-
ριγράψει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανεφάρµοστο ή όχι, οικονοµικό
ή όχι, το Πρόγραµµα Σταθερότητας περιέχει ένα ωµό, ταξικό µή-
νυµα: Τις επιπτώσεις της κρίσης θα πληρώσουν οι αδύναµες τά-
ξεις. Η Κυβέρνηση έχει βάλει στο στόχαστρο ό,τι περπατάει,
κολυµπάει και πετάει ανά την επικράτεια.

Κόβονται µισθοί, συντάξεις, δηµόσιες επενδύσεις, κατανά-
λωση. Η ανεργία αυξάνεται µε γεωµετρική πρόοδο. Το πώς µε
αυτήν την πολιτική η Κυβέρνηση θα επιτύχει την ανάκαµψη, είναι
ένα θαύµα που ανατρέπει όλα τα εγχειρίδια οικονοµίας και θα
πρέπει να της χαρίσει το νόµπελ.

Αλλά επειδή το θαύµα του πολλαπλασιασµού των ψωµιών και
των ψαριών το έκανε µόνο Εκείνος πριν από 21 αιώνες, η αλήθεια
είναι ότι η Κυβέρνηση σχεδιάζει και προωθεί welfare state από
την ανάποδη. Ανακατανοµή των πόρων υπέρ των πλουσίων και

των ισχυρών.
Όπως είναι γνωστό, στις περιόδους των πιο καταστροφικών

οικονοµικών κρίσεων, πάνω στα ανθρώπινα συντρίµµια χτίζονται
οι πιο µεγάλες περιουσίες. Για να επιτευχθεί αυτό πρέπει να
απορρυθµιστεί η εργασία και να ανατραπεί το ασφαλιστικό. Το
συνιστά ο ΟΟΣΑ, το απαιτούν οι Βρυξέλλες, το εκβιάζουν οι πε-
ρίφηµες αγορές και το έχουν µε τον έναν ή τον άλλο τρόπο απο-
δεχθεί τόσο η Νέα ∆ηµοκρατία, όσο και το ΠΑΣΟΚ.

Ειδικά για το ασφαλιστικό, η Κυβέρνηση ξεχνά να µας πει ότι
οι προτάσεις που έχουν κατατεθεί στην Επιτροπή ∆ιαλόγου, από
τους ειδικούς, είναι ξαναζεσταµένες συνταγές του ∆ιεθνούς Νο-
µισµατικού Ταµείου και της Παγκόσµιας Τράπεζας κι όπου εφαρ-
µόστηκαν επέφεραν µείωση συντάξεων, περιλαµβανοµένων και
των κατώτερων, πάνω από 20%, περικοπή των συντάξεων στα
όρια της επιβίωσης, επισφαλή εργασία και ανεργία. Όπου εφαρ-
µόστηκαν αυτές οι συνταγές, είχαν σαν αποτέλεσµα τη διευρυ-
µένη φτωχοποίηση της σύγχρονης εργατικής τάξης. Αυτή είναι η
αλήθεια, κύριε Υφυπουργέ, όπως είναι αλήθεια ότι τα ταµεία σε
εκείνες τις χώρες εξακολουθούν να είναι προβληµατικά, παρά τη
µείωση των συντάξεων και την αύξηση του ορίου ηλικίας και να
χρειάζονται νέους πόρους.

Μια φορά και έναν καιρό, όταν οι σοσιαλιστές ήταν σοσιαλι-
στές και η ∆εξιά ήταν λαϊκή, όταν το φάντασµα του κοµµουνι-
σµού και οι αγώνες των εργαζοµένων οικοδοµούσαν στην
Ευρώπη το κοινωνικό κράτος, τα πράγµατα ήταν απλά. Με τριά-
ντα πέντε χρόνια εργασίας έπαιρνες σύνταξη ίση περίπου µε το
80% του τελευταίου µισθού σου. Από τα µέσα της δεκαετίας του
’90 η νέα οικονοµία, που προήγαγε τον πλούτο των εθνών και
έφερε τη φτώχεια των λαών, απαίτησε αυτά τα δικαιώµατα να
κοπούν -για το καλό των εργαζοµένων πάντα- καταγγέλλοντάς
τα ως βαρίδια της ανάπτυξης και της προόδου.

Σήµερα αναγγέλλεται ότι αύριο αυτά τα δικαιώµατα καταρ-
γούνται, ότι οι συντάξεις στην εποχή της παγκοσµιοποίησης -για
όσους ακόµα θα έχουν την τύχη να τις παίρνουν- θα είναι στα
όρια της επιβίωσης. Και εάν εσύ, κακόµοιρε εργαζόµενε, θελή-
σεις να εξασφαλίσεις κάποια χρήµατα παραπάνω για τα γηρα-
τειά σου, πρέπει να δώσεις τη διαχείριση της σύνταξής σου στα
χρυσά παιδιά της νέας οικονοµίας για να την επενδύσουν. Και αν
η επένδυση πάει άσχηµα, τόσο το καλύτερο για τα χρυσά παι-
διά, θα σου πουν ότι είναι αυτοί οι νόµοι της αγοράς, άλλος χάνει
και άλλος κερδίζει. Μόνο που πάντα χάνουν οι εργαζόµενοι.

Οι πολιτικές εξόδου από την κρίση των οικονοµικοπολιτικών
κέντρων εξουσίας της Ευρώπης δεν περιλαµβάνουν δικαιώµατα,
βεβαιότητες για τους εργαζοµένους. Σε αυτές τις πολιτικές οι
εργαζόµενοι είναι αναλώσιµα υλικά της παραγωγής πλούτου.
Χρησιµοποιούνται για ορισµένες χρήσεις και µετά πετιούνται στα
σκουπίδια. Σε αυτές τις πολιτικές, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, µη ζητάτε συναίνεση από την Αρι-
στερά. Την Αριστερά θα την βρείτε απέναντι και µέσα και έξω
από τη Βουλή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μουλόπουλο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα
εννιά µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί - συνο-
δοί από το Γυµνάσιο Λεχαίου Κορινθίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Μαυρίκος, για οκτώ λεπτά.
Κύριε Υπουργέ, έχετε κάνει πολλή υποµονή, θα κλείσετε τη

συνεδρίαση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Να περιµένω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν µπορείτε, κύριε συ-

νάδελφε, έχετε ζητήσει το λόγο. Θα κλείσει ο κύριος Υπουργός,
απαντώντας και σε όλα τα ερωτήµατα και τις προτάσεις που ετέ-
θησαν.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έχουµε και δευτερολογίες, κυρία
Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εντάξει, κύριε Ροντούλη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Πιστεύουµε ότι από την πρωτοβουλία

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας να φέρουµε για συζή-
τηση τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου που αφορά τα ζητήµατα
των αποθεµατικών των ταµείων, αλλά και συνολικότερα τα προ-
βλήµατα της κοινωνικής ασφάλισης, από τη συζήτηση, από την
αντιπαράθεση απόψεων, από το εύρος που πήρε και τη συνολι-
κότερη έκτασή της, ότι και από αυτόν τον τρόπο επιβεβαιώνεται
ότι ήταν µία συµβολή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος
πάνω σε ένα επίκαιρο ζήτηµα. Και νοµίζω, ότι δικαιολογηµένα η
εργατική τάξη έχει στραµµένη την προσοχή της στην επίθεση
που η Κυβέρνηση ετοιµάζει, σ’ αυτόν το νευραλγικό τοµέα της
κοινωνικής ασφάλισης.

Πιστεύουµε ότι µέσα από τη συζήτηση φωτίστηκαν πλευρές
που αφορούν την κοινωνική ασφάλιση και το συνολικότερο σύ-
στηµα και ταυτόχρονα αποδείχθηκε, επιβεβαιώθηκε ότι το πρό-
βληµα είναι πρώτα και κύρια ταξικό µε έντονα, καθοριστικά
ιδεολογικά και πολιτικά στοιχεία.

Πιστεύουµε ακόµα ότι αποκαλύφθηκαν οι θέσεις των κοµµά-
των, η αντίθεση από τη µια των θέσεων του ΚΚΕ που είναι ξεκά-
θαρα από την οπτική της εργατικής τάξης και των συµµάχων της
και από την άλλη, οι πολιτικές των άλλων πολιτικών δυνάµεων
που µε επί µέρους πινελιές συστρατεύονται, συστοιχίζονται µε
τις αντιασφαλιστικές επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, της Κο-
µισιόν, του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, του διεθνούς κεφα-
λαίου και των εγχώριων εκπροσώπων τους.

Αποκαλύφθηκε ακόµα το πινγκ-πονγκ που παίζεται ανάµεσα
στο ΠΑΣΟΚ και στη Νέα ∆ηµοκρατία για το ποιος έχει κάνει το
µεγαλύτερο έγκληµα πάνω στα αποθεµατικά και στο σύστηµα
της κοινωνικής ασφάλισης. Εκείνη η περίοδος ή η άλλη περίο-
δος; Από το µηδέν ξεκίνησε τότε ή από το µηδέν ξεκίνησε µετά,
εν πάση περιπτώσει, αυτή η υποκρισία πρέπει να σταµατήσει.

Για τους εργαζόµενους, ανεξάρτητα τι Θεό πιστεύει ο κάθε
εργαζόµενος, είναι παραπάνω από ξεκάθαρο ότι τις ευθύνες τις
έχουν όλοι όσοι µέχρι σήµερα κυβέρνησαν και εφάρµοσαν αυτές
τις πολιτικές.

Εµείς πιστεύουµε –και από την κουβέντα φάνηκε- ότι η πρό-
τασή µας είναι αναγκαία και ανταποκρίνεται στις σηµερινές ανά-
γκες, στις σηµερινές απαιτήσεις -σε αυτήν τη ζωή, όχι στην
επουράνια- σε σχέση µε τις προτεραιότητες που έχουν σήµερα
ανάγκη οι λαϊκές οικογένειες. Πιστεύουµε ότι η πρότασή µας και
απαντά στις αιτίες που γεννούν το πρόβληµα και δίνει τη διέξοδο,
τη λύση προς όφελος των εργαζοµένων και σε βάρος του κεφα-
λαίου και είναι επίκαιρη, γιατί ακριβώς η κυβέρνηση ήδη έχει ξε-
κινήσει µέσα από το λεγόµενο διάλογο όλες αυτές τις ρυθµίσεις.
Ήδη από τον προϋπολογισµό έκανε ρυθµίσεις. Ήδη από µία
σειρά άλλες επί µέρους νοµοθετικές της παρεµβάσεις σαφώς
χτυπά τα ζητήµατα που σχετίζονται µε την κοινωνική ασφάλιση.

Για εµάς έγινε παραπάνω από καθαρό αυτό που υποστηρίζει
το ΚΚΕ, ότι το πρόβληµα δεν είναι οικονοµικό. Βεβαίως και αξιο-
ποιούνται τα οικονοµικά προβλήµατα που έχει η κοινωνική ασφά-
λιση, αλλά σε καµµία περίπτωση το θέµα δεν έχει να κάνει µε
εγγενή συστήµατα του προβλήµατος, όπως εκφράστηκαν από
την εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ. Σαφώς δεν έχει να κάνει το οικονο-
µικό πρόβληµα και τα οικονοµικά δεδοµένα της κοινωνικής
ασφάλισης µε αυτά που λέει ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός,
ότι οι αντιστασιακοί συνταξιοδοτήθηκαν, για το ότι φταίνε οι οι-
κονοµικοί µετανάστες, για µία σειρά άλλες δευτερεύουσες πλευ-
ρές που σχετίζονται µε το ζήτηµα, όπως είναι τα εργατικά
ατυχήµατα και ο ΑΜΚΑ κ.λπ..

Αυτά είναι άλλοθι. Τα επιχειρήµατα αυτά είναι στρίβειν διά του
αρραβώνος, στο να µην τοποθετηθείς πάνω στο βασικό θέµα,
που είναι καθαρά και πρώτα απ’ όλα πολιτικό. Γιατί - και θεω-
ρούµε ανάγκη να το επαναλάβουµε- αν ενδιαφέρονταν οι κυ-
βερνήσεις να λύσουν το οικονοµικό ζήτηµα, θα έβρισκαν
τρόπους, ούτως ώστε τα 21.000.000.000 ευρώ, που είναι τα
έσοδα ετήσια, να πάνε 41.000.000.000 ευρώ, 42.000.000.000
ευρώ. Αν δεν έκαναν τις Επιτροπές Ρυθµίσεων Χρεών, αν δεν
έκαναν τις Επιτροπές Απαλλαγής Χρεών, αν το δηµόσιο δεν χρώ-
σταγε 11 δισεκατοµµύρια ευρώ από εισφορές, αν οι κυβερνή-
σεις δεν ηρνούντο τη νοµιµοποίηση και την ασφάλιση των

οικονοµικών µεταναστών, αν αύξαναν τις αποδοχές στα 1.400
ευρώ, που λέµε εµείς τον κατώτερο µισθό, θα ήταν άλλες οι εισ-
ροές στο σύστηµα της κοινωνικής ασφάλισης.

Αν τα «STAGE» ήταν ασφαλισµένα, που εµείς είµαστε αντίθε-
τοι στο σύστηµα αυτό, όλους αυτούς τους εκατοντάδες χιλιάδες
ανασφάλιστους που διατηρούν οι κυβερνήσεις, όλες αυτές οι χα-
ριστικές ρυθµίσεις ή οι ιδιωτικοποιήσεις, όλη αυτή η κατάσταση
είναι ακριβώς που δεν µπορεί κανένας, ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία
ούτε το ΠΑΣΟΚ, να εµφανίζεται και να επιχειρηµατολογεί «Μα,
δεν βλέπετε; Τα έσοδα είναι 21.000.000.000 ευρώ και
46.000.000.000 ευρώ τα έξοδα».

Και για εµάς, θυµίζουµε, δεν είναι όλα µετρήσιµα µε χρήµατα.
Υπάρχουν πλευρές, υπάρχουν ζητήµατα, υπάρχουν ανάγκες που
σαφώς δεν µπορούν να µπαίνουν σε αυτήν τη ζυγαριά.

Έγινε πολλή συζήτηση για τους οικονοµικούς µετανάστες. Η
θέση του ΚΚΕ πάντα ήταν κρυστάλλινη και ξεκάθαρη, όχι για αν-
θρωπιστικούς, ούτε απλά για συναισθηµατικούς λόγους. Είναι
ταξική η προσέγγισή µας και για εµάς ο εργάτης σε όποια χώρα
και µε όποιο χρώµα, είναι εργάτης, τον εκµεταλλεύεται το κεφά-
λαιο και η αστική τάξη και θα έχει την προσοχή µας και τη φρο-
ντίδα µας, γιατί σαν πρωτοπορία της εργατικής τάξης το ΚΚΕ
προσπαθεί όλους αυτούς τους ανθρώπους να τους βάλει στην
πάλη και για όλους αυτούς απαιτούµε ίσα ασφαλιστικά, µισθο-
λογικά, εργασιακά δικαιώµατα.

Θεωρούµε ότι η µισαλλοδοξία, το µίσος ενάντια στους οικο-
νοµικούς µετανάστες, όλη αυτή η επιθετικότητα, σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν µπορεί να αποτελέσει λύση, ούτε είναι η αιτία που
σήµερα έχουµε στην κοινωνική ασφάλιση όλα αυτά τα προβλή-
µατα.

Κλείνοντας, κάνω µία αναφορά στα ζητήµατα που έβαλε ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Ευθυµίου, σε συν-
δυασµό µε άλλες τοποθετήσεις, όπως λίγο πριν του κ.
Πρωτόπαπα, ο οποίος, ούτε λίγο ούτε πολύ, µας είπε ότι την πρό-
ταση αυτή περίπου ή πιθανά µπορεί να την κάνουµε για να στη-
ρίξουµε τη «MORGAN STANLEY». Τα θεωρούµε όλα αυτά
απαράδεκτα και συκοφαντικά. ∆εν είναι τυχαίο. Ξέρουµε ότι
υπάρχει σχέδιο από την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ συκοφαντίας σε
βάρος του ΚΚΕ, επειδή αντιλαµβάνεται ότι η πολιτική του ΚΚΕ
έχει µία διεισδυτικότητα και µία αποδοχή από τα λαϊκά στρώµατα
και από τους φτωχούς αγρότες, τους αυτοπασχολούµενους, τη
νεολαία, τις γυναίκες κ.λπ..

Όταν έρχεστε εδώ και λέτε για αγρότες του Κολωνακίου, όταν
έρχεστε και µας λέτε για «MORGAN STANLEY», όταν έρχεστε
και µας λέτε ότι πέντε χρόνια δεν κάναµε αντιπολίτευση, σηµαί-
νει ότι δεν ήσασταν εδώ, αλλά ξέρουµε ότι ήσασταν εδώ και ξέ-
ρετε ότι εµείς κάναµε δεκαεπτά απεργίες το προηγούµενο
διάστηµα µε την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι κάναµε
είκοσι τρεις καταλήψεις σε Υπουργεία, ότι δύο φορές κάναµε κα-
τάληψη µπροστά στο κτήριο του Μαξίµου, ότι στους αγρότες,
στους επαγγελµατοβιοτέχνες, στους εργάτες ήµασταν στην
πρώτη γραµµή και οι µόνοι που παλέψαµε. Γιατί τα λέτε; Αφού
ξέρετε ότι είναι ψέµατα, γιατί τα λέτε; Τα λέτε, για να κάµψετε τη
διεισδυτικότητα που έχει η πολιτική του ΚΚΕ.

Τώρα που θα συγκροτηθεί επιτροπή και για την εταιρεία «ΓΕΡ-
ΜΑΝΟΣ», περιµένουµε να δούµε τα στοιχεία. Και περιµένουµε να
δούµε –επειδή, βεβαίως, δεν θα φέρετε κανένα στοιχείο- αν οι
δεσµεύσεις που δηµόσια εξήγγειλαν στελέχη σας, θα πραγµα-
τοποιηθούν. Γιατί εδώ κρίνονται όλα. Και η εργατική τάξη και ο
λαός µας ξέρει και κρίνει και το ΚΚΕ και τα κόµµατα που κυβέρ-
νησαν και κυβερνούν και τις πολιτικές τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαυρίκο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύρια Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Πόσο χρόνο θέλετε;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τέσσερα λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εµείς επίσης έχουµε

κρυστάλλινες θέσεις. Αυτό το παραµύθι µε τις εθελούσιες εξό-
δους και τις πρόωρες συνταξιοδοτήσεις, πρέπει να τελειώνει. Πιο
ξεκάθαρο απ’ αυτό δεν γίνεται. Όµως, υπάρχει και µία παροιµία

2974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



στο θυµόσοφο ελληνικό λαό που λέει: «∆εν πρέπει µαζί µε τα
ξερά, να καίγονται και τα χλωρά». Γιατί σας το λέω αυτό: Σε µία
συνέντευξή του ο αξιότιµος Υπουργός κ. Λοβέρδος είπε ότι προ-
τίθεται το Υπουργείο να προχωρήσει στην κατάργηση της εικο-
σιπενταετίας στα Σώµατα Ασφαλείας.

Κοιτάξτε να δείτε: Πρέπει να ακούσουµε και την πλευρά των
αστυνοµικών, που θέτει κάποια ερωτήµατα. Σας τα θέτω κι εγώ
προς επεξεργασία. Λένε, λοιπόν, οι άνθρωποι αυτοί: ∆ουλεύουµε
χωρίς ωράριο. ∆ουλεύουµε χωρίς να αµείβονται οι υπερωρίες
µας. Έχουµε προβλήµατα οικογενειακά, διότι δεν έχουµε γιορτή
και σχόλη. Συν του ότι –σας καταθέτω εγώ τώρα- υπάρχουν µε-
λέτες του Παντείου Πανεπιστηµίου -τις οποίες µπορούµε και να
σας προσκοµίσουµε- βάσει των οποίων οι αστυνοµικοί µετά το
εικοστό έτος δουλειάς τους αρχίζουν να έχουν διάφορα ψυχο-
λογικά προβλήµατα, διότι έρχονται σε άµεση επαφή µε την κα-
θηµερινότητα του πολίτη και µε τα εκατοντάδες νοσηρά,
εγκληµατικά φαινόµενα που παρατηρούνται σε κάθε κοινωνία.

Άρα, λοιπόν, θέτω το εξής ερώτηµα: Ο νοµοθέτης, ο προη-
γούµενος, που θεσµοθέτησε την εικοσιπενταετία, έκανε λάθος
καθ’ ολοκληρίαν; Αυτό είναι ένα αντικείµενο το οποίο θα πρέπει
να προβληµατίσει όλους. ∆ηλαδή, γιατί µπήκε η εικοσιπενταετία;
Ήταν κάτι το οποίο δόθηκε χαριστικά σε µία οµάδα ανθρώπων ή
εξυπηρετούσε και εξυπηρετεί πραγµατικές συνθήκες και ανά-
γκες; Το θέτω για να προβληµατιστεί το Κοινοβούλιο.

Το άλλο που πρέπει να θίξω είναι το εξής: Τώρα κατάλαβα
γιατί το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος αποξενώνεται διαρκώς
από τη λαϊκή του βάση και από τα λαϊκά στρώµατα. Έχω µπρο-
στά µου δηλώσεις του κ. Ρωµανιά, ο οποίος είναι Πρόεδρος του
Παρατηρητηρίου Απασχόλησης και επιστηµονικός συνεργάτης
της ΓΣΕΕ. ∆εν είναι ούτε Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ούτε
µέλος µας. Τι λέει, λοιπόν; Λέει: Βραδυφλεγής βόµβα στο ασφα-
λιστικό και συνταξιοδοτικό σύστηµα της χώρας οι επτακόσιοι
εβδοµήντα χιλιάδες περίπου Βούλγαροι, Ρουµάνοι και οι προερ-
χόµενοι από όµορα βαλκανικά κράτη, που παίρνουν συντάξεις
από την Ελλάδα.

Τι κάνουν αυτοί, για να το ακούσει καλά και να το καταλάβει το
Κοµµουνιστικό Κόµµα: Αυτοί οι άνθρωποι βρίσκονται στα τελευ-
ταία χρόνια της ασφάλισής τους. Μεταφέρουν την εργασία τους
κατά τα δύο τελευταία έτη, για να συµπληρώσουν τα συντάξιµα
χρόνια τους, στην Ελλάδα. ∆ηλώνουν µόνιµη κατοικία στην Ελ-
λάδα. Και αφού τα κάνουν όλα αυτά, όταν έρχεται η ώρα της συ-
νταξιοδότησής τους, λαµβάνουν συντάξεις µε βάση τα ελληνικά
πρότυπα. ∆ηλαδή, ενώ στη Βουλγαρία ο Βούλγαρος εργάτης,
µε βάση τις εισφορές του, θα ελάµβανε 70 ευρώ µέγιστο, στην
Ελλάδα λαµβάνει –ας πω το κατώτατο- 486 ευρώ συν το ΕΚΑΣ.
Άρα, φτάνει στα 700 ευρώ, ενώ στη χώρα του θα έπαιρνε 70
ευρώ. Περί αυτού πρόκειται.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι οι χώρες καταγωγής –Βουλγαρία,
Ρουµανία κλπ.- µπορούν να µας στέλνουν το αναλογούν µέρι-
σµα. Αν κάποιος, όµως, στη Βουλγαρία θα έπαιρνε 70 ευρώ, έρ-
χεται στην Ελλάδα και παίρνει 700 ευρώ, προσφέροντας στο
ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας τα ένσηµα µόνο δύο ετών, κα-
ταλαβαίνετε ότι δεν είναι βραδυφλεγής βόµβα, που λέει ο κ. Ρω-
µανιάς, αλλά ατοµική βόµβα στα θεµέλια του συνταξιοδοτικού
συστήµατος της χώρας.

Επ’ αυτού, κύριε Υφυπουργέ, θέλουµε µία συγκεκριµένη απά-
ντηση. Τι θα γίνει; Θα συνεχιστεί αυτή η αιµορραγία των ελληνι-
κών ασφαλιστικών ταµείων; ∆ιότι καλά είναι να λέµε περί
εργατικής τάξης κλπ., αόριστα πράγµατα, αλλά υπάρχουν και
Έλληνες εργαζόµενοι. Και αυτοί είναι εργατική τάξη. Για τους
Έλληνες εργαζόµενους δεν θα µιλήσουµε; Θα µιλήσουµε για το
Βούλγαρο εργαζόµενο, για το Ρουµάνο εργαζόµενο υπό την ευ-
ρεία έννοια του εργαζοµένου; Υπάρχουν και οι Έλληνες εργα-
ζόµενοι και βλέπουν την ακατάσχετη αυτή αιµορραγία που
υφίστανται τα ασφαλιστικά ταµεία της χώρας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-

ντούλη.
Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης κ. Κουτρουµάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πρέπει να πω και να συµφωνήσω µε αυτό που είπε ο συνά-

δελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα, ο κ. Μαυρίκος, ότι είναι
πρωτίστως πολιτικό ζήτηµα το ασφαλιστικό, ωστόσο έχει, θα
έλεγα, έντονο οικονοµικό και δηµοσιονοµικό ενδιαφέρον. ∆η-
λαδή, όταν ανέλαβα τα καθήκοντά µου και όταν πήγα να δω τι
γίνεται στο ΙΚΑ, το πρώτο που είπε ο διοικητής και σε µένα και
στον κ. Λοβέρδο είναι ότι, ετοιµαστείτε γιατί αυτήν την εβδοµάδα
δεν έχω να πληρώσω συντάξεις, ετοιµαστείτε γιατί µέχρι το
τέλος του χρόνου θα χρειαστώ 1,2 δισεκατοµµύριο ευρώ για να
καταβάλω συντάξεις.

Εποµένως δεν νοµίζω ότι πρέπει να στεκόµαστε µόνο σε µια
γενική θεώρηση των πραγµάτων ότι είναι πολιτικό -και συµφωνώ
απόλυτα- αλλά εδώ έχουµε να κάνουµε και µε τεράστια οικονο-
µικά µεγέθη.

Είναι αλήθεια ότι η πρόταση που κατέθεσε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος µας έδωσε την ευκαιρία και τη δυνατότητα να
κάνουµε µια συζήτηση για το ασφαλιστικό.

∆εν καταλαβαίνω, όµως, γιατί αυτή η συζήτηση ή αυτός ο διά-
λογος όταν γίνεται σε άλλους χώρους, θεσµικά, είναι διάλογος ο
οποίος πρέπει να ενοχοποιείται; Είναι διάλογος ο οποίος πρέπει
να εµποδίζεται; Γιατί συνέβηκε αυτό; Γιατί δεν θα µπορούσε να
γίνει διάλογος και σε άλλο επίπεδο και σε συνδικαλιστικό και µε
τους κοινωνικούς φορείς; Εµείς, τον κάνουµε αυτό το διάλογο.
Ωστόσο, µου κάνει εντύπωση γιατί αυτό που, σήµερα, γίνεται σε
αυτή την Αίθουσα δεν θα µπορούσε να γίνεται µε εκπροσώπους
σας παντού σε όλα τα επίπεδα;

Ένα από τα θέµατα που αναδείχθηκαν -και σ’ αυτό βοηθάει η
κατάθεση, όπως είπαµε, της πρότασης και η συζήτηση που γίνε-
ται- είναι το θέµα των αποθεµατικών των ασφαλιστικών ταµείων.
Η αλήθεια είναι ότι στη χώρα µας χάθηκε η ευκαιρία και η δυνα-
τότητα να δηµιουργηθεί µια περιουσία από τα ασφαλιστικά τα-
µεία. Πρέπει να πούµε ότι, σήµερα, η περιουσία που έχουν τα
ασφαλιστικά ταµεία είτε είναι 31.000.000.000 ευρώ, που λέει η
καταγραφή µε βάση όσα είχε η προηγούµενη Κυβέρνηση αποτι-
µήσει, είτε είναι στα 24 µε 25.000.000.000, εµείς κάνουµε πλήρη
καταγραφή αυτή την περίοδο, σίγουρα είναι πολύ µικρή σε
σχέση µε τις ανάγκες και τις υποχρεώσεις που έχει το ασφαλι-
στικό σύστηµα. ∆ηλαδή, αν σταµατήσουµε να εισπράττουµε, αν
σταµατήσουν να πληρώνουν οι εργαζόµενοι και οι επιχειρήσεις
τα ταµεία, όλη αυτή η περιουσία επαρκεί για να καλύψει, µόλις,
έξι, επτά µηνών τις δαπάνες, δηλαδή, τις συντάξεις και τις άλλες
παροχές. Είναι µικρή η περιουσία σε σχέση µε τις υποχρεώσεις
των ταµείων.

Πρέπει να πω ότι σε άλλες χώρες η περιουσία που δηµιουρ-
γήθηκε συµβάλλει στη χρηµατοδότηση των συστηµάτων εκεί σε
ποσοστό 10% και πάνω. Στη χώρα µας, αυτή η περιουσία που
έχουµε, συµβάλλει στη χρηµατοδότηση του συστήµατος µόλις
κατά 2%.

Πρέπει να δούµε, όµως, ποιοι είναι οι βασικοί λόγοι και γιατί σ’
αυτή τη χώρα δεν καταφέραµε να δηµιουργήσουµε περιουσία
για το ασφαλιστικό σύστηµα σε µια περίοδο που τα ταµεία είχαν
ελάχιστους συνταξιούχους, που η σχέση ήταν επτά προς ένα,
δηλαδή, επτά εργαζόµενοι ένας συνταξιούχος και γιατί φτάσαµε
εδώ;

Τέσσερις είναι οι βασικοί λόγοι.
Πρώτος βασικός λόγος είναι -αυτό που αναφέρατε και εσείς-

η αφαίµαξη των αποθεµατικών τις περιόδους που οι καταθέσεις
ήταν στην Τράπεζα της Ελλάδος, µε πολύ χαµηλά επιτόκια, όταν
ο πληθωρισµός ήταν πολλαπλάσιος. Όµως, δεν µπορούµε να
λέµε ότι όλοι ίδιοι ήσαστε και ότι όλες οι κυβερνήσεις από τότε
µέχρι σήµερα είχαν την ίδια πολιτική, γιατί η πρώτη φορά που
απέκτησαν αυτά τα αποθεµατικά αξία -δηλαδή, επιτόκιο πάνω
από τον πληθωρισµό- ήταν την δεκαετία του ’80 µε τις κυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ -1986, 1987 ισορρόπησε- και από εκεί και µετά
έχουµε αύξηση, έχουµε δηλαδή, παραπάνω επιτόκιο από τον
πληθωρισµό.

∆εύτερος λόγος, είναι η απουσία του κράτους από τη χρηµα-
τοδότηση του συστήµατος. Η πρώτη φορά που έχουµε τέτοια
συµµετοχή, δηλαδή, συµµετοχή του κράτους στη χρηµατοδό-
τηση του συστήµατος είναι το 1987. Αν θυµάµαι καλά πρέπει να
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είναι τα πρώτα χρήµατα, τα 57.000.000.000 ευρώ, που καταβάλ-
λονται για την ενίσχυση του ΙΚΑ.

Στη συνέχεια, βεβαίως, υπήρξε η θεσµοθέτηση της τριµερούς
χρηµατοδότησης για τους νέους από την κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, το 1992 και ενισχύθηκε η τριµερής χρηµατοδό-
τηση µε το 1% µε το ν.3029, το γνωστό ως νόµο Ρέππα.

Είναι αλήθεια, ότι αν δεν υπήρχε αυτό το 1% σήµερα στο ΙΚΑ,
το ΙΚΑ θα είχε καταρρεύσει. Το κεφάλαιο και ο κλάδος των συ-
ντάξεων είναι πλεονασµατικός γιατί υπάρχει αυτό το 1%. Το µε-
γάλο έλλειµµα στο συγκεκριµένο ταµείο, στο µεγαλύτερο
ασφαλιστικό φορέα της χώρας µας, έχει να κάνει µε την περί-
θαλψη, µε τον κλάδο υγείας.

Τρίτος λόγος που δεν δηµιουργήθηκε περιουσία: Η µεγάλη ει-
σφοροδιαφυγή, που είναι διαχρονικό πρόβληµα. Να µην ξεχνάµε
όµως, ότι από το 1984 µέχρι το 2004 –γιατί πριν το 1984 πλήρωνε
ένας στους δύο- µπήκε µια τάξη. Μπήκαν τα ταµεία σε µία λει-
τουργία, ως ταµεία, ως υπηρεσίες τη δεκαετία του ‘80. Και τότε
είχαµε εισφοροδιαφυγή και τότε το πρόβληµα ήταν µεγάλο, αλλά
ήταν στα 15%, 16% των εσόδων.

Σήµερα, η εισφοροδιαφυγή είναι από το 25% µέχρι και το 40%
στα µεγάλα ασφαλιστικά ταµεία. Πιστεύω, ότι είναι πάρα πολύ
χρήσιµο να ξέρουµε την πραγµατικότητα σε σχέση µε το ασφα-
λιστικό σύστηµα και τις αιτίες που δηµιούργησαν το πρόβληµα.

Μια άλλη βασική αιτία, είναι οι «κοινωνικές πολιτικές» που
ασκήθηκαν από τα ταµεία και που υποχρεώθηκαν να τις εφαρ-
µόσουν µε αποφάσεις των κυβερνήσεων. Εκεί υπάρχει ευθύνη,
όχι µόνο των κυβερνήσεων, αλλά υπάρχει ευθύνη όλων µας, γιατί
ουσιαστικά λειτουργήσαµε σε ένα σύστηµα µε πελατειακές πρα-
κτικές. Όλοι έχουµε βάλει το χεράκι µας και µιλώ και από τη θέση
τη συνδικαλιστική γιατί µέχρι πριν από µερικούς µήνες ήµουν εκ-
πρόσωπος των εργαζοµένων.

Συνεπώς είναι πιο σύνθετο το θέµα από το να λέµε ότι απλά
επειδή κατατέθηκαν για µια περίοδο χωρίς υψηλά επιτόκια, δη-
µιουργήθηκε το µεγάλο αυτό πρόβληµα.

Πρέπει να γνωρίζουµε, βέβαια, και ορισµένα άλλα, τα οποία
δεν τα έχω ακούσει να αναφέρονται, για να δείτε πόσο διαφο-
ροποιείται η µία πολιτική από την άλλη.

Το 2002, η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ –εγώ δεν ήµουν τότε πολι-
τικός- πλήρωσε 9.500.000.000 ευρώ για χρέη του δηµοσίου προς
το ΙΚΑ, της περιόδου από το 1975 µέχρι το 2000. Μπορεί να ήταν
περισσότερα τα χρήµατα, πάντως πλήρωσε ένα ποσό
9.500.000.000 ευρώ. Το 2004, οι υποχρεώσεις του δηµοσίου
προς τα ταµεία ήταν 2.700.000.000 ευρώ. Σήµερα είναι πάνω από
10.000.000.000 ευρώ.

Αυτό δείχνει ότι υπήρχε ένα πρόβληµα, αλλά από εκεί και µετά
το πρόβληµα αυτό έγινε τεράστιο, όταν δεν δόθηκαν τα χρήµατα
που έπρεπε από τον κρατικό προϋπολογισµό και η εισφοροδια-
φυγή µετά από τις πολλές ευκαιριακές ρυθµίσεις που έγιναν,
έφθασε σε αυτά τα επίπεδα που είπα πριν.

Αυτό το µεγάλο έλλειµµα το οποίο περιγράφεται, είναι βέβαιο
ότι δεν µπορεί να το πληρώσει η σηµερινή γενιά. Θα ήταν άδικο,
γιατί η σηµερινή γενιά πληρώνει ήδη υψηλές εισφορές και υψη-
λούς φόρους. Γιατί; Για να καλύψει τα ελλείµµατα που δηµιουρ-
γήθηκαν διαχρονικά.

Φαντάζοµαι ότι όταν λέµε να πληρωθούν από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό δεν εννοούµε από τον κρατικό προϋπολογισµό
άλλης χώρας. Εδώ, οι Έλληνες φορολογούµενοι θα τον πληρώ-
σουν. Μάλιστα, ξέρετε πολύ καλά ότι µε το σηµερινό φορολο-
γικό σύστηµα το οποίο έχουµε δεσµευτεί ότι θα αλλάξουµε,
πληρώνουν περισσότερο οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι και όσοι
δεν µπορούν να φοροδιαφύγουν.

Εποµένως ποιος θα πληρώσει αυτό το τεράστιο έλλειµµα για
το οποίο µιλάτε; Μπορεί η σηµερινή γενιά που πληρώνει σηµα-
ντικούς φόρους και σηµαντικές εισφορές να πληρώσει επιπλέον;

Συµφωνούµε ότι το κράτος πρέπει πρώτα το ίδιο να ανταπο-
κρίνεται στις υποχρεώσεις του. Με την πορεία, όµως, που έχουν
τα οικονοµικά των ταµείων, για να καλυφθούν τα ελλείµµατα, εάν
δεν πάρουµε τα αναγκαία µέτρα, το δηµόσιο θα πληρώνει ενδε-
χοµένως και διπλάσια από αυτά που του αντιστοιχούν στα πλαί-
σια της τριµερούς χρηµατοδότησης. Ωστόσο, και πάλι δεν θα
επαρκούν, για να καλύψουµε τις δαπάνες που έχει το σύστηµα

στο σύνολό του.
Προτείνετε τη µείωση των ορίων ηλικίας. Η φιλοσοφία που λέει

ότι παράγουµε περισσότερο µε τα σύγχρονα µέσα και ότι πρέπει
η αναδιανοµή να γίνει δικαιότερα µε βρίσκει απόλυτα σύµφωνο.
Σήµερα, όµως, όπως έχουν τα πράγµατα, η πρότασή σας για µεί-
ωση των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης ή η πρότασή σας που
λέει να υπολογίζεται η σύνταξη µε το 80% του τελευταίου µισθού
θα οδηγούσε σε αδυναµία των ταµείων να ανταποκριθούν στην
καταβολή των συντάξεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε να αντιµετωπί-
ζουµε ένα τεράστιο θέµα και ένα πρόβληµα, ταυτόχρονα, µε προ-
σεγγίσεις που δείχνουν ότι αγνοούµε την πραγµατικότητα, ότι
αγνοούµε το µέγεθος και τα χαρακτηριστικά του προβλήµατος.
Βέβαια, υπάρχουν λύσεις, αλλά για τις λύσεις αυτές θα πρέπει να
προσεγγίσουµε το όλο θέµα µε υπευθυνότητα, χωρίς δηµαγωγι-
κές και ανεφάρµοστες προτάσεις.

Το ασφαλιστικό είναι ένα πολύ µεγάλο θέµα, που αφορά το
σύνολο της κοινωνίας µας. Ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο κ.
Παπανδρέου, το έχει χαρακτηρίσει –και έτσι είναι, το έχουµε πει
όλοι µας- εθνικό θέµα. Η Κυβέρνηση είναι εκείνη που θα κριθεί
πρώτη για τις επιλογές της, για την πολιτική της στο µεγάλο αυτό
εθνικό θέµα. ∆εν κρίνεται, όµως, µόνο η Κυβέρνηση, κρίνεται το
σύνολο του πολιτικού συστήµατος για το πώς αντιµετωπίζει ένα
θέµα που αφορά το βιοτικό επίπεδο, την ποιότητα ζωής του κάθε
πολίτη. Είναι, λοιπόν, απόλυτα αναγκαίο –και αυτό είναι το ελά-
χιστο που µπορούµε να κάνουµε- να συµφωνήσουµε, τουλάχι-
στον, στα πραγµατικά δεδοµένα, που δεν είναι η αλήθεια του
καθενός, αλλά είναι τα πραγµατικά στοιχεία σε σχέση µε το
ασφαλιστικό.

Είναι µία πραγµατικότητα ότι δεν ευθύνονται οι εργαζόµενοι
οι οποίοι πληρώνουν µε συνέπεια τις ασφαλιστικές τους εισφο-
ρές. Όµως, αυτό που επιβάλλεται να δούµε σήµερα είναι τι γίνε-
ται, τι πρέπει να κάνουµε άµεσα, το αµέσως επόµενο διάστηµα.

Επίσης πρέπει να δούµε πώς αξιοποιούνται τα αποθεµατικά
των ταµείων. Ασφαλώς πρέπει τα αποθεµατικά να αξιοποιούνται
πιο αποτελεσµατικά. Για να γίνει αυτό, εµείς λέµε ότι το κάθε τα-
µείο µόνο του δεν µπορεί να έχει ούτε την τεχνογνωσία, ούτε τις
υποδοµές ούτε τους συµβούλους, για να κάνει µια αποτελεσµα-
τική διαχείριση, που πρέπει, βέβαια, να έχει ως κριτήριο την
ασφάλεια και να γίνεται µέσα σε συνθήκες απόλυτης διαφάνειας.
Όµως, το κάθε ταµείο δεν µπορεί να τα κάνει αυτά. Χωρίς να θέ-
λουµε να καταργήσουµε την αυτοτέλεια του κάθε ταµείου, λέµε
ότι θα µπορούσε να βοηθήσει η κοινοπραξία των ταµείων, η συ-
νεργασία των ταµείων πάνω σε αυτόν τον τοµέα, έτσι ώστε να
έχουµε αποτελεσµατικότερη διαχείριση της περιουσίας τόσο για
τα ακίνητα όσο και για την κινητή περιουσία για τα αποθεµατικά.

Χρειαζόµαστε µέτρα, πολιτικές και δράσεις για την ενίσχυση
του ασφαλιστικού συστήµατος. Χρειάζεται, βέβαια, το δηµόσιο
να ανταποκρίνεται στις υποχρεώσεις του, αλλά, όπως είπα και
πριν, αυτό δεν αρκεί. Γι’ αυτό ξεκινήσαµε και υλοποιούµε ένα
πρόγραµµα, ένα σχέδιο δράσης, συγκεκριµένα µέτρα. Τις επό-
µενες ηµέρες θα ενταθούν οι έλεγχοι. Έχουµε ένα σχέδιο µε δώ-
δεκα σηµεία για την εισφοροδιαφυγή και έξι σηµεία για την
περιστολή των δαπανών. Θέλουµε να στείλουµε ένα µήνυµα
ισχυρό και προς τις επιχειρήσεις και προς τους εργαζόµενους,
ότι «το νόµιµο συµφέρει, κανένας ανασφάλιστος, καµµία επιχεί-
ρηση µε µαύρη εργασία».

Γνωρίζουµε τα µεγάλα προβλήµατα που έχουν σήµερα οι επι-
χειρήσεις και οι εργαζόµενοι µεσούσης της κρίσης. Γι’ αυτόν το
λόγο εξαγγείλαµε, πριν από δύο µέρες, µέτρα που στηρίζουν τις
επιχειρήσεις, µέτρα που δίνουν κίνητρα στις επιχειρήσεις, για να
δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας, µέτρα που στηρίζουν την
επιχείρηση που αντιµετωπίζει πρόσκαιρα οικονοµικό πρόβληµα,
για να διατηρήσει τις θέσεις εργασίας.

Αυτά τα µέτρα, είπαν κάποιοι ότι είναι δώρο προς τις επιχει-
ρήσεις. Για να υπάρχουν εργαζόµενοι και θέσεις εργασίας, πρέ-
πει να υπάρχουν επιχειρήσεις. Εµείς λέµε ότι σας παρέχουµε
αυτήν την ενίσχυση σε µία περίοδο κρίσης, ταυτόχρονα, όµως,
έχουµε απαιτήσεις. Έχουµε την απαίτηση να καταβάλλετε τις
ασφαλιστικές εισφορές, να εφαρµόζετε τις συλλογικές συµβά-
σεις εργασίας, να εφαρµόζεται το νοµοθετικό πλαίσιο για τις ερ-
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γασιακές σχέσεις. Και θα σας ελέγξουµε το επόµενο διάστηµα,
γι’ αυτό ξεκινάµε µε µικτά κλιµάκια, µε το Σώµα Επιθεώρησης
Εργασίας, µε το ΙΚΑ και µε τα άλλα ασφαλιστικά ταµεία.

Λέµε, λοιπόν, ότι, από τη µία πλευρά, πρέπει να διευκολύνουµε
τις επιχειρήσεις. Από την άλλη, έχουµε απαιτήσεις από τις επι-
χειρήσεις, γιατί δεν είναι δυνατόν να έχει φτάσει το χρέος τους
στο ΙΚΑ στα 4,7 δισεκατοµµύρια και συνολικά σε όλα τα ασφαλι-
στικά ταµεία, περίπου στα 7,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Εάν ελέγξουµε την εισφοροδιαφυγή και τη µεγάλη σπατάλη
που γίνεται στα φάρµακα ή στις υπηρεσίες υγειονοµικής περί-
θαλψης, θα λύσουµε το ασφαλιστικό πρόβληµα; Η απάντηση
είναι όχι. Αλλά αυτό τα µέτρα, αυτή η προσπάθεια που κάνουµε
για να µειώσουµε την εισφοροδιαφυγή και τη σπατάλη, είναι τα
απολύτως αναγκαία, για να ισορροπήσει το σύστηµα. Γιατί οτι-
δήποτε άλλο και αν κάνεις, όταν έχεις 40% εισφοροδιαφυγή και
3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο απώλειες από τη σπατάλη,
δεν µπορείς να λύσεις το πρόβληµα.

∆εν φτάνουν, όµως, αυτά και γι’ αυτό έχουµε µιλήσει για τις
αναγκαίες δοµικές αλλαγές που χρειάζεται το σύστηµα, τις
οποίες θα συζητήσουµε µε τους κοινωνικούς εταίρους στα πλαί-
σια του κοινωνικού διαλόγου. Είναι η θεσµοθέτηση της βασικής
σύνταξης, είναι η δηµιουργία του εθνικού κεφαλαίου κοινωνικής
αλληλεγγύης, είναι η ενιαία πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Βέ-
βαια, ένα εθνικό κεφάλαιο που θέλουµε να λειτουργήσει ως κου-
µπαράς και να ενισχύσει το σύστηµα για τις επόµενες γενιές
πρέπει να έχει πόρους.

Εµείς δεν είπαµε για νέο φόρο. Το άκουσα από πολλούς να λέ-
γεται σήµερα σε αυτήν την Αίθουσα. Εµείς είπαµε ότι αυτήν τη
στιγµή το Υπουργείο Οικονοµικών σχεδιάζει το νέο φορολογικό
νοµοσχέδιο. Στα πλαίσια ενός δικαιότερου και αποτελεσµατικό-
τερου φορολογικού συστήµατος θα πρέπει και το ασφαλιστικό
σύστηµα να πάρει το δικό του µερίδιο.

∆εν καταλαβαίνω γιατί υπάρχει αυτή η αντίδραση και µάλιστα
αυτήν τη στιγµή υπάρχει το εθνικό κεφάλαιο, το λεγόµενο
ΑΤΑΓΕ, το οποίο όµως τροφοδοτείται από το φόρο προστιθέµε-
νης αξίας.

Φέτος, πήραµε 520.000.000 και έχουν κατατεθεί στον λογα-
ριασµό της Τράπεζας της Ελλάδος και λέµε το αυτονόητο, ότι
δεν είναι δυνατόν ένας λογαριασµός, ο οποίος πρέπει να προ-
έρχεται από αναδιανοµή εισοδηµάτων, να στηρίζεται µόνο σε έµ-
µεσους φόρους. Θα πρέπει να υπάρχει ενίσχυση και από τον
άµεσο φόρο. Να συζητήσουµε ποιο θα είναι αυτό. ∆εν λέµε νέος
φόρος, αλλά νέος πόρος και να εξαντλήσουµε τη συζήτηση για

ό,τι άλλο πρέπει να κάνουµε στα πλαίσια της ενίσχυσης αυτού
του κεφαλαίου.

Κλείνοντας, πιστεύω ότι όπως µετά το 1981 το ασφαλιστικό
σύστηµα στην Ελλάδα έγινε καλύτερο από εκείνο που υπήρχε
πριν, όπως το 1993 και µετά τα ασφαλιστικά ταµεία ενισχύθηκαν
περισσότερο και είχαµε καλύτερα αποτελέσµατα, έτσι και σή-
µερα, παρά τις δυσκολίες, είµαι αισιόδοξος ότι µετά το 2010 το
ασφαλιστικό σύστηµα θα µπει σε καλύτερη πορεία από αυτήν
που είχε µέχρι το 2009.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υφυπουργό και για την αισιοδοξία που κατέθεσε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει άλλος οµιλητής.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής της πρό-

τασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης: «∆ιασφάλιση των αποθεµατικών των Ασφα-
λιστικών Ταµείων και διεύρυνση των ασφαλιστικών -
συνταξιοδοτικών δικαιωµάτων των εργαζοµένων».

Η πρόταση νόµου δεν θα τεθεί σε ψηφοφορία διότι εµπίπτει
στις διατάξεις του άρθρου 73 παράγραφος 3 του Συντάγµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
των συνεδριάσεων της Τετάρτης 13 Ιανουαρίου 2010 (πρωινή
συνεδρίαση) και Tετάρτης 13 Ιανουαρίου 2010 (απογευµατινή
συνεδρίαση) και ερωτάται το Σώµα εάν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς τα Πρακτικά των

συνεδριάσεων της Τετάρτης 13 Ιανουαρίου 2010 (πρωινή συνε-
δρίαση) και Τετάρτης 13 Ιανουαρίου 2010 (απογευµατινή συνε-
δρίαση) επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.05’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 29 Ιανουαρίου 2010 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµόν 12/11/13-1-2010 επίκαιρης επερώτησης Βου-
λευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε το
πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.
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